

မြန်မာ့အလင်း အယ်ဒီတာ့အဖွဲ့

ကျွမ်းကျင်လုပ်သားနှင့်ပွံ့ဖြိုးရေး

မြန်မာနိုင်ငံတွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများတိုးလာခြင်း၊ အသေးစား၊ အလတ်စား စက်မှုလုပ်ငန်းများ တိုးမြှင့်ထူထောင်လာခြင်းတို့ကြောင့် ကျွမ်းကျင်လုပ်သားများ လိုအပ်ချက်သည် အဓိကဖြစ်လာပါသည်။ လုပ်ငန်းတစ်ရပ်ထူထောင်ရာတွင် ကျွမ်းကျင်လုပ်သား (Skill Labour) ကောင်းများလိုအပ်ပါသည်။ လုပ်ငန်းပိုင်းဆိုင်ရာနှင့် အတတ်ပညာပိုင်းဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်သူများသည် လုပ်ငန်းယန္တရား တစ်ခုလည်ပတ်နိုင်ရေးအတွက် အဓိကအရေးကြီးဆုံးဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် ကျွမ်းကျင်လုပ်သားများ အလျင်အမြန်ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရေး ကြိုးပမ်းအားထုတ်ရန် လိုအပ်လာပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် လျင်မြန်စွာပွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမှုနှင့်အတူ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်များ၌ လုပ်ငန်းကဏ္ဍတိုင်းတွင် နည်းပညာနှင့် အသက်မွေးပညာကျွမ်းကျင်သော လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်များ လိုအပ်လာပါသည်။ ထို့ကြောင့် ဝန်ကြီးဌာနအသီးသီးသာမက ပုဂ္ဂလိက ပညာရေးဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း အသီးသီးကလည်း နည်းပညာကျွမ်းကျင်မှုနှင့် အသက်မွေးပညာ သင်တန်းမျိုးစုံတိုးချဲ့ဖွင့်လှစ်လျက်ရှိပါသည်။ နည်းပညာကျွမ်းကျင်မှုနှင့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းပညာသင်ကျောင်းနှင့် သိပ္ပံများကို အခြားနိုင်ငံများကဲ့သို့ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းပညာသင် အထက်တန်းကျောင်းများ၊ နည်းပညာကျွမ်းကျင်မှုနှင့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းပညာသိပ္ပံများအဖြစ် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်များ၏ လိုအပ်ချက်နှင့်အညီ စုပေါင်းဖွင့်လှစ်ရန် ကြိုးပမ်းဖော်ဆောင်လျက်ရှိပါသည်။

ထို့ကြောင့် သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဝန်ကြီး ဒေါက်တာကိုကိုဦးက ဒီဇင်ဘာ ၉ ရက်တွင် ကျင်းပသော အစည်းအဝေးတစ်ရပ်တွင် တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ်များ၏ လိုအပ်ချက်နှင့်အညီ Vocational Training ကျောင်းများ ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေးအတွက် Task Force အဖွဲ့တွင် ပါဝင်သော ဒုတိယဝန်ကြီးများနှင့် သွားရောက်၍ ဒေသလိုအပ်ချက်များအရ ဆောင်ရွက်ရန်ရှိကြောင်း၊ ဒေသ၏ လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် လိုအပ်ချက်အရ ကျွမ်းကျင်လုပ်သား၊ ကျွမ်းကျင်သူများ မွေးထုတ်နိုင်ရေးအတွက် Skill Structure ကို ဝန်ကြီးဌာနများနှင့်ပေါင်းစပ်၍ ရေးဆွဲထားကြောင်း၊ Skill Structure ကို နိုင်ငံတော်၏ လိုအပ်ချက်နှင့် လိုက်လျောညီထွေမှု ရှိစေရန် သင်ရိုးညွှန်းတမ်းများကိုလည်း ရေးဆွဲသင်ကြားပေးနိုင်ရန်နှင့် သင်တန်းပြီးဆုံးပါက Certificate ထုတ်ပေးနိုင်ရေးနှင့် Diploma လက်မှတ်ထုတ်ပေးနိုင်ရေးတို့ကို ဆောင်ရွက်ပေးရန် စီစဉ်လျက်ရှိကြောင်း စသည်ဖြင့် ပြောကြားခဲ့ပါသည်။

ဤသို့ ကျွမ်းကျင်လုပ်သားများ စနစ်တကျ မွေးထုတ်ရန် စီစဉ်နေသကဲ့သို့ အရည်အချင်းပြည့်ဝသော ကျွမ်းကျင်လုပ်သားများကို လုပ်ငန်းခွင်များသို့ အမြန်ဆုံးပို့ဆောင်ပေးနိုင်ရေး ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်မည်ဖြစ်ပါသည်။ သို့မှသာကျွမ်းကျင်လုပ်သား မွေးထုတ်ရေးအစီအမံများသည် အကျိုးရှိထိရောက်မှု ရှိမည်ဖြစ်ပါသည်။ ကျွမ်းကျင်လက်မှတ်များ အသီးသီးရရှိထားသော်လည်း လုပ်ငန်းခွင်များနှင့် ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်နိုင်ခြင်းမရှိလျှင် တတ်မြောက်ထားသောအတတ်ပညာများသည် အချည်းအနီးဖြစ်သွားနိုင်ပါသည်။ သို့ပါ၍ တိုင်းပြည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အရှိန်အဟုန်မြှင့်တင်ရာတွင် ကျွမ်းကျင်လုပ်သားများ စနစ်တကျမွေးထုတ်ပြီး လုပ်ငန်းခွင်များသို့ ဝင်ရောက်လုပ်ကိုင်နိုင်အောင် ဆက်လက်ဖော်ဆောင်သွားရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း။

ပြည်တွင်းသတင်းနှင့်ကြော်ငြာ

ထိုင်းနိုင်ငံရောက် မြန်မာရွှေ့ပြောင်းအလုပ်သမားများဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်သူများ အစည်းအဝေးကျင်းပ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၃
မြန်မာ-ထိုင်းနှစ်နိုင်ငံအကြား ထိုင်းနိုင်ငံရောက် မြန်မာရွှေ့ပြောင်းအလုပ်သမားများဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်သူများ အစည်းအဝေးဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ဒီဇင်ဘာ ၁၂ ရက်က နေပြည်တော် Grand Amara Hotel တွင် ကျင်းပသည်။
အဆိုပါ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ အလုပ်သမားအလုပ်အကိုင်နှင့် လူမှုဖူလုံရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီးဦးထင်အောင်က တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြားခဲ့ပြီး ပြည်ပတွင် အလုပ်လုပ်ကိုင်မှု ကြီးကြပ်ရေးကော်မတီဝင်များဖြစ်သော အလုပ်သမားညွှန်ကြားရေးဦးစီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် အမျိုးသားမှတ်ပုံတင်ရေးဦးစီးဌာန၊ သတင်းရတပ်ဖွဲ့၊ လူကုန်ကူးမှု တားဆီးနှိမ်နင်းရေးရတပ်ဖွဲ့၊ မြန်မာနိုင်ငံခြားကုန်သွယ်မှုဘဏ်၊ ထိုင်းနိုင်ငံဆိုင်ရာ မြန်မာသံအမတ်ကြီး၊ ထိုင်းနိုင်ငံဆိုင်ရာ မြန်မာအလုပ်သမားသံအရာရှိ၊ မြန်မာပြည်ပအလုပ်အကိုင်ဝန်ဆောင်မှု လုပ်ငန်းရှင်များ

အဖွဲ့ချုပ်၊ ထိုင်းနိုင်ငံ၊ အလုပ်သမားဝန်ကြီးဌာန၊ အလုပ်အကိုင်ဌာန ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် Mr. Terapol koonmuang ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်များတက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။
၂၀၀၃ ခုနှစ် ဇွန်လတွင် မြန်မာ-ထိုင်းနှစ်နိုင်ငံ အလုပ်သမားများ ခန့်ထားခြင်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဆိုင်ရာ နားလည်မှုစာချွန်လွှာလက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ပြီးနောက် နှစ်နိုင်ငံအဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများ၏ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးများနှင့် အလုပ်သမားရေးရာ ကျွမ်းကျင်သူများ၏ အစည်းအဝေးကို မြန်မာ-ထိုင်းနှစ်နိုင်ငံတို့တွင် တစ်လှည့်စီကျင်းပခဲ့ခြင်းဖြစ်ရာယခုကျင်းပသည့် အစည်းအဝေးသည် အလုပ်သမားရေးရာ ကျွမ်းကျင်သူများအကြား ပြုလုပ်သည့် အစည်းအဝေးဖြစ်သည်။
မြန်မာနိုင်ငံ၌ ယခုလက်ခံကျင်းပသည့် အစည်းအဝေးတွင် ပြည်ပတွင်ခွင့်ပီဇာသက်တမ်း လေးနှစ်ပြည့် မြန်မာရွှေ့ပြောင်းအလုပ်သမားများနှင့် ထိုင်းနိုင်ငံရောက် အထောက်အထားမဲ့ မြန်မာအလုပ်သမားနှင့်

ပတ်သက်သည့်ကိစ္စရပ်များ၊ ထိုင်းနိုင်ငံရှိ ရေလုပ်ငန်းများတွင်လုပ်ကိုင်နေသော မြန်မာရွှေ့ပြောင်းအလုပ်သမားများနှင့် ပတ်သက်သည့် ကိစ္စရပ်များ၊ မြန်မာအလုပ်သမားများ၏ ထိုင်းနိုင်ငံ လူမှုဖူလုံရေးစနစ်နှင့် အခြားအကျိုးခံစားခွင့်များ ရရှိစေရေးနှင့်ပတ်သက်သည့် ကိစ္စရပ်များ၊ ၂၀၀၃ ခုနှစ်တွင် လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့သော မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ထိုင်းနိုင်ငံတို့အကြား အလုပ်သမားများ ခန့်ထားခြင်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဆိုင်ရာ နားလည်မှုစာချွန်လွှာ ပြန်လည်သုံးသပ်ခြင်း၊ ထိုင်းနိုင်ငံသို့ တရားမဝင်ဝင်ရောက်မှုကြောင့် ဖမ်းဆီးခံထားရသည့် မြန်မာအလုပ်သမားများနှင့် ပတ်သက်သည့် ကိစ္စရပ်များနှင့် ရှေ့ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည့် အစီအစဉ်များကို ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းကြမည်ဖြစ်သည်။
အစည်းအဝေး၏ ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းမှု ရလဒ်များအပေါ် မူတည်ကာ ထိုင်းနိုင်ငံရောက် အထောက်အထားမဲ့ မြန်မာအလုပ်သမားများကို အထောက်အထား ထုတ်ပေးရေး၊ ထိုင်းနိုင်ငံသို့ အလုပ်သမားများ

တရားဝင်စေလွှတ်ရေးနှင့် အလုပ်သမားအခွင့်အရေးများ အပြည့်အဝရရှိစေရေးတို့အတွက် နှစ်နိုင်ငံ ပူးပေါင်း၍ ပိုမိုအကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်သွားနိုင်မည်ဖြစ်သည်။
အဆိုပါ အစည်းအဝေးကို ဒီဇင်ဘာ ၁၁ ရက်နှင့် ၁၂ ရက်တို့တွင် ကျင်းပခဲ့ရာ ဒီဇင်ဘာ ၁၁ ရက်က အကြိုညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပွဲကို ကျင်းပခဲ့ပြီး ဒီဇင်ဘာ ၁၂ ရက်တွင် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် အလုပ်သမား၊ အလုပ်အကိုင်နှင့် လူမှုဖူလုံရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးထင်အောင် ဦးဆောင်၍ ဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ထိုင်းနိုင်ငံအလုပ်သမားဌာန ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ထိုင်းနိုင်ငံတို့မှ သံအမတ်ကြီးများ၊ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ဆွေးနွေးခဲ့ကြပြီး ဆွေးနွေးမှုရလဒ်ကို မှတ်တမ်းပြုစု၍ နှစ်နိုင်ငံ အလုပ်သမားဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များက လက်မှတ်ရေးထိုးလဲလှယ် ခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။
(သတင်းစဉ်)



အစုအဖွဲ့ပိုင် သစ်တောတည်ထောင်ခွင့်လက်မှတ်ပေးအပ်

ကျေးမှူး၊ ဒီဇင်ဘာ ၁၃
ရန်ကုန်တောင်ပိုင်းခရိုင် ကော့မှူးမြို့နယ်တွင် အစုအဖွဲ့ပိုင် သစ်တောတည်ထောင်ခွင့် ပေးအပ်ပွဲအခမ်းအနားကို ဒီဇင်ဘာ ၁၁ ရက်နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ရွာသစ်ကုန်းကျေးရွာ၌ ကျင်းပခဲ့သည်။
အခမ်းအနားတွင် မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးဇနည်ထွန်းနှင့် ဝန်ထမ်းများက ကျေးရွာများဖြစ်သော ရွာသစ်ကုန်းနှင့် ထိမိလံဘဲကျေးရွာများကို ယာမြေပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ကျော်သူရ(ကျေးမှူး)

ချမ်းမြသာတကုသရေးလှူဒါန်း တတိယအကြိမ်သွေးနှင့်မျက်ကြည်လွှာလှူ

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၁၃
ရန်ကုန်မြို့ သီတဂူဗုဒ္ဓတက္ကသိုလ် ချမ်းမြသာတကုသရေးလှူဒါန်းမှ သံဃာတော် ၄၉ ပါး၊ သီလရှင် ၁၅ ပါး၊ ကျောင်းသူ ကျောင်းသားလူပုဂ္ဂိုလ် ၁၃၈ ဦးတို့က အမျိုးသားသွေးလှူဘဏ်တွင် သွေးလှူဒါန်းခြင်းနှင့် မျက်ကြည်လွှာလှူဒါန်းပွဲကို ဒီဇင်ဘာ ၁၁ ရက်က ပြုလုပ်ခဲ့ကြသည်။ (ဝဲဝဲ)
အခမ်းအနားတွင် ဦးဆောင်ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တနန္ဒမာလာက ဩဝါဒမိန့်ကြားကာ တတိယအကြိမ်

မြောက် လှူဒါန်းခြင်းတွင် အလှူရှင် ၂၀၂ ဦးတို့၏ သဒ္ဓါတရားကို အနုမောဒနာပြုပြီး မျက်ကြည်လွှာနှင့် ပတ်သက်၍ တာဝန်ခံ ဒေါက်တာညွန့်အောင်ကရှင်းပြကာ ပါမောက္ခချုပ် ဒေါက်တာ ဦးနိုင်ဝင်းက သွေးလှူဒါန်းခြင်းနှင့်ပတ်သက်သော ဗဟုသုတနှင့် ကျေးဇူးတင်စကားပြောကြားသည်။
ယင်းနောက် ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများပေးအပ်ကာ အမှတ်တရဓာတ်ပုံရိုက်ကူးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
(မြန်မာ့အလင်း)



ဖောင်းကြွပျောက် လျှောက်ထားခြင်း
ယာဉ်အမှတ် 5G-1963 ၏ဖောင်းကြွ နံပါတ်ပြားပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ယခင်ဖောင်းကြွ နံပါတ်ပြား ပျက်ပြယ်ပါကြောင်း အများ သိရှိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။
ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(ရန်ကုန်တောင်ပိုင်း)၊ သန်လျင်မြို့

အလက(၅)လှိုင် (စတုတ္ထအကြိမ်) မြတ်ဆရာပူဇော်ပွဲ
အလက(၅) လှိုင်မြို့နယ်တွင် (၁၉၉၀)ခုနှစ်အထိ ပညာသင်ကြားခဲ့သော အငြိမ်းစား ဆရာ ဆရာမများအား ကျောင်းသား ကျောင်းသူဟောင်းများမှ မြတ်ဆရာပူဇော်ပွဲကို အောက်ပါအစီအစဉ်အတိုင်း ကျင်းပပြုလုပ်မည်ဖြစ်ပါသဖြင့် ဖိတ်စာ ရသည်ဖြစ်စေ၊ မရသည်ဖြစ်စေ ကြွရောက်ကြပါရန် ခင်မင်ရင်းနှီးစွာဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။
နေ့ရက် - ၄-၁-၂၀၁၅ ရက် (လွတ်လပ်ရေးနေ့)
အချိန် - နံနက် ၉ နာရီ
နေရာ - Fuli Restaurant
အင်းစိန်လမ်းမ၊ လှိုင်မီးသတ်ရှေ့၊ ဘာတာမှတ်တိုင်အနီး၊ လှိုင်မြို့နယ်။
အလှူငွေများထည့်ဝင်လှူဒါန်းလိုပါကလည်း အောက်ပါသူငယ်ချင်းများထံ ဆက်သွယ်လှူဒါန်းနိုင်ပါသည်။
(၁) ကိုထွန်းအောင် ဖုန်း-၀၉-၇၃၁၉၀၅၅၈
(၂) ကိုရဲထွန်းစိုး ဖုန်း-၀၉-၄၂၁၀၉၆၀၁၅
(၃) ကိုကျော်ကျော်မင်း ဖုန်း-၀၉-၄၂၁၀၅၆၄၁၅
(၄) ကိုညွန့်မင်း ဖုန်း-၀၉-၇၃၀၉၃၀၇၇
(၅) မမာလာဦး ဖုန်း-၀၁-၆၁၈၄၂၉
(၆) မခင်ခင်ထွေး ဖုန်း-၀၉-၇၃၀၆၂၂၁၆
(၇) ကိုလရောင် ဖုန်း-၀၉-၄၂၅၃၂၄၁၄

သီတဂူရေအလှူတော်အထူးဓမ္မသဘင်ဖိတ်ကြားလွှာ
သီတဂူဆရာတော်ဒေါက်တာအရှင်ဉာဏိဿရ Ph.D, D.Litt သည် သီတဂူအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ သာသနာပြုအဖွဲ့ အတွင်းရေးမှူးချုပ်၊ မဟာသိမ်တော်ကြီးဂေါပကအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ သီတဂူဦးဟန်၏ နှစ်(၉၀)ပြည့် မွေးနေ့အလှူပွဲအား ချီးမြှောက်သောအားဖြင့် ဟောကြားအပ်သော အထူးဓမ္မသဘင်ပွဲသို့ တရားတော်နာကြွရောက်ကြပါရန် လေးမြတ်စွာဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။
နေ့ရက် - ၁၈-၁၂-၂၀၁၄ ရက် (ကြာသပတေးနေ့)
အချိန် - ၂၀ နာရီ
နေရာ - မဟာသိမ်တော်ကြီးဓမ္မာရုံ၊ ပန်းဘဲတန်းမြို့နယ်။
ယင်း ၁၈-၁၂-၂၀၁၄ ရက် နံနက် ၅ နာရီတွင် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာထေရဝါဒသာသနာပြု တက္ကသိုလ် ပါမောက္ခချုပ် ဒေါက်တာအရှင်နန္ဒမာလာဘိဝံသထံမှ ရေစက်ချ အနုမောဒနာတရားနာယူပြီး အကြီးအကဲများ၊ သီတဂူ၊ သိမ်တော်ကြီး၊ မလွန်ဆန်လှူ ဓမ္မမိတ်ဆွေအပေါင်းအသင်း ရောင်းရင်းများ၊ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟများအား နှစ်စဉ်ပြုမြဲ မွေးနေ့ဇန့်ခံပွဲရက်ကို လေးစားစွာအသိပေး ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။
မဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိကဓဇ သီတဂူဦးဟန်

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်ပိတ်လှူပျောက်ထားခြင်း
ယာဉ်အမှတ် ၁၈/၇၇၇၇ Toyota Mark XGRx120 ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ခေါ်ကြည့်ခင် ၁၂/အစန (နိုင်) ၀၃၀၁၈၀၈(ကမ-၃) ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက နိုင်ငံ့သောအထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင်လာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကညန (နေပြည်တော်)

ပြည်တွင်းသတင်း

ကျေးဇူး

ဖြစ်စေခဲ့ကြောင်း ဖော်ပြထားသည်။

ထို့အပြင် အရှေ့တောင်အာရှနှင့် အရှေ့မြောက်အာရှ ဒေသနှစ်ခုအကြား ဆက်စပ်နေမှုကို အသိအမှတ်ပြုပြီး ဒေသတွင်းရေရှည်တည်တံ့သည့် ငြိမ်းချမ်းမှုနှင့် တည်ငြိမ်မှုကိုဖော်ဆောင်နိုင်ရန်အတွက် နိုင်ငံရေး-လုံခြုံရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများကို မြှင့်တင်ရန်လိုအပ်ကြောင်းကိုလည်း ဖော်ပြထားသည်။

နိုင်ငံရေး-လုံခြုံရေးဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုအနေဖြင့် အကြမ်းဖက်မှုနှင့် နိုင်ငံဖြစ်ကွဲမှုခင်းများဖြစ်သည့် လူကုန်ကူးမှု၊ မူးယစ်ဆေးဝါး၊ ငွေကြေးခဝါချမှု၊ လက်နက်မောင်းခိုမှုများအပါအဝင် သမားရိုးကျနှင့် သမားရိုးကျမဟုတ်သော လုံခြုံရေးဆိုင်ရာစိန်ခေါ်မှုများကိုလည်းကောင်း၊ အဖျက်စွမ်းအားပြင်းလက်နက်များ မပြန့်ပွားရေးဆိုင်ရာကိစ္စများတွင် လည်းကောင်း ပိုမိုပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားရန် ခေါင်းဆောင်များက သဘောတူညီကြောင်း ဖော်ပြထားသည်။

စီးပွားရေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကဏ္ဍတွင် အာဆီယံ-ကိုရီးယား ကုန်သွယ်မှုအနေဖြင့် ၂၀၁၃ခုနှစ်တွင် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၃၇ ဘီလီယံ ရှိခဲ့ရာမှ ၂၀၁၄ ခုနှစ်တွင် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ဘီလီယံ ၁၅၀ အထိရရှိရန်

မျှော်မှန်းထားကြောင်း၊ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်တွင် နှစ်ဖက်အကြား ကုန်သွယ်မှုကို ဘီလီယံ ၂၀၀အထိ မြှင့်မားစေရန်အတွက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ထို့အပြင် စီးပွားရေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုနှင့် ပေါင်းစည်းဆက်သွယ်မှုကို တိုးမြှင့်နိုင်ရန်အတွက် ဒေသတွင်းဘက်စုံစီးပွားရေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု (Regional Comprehensive Economic Partnership -RCEP)ကို ၂၀၁၅ ခုနှစ်အကုန်တွင် အပြီးသတ်နိုင်ရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားရန် လိုအပ်ကြောင်းလည်း ဖော်ပြထားသည်။

အလားတူပင် ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံ၌ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် Saemaul Undong စီမံချက်၏အောင်မြင်မှုကို အသိအမှတ်ပြုပြီး အာဆီယံနိုင်ငံများအတွင်း စားနပ်ရိက္ခာဖူလုံမှု၊ ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှုလျော့ချမှု၊ ရေရှည်တည်တံ့သည့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုများကို ဖော်ဆောင်ရာတွင် ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံ၏အတွေ့အကြုံများကို ဖွဲ့စည်းပေးရန်လည်း သဘောတူညီခဲ့ကြသည်။

လူမှုယဉ်ကျေးမှုဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကဏ္ဍတွင် ပြည်သူ့အချင်းချင်းဆက်ဆံရေးကိုတိုးမြှင့်ရန်၊ မျိုးဆက်သစ်လူငယ်များအတွင်း ဆက်ဆံဆက်သွယ်မှုမြှင့်တင်နိုင်ရန်အတွက် ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံက အဆိုပြုသည့် အာဆီယံ-ကိုရီးယား မျိုးဆက်သစ်ခေါင်းဆောင်များ အစီအစဉ်ကို အာဆီယံ

အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများက ကြိုဆိုကြောင်း ကြေညာချက်တွင် ဖော်ပြထားသည်။ ထို့အပြင် တက္ကသိုလ်အချင်းချင်းပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကို မြှင့်တင်ရန် အာဆီယံနိုင်ငံများမှ ကျောင်းသားများအတွက် အဆင့်မြင့်နှင့် သက်မွေးပညာသင်အခွင့်အလမ်းများ တိုးမြှင့်ပေးရန်တို့ကိုလည်း သဘောတူညီခဲ့ကြသည်။

ဒေသတွင်းနှင့် နိုင်ငံတကာရေးရာများနှင့်ပတ်သက်၍ နှစ်ဖက်ခေါင်းဆောင်များက ကိုရီးယားကျွန်းဆွယ်ကို ၈၂၂ကလီးယားကင်းမဲ့ဒေသဖြစ်ရေးအတွက် ငြိမ်းချမ်းသောနည်းလမ်းများဖြင့် အကောင်အထည်ဖော်ရန်လိုအပ်ကြောင်း ဖော်ပြထားသကဲ့သို့ မကြာမီကာလအတွင်းက ပေါ်ပေါက်ခဲ့သည့် ဒုံးကျည်စမ်းသပ်မှုများအပါအဝင် ဖြစ်ရပ်များအပေါ် စိုးရိမ်ပူပန်မှုကိုလည်း ဖော်ပြခဲ့ကြသည်။ ထို့အပြင် ခြောက်ပါတီဆွေးနွေးပွဲများ အမြန်ပြန်လည်စတင်နိုင်ရန်အတွက် လိုအပ်သော တွေ့ဆုံဆွေးနွေးမှုများကို ဖော်ဆောင်ရန်လည်း တိုက်တွန်းထားကြောင်း တွေ့ရသည်။

အဆိုပါပူးတွဲထုတ်ပြန်ချက်အရ ကမ္ဘာ့ပညာရေးညီလာခံနှင့် ရေအရင်းအမြစ်ဆိုင်ရာ ညီလာခံကို ၂၀၁၅ ခုနှစ်အတွင်း ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံ၌ ကျင်းပရန်ရှိကြောင်းနှင့် ၂၀၁၇ ခုနှစ်ကို အာဆီယံ-ကိုရီးယား ယဉ်ကျေးမှုဖလှယ်ရေးနှစ်အဖြစ် သတ်မှတ်ခဲ့ကြောင်း သိရှိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

အာဆီယံ-ကိုရီးယားစီးပွားရေးကောင်စီ စတင်ဖွဲ့စည်း

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၃

ပထမအကြိမ် အာဆီယံ-ကိုရီးယားစီးပွားရေးကောင်စီ အစည်းအဝေးကို ဒီဇင်ဘာ ၁၀ ရက်တွင် အာဆီယံ-ကိုရီးယား ထိပ်သီးအစည်းအဝေး၏ ဆက်စပ်အစည်းအဝေးအဖြစ် ကျင်းပခဲ့သည်။

အဆိုပါကောင်စီသည် ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံ၏ အဆိုပြုချက်အရ ယခုအစည်းအဝေးတွင် စတင်ဖွဲ့စည်းခြင်းဖြစ်ပြီး အာဆီယံနိုင်ငံများနှင့်ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံတို့မှ ကုန်သည်များနှင့် စက်မှုလုပ်ငန်းရှင် အသင်းများနှင့် ဖွဲ့စည်းထားခြင်းဖြစ်သည်။

ထိုကဲ့သို့ ဖွဲ့စည်းခြင်းအားဖြင့် အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများမှ အသေးစားနှင့် အလတ်စားလုပ်ငန်းများအနေဖြင့် အာဆီယံ-ကိုရီးယား လွတ်လပ်သော

ကုန်သွယ်မှု သဘောတူညီချက်မှရရှိလာမည့် အခွင့်အရေးများကို အပြည့်အဝအသုံးပြုနိုင်ရန်နှင့် ဖြစ်ပေါ်နေသည့် အခက်အခဲများကို ဖြေရှင်းနိုင်ရန် သက်ဆိုင်ရာနိုင်ငံများ၌ အသေးစားလုပ်ငန်းများ ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေမည့် အခွင့်အရေးများကို ရရှိမည်ဖြစ်သည်။

အာဆီယံ-ကိုရီးယား စီးပွားရေးကောင်စီကိုဖွဲ့စည်းရန်အတွက် ၂၀၁၃ ခုနှစ် အာဆီယံ-ကိုရီးယား ထိပ်သီးအစည်းအဝေးတွင် ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံက အဆိုပြုခဲ့ပြီး အာဆီယံခေါင်းဆောင်များက ထောက်ခံကြိုဆိုခဲ့ကြသည်။

အာဆီယံ-ကိုရီးယား စီးပွားရေးကောင်စီအနေဖြင့် စီးပွားရေးနှင့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ သတင်း

အချက်အလက်များမျှဝေခြင်း၊ ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အပြန်အလှန်ဖလှယ်မှုများ ပြုလုပ်ခြင်း၊ အသေးစားနှင့် အလတ်စားလုပ်ငန်းများ၏ယှဉ်ပြိုင်နိုင်စွမ်းကို မြှင့်တင်ခြင်း၊ ဈေးကွက်ဖော်ထုတ်ပေးခြင်း၊ သက်ဆိုင်ရာအစိုးရများနှင့် ထိပ်သီးအစည်းအဝေးများသို့ ကုန်သွယ်ရေးနှင့်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဆိုင်ရာ စိန်ခေါ်မှုများကိုတင်ပြခြင်း၊ စီးပွားရေးကောင်စီအနေဖြင့် သင့်မြတ်သည်ဟု ယူဆသည့် လုပ်ငန်းစဉ်များကို ပူးတွဲအကောင်အထည်ဖော်ခြင်း စသည့် ကဏ္ဍများတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

(သတင်းစဉ်)



ပထမအကြိမ် အာဆီယံ-ကိုရီးယား စီးပွားရေးကောင်စီ အစည်းအဝေး၌ တက်ရောက်ကြသူများ စုပေါင်းဓာတ်ပုံရိုက်စဉ်။ (သတင်းစဉ်)

ပထမအကြိမ် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော် (၁၁)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေးဆက်လက်ကျင်းပ

မန္တလေး ဒီဇင်ဘာ ၁၃

ပထမအကြိမ် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော် (၁၁)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး (ဒသမနေ့)ကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်၌ ဆက်လက်ကျင်းပသည်။

အစည်းအဝေးတွင် တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက မေးမြန်းသည့်မေးခွန်း ၂၄ ခုကို သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီးအဆင့်အဖွဲ့အစည်းဝင်များက ပြန်လည်ဖြေကြားခြင်း၊ ကျောက်စိမ်းဥယျာဉ်စီမံကိန်းအဆိုပြုတင်ပြချက်ကို လွှတ်တော်သို့တင်သွင်းခြင်း၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အသေးစားစက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးရေး ဥပဒေကြမ်းနှင့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အလတ်စား

နှင့် အသေးစားလျှပ်စစ်ဥပဒေကြမ်းတို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ဥပဒေကြမ်းဆိုင်ရာ ကော်မတီ၏ အစီရင်ခံစာကိုဖတ်ကြားရှင်းလင်းခြင်း၊ အမည်စာရင်း တင်သွင်းထားသော လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များကဆွေးနွေးခြင်း၊ မန္တလေးမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးဥပဒေကြမ်းနှင့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးလမ်းများ၊ တံတားများ ဥပဒေကြမ်းတို့အပေါ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက ပြင်ဆင်ဆွေးနွေးခြင်းမပြုသောအပိုင်း၊ အပိုင်းခွဲများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လွှတ်တော်၏သဘောထား ရယူခြင်း၊ အတည်ပြုရန်အဆိုတင်သွင်းခြင်းနှင့် လွှတ်တော်၏အဆုံးအဖြတ်ရယူခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ကြကြောင်း သိရသည်။ (မြန်မာ့အလင်း)

အာဆီယံ-ကိုရီးယားဒေသအတွင်း တောမီးထိန်းသိမ်းကာကွယ်ရေးဖော်ဆောင်မှုဆွေးနွေး



နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၃

ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် သစ်တောရေးရာဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးအေးမြင့်မောင်သည် ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံ ဘူဆန်မြို့၌ ဒီဇင်ဘာ ၁၀ ရက်မှ ၁၁ ရက် အထိ ကျင်းပသည့် ၂၀၁၄ အာဆီယံ-ကိုရီးယား သစ်တောဝန်ကြီးများ အထူးအစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်ခဲ့သည်။

အခမ်းအနားတွင် ဒုတိယဝန်ကြီးက အမှာစကားပြောကြားခဲ့ပြီး အာဆီယံအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများနှင့် ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံတို့နှင့် သစ်တောကဏ္ဍပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုလုပ်ငန်းစဉ်များ၊ အာဆီယံ-ကိုရီးယား သစ်တောကဏ္ဍ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု

အထိမ်းအမှတ်အစီအစဉ်များ၊ အာရှဒေသ သစ်တောပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု အဖွဲ့အစည်း တည်ထောင်ရေးဆိုင်ရာလုပ်ငန်းစဉ်များ၊ အာဆီယံ-ကိုရီးယားပူးပေါင်း၍ ဒေသအတွင်း တောမီးထိန်းသိမ်းကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းစဉ်များကို ဆွေးနွေးကြကြောင်း သိရသည်။

ဒုတိယဝန်ကြီးက အဖွဲ့အမှာစကားပြောကြားရာတွင် မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ကဏ္ဍအသီးသီးတွင် အစိမ်းရောင်စီးပွားရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ ဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ အာဆီယံအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများနှင့် တက်ကြွစွာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသကဲ့သို့ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ

အဖွဲ့အစည်းများနှင့်လည်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ဒေသအတွင်းတောမီးထိန်းသိမ်းကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာ စီမံကိန်းအဆိုပြုလွှာကို ကြိုဆိုထောက်ခံပါကြောင်း၊ ယခုအာဆီယံ-ကိုရီးယား သစ်တောဝန်ကြီးများ အထူးအစည်းအဝေးသည် အာဆီယံအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများနှင့် ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံတို့အကြား သစ်တောကဏ္ဍပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု တိုးမြှင့်ရေးအတွက် အထောက်အကူပြုနိုင်မည် ဖြစ်ကြောင်း ယုံကြည်သည်။ ဒီဇင်ဘာ ၁၀ ရက်က အာဆီယံ-ကိုရီးယားသစ်တောဝန်ကြီးများ အထူးအစည်းအဝေးအကြိုအဖြစ် ဌာနဆိုင်ရာ အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများ

အစည်းအဝေးကို ကျင်းပခဲ့ပြီး အာဆီယံ-ကိုရီးယားသစ်တောဝန်ကြီးများ အထူးအစည်းအဝေးတွင် ဆွေးနွေးကြမည့် အစီအစဉ်များ မူဘောင်များကို ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ ထို့နောက် ကိုရီးယား-မြန်မာနှစ်နိုင်ငံ သစ်တောကဏ္ဍပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး အစည်းအဝေးကို ဆက်လက်ကျင်းပခဲ့ပြီး သစ်တောစိုက်ခင်း တည်ထောင်ခြင်းနှင့် ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး နားလည်မှုစာချွန်လွှာကို လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့သည်။ အဆိုပါသဘောတူညီချက်အရ မြန်မာနိုင်ငံ တောနိမ့်တောပျက်များတွင် သစ်တောစိုက်ခင်းများတည်ထောင်ခြင်း၊ ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှု လျော့ပါးသက်သာစေရေးအတွက် သစ်တောပြန်ဖွဲ့ခြင်းနှင့် သစ်တောအတန်းအစား ကျဆင်းခြင်းမှ ကာဗွန်ထုတ်လွှတ်မှု လျော့ချခြင်းနှင့် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြမည်ဖြစ်ကြောင်းသိရသည်။ ဒီဇင်ဘာ ၁၁ ရက်တွင် ဒုတိယဝန်ကြီးသည် အာဆီယံအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများနှင့် ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံတို့မှဝန်ကြီးများ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများနှင့်အတူ ဘူဆန်မြို့၌ ခင်းကျင်းပြသလျက်ရှိသော အာဆီယံ-ကိုရီးယားထိပ်သီးအစည်းအဝေးအထိမ်းအမှတ် ပြခန်းများသို့ သွားရောက်လေ့လာခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (မြန်မာ့အလင်း)

SME များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအထောက်အကူပြု ဟောပြောဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပမည်

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၃

SME များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအထောက်အကူပြု ဟောပြောဆွေးနွေးပွဲ (Saturday SME Talk) ကို ဒီဇင်ဘာ ၂၀ ရက် မွန်လွဲ ၁ နာရီမှ ၂ နာရီအထိ ရန်ကုန်မြို့၊ ဗဟန်းမြို့နယ် အမှတ်(၃၅-ဘီ/၁၅) တက္ကသိုလ်ရိပ်သာလမ်းသစ်ရှိ SMEs Development Department (Yangon) ၌ ကျင်းပမည် ဖြစ်သည်။ ဆွေးနွေးပွဲတွင် မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာ ဆက်အောင်က Financial Policy for SMEs ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဟောပြောဆွေးနွေးမည်ဖြစ်ရာ ဆွေးနွေးပွဲသို့ တက်ရောက်လိုသူများသည် ဒီဇင်ဘာ ၁၈ ရက် နောက်ဆုံးထား၍ ဒေါက်တာအိရွှေစင်ထွန်း ဖုန်း-၀၁-၈၆၀၃၈၂၆၊ ၀၁-၈၆၀၃၈၂၇၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၆၀၅၁၊ email: sme.talks.2014@gmail.com သို့ စာရင်းပေးသွင်းနိုင်ကြောင်းနှင့် လူဦးရေ ၁၀၀ သာ ကန့်သတ်ထားသဖြင့် အချိန်မီစာရင်းပေးသွင်းကြရန် ဖိတ်ကြားထားကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

နိုင်ငံတကာသတင်း

တရုတ်မင်္ဂလာညွှန်ပွဲများ၌ နိုင်ငံတော်သီချင်း သီဆိုတီးမှုတ်မှုပိတ်ပင်

ပေကျင်း ဒီဇင်ဘာ ၁၃

တရုတ်နိုင်ငံ၌ မင်္ဂလာညွှန်ပွဲအခမ်းအနားများ၊ ဈာပနအခမ်းအနားများ၊ စီးပွားရေးနှင့်နိုင်ငံရေးမဟုတ်သော အခမ်းအနားများတွင် နိုင်ငံတော်သီချင်း သီဆိုခြင်းကို ပိတ်ပင်လိုက်ပြီဖြစ်ကြောင်း နိုင်ငံပိုင်မီဒီယာများက သတင်းဖော်ပြသည်။

အဆိုပါ ဥပဒေသစ်အရ နိုင်ငံတော်သီချင်းကို အားကစားပွဲများနှင့် ကျောင်းများကဲ့သို့သော နေရာများ၊ နိုင်ငံရေးနှင့် သံတမန်အခမ်းအနားများ၌သာ ဆက်လက်အသုံးပြုဖွယ်ရှိသည်။

ယင်းဥပဒေသည် နိုင်ငံတော်သီချင်းကို နိုင်ငံတော်အဆင့်နှင့် ညီညွတ်စွာ ဖြစ်ရန် ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း အာဏာပိုင်များ၏ ပြောဆိုချက်များကို ကိုးကားလျက် ဆင်တူသတင်းဌာနက ဖော်ပြသည်။

အဆိုပါဥပဒေကို ချိုးဖောက်သူများသည် ဝေဖန်ပြစ်တင်ပြောဆိုခံရ ဖွယ်ရှိကြောင်းလည်း ဆင်တူက ဆိုသည်။

တရုတ်နိုင်ငံတော်သီချင်းကို တရုတ်အားကစားသမားများ ဆုတံဆိပ်များ ဆွတ်ခူးရာတွင်လည်းကောင်း၊ နိုင်ငံတော်အတွက် စွန့်လွှတ်စွန့်စား၍ တိုက်ပွဲဝင်သူများအား ဂုဏ်ပြုရာတွင်လည်းကောင်း အသုံးပြုဖွယ်ရှိသည်ဟု ဆင်တူကဆိုသည်။

တရုတ်နိုင်ငံတော်သီချင်းကို The March of the Volunteers အဖြစ် လူသိများကြသည်။

(ဘီဘီစီ)

ရာသီဥတုဆိုင်ရာ စာချုပ်သစ်ချုပ်ဆိုနိုင်ရေး ပီရူး၌ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေ

လီမာ ဒီဇင်ဘာ ၁၃

ပီရူးနိုင်ငံ၌ ကျင်းပလျက်ရှိသော ကုလသမဂ္ဂရာသီဥတုဆိုင်ရာ ထိပ်သီး အစည်းအဝေးသည် ကမ္ဘာ့ရာသီဥတုစာချုပ်သစ် ချုပ်ဆိုနိုင်ရန် ရည်ရွယ် လျက်ကျင်းပလျက်ရှိရာ နောက်ဆုံးနေ့တွင် စီးပွားရေးဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူ များအား တွန်းအားပေးဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း ဘီဘီစီသတင်းတွင် ဖော်ပြသည်။

ပီရူးနိုင်ငံ လီမာမြို့၌ ရာသီဥတုဆိုင်ရာ စေ့စပ်ညှိနှိုင်းရေးမှူးများက လာမည့်နှစ် ပါရီမြို့၌ လက်မှတ်ထိုးဖွယ်ရှိသည့် စာချုပ်သစ်အတွက် အခြေခံရမည့်မူများ အတည်ပြုနိုင်ရေး ပြင်ဆင်လျက်ရှိသည်။

သို့သော်လည်း ရာသီဥတုဆိုင်ရာစာချုပ်သည် ဆင်းရဲချမ်းသာကွာဟ မှုများ ကာလကြာမြင့်စွာ တည်ရှိလာခြင်းကြောင့် တိုးတက်မှုရရှိရန် အဟန့် အတားဖြစ်လာသည်။

ကမ္ဘာကြီးသည် ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုကြောင့် အခက်အခဲနှင့် ကြုံတွေ့ရမှုများဆီသို့ ဦးတည်နေကြောင်း အမေရိကန် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ဂျွန်ကယ်ရီက သတိပေးပြောကြားလိုက်သည်။

စေ့စပ်ညှိနှိုင်းရေးမှူးများသည် စာချုပ်သစ်ချုပ်ဆိုနိုင်ရေးအတွက် လီမာမြို့၌ နှစ်ပတ်နီးပါးကြာ ဆွေးနွေးလျက်ရှိသည်။

(ဘီဘီစီ)

ထိုင်းအိမ်ရှေ့မင်းသား၏ကြင်ရာတော် ထီးရိပ်နန်းရိပ်စွန့်

ဗန်ကောက် ဒီဇင်ဘာ ၁၃

ထိုင်းအိမ်ရှေ့မင်းသား ဗာဂျီရာ လောင်ကွန်း၏ ကြင်ရာတော် ဆရီ ရာစမီသည် ၎င်း၏ ထီးရိပ်နန်းရိပ်ကို စွန့်လွှတ်သွားပြီဖြစ်ကြောင်း ထိုင်း နန်းတော်က ကြေညာသည်။

မင်းသမီး ဆရီရာစမီ၏ ထီးရိပ် နန်းရိပ်စွန့်ရန် မေတ္တာရပ်ခံရေးသား ထားသော စာတစ်စောင်ကို ဘုရင် ဘူမိဘောအဒူလျာဒက်ချိက လက်ခံ ခဲ့ကြောင်း ကြေညာချက်တွင် ဖော်ပြ ထားသည်။

အိမ်ရှေ့မင်းသား ဗာဂျီရာလောင် ကွန်းက ထိုင်းအစိုးရသို့ ၎င်း၏ကြင် ရာတော်မိသားစု၏ တော်ဝင်ဘွဲ့ အမည်ကို ရုပ်သိမ်းပေးပါရန် တောင်း ဆိုခဲ့သည်။ ၎င်း၏ ဆွေတော်မျိုးတော် ခုနစ်ဦးကိုလည်း အကျင့်ပျက်ခြစားမှု များဖြင့် ဖမ်းဆီးလိုက်သည်ဟု ဆိုသည်။

အိမ်ရှေ့မင်းသား ဗာဂျီရာလောင် ကွန်း၏ ကြင်ရာတော် ဆရီရာစမီ၏



တော်ဝင်မိသားစုမှ စွန့်လွှတ်ခြင်းကို အသိအမှတ် ပြုရမည်ဖြစ်ကြောင်း အဆိုပါကြေညာချက်၌ ဖော်ပြသည်။ ဆရီရာစမီသည် အိမ်ရှေ့မင်းသား၏ တတိယမြောက် ဇနီးဖြစ်ပြီး ၂၀၀၁

ခုနှစ်က လက်ထပ်ထိမ်းမြားခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ ဆရီရာစမီသည် အိမ်ရှေ့မင်း သား ထီးရိပ်နန်းဆက်ခံချိန်တွင် မိဖုရား ဖြစ်ရန် မျှော်လင့်ထားသူဖြစ်သည်။

ထိုင်းဘုရင်ကြီး ဘူမိဘောသည် ကမ္ဘာ ပေါ်တွင် ထီးရိပ်နန်းသက်အရှည်ဆုံး ဘုရင်ဖြစ်ပြီး ၁၉၄၆ ခုနှစ်ကတည်းက ထီးရိပ်နန်းစိုးစံခဲ့သည်ဟု ဆိုသည်။ (ဘီဘီစီ)

ဂျာမားကျွန်း၌ မြေပြိုမှု လူပေါင်း ၁၀၀ ကျော်ပျောက်ဆုံး



ဂျာမား ဒီဇင်ဘာ ၁၃ အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ ဂျာမားကျွန်း ၌ မြေပြိုမှုဖြစ်ပွားခဲ့ရာ အနည်းဆုံး

လူရှစ်ဦး သေဆုံးပြီး ၁၀၀ ကျော် ပျောက်ဆုံးနေကြောင်း ကယ်ဆယ် ရေးအဖွဲ့က ပြောသည်။

ဂျာမားပြည်နယ် အလယ်ပိုင်း ဂျန်ဘလန်းကျေးရွာအနီး မိုးသည်း ထန်စွာ ရွာသွန်းခဲ့မှုကြောင့် အဆိုပါ

မြေပြိုမှုဖြစ်ပွားခဲ့ရသည်ဟုဆိုသည်။ “ကယ်ဆယ်ရေး အဖွဲ့တွေက လူ ၄၀ လောက်ကို ဆေးရုံပို့ပေးပြီး ပါပြီ။ ဒီထဲက လေးယောက်ကတော့ စိုးရိမ်ရတဲ့အနေအထားရှိပါတယ်”ဟု သဘာဝဘေးအန္တရာယ် အေဂျင်စီ တာဝန်ရှိသူများက ပြောသည်။

ပြည်သူ့ရန်နှင့် စစ်သည်များ ပါဝင် သည့် ရာပေါင်းများစွာသော ကယ် ဆယ်ရေးအဖွဲ့ဝင်များက အသက်ရှင် ကျန်ရစ်သူများအား ကယ်တင်ရန် ကြိုးစားလျက်ရှိသည်။

“ဒီလိုဖြစ်နေတဲ့အချိန်မှာလမ်းမ ကြီးကို ဖုံးလွှမ်းနေတဲ့ ရွှံ့ညွှန်တွေကို ဖယ်ရှားဖို့ စက်ယန္တရားကြီးတွေ အမြန်လိုအပ်နေပါတယ်”ဟု သဘာဝ ဘေးအေဂျင်စီ ပြောရေးဆိုခွင့် ရှိသူ ဆူတိုပိုပူယာနိုနိုရီဟိုက ပြော သည်။

အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံတွင် ရာသီ ချိန် မိုးသည်းထန်မှုများကြောင့် ရေကြီးမြေပြိုမှုများ ဖြစ်ပွားလေ့ ရှိသည်။

(ဘီဘီစီ)

အိုင်အက်စ်စစ်သွေးကြွများအား တိုက်ခိုက်ရန် ပင်တဂွန်ဘတ်ဂျက်အတည်ပြု



ဝါရှင်တန် ဒီဇင်ဘာ ၁၃

အမေရိကန် ဆီးနိတ်လွှတ်တော်

က အိုင်အက်စ်စစ်သွေးကြွများ အား တိုက်ခိုက်ခေမှုန်းရန်

ကာကွယ်ရေး အသုံးစရိတ်ကို အတည်ပြုလိုက်ပြီဖြစ်ကြောင်း လွှတ်

တော်တာဝန်ရှိသူများက ပြော သည်။

ပင်တဂွန်အထွေထွေဘတ်ဂျက် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၄၉၆ ဘီလီယံ အပြင် အမေရိကန်၏ ပြည်ပစစ်ဆင် ရေးများအတွက် ဒေါ်လာ ၆၄ ဘီလီယံ အသုံးပြုရန် သဘောတူ ဆုံးဖြတ်ခဲ့သည်ဟု ဆိုသည်။

အဆိုပါ အစီအမံသည် နှစ်နှစ်အတွင်း ဆီးရီးယားသူပုန် တိုက်ခိုက်ရေးသမားများအား စစ် သင်တန်းပေးရန်နှင့် ခေတ်မီ လက်နက်များတပ်ဆင်ပေးရန် ဖြစ် သည်ဟုဆိုသည်။

အောက်လွှတ်တော်က အတည် ပြုပေးပို့လာသော အဆိုပါ အတည် ပြုလွှာကို ဥပဒေတစ်ရပ်အဖြစ် ပြဋ္ဌာန်းလက်မှတ်ရေးထိုးရန် သမ္မတ ဘားရက်အိုဘားမားက ဆက်လက် ပေးပို့ထားသည်။

အိုင်အက်စ်တို့သည် ဆီးရီးယား

နှင့် အီရတ်တို့ရှိ နေရာအများ အပြားကို သိမ်းပိုက်ထိန်းချုပ်ထား သည်။

အမေရိကန် ဦးဆောင်သော ညွန့်ပေါင်းအဖွဲ့က ဩဂုတ် ၈ ရက်မှ စတင်ကာ အီရတ်ရှိ အိုင်အက်စ် စစ်သွေးကြွများအား ပစ်မှတ်ထား လျက် လေကြောင်းမှ အကြိမ်ပေါင်း ၆၀၀ ကျော် တိုက်ခိုက်ခဲ့ပြီး ဖြစ်သည်။

အမေရိကန်နှင့်အတူ ဘာရိန်း၊ ဂျော်ဒန်၊ကာတာ၊ ဆော်ဒီအာရေဗျ နှင့် ယူအေအီး နိုင်ငံတို့ကလည်း စက်တင်ဘာ ၂၃ ရက်မှ စတင်ကာ အိမ်နီးချင်းဆီးရီးယားရှိ အိုင်အက်စ် တို့အား အကြိမ် ၅၀၀ နီးပါး လေကြောင်းမှ တိုက်ခိုက်ခဲ့သည်။

အိုင်အက်စ်တို့အား စစ်ဆင် ရေး ဆောင်ရွက်နေမှုများသည် လက်ရှိ ပင်တဂွန်ဘတ်ဂျက်ဖြင့် ဆောင်ရွက်နေခြင်းဖြစ်သည်။

(ဘီဘီစီ)

ကမ္ဘာ့ရေနံဈေးထပ်မံကျဆင်း

ဝါရှင်တန် ဒီဇင်ဘာ ၁၃

ကမ္ဘာ့ရေနံဈေးနှုန်းသည် နိုင်ငံ တကာစွမ်းအင်အေဂျင်စီက ၂၀၁၅ ခုနှစ်အတွက် လျော့ချခန့်မှန်း ခဲ့ပြီးနောက် ထပ်မံကျဆင်းသွား ခဲ့သည်။ ရေနံဈေးဝယ်လိုအားနှင့် ရောင်းလိုအားသည် တစ်ပြိုင်တည်း ကျဆင်းနေကြောင်း အိုင်အီးအေ အဖွဲ့ဝင် ၂၉ နိုင်ငံ၏ ထုတ်ပြန်ချက် တွင် ဖော်ပြသည်။

ရေနံဈေးနှုန်းကျဆင်းမှုသည် အမေရိကန်နိုင်ငံ၏ တိုးမြှင့်ထုတ် လုပ်မှုမှ စတင်ခဲ့ဖွယ်ရှိကြောင်း ၎င်း အဖွဲ့က ပြောသည်။

သောကြာနေ့က ရေနံစိမ်း တစ်စည် ၆၃ ဒေါ်လာအောက် ရောက်ခဲ့ရာ ၂၀၀၉ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ နောက်ပိုင်း အနိမ့်ဆုံးဈေးဖြစ်သည်။ အိုင်အီးအေအဖွဲ့က လာမည့်နှစ်တွင် ကမ္ဘာ့ရေနံလိုအပ်ချက် တစ်နေ့စည် ပေါင်း ၉၀၀၀၀၀ ရှိမည်ဟု ခန့်မှန်း ရာမှ ၂၃၀၀၀၀ အထိသာ လိုအပ် ချက်ရှိမည်ဟု လျော့ချခန့်မှန်း ခဲ့သည်။ (ဘီဘီစီ)

ပြည်တွင်းသတင်း

မလေးရှားနိုင်ငံ ကွာလာလမ်ပူ လေဆိပ်၌ ထိန်းသိမ်းခံခဲ့ရသော မြန်မာနိုင်ငံသားများ မြန်မာသံရုံး၏ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်မှုဖြင့် ပြစ်ဒဏ်ကင်းလွတ်ခွင့်ရရှိ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၃

ရန်ကုန်မြို့မှ ဇူလိုင် ၈ ရက်တွင် Air Asia လေကြောင်းဖြင့် မလေးရှားနိုင်ငံ ကွာလာလမ်ပူမြို့လေဆိပ်သို့ ရောက်ရှိခဲ့သည့် မြန်မာနိုင်ငံသား ၇၅ ဦးအား လေဆိပ်၌ ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းထားသဖြင့် မြန်မာသံရုံးမှအရာရှိ တစ်ဦးက လေဆိပ်လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးဌာန အကြီးအကဲအား သွားရောက် တွေ့ဆုံခဲ့ရာ မြန်မာနိုင်ငံသား ၇၂ ဦးအား အေးဂျင့်သုံးဦးက ဦးဆောင်၍ ခေါ်ဆောင်လာစဉ် ထိန်းသိမ်းခံခဲ့ရခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ၎င်းတို့အနက်မှ အေးဂျင့် နှစ်ဦးနှင့် ကျန် ၁၂ ဦး စုစုပေါင်း ၁၄ ဦးသာ ပြည်ဝင်ဗီဇာအစစ်နှင့် ဝင်ရောက်လာခြင်းဖြစ်ပြီး အေးဂျင့်တစ်ဦးနှင့် ကျန် ၆၀ ဦး စုစုပေါင်း ၆၁ ဦးတို့သည် ပြည်ဝင်ဗီဇာအတုများဖြင့် ဝင်ရောက်လာခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ သို့ဖြစ်ပါ၍ ဦးဆောင်လာသူ အေးဂျင့်သုံးဦးနှင့် ပြည်ဝင်ဗီဇာအတုကို ခေါ်ဆောင်ထားသူများအား မလေးရှားနိုင်ငံ၏ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးဥပဒေအရ တရားစွဲဆိုသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရှိခဲ့ရသည်။

မြန်မာသံရုံးအနေဖြင့် မလေးရှားနိုင်ငံရောက် မြန်မာနိုင်ငံသားများ၏ အကျိုးစီးပွားကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရန်အတွက် ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းခံရသူ များအား သွားရောက်တွေ့ဆုံကာ ထိန်းသိမ်းရေးစခန်းများတွင် အဆင်ပြေစွာ နေထိုင်ရေးအတွက် လိုအပ်သည်များ ညှိနှိုင်းပေးခြင်း၊ ဆွေးနွေးသွားချင်း များနှင့် ဆက်သွယ်ချိတ်ဆက်ပေးခြင်း၊ ဖြစ်စဉ်အား တနည်းစစ်စစ်မေးမြန်း ခြင်းစသည်တို့ကို ကူညီဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပြီး ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းခံရသူများ အနက်မှ အပြစ်ရှိသူများအား မလေးရှားနိုင်ငံ၏ တည်ဆဲဥပဒေများအရ စိစစ်လျက်ရှိသည့် အချိန်ကာလအတွင်း အပြစ်မဲ့ထိန်းသိမ်းထားသူများအား အမြန်ဆုံးလွှတ်ပေးရေးအတွက် သက်ဆိုင်ရာဌာနများနှင့် ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်ပေးရန် မေတ္တာရပ်ခံသည့် သံတမန်စာကို ၂၅-၇-၂၀၁၄ ရက်

တွင် မလေးရှားနိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနသို့ ပေးပို့အကြောင်းကြားခဲ့ပြီး ၄-၈-၂၀၁၄ ရက်တွင်လည်း မြန်မာသံအမတ်ကြီးသည် မလေးရှား နိုင်ငံ ခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ကောင်စစ်ရေးရာဌာနအကြီးအကဲထံသို့သွားရောက် တွေ့ဆုံ၍ စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုများကို နှောင့်နှေးစေခြင်းမရှိဘဲ အမြန်ဆုံး ဆောင်ရွက်ပေးရန်နှင့် အပြစ်မဲ့ထိန်းသိမ်းခံထားရသူများကို မြန်မာနိုင်ငံ သို့ အမြန်ဆုံးပြန်လည်ထွက်ခွာနိုင်ရေးအလေးထားကူညီဆောင်ရွက်ပေးရန် ညှိနှိုင်းမေတ္တာရပ်ခံခဲ့သည်။

ပြည်ဝင်ဗီဇာအတုကိုခေါ်ဆောင်သူ ၆၀ (အေးဂျင့် တစ်ဦးမပါ)အနက် အသက်အရွယ်ကြီးရင့်သူနှင့် ကလေးသူငယ် စုစုပေါင်းရစ်ဦးမှလွဲ၍ အမျိုးသား ၃၆ ဦးနှင့် အမျိုးသမီး ၁၆ ဦး စုစုပေါင်း ၅၂ ဦးတို့အား ၁၂-၈-၂၀၁၄ ရက်တွင် ကွာလာလမ်ပူမြို့ ဆိပ်ခန်းတရားရုံးမှ မလေးရှားနိုင်ငံ၏ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေး ဥပဒေအရ ထောင်ဒဏ်တစ်နှစ်စီ ချမှတ်ခံခဲ့ရသည်။ ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခြင်းမခံရသူ ရှစ်ဦးနှင့် ပြည်ဝင်ဗီဇာအစစ် ကိုင်ဆောင်သူ ၁၂ ဦး စုစုပေါင်း ၂၀ တို့သည် အေးဂျင့်သုံးဦးအား ရုံးထုတ်စစ်ဆေးသည့် အချိန်တွင် သက်သေအဖြစ် ထုတ်ဆိုနိုင်ရန်အတွက် စီရင်ချက်ချမှတ်သည့် အထိ ဆက်လက်ထိန်းသိမ်း ထားရှိမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရှိရသဖြင့် ၎င်းတို့အား မြန်မာနိုင်ငံသို့ အမြန်ဆုံး ပြန်လည်ထွက်ခွာနိုင်ရေးအတွက် မြန်မာသံရုံးမှ Deputy Public Prosecutor ဖြစ်သူ Mrs. Jaizah ထံ သံရုံး၏ တရားဝင် မေတ္တာရပ်ခံစာအား ပေးအပ်ခဲ့ သည်။ ၂၇-၈-၂၀၁၄ ရက်တွင် မြန်မာနိုင်ငံသား ၂၀ တို့အား မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပြန်လည်ထွက်ခွာခွင့်ပြုကြောင်း အကြောင်းပြန်ကြားလာသောကြောင့် သံရုံးအစီအစဉ်ဖြင့် ၁-၉-၂၀၁၄ ရက်တွင် မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပြန်လည်ပို့ဆောင် ပေးခဲ့သည်။ ထောင်ဒဏ်တစ်နှစ် ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခြင်းခံရသည့် မြန်မာနိုင်ငံသား ၅၂

ဦးနှင့် ပတ်သက်၍ ပြစ်ဒဏ်ကို သက်ညှာစွာ စဉ်းစားဆောင်ရွက်ပေးနိုင် ရေး၊ ဥပဒေကြမ်းအရ အယူခံတင်သွင်းနိုင်ရေး မြန်မာသံရုံးမှ Bernard Francis & Associates ဥပဒေအကျိုးဆောင်ကုမ္ပဏီကို တွေ့ဆုံအသေး စိတ်ညှိနှိုင်းကာ လုပ်ငန်းအပ်နှံ၍ ၂၅-၈-၂၀၁၄ ရက်တွင် ပြစ်ဒဏ်ကျခံ လျက်ရှိသည့် ၅၂ ဦးကို လိုအပ်သော စာရွက်စာတမ်းများကို ဖြည့်စွက် စေပြီး အယူခံတင်သွင်းလွှာကို တင်သွင်းခဲ့သည့်အတွက် Sha Alarm အထက်တရားရုံးက ယခင်စီရင်ချက်ချမှတ်ခဲ့သော ဆိပ်ခန်းတရားရုံး၏ စီရင် ချက်ချမှတ်မှုအပေါ် ပြန်လည်သုံးသပ်ပြီးနောက် ၂-၁၂-၂၀၁၄ ရက်တွင် အယူခံကို ကြားနာပြီး တရားရုံးသို့ ရောက်ရှိလာသည့် အမျိုးသား ၃၂ ဦး၊ အမျိုးသမီး ၁၆ ဦး စုစုပေါင်း ၄၈ ဦးကို စတင်ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းခဲ့သည့် ၉-၇-၂၀၁၄ ရက်မှ ၂-၁၂-၂၀၁၄ ရက်အထိသာ ပြစ်ဒဏ်ကျခံရန်နှင့် ကျန် ရှိနေသော ပြစ်ဒဏ်များကို ပယ်ဖျက်၍ လွတ်ငြိမ်းချမ်းသာခွင့်ပြုခဲ့ကာ မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပြန်လည်ထွက်ခွာရန် အမိန့်ချမှတ်ခဲ့ပြီး ခရီးဝေးကွာသည့် အကျဉ်းထောင်မှ ကျန်ရှိသူအမျိုးသားလေးဦးတို့အားလည်း ၃-၁၂-၂၀၁၄ ရက်တွင် အလားတူ လွတ်ငြိမ်းချမ်းသာခွင့်ပြုခဲ့သည်။

ကွာလာလမ်ပူမြို့ရှိ မြန်မာသံရုံးအနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံသားများ စတင် ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းခံရစဉ် အချိန်မှစ၍ တစိုက်မတ်မတ် အနီးကပ်ကြီးကြပ် ခဲ့ပြီး၊ သံရုံးမှ အရာထမ်းတစ်ဦးအား အထူးတစ်စွာရပ်တစ်ရပ်အနေဖြင့် တာဝန် ပေးအပ်၍ ပြည်ပတွင် အကျဉ်းကျခံရသူများအနေအထား မြန်မာနိုင်ငံသားများ အား ကာကွယ်စောင့်ရှောက်နိုင်ရန်၊ ၎င်းတို့အကျဉ်းထောင်အတွင်း အဆင် ပြေစွာနေထိုင်နိုင်ရန်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံတွင် ကျန်ရှိသည့် ၎င်းတို့၏ ဆွေမျိုးသား ချင်းများ စိုးရိမ်ပူပန်မှုနည်းပါးစေရန် စသည်တို့ကို အတတ်နိုင်ဆုံး အလေး ထား ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။ ၎င်းတို့အနက် အမျိုးသားခြောက်ဦး နှင့် အမျိုးသမီးတစ်ဦး စုစုပေါင်း ခုနစ်ဦးတို့သည် အေးဂျင့်သုံးဦးအား တရား စွဲဆိုရာတွင် အစိုးရသက်သေအဖြစ် ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ပြီး အမျိုးသား ၃၀ နှင့် အမျိုးသမီး ၁၅ ဦး စုစုပေါင်း ၄၅ ဦးတို့ကို ၁၅-၁၂-၂၀၁၄ ရက်တွင် မြန်မာအမျိုးသားလေကြောင်းဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပြန်လည်ပို့ ဆောင်နိုင်ရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

စံကားဝါပင်လမ်း မီးလောင်မှု တစ်ဦးသေ၊ အရန်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ ဝင်တစ်ဦး ဒဏ်ရာရ

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၁၃

ရန်ကုန်မြို့၊ ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ် မကျည်းတန်း(အထက်) အမှတ် ၈၁ (က) ပိုင်ရှင်ဦးသန်းညွန့်၏ နှစ်ထပ် ပျဉ်ထောင်အိမ်မှ စတင်၍ ဒီဇင်ဘာ ၁၃ ရက် နံနက် ၀၀ နာရီ မိနစ် ၃၀ ခန့်တွင် မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ မီးလောင်ခြင်းမှာ အိမ်နောက် ဘက်မီးဖိုချောင်တွင် ခြင်ဆေးခွေ ထွန်းထားရာမှ ကြမ်းခင်းပေါ်သို့ကျ ၍ မီးစတင်လောင်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးက ဆိုသည်။

မီးလောင်မှုကြောင့် နှစ်ထပ်ပျဉ် ထောင်အိမ်လေးလုံး၊ နှစ်ခန်းတွဲ ခြောက်ထပ်တိုက်မှ အခန်းခုနစ်ခန်း မီးသင့်ခဲ့ရသည်။ မီးလောင်ရာသို့ မြို့နယ်အသီး သီးမှ မီးငြိမ်းသတ်ရေးယာဉ် ၄၆ စီး တို့က လာရောက်ဖြိုခွဲသတ်ပေးမှု ကြောင့် နံနက် ၁ နာရီခွဲခန့်တွင် မီး ညွှန်ကျိုးခဲ့ပြီး လောင်လက်စမ်းကြွင်း မီးကျန်များကို နံနက် ၇ နာရီကျော် သည်အထိ မီးသတ်ဝန်ထမ်းများက ငြိမ်းသတ်ခဲ့ရသည်။ မီးလောင်မှုကြောင့် အိမ်ပိုင်ရှင်

ဦးသန်းညွန့်၏ဇနီး ဒေါ်ဝင်းမာ(၅၂ နှစ်)မှာအိမ်အတွင်း မီးလောင်သေဆုံး ခဲ့ရသည်။ မီးငြိမ်းသတ်စဉ် ကျောက် တံတားမြို့နယ်မှ အရန်မီးသတ်တပ် စုမှူး ထွန်းလင်းဦး(၂၇နှစ်)မှာ ဒဏ် ရာများရရှိမှုကြောင့် ရန်ကုန်အနောက် ပိုင်းဆေးရုံ ခွဲစိတ်ဆောင်သို့ပို့ဆောင် ဆေးကုသမှုခံယူခဲ့ရသည်။ မီးပေါ်ဆူမှုကြောင့် အိမ်ပိုင်ရှင် ဦးသန်းညွန့်(၆၀ နှစ်)အား ကြည့်မြင် တိုင်မြို့မရဲ စခန်းက အမှုဖွင့်အရေးယူ ထားကြောင်း သိရသည်။ မီးဘေးသင့်အိမ်ထောင်စု ၁၄ စု တို့ကို ကြည့်မြင်တိုင် စလင်းကျောင်း တိုက်ဓမ္မာရုံ၌ ယာယီကယ်ဆယ်ရေး စခန်းဖွင့်၍ စောင့်ရှောက်မှုများ ပေးထားသည်။

ညနေ ၆ နာရီ၌ မီးဘေးသင့်အိမ် ထောင်စုများကို မြန်မာနိုင်ငံကြက် ခြေနီအသင်း၊ အောင်သိန်းသစ်ဆိုင် မိသားစုနှင့် အလှူရှင်များက ငွေကျပ် ၅၅ သိန်းတန်ဖိုးရှိ ငွေနှင့်ပစ္စည်းများကို ပေးအပ်လှူဒါန်းခဲ့ကြသည်။
သတင်း-တင်ဝင်းလေး (ကြည့်မြင်တိုင်) ဓာတ်ပုံ-ရန်နိုင်ဝင်း



▲ ရှေ့မှူး

အင်းလျားလိတ်လမ်းဆုံ၊ ပါရမီလမ်း နှင့် ဝေယန္တလမ်းဆုံ၊ ပါရမီလမ်း နှင့်မြပယ်လမ်းဆုံ၊ ပါရမီလမ်းနှင့် ပြည်လမ်းဆုံ၊ ပြည်လမ်းနှင့် ဦးထွန်း ညိမ်းလမ်းဆုံရှိ အချက်ပြမီးပိုင်များ တွင်ဖြစ်သည်။

ထိုစီမံချက်ကို ရန်ကုန်မြို့တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီနှင့် ဂျပန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ရေးအေဂျင်စီ (JICA) မှ ဝါကျိုမြန်မာကုမ္ပဏီတို့က ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ကြခြင်းဖြစ်သည်။ ညနေ ၄ နာရီတွင် ယင်းအလို အလျောက်မီးပိုင်အချက်ပြစနစ်ကို ဆက်လက်အသုံးပြုနိုင်ရန်အတွက် ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေး ကော်မတီအတွင်းရေးမှူး ဦးကျော်

စိုး၊ ကော်မတီဝင် ဦးစိုးစိ၊ ဝါကျိုမြန်မာ ကုမ္ပဏီမှ CEO SATORU OGAWAတို့က ခလုတ်နှိပ်ဖွင့်လှစ် ပေးခဲ့ပြီး ကမ္ဘာအေးဘုရားလမ်းပေါ်ရှိ လူကူးအချက်ပြမီးပိုင်ကိုလည်း ဆက် လက်ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့သည်။

ရန်ကုန်မြို့တော် စည်ပင် သာယာရေးကော်မတီ အင်ဂျင်နီယာ ဌာန(လမ်းတံတား)မှ လက်ထောက် ဌာနမှူး ဦးညွှန်သာက ရန်ကုန်မြို့ ၌အချက်ပြမီးပိုင်ပေါင်း ၁၉၆ ခုရှိ သည့်အနက် မြန်မာဝါကျို ကုမ္ပဏီ ၏အကူအညီဖြင့် ယခုမီးပိုင် ၁၀ ခု အား နံနက်ပိုင်းမှ စတင်စမ်းသပ် လာခဲ့ရာ အဆင်ပြေမှုများကို တွေ့ ရှိရ၍ ယနေ့ညနေပိုင်းမှ စတင် အသုံးပြုသွားတော့မည်ဖြစ်ကြောင်း ရှင်းပြခဲ့သည်။

ထို့အပြင် ယာဉ်ကြောကျပ်တည်း မှုရှိလာပါက ရှောင်လွှဲသွားနိုင်ရန် ပါရမီလမ်းမကြီးပေါ်မှ ကမ္ဘာအေး ဘုရားလမ်းနှင့် သစ္စာလမ်းများသို့ လမ်းလွှဲမှသွားနိုင်ရန် မီးပိုင်အသစ် တစ်ခုကို ဦးထွန်းညိမ်းလမ်းဆုံနှင့် နှင်းဆီလမ်းဆုံတွင် တပ်ဆင်ပြီးဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။

Traffic Signal Controller Server Room ကို အင်းလျားကန် မြကျွန်းသာပန်းခြံရွှေ၊ ကမ္ဘာအေး ဘုရားလမ်းမကြီးအနီးတွင် တည် ဆောက်ထားပြီး ယင်းမှစက်များဖြင့် ထိန်းကျောင်းမှုများ ပြုလုပ်ထား ကြောင်း၊ လျှပ်စစ်မီးပြတ်တောက်သွား ပါကလည်း ထိုစက်များမှ သုံးနာရီခွဲ အကြာ ဆက်လက်ထိန်းကျောင်းပေး သွားနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

စလင်းမြို့နယ်တွင် မြစ်ကမ်းပါးများပြု

စလင်း ဒီဇင်ဘာ ၁၃
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မင်းဘူး ခရိုင် စလင်းမြို့နယ် ဆင်မကျွန်း ခရိုင် ကျေးရွာအုပ်စုရှိ ရေလယ်မကျေးရွာ နှင့် ရေလယ်ရွာသစ်ကျေးရွာတို့တွင် ဒီဇင်ဘာ ၉ ရက် နံနက် ၇ နာရီက ဧရာဝတီမြစ်ရေတိုက်စားမှုကြောင့်

ကမ်းပါးပြုကျမှုများဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ကမ်းပါးပြုကျမှုကြောင့် အဆိုပါ ကျေးရွာနှစ်ရွာမှ ကမ်းပါးနှင့်နီးစပ် နေသည့် စုပေါင်းလူနေအိမ် ၁၂ လုံး ကို ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့များ၊ ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအထောက်

အကူပြု ကော်မတီဝင်များ၊ ရွာသူ ရွာသားများ စုပေါင်း၍ ဆင်မကျွန်း ကျေးရွာအုပ်စုရှိ ကွင်းအမှတ် (၄၁၆) သို့လည်းကောင်း၊ စလင်းမြို့နယ် ဆိပ် ကြီးကျေးရွာအုပ်စု သမန်းကုန်းကျေး ရွာရှိ လူနေအိမ်တစ်လုံးကို ဆိပ်ကြီး ကျေးရွာအုပ်စု ကွင်းအမှတ် (၄၆၇) သို့လည်းကောင်း ပြောင်းရွှေ့ပေးခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။ ကျော်ဇေယျ

PHUN FILANG HOSPITAL

အရိုးအကြော၊ တင်ပါးဆုံဆစ် နှင့် ခူးဆစ်ပိုင်းဆိုင်ရာအစားထိုး ခွဲစိတ်ကုသမှုအစီအစဉ်

- မြန်မာနိုင်ငံမှဆရာဝန်ကြီးများနှင့် စင်ကာပူနိုင်ငံမှဆရာဝန်ကြီးတို့ပူးပေါင်း၍
- မုန်ပြောင်းဆေးသုံးပြု၍ ခူးဆစ်အတွင်းရောဂါရှာဖွေကုသခြင်း (Arthroscopy)
- အရိုးအကြော၊ တင်ပါးဆုံဆစ်နှင့် ခူးဆစ်ပိုင်းဆိုင်ရာအစားထိုး ခွဲစိတ်ကုသခြင်း
- Ilizarov နည်းပညာသစ်ဖြင့် အရိုးရှည်အောင် ခွဲစိတ်ကုသခြင်း နှင့်
- အခြားအရိုးရောဂါများကိုကုသခြင်း၊ စသည်တို့အတွက်လောကဆိုင်ရာတိုင်ပင်ဆွေးနွေးပေးမည်ဖြစ်ပါသည်။

ဒီဇင်ဘာလ | ၂၁ | ရက်မှ | ၂၅ | ရက်နေ့အထိ

ဓာတ်ပုံရိုက်ခြင်း - ရန်ကုန် (၀၁) ၆၀၄၃၂၂၊ ၆၀၄၃၂၅၊ ၆၀၄၃၃၆၊ (၀၉) ၄၂၁၀၉၂၆၇၉၊ (၀၉) ၂၅၄၂၅၁၀၁၇ / မန္တလေး (၀၉) ၄၃၂၀၇၇၈၁ Email - enquiry.phh@soa-mm.com

ဆောင်းပါးနှင့်ပြည်တွင်းသတင်း

အနက်ပွားစကားလုံးများ(၁)

မောင်ခင်မင် (ခန့်ဖြူ)

“ဘာ . . . နေကောင်းရဲ့လား”
 “ကောင်းပါတယ်သမီးရယ်၊ လာလာ”
 အိမ်နီးချင်း တက္ကသိုလ်ကျောင်းသူကလေး ရောက်လာသဖြင့် နှုတ်ဆက်လိုက်သည်။ သူက စကားစသည်။
 “မနေ့က သမီးတူကလေး ပြောတဲ့စကားကို စဉ်းစားရင်း ဘာဘာကို မေးစရာပေါ်လာလို့ပါ ဘာ”
 “ကိုင်း . . . ဆိုစမ်းပါဦး ဘာပါလိမ့်”
 “သမီးဖတ်နေတဲ့စာထဲမှာ ‘လှိုင်မြို့ကို စားရသည့်အတွက် လှိုင်ထိပ်ခေါင်တင်ဟု အမည်တွင်သည်’ ဆိုတဲ့စာ ပါပါတယ် ဘာ”
 “အင်း”
 “အနားမှာကစားနေတဲ့ တူကလေးက သမီးစာဖတ်နေတာကိုကြားလို့ သမီးကို မေးတယ်။ဒေါ်လေး . . . လှိုင်မြို့ဆိုတာ စားစရာမုန့်လားတဲ့”
 “ဪ . . . ဪ”
 “သမီးလည်း သူမေးတာ ရုတ်တရက်နားမလည်လို့ ‘သား ဘာမေးတာလဲ’လို့ သူ့ကိုမေးတော့ သူက ‘လှိုင်မြို့ကို စားရသည့်လို့ သားကြားလိုက်လို့’ မသိလို့မေးတာပါ။ လှိုင်မြို့ဆိုတာ စားစရာမုန့်လို့ ထင်လို့ပါတဲ့”
 “ဟုတ်ပါပြီ ဒီတော့”
 “ဒီတော့ သမီးစဉ်းစားမိလို့ပါ။ စားစရာမုန့်ကို စားတယ်ဆိုတဲ့ စကားနဲ့ လှိုင်မြို့ကို စားတယ်ဆိုတဲ့စကား၊ ဘာဖြစ်လို့ တူနေရတာလဲလို့ စဉ်းစားမိတာပါ ဘာ”
 “ဟုတ်ပါပြီ။ သမီးမေးတဲ့မေးခွန်းက စိတ်ဝင်စားဖို့ကောင်းပါတယ်။ ကလေးကတော့ စားသည့်ဆိုလို့ စားစရာထင်မှာပေါ့။ မုန့်စားတယ်ဆိုတာနဲ့ မြို့ကိုစားရတယ်ဆိုတာနဲ့ ဘာဖြစ်လို့ ‘စား’ ချင်းတူနေရတာလဲဆိုတာ စဉ်းစားကြည့်ရအောင်။ ကဲသမီးကိုမေးမယ်။ ‘မုန့်စားတယ်’ ဆိုတာ ဘာလုပ်တာလဲကွယ်”
 “ရှင် . . . ဪ . . . မုန့်ကို ပါးစပ်ထဲထည့်ပြီး ဝါးစားပြီးမျိုးချလိုက်တာ မဟုတ်လား ဘာ”
 “ဟုတ်ပါတယ်။ ကဲ . . . ‘မြို့ကိုစားတယ်’ ဆိုတာ ကကောကွယ်”
 “အင်း . . . အဲဒီမြို့က ရတဲ့ငွေတွေပစ္စည်းတွေကို ပိုင်ဆိုင်တာထင်တယ် ဘာ”
 “ဟုတ်ပါတယ်။ အဲဒီမြို့က ငွေတွေကို အခွန်အဖြစ်ကောက်ယူပြီး မြို့စားကို ဆက်သရတယ်။ အလုပ်အမျိုးမျိုးလုပ်တဲ့လုပ်ငန်းရှင်တွေဆီက သတ်မှတ်ချက်အတိုင်း အခွန်ကောက်ပြီး ဆက်တာကို မြို့စားက ပိုင်ဆိုင်တာပေါ့။ စားစရာကို စားလိုက်ရသလို အဲဒီမြို့က ဆက်သတဲ့ အခွန်ငွေတွေ ပစ္စည်းတွေကိုလည်းပိုင်ဆိုင်ပြီး သုံးစွဲခွင့်ရတာပေါ့”
 “ဟုတ်ကဲ့ပါ”
 “စဉ်းစားကြည့်ရင် ‘စား’ ဆိုတဲ့ စကားလုံးဟာ မူလကတော့ ‘ထမင်းစားတယ်’ ‘မုန့်စားတယ်’ ဆိုတာမျိုးပါ။ ပါးစပ်ထဲထည့်ပြီး ဝါးမျိုးလိုက်တဲ့ အဓိပ္ပာယ်ပဲ။ အဲဒီလိုစားလိုက်တာမျိုး သဘောချင်းတူတဲ့ အပြုအမူကိုလည်း ‘စားတယ်’ လို့ပဲ သုံးလိုက်တော့ ‘စား’ရဲ့အဓိပ္ပာယ်ဟာ ပွားလာတာပေါ့ကွယ်”
 “ဘာ၊ ဒါဆိုရင် ‘ငွေစားတယ်’ တို့ ‘လာဘ်စားတယ်’ တို့ဆိုတာလည်း အဲဒီအဓိပ္ပာယ်ပဲပေါ့နော်”
 “ဟုတ်တာပေါ့ကွယ်။ ရယူပိုင်ဆိုင်အသုံးပြုတဲ့ အဓိပ္ပာယ်ပေါ့။ အဲဒီလို ပါးစပ်နဲ့ တကယ်စားတာမဟုတ်ဘဲ ရယူပိုင်ဆိုင်တဲ့ အဓိပ္ပာယ်နဲ့သုံးတဲ့ တခြားစကားလုံးတွေ သမီးစဉ်းစားမိရင် ပြောပါဦး”
 “ဟုတ်ကဲ့၊ ရောင်းစားတယ်တို့၊ လုပ်စားတယ်တို့၊ လခစားတို့ . . .”
 “သမီးက တော်တယ်။ လောင်းကစားပွဲမှာ ရှုံးတဲ့သူရဲ့ လောင်းကြေးကို နိုင်တဲ့သူက သိမ်းယူတာကိုလည်း စားတယ်လို့ခေါ်တယ်လေ။ အဲဒီသဘောပါပဲ”
 “ဘာ၊ ‘စား’သဘာဝတို့၊ စားပေါက်ချောင်တယ်တို့လည်း ပါတယ် ထင်တယ်”
 “ဟုတ်တာပေါ့ကွယ်။ ပြီးတော့ အစာကိုဝါးစားသလို တဖြည်းဖြည်း

ကုန်သွားအောင်၊ ပျက်စီးသွားအောင် ဖန်တီးတဲ့အခြေအနေဖြစ်လာတာကိုလည်း ‘စားတယ်’လို့ သုံးသေးတယ်ကွဲ့”
 “ဘယ်လိုပါလဲ ဘာ”
 “ပစ္စည်းတစ်ခုသံချေးတက်ပြီး သံချေးစားသွားတာမျိုး၊ ကမ်းပါးကိုရေတိုက်စားသွားတာမျိုးလည်း ‘သံချေးစားတယ်’ ‘ရေတိုက်စားတယ်’ လို့ သုံးတယ်ကွဲ့”
 “ဟုတ်ကဲ့ဘာ။ မှတ်ထားပါမယ်”
 “ဒီတော့ ‘စား’ဆိုတဲ့စကားတစ်လုံးဟာ ဝါးမျိုးတယ်ဆိုတဲ့အနက်အဓိပ္ပာယ် တစ်ခုကနေဆက်စပ်ပြီး အနက်အဓိပ္ပာယ်တွေပွားလာတာပေါ့ကွယ်။ အဲဒီစကားလုံးမျိုးကို ‘အနက်ပွားစကားလုံး’လို့ခေါ်တာပေါ့။ အဲဒီလို စကားတစ်လုံးကနေပြီး အနက်တွေပွားလာတာကို အင်္ဂလိပ်လိုတော့ polysemy လို့ခေါ်တယ်ကွဲ့”
 “ဟုတ်ကဲ့ပါ။ မှတ်ထားပါမယ် ဘာ”
 “ဪ . . . ပြောရဦးမယ်။ အဲဒီ ‘စား’ဆိုတဲ့စကားလုံးရဲ့မူလအနက်ဖြစ်တဲ့ ‘ပါးစပ်ထဲထည့်ပြီး ဝါးမျိုးတယ်’ ဆိုတဲ့ အနက်တောင်မှ တွဲသုံးတဲ့ စားစရာအမျိုးအစားကိုလိုက်ပြီး အနက်ကွဲပြားသေးတယ်ကွဲ့”
 “ဘယ်လိုပါလဲ ဘာ”
 “‘ထမင်းစားတယ်’ဆိုရင် ထမင်းကို သွားနဲ့ဝါးပြီးမျိုးတာပေါ့။ ‘မုန့်စားခါးစားတယ်’ဆိုရင်တော့ ဝါးတာသိပ်မပါဘဲ သောက်ပြီး မျိုးတာမဟုတ်လား။ အဲ့ . . . ‘ချိုချိုစားတယ်။ သကြားလုံးစားတယ်’ဆိုရင်တော့ ပါးစပ်ထဲမှာ မြို့ပြီး မျိုးတာဖြစ်မှာပေါ့ကွယ်။ ဒါပေမယ့် အားလုံးကို ‘စားတယ်’လို့ပဲ သုံးတယ်လေ”
 “ဟုတ်တယ်နော် ဘာ”
 “‘သိတယ်’ဆိုတဲ့ စကားလုံးကို စဉ်းစားကြည့်ရအောင်၊ ‘ကျွန်မသူ့ကို သိတယ်’ လို့ပြောရင် ဘယ်လိုအဓိပ္ပာယ်လဲသမီး”
 “တွေ့ဖူးတယ်၊ ဆက်ဆံဖူးတယ်ဆိုတဲ့အဓိပ္ပာယ်ပါ”
 “ကျွန်မ ဒီပေါက်ထမင်း ချက်နည်းသိတယ်’ ဆိုရင်ကော”
 “အကျွမ်းတဝင်ရှိတယ်’ လို့ဆိုလိုတာပါ”
 “ဟုတ်ပြီ ‘ကျွန်မတရားသိပါတယ်’ ဆိုရင်ကောကွယ်”
 “‘တရားသဘောနားလည်ပါတယ်’လို့ ဆိုလိုတာပါ”
 “အဲဒီတော့ ‘သိ’ ဆိုတဲ့စကားလုံးလေးတစ်လုံးရဲ့ အနက်အဓိပ္ပာယ်ဟာ တွဲသုံးတဲ့စကားကိုလိုက်ပြီး အနက်တွေပွားလာတာ တွေ့မှာပေါ့ကွယ်”
 “ဟုတ်ကဲ့ပါ”
 “စကားတစ်လုံးဟာ အသုံးပြုတဲ့ လုပ်ငန်းကိုလိုက်ပြီးတော့လည်း အနက်အမျိုးမျိုးပွားတယ်။ ‘ပုံစံ’ ဆိုတဲ့ စကားလုံးကိုကြည့်။ ‘အိမ်ပုံစံ၊ တံတားပုံစံ၊ ပြတိုက်ပုံစံ’ လို့သုံးရင် ဘယ်လိုအဓိပ္ပာယ်လဲ”
 “ထပ်ရှင်းပြပါဦးဘာ”
 “ဪ၊ ပြတိုက် လာကြည့်တဲ့သူတွေကြည့်ဖို့ တံတားပုံစံပြထားတယ် ဆိုတာမျိုးသုံးရင် ဘာအဓိပ္ပာယ်လဲ”
 “ဆောက်မယ့် တံတားပုံအသေးကလေး နမူနာပြထားတာပါဘာ”
 “အေး ဒီနေရာမှာ ပုံစံဆိုတာ နမူနာပုံငယ်လို့အဓိပ္ပာယ်ရတာပေါ့။ ငွေသွင်းပုံစံတို့ လျှောက်လွှာပုံစံတို့ဆိုရင်ကောကွယ်”
 “ဖြည့်ဖို့အချက်လေးတွေ ဖော်ပြထားတဲ့၊ မျဉ်းကြောင်းတွေ အကွက်တွေ ပါတတ်တဲ့ စာရွက်မျိုးပါဘာ”
 “ဟုတ်တယ်။ ပုံစံစာရွက်ပေါ့ ‘သမီးတို့စာရေးတဲ့အခါ ‘ပုံစံအားဖြင့်’ လို့ရေးရင်ကော”
 “သာဓကအားဖြင့်လို့ ဆိုလိုတာပါ”
 “အေး . . . သာဓကကို ‘ပုံစံ’လို့ခေါ်တာပေါ့။ ‘သင်တန်းမှာ ပုံစံနဲ့ကျွေးတယ်’ ဆိုရင်ကောကွယ်”
 “ထမင်း၊ ဟင်းတွေကိုသတ်မှတ်ထားတဲ့အတိုင်း ပုံစံခွက်ထဲမှာ ထည့်ပြီး ကျွေးတာပါ။ ပြီးတော့ ‘ပုံစံထိုင်တယ်’ ဆိုတာကောသိသလား”
 “မသိပါဘူး ဘာ”
 “အကျဉ်းထောင်ထဲမှာ ထောင်ကျတဲ့သူတွေ ထိုင်ရတဲ့ပုံစံပေါ့။ ခေါင်းပေါ်မှာဖြစ်ဖြစ်၊ ခူးနှစ်ဖက်ပေါ်မှာဖြစ်ဖြစ် လက်နှစ်ဖက်ယှက်ပြီး မျက်လွှာချပြီး ဆောင်ကြောင့်ထိုင်ရတာကို ‘ပုံစံထိုင်တယ်’ လို့ခေါ်တယ်ကွဲ့”
 “ဟုတ်ကဲ့ပါ”
 “အဲဒီတော့ ‘ပုံစံ’ ဆိုတဲ့ စကားလုံးတစ်လုံးဟာ အသုံးပြုတဲ့လုပ်ငန်းကိုလိုက်ပြီး အနက်အဓိပ္ပာယ်အမျိုးမျိုး ပွားလာတာပေါ့ကွယ်”
 “စိတ်ဝင်စားစရာပဲနော် ဘာ။ သမီးတစ်ခုမေးပါရစေ”
 “မေးစေ သမီး”
 “ခုလို စကားတစ်လုံးက အနက်အဓိပ္ပာယ်တွေ အမျိုးမျိုးပွားနေတော့ သုံးတဲ့နေရာမှာ အနက်တစ်ခုနဲ့တစ်ခု မမှားနိုင်ဘူးလား ဘာ”
 “ဒါလည်း စဉ်းစားစရာပေါ့။ ဒါပေမယ့် သမီးရယ် သုံးတဲ့မူလက အဲဒီစကားလုံးကို အဆက်အစပ်နဲ့သုံးတာမျိုး အဲဒီအဆက်အစပ်နဲ့ဆိုင်တဲ့ အဓိပ္ပာယ်လို့ပဲ အရင်သတိရပြီး သုံးမှာပေါ့။ ခုနပြောတဲ့ ‘ပုံစံ’ကိုကြည့်။ ရှုံးမှာလျှောက်လွှာ တင်တာတို့၊ ငွေသွင်းတာတို့ လုပ်နေတဲ့သူလဲ ‘ပုံစံ’လို့ဆိုရင် ပြတိုက်ပုံစံတွေ၊ တံတားပုံစံတွေ အရင်သတိရစရာအကြောင်း မရှိပါဘူး။ သူ့အလုပ်နဲ့မှ မဆိုင်တာလေ။ ‘လျှောက်လွှာပုံစံ’တို့ ‘ငွေသွင်းပုံစံ’တို့ပဲ အရင်သတိရမှာပါ။ အဲဒီလိုပဲ အင်ဂျင်နီယာတစ်ယောက်က ပုံစံတို့ဆိုတဲ့စကားကြားရင် ထောင်ထဲက ပုံစံထိုင်တာကိုတော့ သတိရစရာမရှိပါဘူး။ သူ့ဆောက်လုပ်နေတဲ့ တံတားပုံစံကို သတိရမှာပါ။ ကဲ နားကြဦးစို့။

ပစ္စည်းတစ်ခုသံချေးတက်ပြီး သံချေးစားသွားတာမျိုး၊ ကမ်းပါးကို ရေတိုက်စားသွားတာမျိုးလည်း “သံချေးစားတယ်” “ရေတိုက်စားတယ်” လို့ သုံးတယ်ကွဲ့
 ဒီတော့ “စား”ဆိုတဲ့ စကားတစ်လုံးဟာ ဝါးမျိုးတယ်ဆိုတဲ့ အနက်အဓိပ္ပာယ်တစ်ခုကနေ ဆက်စပ်ပြီး အနက်အဓိပ္ပာယ်တွေ ပွားလာတာပေါ့ကွယ်။ အဲဒီစကားလုံးမျိုးကို “အနက်ပွားစကားလုံး”လို့ ခေါ်တာပေါ့။ အဲဒီလို စကားတစ်လုံးကနေပြီး အနက်တွေ ပွားလာတာကို အင်္ဂလိပ်လိုတော့ polysemy လို့ခေါ်တယ်ကွဲ့

Myanmar National Airlines အား Corporatization အမည်အသစ်ဖြင့် လွှဲပြောင်း

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၁၃
 ပို့ဆောင်ရေး ဝန်ကြီးဌာနမှ ယခင်က မြန်မာ့လေကြောင်း Myanmar Airways က ပြောင်းလဲ ဖွဲ့စည်းခဲ့သော Myanmar National Airlines(MNA)သည် မြန်မာနိုင်ငံတွင် သမိုင်းတွင်စေမည့် အစိုးရလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုမှ စီးပွားရေးဆန်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်စေရန် Corporatization သို့ လွှဲပြောင်းမှုကို ပထမဦးဆုံး စတင်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ ယင်းသို့ ဆောင်ရွက်ခြင်းသည် နိုင်ငံတကာ အသိပညာ၊ အတတ်ပညာနှင့် အဆင့်မြင့်ဝန်ဆောင်မှုစသည့် အခန်းကဏ္ဍများတွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံနိုင်စေရန် တံခါးဖွင့်လှစ်ပေးလိုက်ခြင်းဖြစ်ပြီး ယခင်က ဂုဏ်ယူဝင်ကြားခဲ့ရသော မြန်မာနိုင်ငံ၏လေကြောင်းပို့ဆောင်ရေးကဏ္ဍကို ပြန်လည်အသက်သွင်းပေးရန်နှင့် MNA ၏ ဧည့်ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းကို ပိုမိုကောင်းမွန်လာစေရန်ရည်ရွယ်၍ ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်သည်။
 “မြန်မာနိုင်ငံလွတ်လပ်ရေးရစဉ်ကာလကတည်းက ၆၆ နှစ်တိုင်တိုင် ရပ်တည်လာတဲ့ လေကြောင်းလိုင်းတစ်ခုအနေနဲ့ သမိုင်းဝင်ပြောင်းလဲမှုတစ်ခုကို ယခုလို ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့တဲ့အတွက် ဝမ်းမြောက်မိပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံမှာ Myanmar National Airlines က ခေတ်မီနည်းစနစ်တွေကို အသုံးပြုပြီး ခရီးသွားတွေအတွက် လေကြောင်းပျံသန်းမှု အတွေ့အကြုံကို အစအဆုံး ပြောင်းလဲသွားဖို့ ကြိုးမားတဲ့အခွင့်အရေးတစ်ခုကို ရလိုက်တာပါ။ အခု လေကြောင်းလိုင်းမှာ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုတွေ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုတွေကို စီးပွားရေးဆန်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်စွမ်း ရှိလာပြီဖြစ်ပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ဂုဏ်ဆောင်နိုင်တဲ့ လေကြောင်းဖြစ်ကြောင်းကို နှစ်ပေါင်းများစွာ ဝန်ဆောင်မှုပေးလာခြင်းနဲ့ သက်သေပြပြီး အဆင့်တန်းမြင့်ဝန်ဆောင်မှုပေးနိုင်ဖို့ ဆောင်ရွက်တော့မှာ ဖြစ်ပါတယ်။ MNA က ပြည်သူ့လူထုနှင့် ခရီးသွားများက နှစ်ချိတ်စွာ ရွေးချယ်တဲ့ လေကြောင်းလိုင်းတစ်ခုဖြစ်လာမှာပါ။ မြန်မာနိုင်ငံက ဂုဏ်ယူနိုင်မယ့် လေကြောင်းလိုင်းတစ်ခုဖြစ်လာအောင် ကြိုးစားသွားမှာပါ” ဟု MNA ၏ ဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူး Captain ဦးသန်းထွန်းက ဒီဇင်ဘာ ၁၀ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ရန်ကုန်မြို့ကမ်းနားလမ်းရှိ မြန်မာအမျိုးသား လေကြောင်းလိုင်း(ရုံးချုပ်)တွင် သတင်းမီဒီယာများအား တွေ့ဆုံရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။ (အပေါ်ပုံ)
 MNA ၏ ပြည်တွင်းပျံသန်းမှုအစီအစဉ်များနှင့် ဝန်ဆောင်မှုအသစ်များကို ဒီဇင်ဘာ ၁၅ ရက်တွင် စတင်ပြောင်းလဲမည်ဖြစ်ပြီး ထိုပြောင်းလဲမှု၏ တစ်စိတ်တစ်ဒေသအနေဖြင့် နိုင်ငံတကာအဆင့်မြင့်စံနှုန်းများကို အခြေခံပြီး ဝန်ဆောင်မှုပေးသွားမည်ဖြစ်သည်။ ကမ္ဘာ့အဆင့်မီကုမ္ပဏီတို့နှင့် စီမံခန့်ခွဲမှုစနစ်ကို အသုံးပြုထားခြင်းကြောင့် ခရီးသွားများအနေဖြင့် သိသိသာသာသတိထားမိသည့် အချက်သည် လုပ်ငန်းဆောင်တာ ထိရောက်လျင်မြန်ခြင်းဖြစ်သည်။ ယင်းနည်းစနစ်များတွင် လေယာဉ်လက်မှတ်ဝယ်ယူမှု၊ ထွက်ခွာထိန်းချုပ်မှုလုပ်ငန်း စဉ်တို့ ပါဝင်သည်။ ဝက်ဘ်ဆိုက်အသစ်တွင် အွန်လိုင်းမှတစ်ဆင့် လက်မှတ်ဝယ်ယူမှုအတွက် (Electronic Booking Engine) တွင် မိမိခရီးစဉ်အတွက် ထိုင်ခုံရွေးချယ်မှုအထိ ပြုလုပ်နိုင်သည်။ အခြားခေတ်မီဝန်ဆောင်မှုအသစ်အနေဖြင့် ရန်ကုန်တွင် လေဆိပ်သို့ check-in လုပ်သည့် နည်းပညာအသစ်ကို အသုံးပြုထားသည်။ ရက်သတ္တပတ် အနည်းငယ်တွင် ယခုနည်းပညာအသစ်ကို နေပြည်တော်၊ မန္တလေး၊ ဟံဟိုး၊ ညောင်ဦး စသည့်နေရာများတွင် အသုံးပြုသွားမည်ဖြစ်သည်။
 MNA ၏ လက်ရှိလေယာဉ်ပျံ ၁၀ စင်းကို လာမည့်နှစ်မှ Boeing 737-800 NG/Max ၁၀ စင်း၊ ATR 72-600 လေယာဉ် ခြောက်စင်းတို့ဖြင့် ထပ်မံတိုးချဲ့ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်သည်။
 ပြောင်းလဲမှုများ၏ သင်္ကေတအနေဖြင့် လေကြောင်းလိုင်းသည် နှစ် ၁၅၀ ကျော်သက်တမ်းရှိ လေကြောင်းလိုင်းပိုင် ရုံးခန်းအဆောက်အအုံကို ယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်ထိန်းသိမ်းသည့်အနေဖြင့် ပြင်ဆင်မွမ်းမံပြီးဖြစ်သည်။ အသစ်ဖွင့်လှစ်ထားသော Travel Center သည်ခရီးသွားများအတွက် လက်မှတ်ဝယ်ယူခြင်း၊ ငွေပေးချေခြင်း၊ ခရီးသွားခြင်းနှင့်ပတ်သက်သော အခြားမေးခွန်းများကို ဖြေကြားပေးခြင်းစသည်ဖြင့် ကူညီပေးလျက်ရှိသည်။
 Myanmar National Airlines သည် နိုင်ငံတော်ပိုင် မြန်မာနိုင်ငံလေကြောင်းလိုင်းတစ်ခုဖြစ်ပြီး ၁၉၄၈ ခုနှစ်တွင် Union of Burma Airways အမည်ဖြင့် တည်ထောင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ပြည်တွင်းပျံသန်းမှုအစီအစဉ်များကို လေဆိပ် ၁၉ ခုသို့ De Havilland Dove လေယာဉ်ခြောက်စင်းဖြင့် စတင်ပျံသန်းခဲ့သည်။ ၁၉၅၀ တွင် ဗန်ကောက်၊ ကာလကတ္တားနှင့် စစ်တကောင်းတို့သို့ စတင်ပျံသန်းခဲ့သည်။ ၁၉၅၂ ခုနှစ်တွင် ပြဋ္ဌာန်းသော Union of Burma Airways Act ဖြင့် လေကြောင်းလိုင်းကို ပြန်လည်ပြင်ဆင်တည်ထောင်ကာ နိုင်ငံတကာပျံသန်းမှုအစီအစဉ်များကို တိုးချဲ့ပျံသန်းခဲ့သည်။ ၁၉၅၃ ခုနှစ်ထိ စင်ကာပူ၊ အတ္တမန္တူ၊ ဗန်ကောက်၊ ကာလကတ္တား၊ ဒါခါ၊ ဟောင်ကောင်နှင့် ဂျာတာတို့သို့ ပျံသန်းခဲ့သည်။ ၁၉၅၉ တွင် Myanmar Airways ဟု ပြောင်းလဲခေါ်ဆိုပြီး ၂၁ နေရာသို့ ဆက်လက်ပျံသန်းနိုင်ခဲ့သည်။ MNA သည် ယခုအခါတွင် ၂၆ နေရာသို့ ပျံသန်းလျက်ရှိပြီး မြန်မာနိုင်ငံရှိ လေကြောင်းလိုင်းများတွင် ပျံသန်းမှုနေရာ အများဆုံးသော လေကြောင်းလိုင်းတစ်ခုဖြစ်သည်။ ပြည်တွင်းပျံသန်းမှုအစီအစဉ်သစ်များနှင့် ဝန်ဆောင်မှုအသစ်များကို ၂၀၁၄ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၁၅ ရက်တွင် စတင်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။



(သတင်းစဉ်)

ဒီမိုကရေစီပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးလုပ်ငန်းစဉ်သည် မည်သို့ပင်ခက်ခဲပါစေ မဖြစ်ဖြစ်အောင်ရှေ့ဆက်လက်ချီတက်သွားမည်

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၁၃

ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လှိုင်သာယာ မြို့နယ် ကနောင်ခန်းမ၌ အလုပ်ရှင်၊ အလုပ်သမားများနှင့် တွေ့ဆုံပွဲသည်။

တွေ့ဆုံပွဲတွင် ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော်နာယကက မိမိတို့နိုင်ငံ သည် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီနှင့်ဈေးကွက် စီးပွားရေးစနစ်ကျင့်သုံးပြီး နိုင်ငံတော် ကို ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ လွန်ခဲ့ သည့် နှစ်ပေါင်း ၅၀ နှင့် နှိုင်းယှဉ်လျှင် ဒီမိုကရေစီအခွင့်အရေးများ ရရှိမှု အများဆုံးအချိန်ဟု ပြောနိုင်ကြောင်း၊ နိုင်ငံရေးပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုမှာ အတိုင်း အတာတစ်ခုအထိ အောင်မြင်မှုရှိနေ သော်လည်း စီးပွားရေးနှင့် လူမှုရေး ကဏ္ဍများတွင်မူ အများမမှီလင့် သလောက် အောင်မြင်မှုမရှိသေးပါ ကြောင်း။

ဒီမိုကရေစီပြုပြင်ပြောင်းလဲရေး လုပ်ငန်းစဉ်သည် မည်သို့ပင်ခက်ခဲ ပါစေ မဖြစ်ဖြစ်အောင် ရှေ့ဆက်လက် ချီတက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မည်သို့ ပင်စိန်ခေါ်မှုများနှင့် တွေ့ကြုံသည် ဖြစ်စေ မိမိတို့နိုင်ငံသားအားလုံး ရှေ့ဆက်လက်ချီတက်မည်ဟု ခံယူ ယုံကြည်ထားပါကြောင်း၊ အတိတ်က



သမိုင်းသင်ခန်းစာများကိုယူပြီး ပါတီစုံ ဒီမိုကရေစီနှင့် ဈေးကွက်စီးပွားရေး စနစ်ကို မဖြစ်ဖြစ်အောင်ဆောင်ရွက် သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း။

စီးပွားရေးကဏ္ဍ အောင်မြင်ရေး တွင်လည်း အလုပ်ရှင်နှင့်အလုပ်သမား များပူးပေါင်းပါဝင်မှ လုပ်ငန်းများ စီးပွားရေးအရ အောင်မြင်နိုင်ပြီး အလုပ်သမားများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝကို ဖော်ဆောင်ပေးနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ လှိုင်သာယာမြို့နယ်မှ အလုပ်ရှင်နှင့် အလုပ်သမားများအား တွေ့ဆုံပွဲ ချင်းရသည့်အတွက် ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်

ပါကြောင်း၊ လိုအပ်ချက်များရှိပါက ပွင့်ပွင့်လင်းလင်းတင်ပြရန်လိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် အလုပ်သမားညွှန်ကြား ရေးဦးစီးဌာန တိုင်းဒေသကြီးဦးစီးမှူး ဒေါ်မိုးမိုးသွင်၊ လှိုင်သာယာစက်မှုဇုန် စီမံခန့်ခွဲရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးမြတ် သင်းအောင်၊ အလုပ်သမားကိုယ်စား လှယ်များဖြစ်ကြသည့် ဦးအောင်စိုးမင်း (စံကောင်းပိန်အိတ်စက်ရုံ)၊ ဦးအောင် နိုင်(ရွှေမိလတ်စတစ်စက်ရုံ)၊ ဒေါ်ဝင်း သီရိစိုး(Yes အထည်ချုပ်စက်ရုံ)၊ ဒေါ်တင်မိုးခိုင်(ဆာကူရာအထည်ချုပ်

စက်ရုံ)၊ ဦးဝေဖြိုးအောင်(Yes Candy စက်ရုံ)၊ ဒေါ်လှလှ (Galland Ocean အအေးခန်းစက်ရုံ)နှင့် ဦးပြည့်ဖြိုး အောင် (East Growth အထည်ချုပ် စက်ရုံ)၊ အလုပ်ရှင်ကိုယ်စားလှယ်များ ဖြစ်ကြသည့် ဒေါက်တာ ခင်မောင် အေး (လက်ဝါးအထည်ချုပ်စက်ရုံ)၊ ဦးအောင်ရွှေ(ငွေသင်္ဃန်းစက်ရုံ)၊ ဦးအေးသောင်း(Unit HTT အထည် ချုပ်စက်ရုံ)နှင့် ဦးကိုကိုလေး (JKL ထုပ်ပိုးစက်ရုံ)တို့က ရှင်းလင်းဆွေး နွေးတင်ပြကြပြီး တာဝန်ရှိသူများက သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍအလိုက် ပြန်လည်

ရှင်းလင်းဆွေးနွေးသည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော်နာယကက ဆွေးနွေးတင်ပြ ချက်များအပေါ် ခြုံငုံသုံးသပ်ဆွေးနွေး ပြီး ယနေ့တွေ့ဆုံပွဲတွင် တင်ပြချက် များအရ အလုပ်ရှင်နှင့် အလုပ်သမား များ နှစ်ဦးနှစ်ဖက်စလုံး အခက်အခဲရှိ သည်ကိုသိရပါကြောင်း၊ ခေတ်စနစ် နှင့်လျော်ညီစွာ ဆောင်ရွက်ကြရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ အလုပ်ရှင်နှင့် အလုပ်သမားများသည် တစ်ဦးနှင့် တစ်ဦး နားလည်မှုလည်း ရှိရမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ အဆင်မပြေမှုများ

ကြုံတွေ့လာပါကလည်း တစ်ဖက် နှင့်တစ်ဖက် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်သွား ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ စီးပွားရေး သဘောအရ တစ်ဖက်နှင့်တစ်ဖက် အပေးအယူ ရှိရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦးလေးစားမှု၊ နားလည် မှု၊ ရိုးသားမှုများဖြင့် အလုပ်ရှင်နှင့် အလုပ်သမားများသာကမ နိုင်ငံတော် ပါ နှစ်နာမူမရှိအောင် ကြိုးစားဆောင် ရွက်ကြရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ အလားတူ စိတ်ရှည်ခြင်း၊ သည်းခံခွင့်လွှတ်ခြင်းတို့ အပြင် အပြုသဘောဖြင့် ဆောင်ရွက် ကြရန်လိုအပ်ကြောင်း။

မိမိတို့နိုင်ငံကို ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ နှင့်ဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ်ကျင့်သုံး ပြီး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန်အတွက် မည်သို့ပင်ခက်ခဲအခက်အခဲများ ကြုံတွေ့ရ သည်ဖြစ်စေ လွှတ်တော်၊ အစိုးရ နှင့်ပြည်သူများ ပူးပေါင်းလက်တွဲ၍ ဆောင်ရွက်သွားပါက မျှော်မှန်းချက် များ အောင်မြင်ပြည့်မြောက်မည်ဖြစ် ကြောင်း၊ ပြောကြားကာ တက်ရောက် လာကြသူများအား ရင်းရင်းနှီးနှီး နှုတ်ဆက်ပါကြောင်း။

လှိုင်သာယာစက်မှုဇုန်တွင် စက်ရုံ အလုပ်ရုံ၊ အလုပ်ဌာနပေါင်း ၉၁၈ ရုံ ရှိပြီး လုပ်သားဦးရေ ၁၂၀၀၉၈ ကျော် ရှိကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

အရှေ့တောင်အာရှ သေနတ်ပစ်ပြိုင်ပွဲ မြန်မာရွှေ ၂၊ ငွေ ၂၊ ကြေး ၂ ဆွတ်ခူးရရှိ

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၁၃ (၃၈)ကြိမ်မြောက် အရှေ့တောင်

အာရှသေနတ်ပစ်ပြိုင်ပွဲကို စင်ကာပူ နိုင်ငံ၌ ဒီဇင်ဘာ ၈ ရက်မှ ၁၇



ရက်အထိကျင်းပလျက်ရှိရာ မြန်မာ သေနတ်ပစ်အားကစားအဖွဲ့က ပြိုင်ပွဲ ငါးမျိုးတွင် ရွှေ ၂၊ ငွေ ၂၊ ကြေး ၂ ဆွတ်ခူးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါပြိုင်ပွဲတွင် အမျိုးသား ၅၀ မီတာဝမ်းလျားမှောက်၊ အသင်း လိုက်ပြိုင်ပွဲတွင် လင်းအောင်၊ ဝေယံ မင်းသူ၊ ကောင်းထိုက်တို့က ရွှေတစ်ခု၊ တစ်ဦးချင်းတွင် ကောင်းထိုက်က ကြေးတစ်ခု၊ ၁၀ မီတာ လေပစ္စတို အသင်းလိုက်ပြိုင်ပွဲတွင် ရဲထွန်းနောင်၊ အားချန်၊ မျိုးသန့်ကျော်တို့က ကြေး တစ်ခု၊ တစ်ဦးချင်းတွင် ရဲထွန်းနောင် က ငွေတစ်ခုကိုလည်းကောင်း၊ အမျိုး သမီး ၅၀ ဝမ်းလျားမှောက်ပြိုင်ပွဲတွင် သူသူကျော်ကရွှေတစ်ခုနှင့် အသင်း လိုက်တွင် တစ်ဦးချင်း သူသူကျော်၊ အေးအေးသင်း၊ သဲစုဟန်တို့က ငွေတစ်ခု အသီးသီးရရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ တင်စိုး(မြန်မာ့အလင်း)

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ ရွှေဘိုခရိုင် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး တာဝန်ရှိသူများနှင့် ညှိနှိုင်းပေါင်းစပ်ဆောင်ရွက်ပေး

မုံရွာ ဒီဇင်ဘာ ၁၃

သမ္မတရုံးဝန်ကြီးဌာန ပြည် ထောင်စုဝန်ကြီးများ ဖြစ်ကြသည့် ဦးစိုးသိန်းနှင့် ဦးတင်နိုင်သိန်းတို့သည် ဒီဇင်ဘာ ၁၁ ရက် မွန်းတည့် ၁၂ နာရီက ရွှေဘိုမြို့ ရန်ကြီးအောင်ခန်းမ ၌ ရွှေဘိုခရိုင်အတွင်းရှိ မြို့နယ်များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအထောက်အကူပြု အဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ်စည်ပင်သာယာ ရေးကော်မတီအဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့မမြို့ဖ များနှင့်တွေ့ဆုံရာ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးများက လက်ရှိဖြစ်ပေါ်ပြောင်း လဲမှုအခြေအနေများ၊ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးများက ရွှေဘိုခရိုင်အတွင်းရှိ မြို့နယ်များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အစီအမံများ၊ ခရိုင်/မြို့နယ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အတွက် ဒေသခံပြည်သူများအားလုံး က ဝိုင်းဝန်းကူညီဖော်ဆောင်ရေး၊ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေးပြုပြင်ပြောင်း လဲမှုနှင့် ပြည်သူ့အများလိုလား

တောင့်တနေသည့် မျှော်လင့်ချက်များ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက် ရေး၊ ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုလုပ်ငန်းများ တွင် ပြည်သူ့အားလုံး ပါဝင်ဆောင် ရွက်ရေးတို့ကို ဆွေးနွေးပြောကြားကြ သည်။

ထို့နောက် တွေ့ဆုံပွဲသို့ တက် ရောက်လာကြသော ရွှေဘိုခရိုင် အတွင်းရှိ မြို့နယ်ရှစ် မြို့နယ်မှတာဝန် ရှိသူများက မိမိတို့မြို့နယ်၏ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်မှုများနှင့် လိုအပ်ချက်များ ကို အကြံပြုဆွေးနွေးတင်ပြကြသည်။ ဆက်လက်ပြီး ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးများက ရွှေဘိုခရိုင်အတွင်းရှိ မြို့နယ်များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် တာဝန်ရှိသူများနှင့် ညှိနှိုင်းပေါင်းစပ် ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးမည့် လုပ် ငန်းများ ထိရောက်စွာ အကောင် အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ကြရန်နှင့်

ညအပူချိန် လျော့နည်းနိုင်

နေပြည်တော်၊ ရန်ကုန်မြို့နှင့်မန္တလေးမြို့တို့ အနီးတစ်ဝိုက်၌ ယနေ့ အများအားဖြင့် သာယာမည်။ မနက်ဖြန်အတွက်ခန့်မှန်းချက်မှာ မြန်မာနိုင်ငံအရှေ့ပိုင်းဒေသများ၌ ညအပူချိန်များ အနည်းငယ်လျော့နည်းနိုင်သည်။ မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်အခြေအနေမှာ မြစ်ဝကျွန်းပေါ်၊ မုတ္တမကျေ၊ မွန်-တနင်္သာရီ ကမ်းရိုးတန်း တစ်လျှောက်နှင့်ကမ်းလွန်ပင်လယ်ပြင်တို့၌ တစ်ခါတစ်ရံ အရှေ့ဘက်မှလေပြင်းများတိုက်ခတ် ပြီး လှိုင်းအသင့်အတင့်မှ လှိုင်းကြီးနိုင်သည်။ အရှေ့ဘက်မှ လေပြင်းများတိုက်ခတ်စဉ် ရေပြင်/ မြေပြင်လေသည် တစ်နာရီလျှင် ၃၅ မိုင်အထိ တိုက်ခတ်နိုင်သည်။ ကျန်မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်၌ လှိုင်းအသင့်အတင့်ရှိမည်။

ကျောပိုးမှ ဖြစ်ပြီး ဂျပန် ယူ-၂၃ အသင်းနှင့် ခြေစမ်းပွဲမှာ အာရှခြေစစ်ပွဲမတိုင်မီ ယှဉ်ပြိုင်ကစားခြင်းလည်းဖြစ်သည်။ အာရှ ယူ-၂၃ ခြေစစ်ပွဲတွင်

မြန်မာမှာ ခြေစစ်ပွဲအုပ်စု (F) တွင် တရုတ်(တိုင်ပေ)၊ ဩစတြေးလျ၊ ဟောင်ကောင်တို့နှင့်အတူ ပါဝင်နေ ပြီး မတ်လနောက်ဆုံးပတ်တွင် တရုတ် (တိုင်ပေ)၌ ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။

(၂၈)ကြိမ်မြောက် စင်ကာပူဆီးဂိမ်း ပြိုင်ပွဲကို ဇွန်လအတွင်း၌ ကျင်းပမည် ဖြစ်ပြီး မြန်မာ ယူ-၂၃ အသင်း၏ ၂၀၁၅ ခုနှစ်အတွင်း ယှဉ်ပြိုင်ရမည့် အဓိကပြိုင်ပွဲနှစ်ခုလည်း ဖြစ်သည်။

စားသုံးရန်မသင့်သော အမှတ်တံဆိပ်နှင့် အစားအသောက်အမျိုးအစားများ

စဉ်	အစားအသောက်အမည်	အမှတ်တံဆိပ်	ခွင့်မပြုဆိုးဆေးပါဝင်မှု
၁။	ပီကော	MARSHMALLOW	Rhodamine B
၂။	သရက်ပြား	တောဂေါ်လီ	Sudan, Orange
၃။	ဂျယ်လီဘူး(ပန်းရောင်)	အမှတ်တံဆိပ်မပါ	Rhodamine B
၄။	ဝေဖာ	အမှတ်တံဆိပ်မပါ	Rhodamine B
၅။	စုပ်ပြားအဝါရောင်သကြားလုံး	ထွန်းသစ်စ	Auramine O
၆။	ချယ်ရီသီးယို	Android Snack	Rhodamine B
၇။	အရောင်တင်မှုန့်	ရွှေယုန်မင်း	Rhodamine B

Marshmallow အမှတ်တံဆိပ် ပီကော

အမှတ်တံဆိပ် မပါ ဂျယ်လီဘူး (ပန်းရောင်) (ဝဲပုံ)

Android Snacks အမှတ် တံဆိပ် ချယ်ရီ သီးယို (ယာပုံ)

ပြည်တွင်းသတင်း

နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန် Daedong လယ်ယာသုံးစက်ပစ္စည်းစက်ရုံ ကြည့်ရှုလေ့လာ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၃

နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန်သည် ယနေ့ဒေသစံတော်ချိန် နံနက် ၇ နာရီတွင် ခေတ္တတည်းခိုသည့် ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံ ဘူဆန်မြို့ရှိ Paradise ဟိုတယ်၌ ကိုရီးယားနိုင်ငံဆိုင်ရာ မြန်မာသံရုံးမှ မိသားစုများအား တွေ့ဆုံခဲ့သည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတသည် နံနက် ၈ နာရီတွင် Daegu မြို့ရှိ Daedong လယ်ယာသုံးစက်ပစ္စည်းစက်ရုံသို့ သွားရောက်လေ့လာရာ နိုင်ငံတော်သမ္မတအား စက်ရုံရှင်းလင်းဆောင်၌ စက်ရုံမှ တာဝန်ရှိသူများက လယ်ယာသုံးစက်ပစ္စည်းများ ထုတ်လုပ်မှုနှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားကြသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတနှင့်အဖွဲ့သည် လယ်ယာသုံးစက်ပစ္စည်း ထုတ်လုပ်နေမှုများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုလေ့လာခဲ့ကြသည်။

ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံ Daedong Industrial Co.,Ltd. ထံမှ အမေရိကန်ဒေါ်လာ သန်း ၁၀၀ တန်ဖိုးရှိ လယ်ယာသုံးစက်ကိရိယာများကို အရစ်ကျငွေချေစနစ်ဖြင့် ဝယ်ယူရန်ကိစ္စနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပထမအကြိမ် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် (၁၁) ကြိမ်မြောက် အစည်းအဝေး ၂၁ ရက်မြောက်နေ့တွင် လွှတ်တော်က အတည်ပြုခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

(သတင်းစဉ်)



ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံ Daegu မြို့ရှိ Daedong လယ်ယာသုံးစက်ပစ္စည်းစက်ရုံမှ ထုတ်လုပ်သော လယ်ယာသုံး စက်ပစ္စည်းများကို တွေ့ရစဉ်။ (သတင်းစဉ်)



ကချင်ရိုးရာမနောပွဲ(နောင်ဂွပ်)နှင့် ကောက်သစ်စားပွဲကျင်းပ

မူဆယ် ဒီဇင်ဘာ ၁၃ နှင့်ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့က နောင်ဂွပ်မနောပွဲတော်နှင့် ကောက်သစ်စားပွဲကို



ဒီဇင်ဘာ ၉ ရက်မှ ၁၀ ရက်အထိ ကျင်းပခဲ့သည်။

အခမ်းအနားတွင် မူဆယ်မြို့ ကချင်ရိုးရာစာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှု ဥက္ကဋ္ဌ ဦးခွန်ဆိုင်က ကြိုဆိုနှုတ်ခွန်း ဆက်စကားပြောကြားခဲ့ပြီး ကချင်တိုင်းရင်းသားရေးရာဝန်ကြီး ဒုတိယဦးဖုတ်ဒေါက်က အမှာစကားပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ရှမ်းပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့မှ ကချင်ရိုးရာအဖွဲ့သို့ ပေးအပ်သော အလှူငွေကျပ်သိန်း ၃၀ ကို ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးမြင့်လွင်က ပေးအပ်သည့် အလှူငွေ ၂၅ သိန်း၊ မူဆယ်-နမ့်ခမ်း

ကုန်သည်ကြီးများအသင်း၊ တရုတ်ပြည် ရွှေလီကချင်ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့နှင့်ဌာနဆိုင်ရာများ ပေးအပ်သော အလှူငွေများကို ယဉ်ကျေးမှုဥက္ကဋ္ဌ ဦးခွန်ဆိုင်က လက်ခံယူခဲ့သည်။ မူဆယ်ခရိုင် ကချင်ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့သို့ ရှမ်းပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ဝန်ကြီးချုပ်၏ သဝဏ်လွှာကို ရယူခဲ့သည်။ ဆက်လက်ပြီး ရှမ်းပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ဝင် စိုက်ပျိုးရေးနှင့်မွေးမြူရေးဝန်ကြီးဦးစိုင်းဆာလူက ဖတ်ကြားခဲ့ပြီး ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများက ဒေသခံပြည်သူများနှင့် ချစ်ခင်ရင်းနှီးစွာဖြင့် နောင်ဂွပ်မနောပွဲနှင့်ကောက်သစ်စားပွဲကို အောင်မြင်စွာကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (ဝဲပုံ) လာဘန်အောင်(ကချင်မြေ)

အထက(၃) ရွှေပြည်သာ ကင်းထောက်အဖွဲ့ဝင်များ ကတိသစ္စာခံယူပွဲနှင့် ခြေနုတံဆိပ်အပ်နှင်းပွဲကျင်းပ

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၁၃ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ရွှေပြည်သာမြို့နယ် အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း အမှတ်(၃)မှ ကင်းထောက်များ၏ ကတိသစ္စာခံယူပွဲနှင့်ခြေနုတံဆိပ်အပ်နှင်းခြင်းအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီက အဆိုပါကျောင်းမြက်ခင်းပြင်၌ကျင်းပရာ ကင်းထောက်များက ကတိသစ္စာခံယူကာ မြန်မာနိုင်ငံကင်းထောက်ယာယီကော်မတီဥက္ကဋ္ဌက ကင်းထောက်များ၏ ယာယီကော်မတီဥက္ကဋ္ဌက ကင်းထောက်များ၏ စခန်းချလေ့ကျင့်ခြင်းသရုပ်ပြကွက်များကို ကြည့်ရှုရာ သီဟကင်းထောက်ကြီး ဦးကျော်နှင့်ကင်းထောက်များက ရှင်းလင်းပြသသည်။ ဦးလတ်အထက(၃) ကင်းထောက်အဖွဲ့ဝင်များ ဆရာကြီး ဦးမြတ်ဝေတို့က ကင်းထောက်အဖွဲ့သို့ ကင်းထောက်အလံအပ်ကာ ကျေးဇူးတင်စကားပြောကြားသည်။ အခမ်းအနားအပြီးတွင် မြန်မာနိုင်ငံကင်းထောက်ယာယီကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်ညိုနှင့် ကော်မတီဝင်များသည် ကင်းထောက်များ၏ စခန်းချလေ့ကျင့်ခြင်းသရုပ်ပြကွက်များကို ကြည့်ရှုရာ သီဟကင်းထောက်ကြီး ဦးကျော်နှင့်ကင်းထောက်များက ရှင်းလင်းပြသသည်။ ဦးလတ်

ပြည်ထွင်းသတင်း

ပြည်သူလူထုနှင့်အမြဲထိတွေ့ပြီး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများရယူ ထိရောက်ရိုးရှင်းသည့်စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် လူထုဝန်ဆောင်မှုသယ်ပိုးထမ်းရွက်

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၃
ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော် ဒုတိယသမ္မတ ဦးညွှန်ထွန်းသည် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်၊ ကမ်းရိုးတန်းဒေသတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူး၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ယမန်နေ့နံနက်ပိုင်းတွင် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး မြိတ်ခရိုင် မောတောင်မြို့နယ်သို့ ရောက်ရှိကြပြီး တနင်္သာရီ-မောတောင်လမ်းဖောက်လုပ်ထားရှိမှု အခြေအနေများကို ဖော်တော်ယာဉ်များဖြင့် သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ယင်းနောက် ဒုတိယသမ္မတနှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် ပြည်မြို့ထွန်းအင်တာနေရှင်နယ် ကုမ္ပဏီလီမိတက်၊ ဆီအုန်းစိုက်ပျိုးရေးစီမံကိန်းဝင်းသို့ ရောက်ရှိကြရာ စီမံကိန်းရှင်းလင်းဆောင်ရွက် တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြတ်ကိုနှင့် တာဝန်ရှိသူတို့က မောတောင်ဒေသနှင့်ပတ်သက်သည့် ဒေသန္တရပထဝီအနေအထား၊ လူဦးရေ မြို့သစ်စီမံကိန်း ဆောင်ရွက်သွားရေးဆိုင်ရာ အများအတွက် မြေနေရာလျာထားမှုနှင့် မြို့ကွက်ဖော်ထုတ်ပြီးစီးမှု

အခြေအနေများ၊ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးဆောင်ရွက်နေမှု အခြေအနေများ၊ လျှပ်စစ်မီးရရှိရေးဆိုင်ရာ အစီအမံများ၊ ဒေသခံလူထုအတွက် ကျန်းမာရေး၊ လူမှုရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာ အစီအစဉ်များအပေါ် အသေးစိတ်ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ထို့နောက် မောတောင်နယ်စပ် ကုန်သွယ်ရေးစခန်းဆိုင်ရာ အချက်အလက်များ၊ ရည်ရွယ်ချက်များ၊ ဌာနအလိုက် အခွန်အရပ်ရပ် ကောက်ခံရရှိမှု အခြေအနေများ၊ ကုန်ပစ္စည်းများ၊ တင်ပို့တင်သွင်းမှု အခြေအနေများကို တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ရှင်းလင်းတင်ပြချက်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဒုတိယသမ္မတ လိုအပ်သည်များကို ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။

ထို့နောက် ဒုတိယသမ္မတနှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် မြိတ်မြို့သို့ ရောက်ရှိကြပြီး ပုလဲသန္တာခန်းမ၌ ဒေသခံမြို့မ မြို့ဖများ၊ မြို့နယ်ဖွံ့ဖြိုးရေးအထောက်အကူပြု ကော်မတီများ၊ မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေး ကော်မတီဝင်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများနှင့် တွေ့ဆုံသည်။



*** ကျော့ဖုံးမှ**
ပရောဂျက်ဒါရိုက်တာ ဦးသူရိန်အောင်တို့က သီလဝါအထူးစီးပွားရေးဇုန် အပိုင်း(က)နှင့် စပ်လျဉ်း၍ သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍအလိုက် အသီးသီးရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။

ဆက်လက်၍ သီလဝါအထူးစီးပွားရေးဇုန်အပိုင်း(က)အတွင်း လာရောက်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံ လုပ်ကိုင်ကြမည့် Koyorad (Myanmar) Corporation Co.,Ltd.၊ Lu Thai Textile Co.,Ltd.၊ Thilawa Cement and Building Materials Ltd.၊ Ball Asia Pacific (Yangon) Metal Container Limited နှင့် Foster Electric (Thilawa) Co.,Ltd. တို့မှတာဝန်ရှိသူများက ထုတ်လုပ်မည့် ကုန်ပစ္စည်းများနှင့်ပတ်သက်၍ မိတ်ဆက်ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။

ထို့နောက် သီလဝါအထူးစီးပွားရေးဇုန်စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးဆက်အောင်က သီလဝါအထူးစီးပွားရေးဇုန်အတွင်း ဆောင်ရွက်လုပ်ကိုင်ကြမည့် Koyorad (Myanmar) Corporation Co.,

Ltd.၊ Lu Thai Textile Co.,Ltd.၊ Thilawa Cement and Building Materials Ltd.၊ Ball Asia Pacific (Yangon) Metal Container Limited နှင့် Foster Electric (Thilawa) Co.,Ltd. တို့မှတာဝန်ရှိသူများအား ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုခွင့်ပြုမိန့်များပေးအပ်ခဲ့သည်။

ယင်းနောက် ဒုတိယသမ္မတ ဦးညွှန်ထွန်းက ယနေ့သည် သီလဝါအထူးစီးပွားရေးဇုန် ပထမရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူငါးဦးအား ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလိုင်စင်ပေးသည့် နေ့ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပထမဦးဆုံး ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလိုင်စင်ရရှိသော ကုမ္ပဏီများမှာ ဂျပ်နီဇင်၊ တရုတ်နိုင်ငံ၊ မြင်သစ်နိုင်ငံ၊ အမေရိကန်နိုင်ငံနှင့် စင်ကာပူနိုင်ငံတို့မှ ကုမ္ပဏီများဖြစ်ပြီး သီလဝါ အထူးစီးပွားရေးဇုန်တွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံရန် ပြင်ဆင်လျက်ရှိသော ကုမ္ပဏီ ၃၀ အနက် ပထမဆုံးရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုခွင့်ပြုမိန့်ရရှိသည့် ကုမ္ပဏီများဖြစ်ပါကြောင်း။

မြန်မာနိုင်ငံတွင်ဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိသည့် အပျော့ထည်နှင့် အမာထည်အခြေခံ အဆောက်အအုံအား

နည်းများကို ကျော်လွှားနိုင်ရန်အတွက် အထူးစီးပွားရေးဇုန်များကို တည်ထောင်ခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ သီလဝါ အထူးစီးပွားရေးဇုန်မှာ မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ဂျပန်နိုင်ငံအစိုးရနှစ်ရပ်နှင့် ရင်းနှီးတည်ဆောက်သူတို့၏ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများကြောင့် အရည်အသွေးပြည့်ဝသော အမာထည်အခြေခံ အဆောက်အအုံများကို အာမခံနိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့အတူ သီလဝါအထူးစီးပွားရေးဇုန်တွင် မူဝါဒအသစ် များသွက်လက်ထိရောက်သည့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ပေးမည့် One Stop Service Centerကိုထူထောင်နိုင်သည့်အတွက် အရည်အသွေးပြည့်ဝသော အပျော့ထည် အခြေခံအဆောက်အအုံများကိုလည်း အာမခံပေးနိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ယခုမိုးရာသီ ကုန်ဆုံးပြုဖြစ်သည့်အတွက် အထူးစီးပွားရေးဇုန်၏ အခြေခံအဆောက်အအုံများကို အရှိန်အဟုန်အပြည့်ဖြင့် စတင်ဆောက်လုပ်နိုင်ပြီ ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အဆိုပါ အခြေခံအဆောက်အအုံ

များ တည်ဆောက်လျက်ရှိသည့်ကာလတွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများအနေဖြင့် ၎င်းတို့၏ စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံများအား စတင်တည်ဆောက်မည်ဖြစ်သောကြောင့် သီလဝါအထူးစီးပွားရေးဇုန် စီးပွားဖြစ် စတင်လည်ပတ်နိုင်သည့်အချိန်တွင် စက်ရုံများအနေဖြင့် စီးပွားဖြစ် စတင်လည်ပတ်နိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

သီလဝါသည် ရန်ကုန်မြို့နှင့်နီးသည့်အတွက် အလုပ်သမားခန့်ထားရေး၊ ပို့ဆောင်ရေး၊ အခြေခံအဆောက်အအုံစသည့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများလိုအပ်သော အရာများအား လွယ်ကူစွာရရှိနိုင်ပါကြောင်း၊ ထို့အပြင် နိုင်ငံတကာအဆင့်မီ အိမ်ရာများ၊ ကွန်ဒိုများ၊ ဟိုတယ်များ၊ နိုင်ငံတကာကျောင်းများ၊ နိုင်ငံတကာဆေးရုံများ၊ စုပေါင်းကတ်များ၊ အပန်းဖြေစရာနေရာများ ပါဝင်သည့် သီလဝါအထူးစီးပွားရေးဇုန်အတွင်းရှိ စီးပွားရေးနှင့် အိမ်ရာနေရာသည် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများသက်သောင့်သက်သာရှိပြီး ၎င်းတို့လိုအပ်သည်များအားလုံး လက်လှမ်းမီရယူနိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများအတွက် လိုအပ်ချက်များ လွယ်လင့်တကူရရှိအောင် လုပ်ဆောင်ပေးသလို စီမံကိန်းနေရာတစ်ဝိုက်တွင် ရှိသည့် နေရာဒေသများနှင့် ဒေသခံပြည်သူများ၏ ဖွံ့ဖြိုးမှုကိုလည်း လျစ်လျူရှုထားပါကြောင်း၊ အထူးစီးပွားရေးဇုန်ကြီး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာသကဲ့သို့ အနီးအနားတွင်ရှိကြသော နေရာဒေသများသည်လည်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာပြီး ဒေသခံပြည်သူများလည်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သည့် အသီးအပွင့်များကို ခံစားနိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများ အနေဖြင့်လည်း ဒေသနှင့်ဒေသခံများ၏ အကျိုးအိမ်ရာများ၊ ကွန်ဒိုများ၊ ဟိုတယ်များ၊ နိုင်ငံတကာကျောင်းများ၊ နိုင်ငံတကာဆေးရုံများ၊ စုပေါင်းကတ်များ၊ အပန်းဖြေစရာနေရာများ ပါဝင်သည့် သီလဝါအထူးစီးပွားရေးဇုန်အတွက် ဝမ်းသာမိပါကြောင်း။

စီမံကိန်းအနီးအနားတွင်ရှိသည့် ဒေသများ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအား ပြုလုပ်သည့်အခါတွင် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ကိုလည်း ဖန်တီးထူထောင်ပေးမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

သီလဝါအထူးစီးပွားရေးဇုန်တွင် ကျင့်သုံးမည့်ရေဆိုးစီမံခန့်ခွဲမှု၊ အမှိုက်စီမံခန့်ခွဲမှု၊ စက်မှုစွန့်ပစ် ပစ္စည်းစီမံခန့်ခွဲမှု စသည့် စနစ်များသည် မြန်မာနိုင်ငံတွင် ပထမဆုံးကျင့်သုံးမည့် နိုင်ငံတကာအဆင့်မီ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးစနစ်များ ဖြစ်ပါကြောင်း။

အားလုံး သိကြသည့်အတိုင်း မိမိတို့၏ ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးသည် စီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု၊ လူမှုရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ကာကွယ်စောင့်ရှောက်မှုတို့ကို သဟဇာတဖြစ်စွာဖြင့် အားလုံးမျှတစွာ ခွဲဝေခံစားနိုင်မည့် စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကိုရရှိအောင် ကြိုးပမ်းလျက်ရှိပါကြောင်း၊ သီလဝါအထူးစီးပွားရေးဇုန်စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများသည် စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု အခြေခံသဘောတရားအား လက်ခံကျင့်သုံးလျက်ရှိပါကြောင်း။

ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် ကုန်သွယ်

မှုတို့သည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ကနဦးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုတွင် အလွန်အရေးပါလှပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ၊ ကုန်သွယ်မှုများနှင့် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ တိုးတက်လာစေရန်အတွက် နိုင်ငံခြား ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများအား ဖိတ်ခေါ်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများအတွက် ကောင်းမွန်ပြီး အပြောင်းအလဲမကြာခဏ မဖြစ်ဘဲ ခန့်မှန်းရလွယ်ကူ၍ ချောမွေ့သည့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဝန်းကျင်တစ်ရပ်ကို တည်ထောင်လျက်ရှိသည့် အချိန်တွင် အထူးစီးပွားရေးဇုန်များသည် အချိန်တိုတိုအတွင်း အဆိုပါ ဝန်းကျင်ရရှိနိုင်ရန်အတွက် ဖြစ်နိုင်ခြေ အရှိဆုံးနေရာများ ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အထူးစီးပွားရေးဇုန်များဖြစ်သည့်အတွက် “အထူး” ဖြစ်စေရန် လိုအပ်ပါကြောင်းဖြင့် ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ဒုတိယသမ္မတသည် အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသူများအား ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုတွေ့ဆုံနှုတ်ဆက်သည်။ (ဝဲဝဲ) (သတင်းစဉ်)

*** ကျော့ဖုံးမှ**
သုံးကျောင်း၊ အခြေခံပညာမူလတန်းကျောင်း၊ ကျေးလက် ဆေးပေးခန်းတို့ရှိသည်။ ကျေးရွာပြည်သူများမှာ မိရိုးဖလာဥယျာဉ်ဖြူ၊ ရော်ဘာဖြူ၊ လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေး၊ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကား လုပ်ကိုင်အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းပြုကြသည်။ ကြည့်နူးဖွယ်ကောင်းသည်မှာ ထိုရွာလေးတွင် ကော့သောင်းမြို့၏ တစ်ခုတည်းသော သဘာဝအပန်းဖြေရေတံခွန်နှင့် သဘာဝရေပူစမ်းရုံသည်။

မလိဝမ်းကျေးရွာသည် ရှေးယခင်က ခဲသတ္တုထွက်ရှိကြောင်း

မှတ်သားဖူးသည်။ မလိဝမ်းရေတံခွန်တွင် ဗြိတိသျှလက်ထက်က သတ္တုထွားဖော်ရေးလုပ်ငန်းသုံးရေအားလျှပ်စစ်ထုတ်ယူခဲ့ကြောင်းသိရသည်။ ယခင်ကာလများက အဆိုပါရေတံခွန်နှင့် ရေပူစမ်းနေရာတို့သည် သဘာဝအနေအထားအတိုင်း တောတောင်ထဲတွင် မလှမပဖြင့် ဒေသခံပြည်သူများခက်ခက်ခဲခဲသွားရောက် လည်ပတ်အနားယူ အပန်းဖြေခဲ့ကြသည်။ ယခုအခါ ဒေသခံဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားလာရေးဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းကုမ္ပဏီ တစ်ခုဖြစ်သည့် TZK ကုမ္ပဏီမှ ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သည့် သာယာလှပရေး လုပ်ငန်းအဖြစ်

အကျိုးတူပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကာ ရေတံခွန်နှင့် ရေပူစမ်းဝန်းကျင် စီမံခန့်ခွဲမှုပြုမည် လုပ်ငန်းများ၊ အပန်းဖြေနေရာများ၊ ဘန်ဂလိုအဆောက်အအုံများ အနားယူနားနေနိုင်ရန် ခေတ်မီအသုံးအဆောင်ပစ္စည်းများဖြင့် သဘာဝအလှမပျက်လွှမ်းမိုးမည်ဆောင်ထားပြီး သင့်တင့်လျောက်ပတ်သည့်ဝင်ကြေးငွေ ပေးဆောင်၍ ဒေသနေပြည်သူများအားလပ်ရက်တွင် မိသားစုအလိုက် ပျော်ပွဲစားထွက် အနားယူခြင်းများအပြင် ထိုင်း-မြန်မာနယ်စပ် ဖြတ်သန်းကာ ကော့သောင်းမြို့သို့ လာ

ရောက်လည်ပတ်ကြသည့် နိုင်ငံခြားခရီးသွားဧည့်သည်များပါ အနားယူအပန်းဖြေနေကြပြီဖြစ်ရာ နိုင်ငံတော်နှင့်ဒေသအတွက် နိုင်ငံခြားဝင်ငွေ ရှာဖွေပေးရာလုပ်ငန်းတစ်ခုအဖြစ် ကျယ်ပြန့်စေပြုနေပြီဖြစ်သည်။

အခါအခွင့်သင့်၍ မြန်မာနိုင်ငံတောင်ဘက်စွန်းကော့သောင်းမြို့ကလေးသို့ ရောက်ခဲ့လျှင် သာယာတင့်မောဖွယ် သဘာဝအလှမပျက်ဖန်တီးထားသည့် မလိဝမ်း သဘာဝရေတံခွန်နှင့် သဘာဝရေပူစမ်းသို့ တစ်ခါတစ်ခေါက် လာရောက်လည်ပတ်ကြရန် တိုက်တွန်းဖိတ်ခေါ်လိုက်ရပါသည်။

ရမ်းပြည်နယ် (တောင်ပိုင်း) တောင်ကြီးခရိုင် ကျောက်တလုံးကြီး မြို့နယ် ကတ္တုကျေးရွာအုပ်စု ကတ္တုကျေးရွာ “မိုလေ” စာကြည့်တိုက် အဆောက်အအုံသစ်ကို မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးထက်လင်းနိုင်၊ မြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ဒေါ်ရွှေရွှေဖြင့် နှင့် ကျေးရွာစာကြည့်တိုက် ကြီးကြပ်မှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးခွန်ဒီဂေါလ်တို့က ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးစဉ်။
(မြန်မာ့အလင်း)



ပြည်တွင်းသတင်းနှင့် ဆောင်းပါး

ရခိုင်ရိုးရာကျင်အားကစား

ကမ္ဘာပေါ်ရှိ ထင်ရှားသောလူမျိုးတိုင်းတွင် ကိုယ်ပိုင် ယဉ်ကျေးမှုများရှိကြသည်။ ယဉ်ကျေးမှုဆိုသော စကား ရပ်ထဲတွင် ရိုးရာအားကစားများသည်လည်း တစ်ခုအပါအဝင်ဖြစ်သည်။ ရိုးရာအားကစားတွင် တစ်ဦးတစ်ယောက် တည်းကစားရသော အားကစားနှင့် စုပေါင်းအားဖြင့် ဆောင်ရွက်ရသော အားကစားမျိုးဟူ၍ ခွဲခြားနိုင်သည်။ ရခိုင်ရိုးရာကျင်လောင်းပွဲ (လှေပြိုင်ပွဲ)မျိုးကဲ့သို့ အားကစားသည် စုပေါင်းအားဖြင့် ဆောင်ရွက်ရပြီး ကျင်အားကစားမှာမူ တစ်ဦးတစ်ယောက်၏ စွမ်းအားဖြင့် ဆောင်ရွက်ရသော အားကစားဖြစ်သည်။

ရိုးရာအားကစားများ တိမ်မြုပ်ပျောက်ကွယ်ခြင်းများတွင် ခေတ်နှင့်မလျော်ညီခြင်း၊ တိုင်းတစ်ပါးအားကစားများကို အထင်ကြီးပြီး မိမိတို့ရိုးရာ အားကစားကိုအထင်သေးလာခြင်း၊ စီးပွားရေးကျပ်တည်းမှုများကြောင့် အားကစားကို အလေးမထားနိုင်ခြင်း၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေးအခက်အခဲများကြောင့် ပွဲလမ်းသဘင်များ လျော့နည်းလာခြင်း၊ မိမိရိုးရာအားကစားများအကြောင်းကို ဂယနဏမသိရှိဘဲ ထိုရိုးရာအားကစားနှင့်ဆင်တူသော သူတစ်ပါးအားကစားကို မိမိတို့အားကစားဟု လွဲမှားစွာမှတ်သားထားတတ်ခြင်း၊ အားကစားသမားများအား ထိုက်တန်သော ချီးမြှင့်မှုများ မဆောင်ရွက်နိုင်ခြင်း၊ အားကစားသမားများ၏ မသမာမှုများကိုသုံးကာ ယှဉ်ပြိုင်ကစားခြင်းများကြောင့် ထိုအားကစားများကို လူထုက စိတ်ဝင်စားမှုနည်းလာခြင်း စသည့်အကြောင်းအရင်းများကြောင့် ဖြစ်သည်။

ရခိုင်ရိုးရာ ကျင်အားကစားသည်လည်း ယခုအခါ ဖော်ပြပါအကြောင်းအချက်များကြောင့် တစ်စတစ်စ အားပျော့မှားမိနေလာနေသည်။ ထိုရိုးရာအားကစား မပျောက်ရအောင် ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ပေသည်။ ထို့ပြင်နည်းစနစ်များကို စနစ်တကျပြုစုကာ နိုင်ငံတကာထိ ထိုးဖောက်ဝင်ရောက်နိုင်ရန် ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်သည်။ ရခိုင်ရိုးရာကျင်သည် ရခိုင်သမိုင်းနှင့်အတူ ပေါ်ပေါက်လာသော အားကစားနည်းဖြစ်ကြောင်း ရခိုင်ရှေးဟောင်းစာပေများ၊ ဗိသုကာအနုပညာဆိုင်ရာများက သမိုင်းသက်သေ ညွှန်ပြလျက်ရှိသည်။

ရမ်းဗြဲတောင်ကျောင်းဆရာတော်၏ ရခိုင်ရာဇဝင် သစ်ကျမ်းတွင် ကျင်ပညာသည် ရခိုင်တို့၏ ရှေးဦးဒါရဝတီခေတ်(ဘီစီ ၆၀၀၀ ကျော်) ကပင်ရှိခဲ့ကြောင်း တွေ့ရှိရသည်။ ထို့အပြင် ဓညဝတီခေတ်၊ ဝေသာလီခေတ်၊ လေးမြို့ခေတ်၊ မြောက်ဦးခေတ်တို့တွင်လည်း တည်ရှိခဲ့ကြောင်း တူးဖော်တွေ့ရှိရသော ရှေးဟောင်းရခိုင်မြို့တော်များ၏ ဗိသုကာလက်ရာများတွင် တွေ့ရှိရသည်။ မြောက်ဦးမြို့ရှိ သူရဲသောင်းပုထိုးတော်ကြီး၊ ထုက္ကံသိမ်ဘုရား၊ အံတော်သိမ်ဘုရား၊ ဗောဓိရွှေကူဘုရားများ၏ နံရံများတွင် ထုဆစ်ထားသော ဗိသုကာလက်ရာများတွင်လည်း ဖော်ပြထားကြောင်း လက်တွေ့လေ့လာနိုင်ပေသည်။ ဦးရာဇိတော်

ဆောင်းပါး- လေးဝတီထွန်းစောခိုင်

ဘုရားသမိုင်းလင်္ကာ၌ “လောကီဘက်က ၊ ဆောင်ရွက်တစ်ခန်း၊ ကျင်လက်ပန်းနှင့်မြေဝန်းရုပ်သီး၊ ရှုမငြိမ်းအောင်...”ဟု ကျင်ပွဲကျင်းပပုံများကို ရေးသားဖော်ပြထားကြောင်း တွေ့ရသည်။ မြန်မာအဘိဓာန်ကျမ်း (ပထမတွဲ) (၁၉၉၁)တွင် “ကျင်ကိုင်း(ကြိ) (ရခိုင်) တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး အနိုင်အရှုံးလုံးသတ်ကြသည်”ဟု ဖော်ပြထားကြောင်း တွေ့ရှိရပေသည်။

ကျင်ပညာသည်တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး ပြင်းပြင်းထန်ထန် ထိုးကြိတ်၊ သတ်ပုတ်၊ ကန်ကျောက်ပြီး ပြိုင်ဘက်အား အနာတရဖြစ်အောင် ဒေါသမာန်မာန်ဖြင့် တိုက်ခိုက်ခွင့်ရှိသော ပညာမဟုတ်ပေ။ ကျင်အားကစားတွင် အဖမ်းနှင့် အခံဆိုပြီးရိုးရာ အဖမ်းသားအနေဖြင့် လက်နှင့်ခြေတို့ကို ကျင်ပညာဖြင့် အသုံးချသည်အခါ ဆွဲဖမ်း၊ ငင်ဖမ်း၊ ထိုးကန်၊ ပေါက်ချိတ်၊ ကော်ပင်၊ လိမ်ကျစ်ရန်အတွက်သာ အသုံးချခွင့်ရှိပေသည်။ အခံသားအနေဖြင့်လည်း အဖမ်းကျင်သန်ကဆွဲငင်ပေါက်ချိတ်၊ လိမ်ကျစ်သည်အခါ စည်းကမ်းနည်းလမ်းတကျရှောင်ထွက်၊ ချွတ်ထွက်၊ ခါပစ်၊ ပြန်ပစ်ရန်အတွက်သာ မိမိ၏ ခြေနှင့် လက်ကို အသုံးချခွင့်ရှိပြီး ခြေကိုလက်ဖြင့် မဆွဲရကြောင်း လေ့လာတွေ့ရှိရသည်။

ကျင်နှင့်ပတ်သက်၍ ကျင်ကိုင်းသည် နည်းစနစ်ကို ကျင်ပညာဟုလည်းကောင်း၊ အားကစားသမားများကို ကျင်သန်ဟုလည်းကောင်း၊ ဒိုင်လူကြီးများကို ကျင်ဒိုင်ဟုလည်းကောင်း၊ ကျင်သန်များဟန်ရေးပြသည်ကို ကျင်ကွင်းသည်ဟုလည်းကောင်း၊ တစ်ဦးနှင့် တစ်ဦး ယှဉ်ပြိုင်သည်ကို ကျင်ကိုင်းသည်ဟုလည်းကောင်း၊ ကစားသည့်နေရာကို ကျင်တလင်း သို့မဟုတ် ကျင်ကွင်းဟုလည်းကောင်း၊ အားကစားသမားများအား နှစ်ဦးစီမိန့်ကိတ်၍ ပွဲစဉ်သတ်မှတ်သည်ကို ကျင်တည်းသည်ဟုလည်းကောင်း၊ ကစားမည့်သူနှစ်ဦးအနက် ကျင်ပညာကိုအသုံးပြု၍ အသာစီးကစားခွင့်ရသူကို အဖမ်းကျင်သန်၊ အသာစီးမရသူကို အခံကျင်သန်ဟုလည်းကောင်း၊ ကျင်ပွဲမစတင်မီအဖွင့်ကစားသည်ကို မင်္ဂလာကျင်ဟုလည်းကောင်း၊ ကျင်ပွဲအစပေးအပ်ချီးမြှင့်သော ဆုတံဆိပ်ကို ကျင်မောင်းဟုလည်းကောင်း၊ ကျင်ပွဲစဉ်တိုင်းတွင် ဆုအဖြစ်ယာယီထုတ်ပေးသည့် ကတ်ပြားကို ကျင် ဇေပြားဟုလည်းကောင်း၊ နောက်ဆုံးပိုလ်လွဲကို မောင်း လုပ်ဟုလည်းကောင်း၊ ကစားပွဲများတွင် ကျင်သန်နှစ်ဦးမှ အနိုင်အရှုံးကို ကျင်ပညာမသုံးဘဲ မသမာနည်းဖြင့် ညှိနှိုင်းယူသည်ကို ဆာဝါလုပ်သည်ဟုလည်းကောင်း ခေါ်ဝေါ်သည်။

ကျင်ပွဲကို ရှေးအခါက မင်းပွဲသဘင်များကျင်းပသော အခါတွင်လည်းကောင်း၊ ရာသီပွဲများနှင့် ဘုရားပွဲများကျင်းပသည့်အခါတွင်လည်းကောင်း၊ ကျင်းပခဲ့ကြသော်လည်း နောက်ပိုင်းတွင် ရာသီပွဲများ၊ ဘုရားပွဲများ၊ ဘုန်းကြီးပွဲများနှင့် အခြားပျော်ပွဲရွှင်ပွဲများတွင် ပါဝင်ထည့်သွင်း



ကျင်းပလာကြောင်း လေ့လာတွေ့ရှိရပေသည်။ ကျင်ပွဲကို ကွင်းဖွင့်ရတုသီဆို၍ မင်္ဂလာစည်တော်တီးကာ ဖွင့်လှစ်ရသည်။ ကျင်ကွင်းကို နံသာရည်များဖြင့် ပက်ဖျန်းကြသည်။ ထို့နောက် မင်္ဂလာကျင်စ၍ ကိုင်စေရသည်။ ကျင်ကိုင်းသည်အခါ ကျင်စည်တီးပေးရသည်။ ကျင်ပွဲမစတင်မီ စာရင်းသွင်းပြီး ကျင်သန်များက ကျင်ကွင်းပြရသည်။ ထို့နောက်မှ ပွဲစဉ်များကို ဆက်လက်ကျင်းပလေ့ရှိသည်။ ပွဲစဉ်တိုင်းတွင် နိုင်သည်ဖြစ်စေ၊ ရှုံးသည်ဖြစ်စေ ပွဲအတွင်းရှိ ပရိသတ်များထံတွင် ဆုခံခွင့်ရှိသည်ဟု လေ့လာတွေ့ရှိရပေသည်။

ကျင်ပွဲမစတင်မီ အဖမ်းနှင့်အခံ အခွင့်အရေးကို ခေါင်းပန်းလှန်ပြီး ယူရသည်။ အဖမ်းကျင်သန်က အခံကျင်သန်ကိုနိုင်လျှင် အခံကျင်သန်က အဖမ်းကျင်သန်ပြန်လုပ်ပြီး အဖမ်းကျင်က တစ်ဖန်အခံကျင်သန်လုပ်၍ ဖလှယ်ကစားရသည်။ ဤတစ်ကြိမ်တွင် အခံသားအနေဖြင့် ရုန်းထွက်နိုင်ပါက ပထမနိုင်ထားသူက နိုင်ရသည်။ ရုန်းထွက်မရဘဲ လဲသွားပါက တစ်ယောက်တစ်ခေါက် နိုင်သည်ဟု မှတ်ယူပြီးနောက် နောက်တစ်ကြိမ် ထပ်ကစားရသည်။ ဤအကြိမ်တွင်လည်း အဖမ်းနှင့်အခံကို ခေါင်းပန်းလှန်ပြီး ရွေးချယ်ရသည်။ ဤအကြိမ်တွင်နိုင်ပါက နောက်ထပ်တစ်ကြိမ်ပြိုင်စရာမလိုဘဲ အနိုင်ပေးရသည်။

ကျင်ကစားရာ၌ တားမြစ်ချက်များမှာ ကျင်အားကစားသမားများသည် ဘောင်းဘီဝတ်၍ မကစားရ။ ပုဆိုးကိုခါးတောင်းကျစ်၍သာ ကစားရသည်။ အမျိုးသမီးများမကစားရ။ အမျိုးသားများသာကစားရသည်။ အနိုင်အရှုံးကို အမှတ်ပေးစနစ်ဖြင့် သတ်မှတ်ချက်မရှိ။ လှဲချနိုင်သူသည်နိုင်သူဖြစ်သည်။ ထို့ပြင် လက်ဝတ်ရတနာများဝတ်ဆင်၍ ကစားခွင့်မပြုပေ။ လက်သည်း၊ ခြေသည်း

ရှည်များဖြင့်လည်း မကစားရပေ။ အင်္ကျီဝတ်၍လည်း မကစားရ စသည်ဖြင့် သတ်မှတ်ထားပေသည်။ ကျင်ကွင်းနည်း ၁၀ နည်းရှိပြီး ဝံလက်သံ သို့မဟုတ် ဝံလက်သစ်ကွင်းနည်း၊ ကျီးကန်းချေချိုးကွင်းနည်း၊ ဥဒေါင်းဝံကွင်းနည်း၊ လင်းကွက်ကွင်းနည်း၊ လက်ခမောင်းခတ်ကွင်းနည်း၊ ကင်းမြီးကောက်ကွင်းနည်း၊ နောက်ကျွမ်းပစ်ကွင်းနည်း၊ ရေကျွမ်းပစ်ကွင်းနည်း၊ သိန်းငှက်ကွင်းနည်း၊ ကြိုးကြာပုံကွင်းနည်း စသည်ဖြင့်ရှိကြောင်း ဖော်ပြထားပေသည်။

ကျင်အတန်းအစားခွဲရာတွင် ရှေးအခါက ရွှေမောင်းတန်း၊ ငွေမောင်းတန်းစသည်ဖြင့် အဆင့်ခွဲပြီး ကစားရသည်။ ရွှေမောင်းတန်းဝင်မည့်ကျင်သန်များမှာ ငွေမောင်းတန်းတွင် ဆုခွက်ရရှိဖူးမှသာ ရွှေမောင်းတန်းတက်ခွင့်ရှိသည်။ အတန်းတိုင်းတွင် နိုင်မောင်းနှင့် ကျမောင်းဟူ၍ သတ်မှတ်ထားပြီး ဗိုလ်လုပွဲတွင် အနိုင်ရသူကို နိုင်မောင်းပေး၍ ကျွမ်းသူကို ကျမောင်းပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။ မျက်မှောက်ခေတ်တွင် သက်ကြီးတန်း (ကျင်အိုတန်း)၊ အကြီးတန်း (ပထမတန်း)၊ အလတ်တန်း (ဒုတိယတန်း)၊ အငယ်တန်း (တတိယတန်း)နှင့် မျိုးဆက်သစ်တန်းဟူ၍ အတန်းအစားခွဲကာ ကျင်းပလာကြောင်း လေ့လာတွေ့ရှိရပေသည်။ အချို့ဒေသများတွင် ဆုများကို ကျပ်ငွေဖြင့်လည်းကောင်း၊ ဆုတံဆိပ်များဖြင့်လည်းကောင်း ပေးအပ်ချီးမြှင့်လာကြပေသည်။

ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုများကို အမြဲထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရမည်ဖြစ်ရာ ရခိုင်တိုင်းရင်းသားတို့၏ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုတစ်ခုဖြစ်သော ရခိုင်ရိုးရာကျင်အားကစားကို အများပြည်သူတို့ သိရှိစေရန် လေ့လာတင်ပြရေးသားလိုက်ရပေသည်။

ကသာမြို့နယ် သံပုရာကုန်းကျေးရွာအနီးတွင် ဧရာဝတီလင်းပိုင်တစ်ကောင် သေဆုံးနေ

ကသာ ဒီဇင်ဘာ ၁၃
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကသာမြို့နယ် အထက်သံပုရာကုန်းကျေးရွာအနီး ဧရာဝတီမြစ်တွင် လင်းပိုင်တစ်ကောင် သေဆုံးနေကြောင်း ဒီဇင်ဘာ ၁၂ ရက် နံနက် ၉ နာရီခန့်တွင် စက်လှေမောင်းသူတစ်ဦးက သတင်းပေးအကြောင်းကြားခဲ့သည်။
ကသာမြို့နယ်ရှိ သက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများက စက်လှေမောင်းနှင့်

သူ ဦးစိန်ဦး၏ သတင်းပေးချက်အရ သွားရောက်ကြည့်ရှုရာ အရှည်ငါးပေ သုံးလက်မ၊ လုံးပတ် လေးပေနှစ်လက်မ ရှိပြီး ရှားပါးစပြုနေသော ဧရာဝတီလင်းပိုင်တစ်ကောင်အား ကိုယ်ပေါ်တွင်ဒဏ်ရာများနှင့် အမြီးပိုင်းပြတ်နေကြောင်းတွေ့ရှိရပြီး မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံများရိုက်ကူးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
သေဆုံးမှု သတင်းရရေး ဒေသခံ တချို့ကိုမေးမြန်းရာ ဧရာဝတီ

မြစ်ကြမ်းပြင်မြင့်တက်ပြီး ရေကျဆင်းလာခြင်း၊ သောင်ဖြစ်ထွန်းလာခြင်းကြောင့် ရေယာဉ်များ ဖြတ်သန်းသွားလာရာ စက်တပ်ပန်ကာနှင့် ထိခိုက်မိခြင်းကြောင့် လည်းကောင်း၊ အဖွဲ့ကွဲ၍ လမ်းကြောင်းမှားပြီးသော်လည်းကောင်း သေဆုံးခြင်းဖြစ်နိုင်သည်ဟု ဒေသခံအချို့က သုံးသပ်ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ငွေအိုး(ကသာ)



မိုးပွင့်အဆင့်(၇)ဖြင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားများ ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်

လားရှိုး ဒီဇင်ဘာ ၁၃
ကျောက်မဲခရိုင် မိုင်းလုံမြို့ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် အမျိုးသားမှတ်ပုံတင်ရေးဦးစီးဌာနမှ မြို့နယ်ဦးစီးဌာနမှူး ဦးမင်းသူနှင့် မြို့နယ်ရုံးမှဝန်ထမ်းများက တောင်နီကျေးရွာ အုပ်စုကုန်းမုံကျေးရွာသို့ အသက် ၁၈ နှစ် ပြည့်ပြီးသူများအား မိုးပွင့်အဆင့် (၇) စိစစ်ချက်ဖြင့် ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ပေးရာ တောင်နီကျေးရွာ အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးအောင်မြင့်နှင့် ကျေးရွာအထောက်အကူပြုကော်မတီများမှ လိုအပ်သည်များကို ကူညီဆောင်ရွက်ပေး၍ အသက် ၁၀ နှစ်ပြည့် ၄၁ ဦး၊ အသက် ၁၈ နှစ်ပြည့် ၆၅ ဦးတို့အား နေ့ချင်းပြီး ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက် ထုတ်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

လေဖိအားနည်းရပ်ဝန်း အားပျော့ပျက်ပြယ်

ထူးခြားသည့်အခြေအနေမှာ ယနေ့ မြန်မာ့စံတော်ချိန် ၁၂ နာရီခွဲတိုင်းထွာချက်များအရ ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ ဟိုချီမင်းမြို့၏ အရှေ့တောင်ဘက်တွင်ဖြစ်ပေါ်နေသော လေဖိအားနည်းရပ်ဝန်းသည် အားပျော့ပျက်ပြယ်သွားပြီဖြစ်သည်။

ဇော်လွင်(လားရှိုး)

မြို့ချောင်း - ရွှေပြည်သာ သဘာဝဓာတ်ငွေ့ပိုက်လိုင်းသစ် အဆင့်မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၁၃

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ မြို့ချောင်း- ရွှေပြည်သာ သဘာဝဓာတ်ငွေ့ပိုက်လိုင်းကို စွမ်းအင် ဝန်ကြီးဌာန မြန်မာ့ရေနံနှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်းက ခေတ်မီပြီး ခံနိုင်ရည်မြင့်ပိုက်လိုင်းအသစ်များဖြင့် အစားထိုးဆောင်ရွက်မှုများ ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း စွမ်းအင် ဝန်ကြီးဌာန မြန်မာ့ရေနံနှင့်သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်းမှ သိရသည်။

မြန်မာ့ရေနံနှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်းအနေဖြင့် ယခုအခါ နိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ သက်ဆိုင်ရာသဘာဝဓာတ်ငွေ့ပိုက်လိုင်းများအား ခေတ်နှင့်အညီ လိုအပ်သလို အစားထိုး ပြုပြင်ပြောင်းလဲ အဆင့်မြှင့်တင်မှု လုပ်ငန်းများကို ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် လုပ်ဆောင်ပေးလျက်ရှိရာ အဆိုပါ မြို့ချောင်း- ရွှေပြည်သာ သဘာဝဓာတ်ငွေ့ပိုက်လိုင်းကို ယခုအခါ ခံနိုင်ရည်မြင့် ၁၂ လက်မ အဆင့်မြှင့် ပိုက်လိုင်းသစ်များဖြင့် သွယ်တန်းလုပ်ဆောင်ပေးသွားမည် ဖြစ်သည်။

“ယခု အကောင်အထည်ဖော် တိုးမြှင့်လုပ်ဆောင်တဲ့ မြို့ချောင်း- ရွှေပြည်သာ သဘာဝဓာတ်ငွေ့ပိုက်လိုင်းဟာ အသုံးပြုလာခဲ့တာ နှစ်ပေါင်းလည်း ကြာမြင့်ပြီဖြစ်ပါတယ်။ ဒါ့အပြင် ခေတ်စနစ်ရဲ့ပြောင်းလဲတိုးတက်လာမှု ပြည့်သူများ လူနေထူထပ်များပြားလာမှုနဲ့အတူ အကြောင်းအမျိုးမျိုးတို့ကြောင့် ပိုက်လိုင်းတွေဟာ မျှော်မှန်းထားသလောက် အသုံးပြုနိုင်စွမ်းအားမရှိတော့ဘဲ ဟိုနားက ပေါက်လိုက်၊ ဒီနားကပြတ်လိုက် ခဏခဏဖြစ်နေခဲ့တယ်။ ဒါကြောင့် အခုလို ပြုပြင်ဖို့လိုအပ်နေတဲ့အချိန်မှာ



မြန်မာ့ရေနံနှင့်သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်းမှ အသစ်သွယ်တန်းပေးမည့် ပိုက်သစ်များကိုတွေ့ရစဉ်။

ခေတ်စနစ်နဲ့အညီ ခံနိုင်ဝန်အား မြင့်တဲ့ ပိုက်လိုင်းအသစ်တွေကို နိုင်ငံတော်အနေနဲ့ အကုန်အကျခံပြီး လုပ်ဆောင်ပေးတာဖြစ်ပါတယ်” ဟု မြန်မာ့ရေနံနှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်းမှ ဦးဝေဦး ညွှန်ကြားရေးမှူး (အထွေထွေစီမံခန့်ခွဲရေး)က ပြောကြားသည်။

မြို့ချောင်း- ရွှေပြည်သာ သဘာဝဓာတ်ငွေ့ပိုက်လိုင်းသည် ယခင်အသုံးပြုခဲ့သည့်မှာ ကြာမြင့်ပြီဖြစ်သည့် အပြင် သွယ်တန်းထားသည့် ပိုက်များမှာလည်း Coating မပါရှိသော Bare ပိုက်များဖြစ်၍ ယခုအစားထိုးတပ်ဆင်ပေးသည့် ပိုက်များမှာ ပိုမိုကောင်းမွန်ပြီး သံချေးစားမှုခံနိုင်သည့် PE Coated ပိုက်များဖြင့် ယခု လက်ရှိအသုံးပြုနေသော အဖျောက်-ရွှေပြည်သာ သဘာဝဓာတ်ငွေ့ လမ်းအကြောင်းနှင့်အပြိုင် သွယ်တန်း သွားမည်ဖြစ်သည်။ ယခုအဆင့်မြှင့် ပိုက်သွယ်တန်းပေးသည့် မြို့ချောင်း-ရွှေပြည်သာ သဘာဝဓာတ်ငွေ့ပိုက်လိုင်းသစ် ဆက်သွယ်ရာတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မြို့ချောင်းမြို့နယ်နှင့် မှော်ဘီမြို့နယ်အတွင်းရှိ ဒေသများသို့ဖြတ်သန်းသွားမည်ဖြစ်သည်။

ပိုက်လိုင်းအမျိုးအစားမှာ ၂၀ ရှည်လျားပြီး ပိုက်အမျိုးအစားမှာ 12" ERW API 5L GRADE X42 (PSL-2)3 LPE COATED STEEL LINE PIPE အမျိုးအစားဖြစ်သည်။ ပိုက်လိုင်းများ ဆက်ရာတွင်လည်း နိုင်ငံတကာကျင့်သုံးသည့် ဂဟေဆက်နည်းအတိုင်း 5 G Down Hill, API 1104 နည်းစနစ်ကို အသုံးပြုကာ အရည်အသွေး စစ်ဆေးရာတွင်လည်း NDT ပိုက်စစ်ဆေးခြင်းများဖြင့် ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မြန်မာ့ရေနံနှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်းက သွယ်တန်းပေးမည့်

မြို့ချောင်း- ရွှေပြည်သာ ၁၂ လက်မ သဘာဝဓာတ်ငွေ့ ပိုက်လိုင်းသစ် ဆက်သွယ်ရာတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မြို့ချောင်းမြို့နယ်နှင့် မှော်ဘီမြို့နယ်အတွင်းရှိ ဒေသများသို့ဖြတ်သန်းသွားမည်ဖြစ်သည်။

ပိုက်လိုင်းအကြောင်းမှာ ရွှေပြည်သာ ပိုက်လိုင်းခရီး(ဘားဆုံ) မှ သာယာ ကုန်းရွာအပိုင်း ယင်းမှ မှော်ဘီ- ထန်းတပင်တားလမ်းဖြတ်ကာ မြို့ချောင်းဘားဆုံသို့ ဆက်သွယ်သွားမည်ဖြစ်သည်။

ပြည်တွင်းသတင်းနှင့်ကြော်ငြာ

ယာဉ်ခေါင်းခန်းအတွင်း ခြေထောက်ညစ်နေသူ ယာဉ်မောင်းအားကယ်ထုတ်

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၁၃

မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်တွင် ဒီဇင်ဘာ ၁၁ ရက် ည ၇ နာရီက ဇေကမ္ဘာဝင်း R-3 လမ်းအတိုင်း မြောက်မှတောင်သို့ ယာဉ်မောင်း ကိုထွန်းနိုင်(ဖိစစ်ဆီ) မောင်းနှင်လာသော ဂုက/--- ခိုင်နာ အထည်ချုပ် စက်ရုံကြို/ပို့ယာဉ်သည် စက်ရုံအလုပ်သမားများအား သွားရောက်ကြိုရန်အတွက် မောင်းနှင်လာစဉ် သွပ်ပင်တံတားအနီးလမ်းကွေ့၌ အရှိန်လွန်ကာ တံတား၏ဝဲဘက်အစွန်အား ယာဉ်ခေါင်းခင်းပိုင်းနှင့်တိုက်မိခဲ့သဖြင့် ယာဉ်ခေါင်းခင်းပိုင်းပျက်စီးသွားပြီး ယာဉ်မောင်းဖြစ်သူ ကိုထွန်းနိုင်၏ဝဲဘက်ခြေထောက်မှာ ညစ်နေခဲ့သည်။

အခင်းဖြစ်ပွားရာနေရာသို့ မင်္ဂလာဒုံမြို့မရဲစခန်းမှတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ယာဉ်ထိန်းရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များရောက်ရှိကာ ယာဉ်မောင်းဖြစ်သူ ကိုထွန်းနိုင်အား ကယ်ဆယ်နိုင်ရေးဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ည ၁၀ နာရီတွင် ယာဉ်ခေါင်းခင်းခန်းအတွင်းမှ ကယ်ထုတ်နိုင်ခဲ့ပြီး မြောက်ဥက္ကလာပဆေးရုံသို့ ပို့ဆောင်ဆေးကုသပေးလျက်ရှိကြောင်းနှင့် စိုးရိမ်ရသည့်အခြေအနေမရှိကြောင်း သိရသည်။

တင်လှမောင်

ဖာပွန်ခရိုင်ဥပဒေရုံးနှင့် ဖာပွန်မြို့နယ် ဥပဒေရုံး အဆောက်အအုံသစ်ဖွင့်

ဖာပွန် ဒီဇင်ဘာ ၁၃

ကရင်ပြည်နယ် ဖာပွန်ခရိုင်ဥပဒေရုံးနှင့်ဖာပွန်မြို့နယ် ဥပဒေရုံးတို့၏ ရုံးအဆောက်အအုံသစ်ဖွင့်ပွဲကို ဒီဇင်ဘာ ၁၁ ရက် နံနက် ၇ နာရီက ဖာပွန်မြို့ အမှတ်(၂) ရပ်ကွက် ဘုရားမုခ်ဦးလမ်းရှိ ယင်းအဆောက်အအုံသစ်၌ ကျင်းပသည်။

ထို့နောက် နံနက် ၇ နာရီက ကရင်ပြည်နယ် ဥပဒေချုပ်ရုံးမှ ပြည်နယ် ဥပဒေအရာရှိဦးစောဝိဖိုး၊ ဒုတိယပြည်နယ်ဥပဒေအရာရှိ ဒေါ်ဥမ္မာကြည်၊ ဖာပွန်မြို့နယ် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းသန်းနိုင်၊ ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးဦးဆန်းဦး၊ ခရိုင်ဥပဒေအရာရှိ ဦးဝင်းရီတို့က ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ခဲ့ကြသည်။ (အောက်ပုံ)

ဖာပွန်ခရိုင်နှင့်မြို့နယ်ဥပဒေရုံးများ၏ဖွင့်ပွဲအထိမ်းအမှတ်ပေးရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာနှင့်ဥပဒေရုံး၏အမျိုးသမီးအလွတ်တန်းဘောလုံးပြိုင်ပွဲကို ညနေ ၃ နာရီတွင် ဥပဒေရုံး၏အမျိုးသမီးဘောလုံးအသင်းနှင့် ကျေးရွာအုပ်စုပေါင်းစုံအမျိုးသမီးဘောလုံးအသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြရာ ဝန်ထမ်းပေါင်းစုံ အမျိုးသမီးဘောလုံးအသင်းက အနိုင်ရရလှစွဲသွားကြောင်း သိရသည်။ ကိုကိုနေ



ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်
ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့
ရခိုင်ပြည်နယ်
လျှောက်လွှာခေါ်ယူခြင်း
ကြော်ငြာစာအမှတ် ၂/၂၀၁၄
၁၃၇၆ ခုနှစ်နတ်တော်လပြည့်ကျော် ၆ ရက်
၂၀၁၄ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာ ၁၂ ရက်

၁။ ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ ဆေးရုံကြီး/ဆေးရုံ/တိုက်နယ်ဆေးရုံများတွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်ရန် လက်ထောက်ဆရာဝန်နှင့် သွားဘက်ဆိုင်ရာ ဆရာဝန်(သစ်လွင်)ရာထူးလစာနှုန်း (၁၄၀၀၀၀-၂၀၀၀-၁၅၀၀၀)နေရာများအတွက် လျှောက်လွှာများ တင်သွင်းနိုင်ပါသည်။

ရာထူး	လစ်လပ်	ပညာအရည်အချင်း
လက်ထောက်ဆရာဝန်	(၆၃)နေရာ	ဆေးပညာဘွဲ့ (M.B.,B.S) (၂၀၁၄ ခုနှစ်တွင် ဆရာဝန်မှတ်ပုံတင် (ဆမ)ရရှိပြီး ဖြစ်ရမည်။)
သွားဘက်ဆိုင်ရာဆရာဝန်	(၉)နေရာ	ဆေးပညာဘွဲ့ (BDS) (၂၀၁၄ ခုနှစ်တွင် သွားဆရာဝန်မှတ်ပုံတင်(သခ)ရရှိပြီး ဖြစ်ရမည်။)

- ၂။ လျှောက်ထားသူသည် -
- (က) ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံသားဖြစ်ရမည်။
 - (ခ) မြန်မာနိုင်ငံဆေးကောင်စီမှ အသိအမှတ်ပြုခြင်းခံထားရသည့် (M.B.,B.S)ဘွဲ့နှင့် (BDS)ဘွဲ့ ရရှိသူဖြစ်ရမည်။
 - (ဂ) ၃၁-၁၂-၂၀၁၄ရက်တွင် အသက် ၃၅ နှစ်ထက် မကျော်လွန်သူ ဖြစ်ရမည်။
 - (ဃ) ကျန်းမာရေးကောင်းမွန်ပြီး ကျန်းမာကြောင်းဆေးလက်မှတ်တင်ပြနိုင်သူ ဖြစ်ရမည်။
 - (င) နေရာဒေသမရွေး သွားရောက်တာဝန်ထမ်းဆောင်နိုင်သူဖြစ်ရမည်။
 - (စ) ပြစ်မှုကင်းရှင်းသူဖြစ်ရမည်။
- ၃။ လျှောက်လွှာကို ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ရုံး၌ ဝယ်ယူလျှောက်ထားနိုင်ပြီး ၃၁-၁၂-၂၀၁၄ရက်အရောက် လူကွယ်တိုင်(သို့မဟုတ်)စာတိုက်မှတစ်ဆင့် ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ရုံးသို့ ပေးပို့လျှောက်ထားရမည်။ လျှောက်လွှာပို့ရက် ၃၁-၁၂-၂၀၁၄ ရက်ထက်ကျော်လွန်ပေးလိုလားသော လျှောက်လွှာများကို လက်ခံမည်မဟုတ်ပါ။
- ၄။ စာမေးပွဲဝင်ကြေးငွေကျပ် ၅၀၀ အား ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ ငွေစာရင်းအမှတ် MD-022635 သို့ ပေးသွင်းရမည်။
- ၅။ ရေးဖြေ နှုတ်ဖြေစစ်ဆေးမှုအတွက် လေ့လာရန် လိုအပ်ချက်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့၏ ၃-၃-၂၀၁၄ရက်စွဲပါစာအမှတ် ၂၂၁/ရွေးချယ်ရေး (အစီက)/၂၀၁၄ ဖြင့် ထုတ်ပြန်ထားသော ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့က ကြော်ငြာခေါ်ယူသော လျှောက်လွှာ

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း
 ဒဂုံမြို့သစ်(အရှေ့ပိုင်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက် ၁၂၊ မြေကွက်အမှတ် ၂၀ မြေကွက်ရရှိထားသူဒေါ်တင်တင်ဝင်း TKA-048022 က မြေချပါမစ် ထုတ်ပေးပါရန် လျှောက်ထားလာခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်ရန်ရှိပါက ဤကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှစ၍ ၁၅ရက်အတွင်း ဤဦးစီးဌာနသို့ လာရောက်၍ သက်ဆိုင်ရာ စာရွက်စာတမ်းအထောက်အထားများ တင်ပြ၍ ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ရက်ကျော်လွန်သည်အထိ ကန့်ကွက်ခြင်းမရှိပါက မြေချပါမစ်ထုတ်ပေးရေးကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေး ကြေညာအပ်ပါသည်။
မြေယာရုံးခွဲ (၇)
မြို့ရွာနှင့်အိုးအိမ်ဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း
 ဒဂုံမြို့သစ်(အရှေ့ပိုင်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက် ၁၅၊ မြေကွက်အမှတ် ၆ မြေကွက်ရရှိထားသူ ဦးစိန်မောင် L/RGN - ၀၃၉၅၇၉ က မြေချပါမစ်ထုတ်ပေးပါရန် လျှောက်ထားလာခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်ရန်ရှိပါက ဤကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှစ၍ ၁၅ရက်အတွင်း ဤဦးစီးဌာနသို့ လာရောက်၍ သက်ဆိုင်ရာ စာရွက်စာတမ်းအထောက်အထားများ တင်ပြ၍ ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ရက်ကျော်လွန်သည်အထိ ကန့်ကွက်ခြင်းမရှိပါက မြေချပါမစ်ထုတ်ပေးရေးကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေး ကြေညာအပ်ပါသည်။
မြေယာရုံးခွဲ (၇)
မြို့ရွာနှင့်အိုးအိမ်ဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန

တင်သွင်းသူများ လိုက်နာရန် လမ်းညွှန်ချက်စာစောင်ပါ သတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ လိုက်နာဆောင်ရွက်ရန် ဖြစ်သည်။
 ၆။ လူထု နှုတ်ဖြေစစ်ဆေးမည့်ရက်ကို ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ ကြိုတင်အကြောင်းကြားမည်ဖြစ်ပါသည်။
 ၇။ အခြားစုံစမ်းမေးမြန်းလိုချက်ရှိပါက ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ရုံး၊ တယ်လီဖုန်းအမှတ် ၀၄၃-၂၂၆၂၀၊ လူမှုရေးဝန်ကြီးဌာန၊ တယ်လီဖုန်းအမှတ် ၀၄၃-၂၂၆၅၁၊ ရခိုင်ပြည်နယ်ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန၊ တယ်လီဖုန်းအမှတ် ၀၄၃-၂၃၃၆၆နှင့် ၀၄၃-၂၁၂၀၂၄ ရခိုင်ပြည်နယ်အလုပ်သမားညွှန်ကြားရေးဦးစီးဌာန၊ တယ်လီဖုန်းအမှတ် ၀၄၃-၂၁၁၄၉ တို့သို့ လူကွယ်တိုင်ဖြစ်စေ၊ တယ်လီဖုန်းဖြင့်ဖြစ်စေ ဆက်သွယ်စုံစမ်းမေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံပုံနှိပ်နှင့်ထုတ်ဝေသူလုပ်ငန်းရှင်များအသင်း
ပုံနှိပ်စက် အခြေစိုက်ရက်သင်တန်း

ပြန်ပေးနိုင်ပါသည်။ ထုတ်ဝေသူလုပ်ငန်းရှင်များ အသင်းသည် ပုံနှိပ်စက်များကို နေရာတကျ ကျွမ်းကျင်စွာ ကိုင်တွယ်ရန်ပုံနှိပ်သည့် ပုံနှိပ်စက်ရက် လုပ်သောသင်တန်း မေးခွန်းထားရေအတွက် ပုံနှိပ်စက်ပုံနှိပ် အခြေစိုက်ရက်သင်တန်းကို ဆောင်ရွက်ပေးလိုက်၍ ဖြစ်ပါသည်။ စိတ်ဝင်စားသူများ အသင်းရုံးခေါ်ဆို ဆက်သွယ်မေးမြန်းနိုင်ပါသည်။ သင်တန်းတက်ရောက်မည့်သူသည် အဝယ်တန်ဖိုးပညာအရည်အချင်း ဆောင်ရွက်ပြီးပါက

သင်တန်းအသွယ်အသွယ်
 သင်တန်းတက်ပည့်ရက် - ၂၂-၁၂-၂၀၁၄
 သင်တန်းခန့်ခွဲ - နံနက်(၇)နာရီမှ ညနေ(၅)နာရီထိ
 သင်တန်းခွက် - တစ်ခုတည်းမှ နှစ်ခုတည်း
 သင်တန်းကတဝေ - (၂)လ
 သင်တန်းခံပြု - ၃၀၀,၀၀၀ ကျပ်
 သင်တန်းတည်နေရာ - အမှတ်(၁၀-၁) ၅၆-လမ်း(အထက်) ပုသိမ်တောင်မြို့နယ် ရန်ကုန်၊ ရန်-၀၃၅၀၀၀၅၅၅ ၂၀၀၀၀၅၅၅

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း
 ဒဂုံမြို့သစ်(အရှေ့ပိုင်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက် ၁၂၊ မြေကွက်အမှတ် ၅၅ မြေကွက်ရရှိထားသူဒေါ်တင်တင်ဝင်း L/RGN 002023 က မြေချပါမစ်ထုတ်ပေးပါရန် လျှောက်ထားလာခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်ရန်ရှိပါက ဤကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှစ၍ ၁၅ရက်အတွင်း သက်ဆိုင်ရာ စာရွက်စာတမ်းအထောက်အထားများ တင်ပြပြီး လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်ကျော်လွန်သည်အထိ ကန့်ကွက်ခြင်းမရှိပါက မြေချပါမစ်ထုတ်ပေးခြင်း ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေး ကြေညာအပ်ပါသည်။
မြေယာရုံးခွဲ (၇)
မြို့ရွာနှင့် အိုးအိမ်ဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း
 ဒဂုံမြို့သစ်(အရှေ့ပိုင်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက် ၁၂၊ မြေကွက်အမှတ် ၈၂ မြေကွက်အမှတ်ပေါက် ဒေါ်ခင်သန်းမြင့် L/RGN 002023 က မြေချပါမစ်ထုတ်ပေးပါရန် လျှောက်ထားလာခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်ရန်ရှိပါက ဤကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှစ၍ ၁၅ရက်အတွင်း သက်ဆိုင်ရာ စာရွက်စာတမ်းအထောက်အထားများ တင်ပြပြီး လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်ကျော်လွန်သည်အထိ ကန့်ကွက်ခြင်းမရှိပါက မြေချပါမစ်ထုတ်ပေးခြင်း ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေး ကြေညာအပ်ပါသည်။
မြေယာရုံးခွဲ (၇)
မြို့ရွာနှင့် အိုးအိမ်ဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန

ပြည်တွင်းသတင်းနှင့်ကြော်ငြာ

ဂျပန်-မြန်မာ သံတမန်ဆက်ဆံရေး နှစ်(၆၀)ပြည့် အထိမ်းအမှတ် ဧည့်ခံပွဲကျင်းပ



ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၁၃ - ဂျပန်-မြန်မာ သံတမန်ဆက်ဆံရေး နှစ်(၆၀)ပြည့် အထိမ်းအမှတ် ဧည့်ခံပွဲကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက ရန်ကုန်မြို့ နတ်မောက်လမ်းရှိ မြန်မာ နိုင်ငံဆိုင်ရာ ဂျပန်နိုင်ငံသံအမတ်ကြီး နေအိမ်၌ ကျင်းပသည်။ ရှေးဦးစွာ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဂျပန်နိုင်ငံသံအမတ်ကြီး H.E. Mr. Tateshi HIGUCHI က "ဒီ ၂၀၁၄ ခုနှစ်ဟာ မြန်မာနိုင်ငံနဲ့ ဂျပန်နိုင်ငံ အကြား သံတမန်ဆက်ဆံရေး နှစ် (၆၀) ပြည့် အထိမ်းအမှတ်နှစ်ဖြစ်သလို မြန်မာနိုင်ငံက အာဆီယံအလှည့်ကျ ဥက္ကဋ္ဌတာဝန်ကို အောင်မြင်စွာ ထမ်းဆောင်နိုင်တဲ့ အထိမ်းအမှတ်နှစ် လည်းဖြစ်ပါတယ်။ ဂျပန်နဲ့မြန်မာနိုင်ငံ အကြား ဆက်ဆံရေးက ယခင်ကထက် ပိုမိုကြီးကျယ်နက်ရှိုင်းလာပါတယ်။ ဆက်ဆံရေး ပိုမိုတိုးတက်လာတဲ့ အတွက် ဝမ်းသာစရာဖြစ်ပါတယ်။

အခု ဂျပန်နဲ့မြန်မာ နှစ်နိုင်ငံအကြား အရင်ကမရှိခဲ့တဲ့ ကောင်းမွန်ထူးခြား တဲ့ ဆက်ဆံရေးကို ရရှိနေပြီဖြစ်ပါတယ်"ဟု ပြောသည်။ ဆက်လက်၍ ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအေးမြင့် ကြိုကြား ဂျပန်နိုင်ငံနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ အကြား တည်ရှိနေသည့် ချစ်ကြည် ရင်းနှီးမှုများ အခွန်ရှည်တည်တံ့ စေရေး၊ ဂျပန်နိုင်ငံအစိုးရနှင့် ဂျပန် ပြည်သူများ ကျန်းမာချမ်းသာစေရေး၊ တိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးစေရေး ဆန္ဒကောင်း များ ပို့သအပ်ပါကြောင်း၊ ထို့အပြင် နှစ်နိုင်ငံအကြား တည်ရှိနေသည့် မဟာဗျူဟာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် ရေးနှင့် အပြန်အလှန်ချစ်ကြည် ရင်းနှီးမှုများ ပိုမိုရရှိစေရေး ဆန္ဒပြုပါ ကြောင်း ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် One Asia Joint Concert ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ Mr. Susumu Hattori နှင့် Idemitsu

ကမ္ဘာ့ ဥက္ကဋ္ဌ Mr. Tsukioka Takashi တို့က One Asia Joint Concert တင်ဆက်ဖော်ပြရခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းပြောကြားကြ သည်။ ယင်းနောက် ဧည့်ခံပွဲသို့တက် ရောက်လာကြသူများအား ဂျပန်နိုင်ငံ ကိုယ်စားပြုသော ဂျပန်ရိုးရာတူရိယာ တီးခတ်သူ လူငယ်ရှစ်ဦး၏ ဂီတတစ်ခု အဖြစ် AUNJ Classic Orchestra အဖွဲ့က ဖော်ပြတင်ဆက်ပြီး အမှတ်တရ စုပေါင်းဓာတ်ပုံရိုက်ကြ သည်။ ဧည့်ခံပွဲသို့ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအေးမြင့်ကြိုနှုတ်ခမ်း၊ ရန်ကုန်မြို့ရှိ နိုင်ငံခြားသံရုံးများမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ မြန်မာ-ဂျပန်ချစ်ကြည်ရေးအသင်းနှင့် မြန်မာ-ဂျပန်အသင်းတို့မှ တာဝန်ရှိ သူများ ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။ ဥဗ္ဗာသန့်

ရွှေ၊ ငွေ၊ စက်သုံးဆီနှင့် အခြေခံစားကုန်ဈေးနှုန်း ၁၃-၁၂-၂၀၁၄

Table with multiple columns listing market prices for gold, silver, oil, and various commodities. Includes sub-sections for 'စက်သုံးဆီဈေးနှုန်း (Maxy Newday စက်သုံးဆီအရောင်းဆိုင်)' and 'ဘုရင့်နောင်ကုန်စည်ဒိုင်ဈေးနှုန်း'.

ကမ္ဘာ့လှည့်ခရီးသည်အပျော်စီးသင်္ဘော M.V Azamara Quest ဆိုက်ကပ်

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၁၃ - အမေရိကန်နိုင်ငံ အခြေစိုက် Royal Caribbean Cruises Ltd. အောက်ရှိ Azamara Club Cruises မှ ကမ္ဘာ့ လှည့်ခရီးသည်အပျော်စီးသင်္ဘော M.V Azamara Quest သည် အိန္ဒိယသမုတုနိုင်ငံ ပို့ဘလဲဆိပ်ကမ်းမှတစ်ဆင့် ရန်ကုန်မြို့ သီလဝါဆိပ်ကမ်းသို့ ယနေ့ ညနေ ၅ နာရီခွဲတွင် ဆိုက်ရောက်လာသည်။ အဆိုပါ M.V Azamara Quest သင်္ဘောပေါ်တွင် အမေရိကန်နှင့် ဗြိတိန်လူမျိုးအများစုပါရှိပြီး ကမ္ဘာ့လှည့် ခရီးသည် စုစုပေါင်း ၅၆၁ ဦးနှင့် သင်္ဘောဝန်ထမ်း ၃၉၉ ဦးတို့ လိုက်ပါလာကြသည်။ ရက်သတ္တပတ်အတွင်းမှာပင် ရန်ကုန်မြို့သို့ ဒုတိယမြောက်ဆိုက်ကပ်လာသော M.V Azamara Quest သည် ဒီဇင်ဘာ ၁၅ ရက် ညနေပိုင်းတွင် သီလဝါဆိပ်ကမ်းမှတစ်ဆင့် ထိုင်းနိုင်ငံ ဖူးခက်ဆိပ်ကမ်းသို့ ဆက်လက်ခရီးနှင့် မည်ဖြစ်သည်။ ဒီဇင်ဘာ ၁၀ ရက်က အဆိုပါ ကမ္ဘာ့လှည့်ခရီးသည်သင်္ဘော M.V. Minera ကမ္ဘာ့လှည့်ခရီးသည်တင် အပျော်စီးသင်္ဘောကြီး ရန်ကုန်ဆိပ်ကမ်းသို့ ဆိုက်ကပ်ခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။ ခင်ချိုဝင်း

အခွန်သယ်ပိုး တို့ပြည်အကျိုး တည်ဆောက်ခေတ်မီ တို့မြန်ပြည်

Advertisement for Golden Dragon Scania, Volvo, Yutong vehicles. Includes contact information: Ph: 209077, 209388, 09-73167000, 09-73168800.

Advertisement for 'ခေတ်ပြေဆောင်' (Modern Era) services. Includes contact information: Ph: 09-5053076.

Advertisement for 'အိမ်ခန်းရောင်းမည်' (Selling House). Details include location (13' x 30' Hall) and contact info: Ph: 09-5053076.

Advertisement for 'ယာဉ်ပျော်စက်စာအုပ်ပို့ရွှေလျှောက်ထားခြင်း' (Truck Rental). Includes contact info: Ph: 09-5053076.

Advertisement for 'အမျိုးသားလွတ်တော်ရုံးအတွက် Laptop Computer များဝယ်ယူရန်' (Buying Laptops for Men's Prison). Lists prices for various models like Acer, LG, and Dell.

Advertisement for 'အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း' (Tender Opening). Lists details for various tender items and contact info.

Advertisement for 'ပြည်သူ့ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်း၊ ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) တောင်ကြီးမြို့' (Public Works in Shan State). Lists details for various construction projects.

Advertisement for 'သားအဖြစ်မှ အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်ခြင်း' (Disinheriting Children). Details the legal process and contact info.

ဂျပန်တပ်စန့် ဆမ်ဒိုးရီးယားတို့ ထိပ်တိုက်ဆုံပြီ

မိုးမြင့်လင်းလက်

အီတလီမြေက စီးရီးအေပွဲစဉ်(၁၅)ကို ဒီဇင်ဘာ ၁၄ ရက် ညပိုင်းမှာ ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြမှာဖြစ်ပါတယ်။ ထိပ်တန်းအသင်းတွေဖြစ်တဲ့ ဂျပန်တပ်စန့်၊ ရီးမားနဲ့ ဆမ်ဒိုးရီးယားတို့ရဲ့ အားပြိုင်မှုတွေက တန်းစီယားအပြောင်းအလဲဖြစ်မလားကြည့်ရမှာဖြစ်သလို ဂျပန်တပ်စန့် ဆမ်ဒိုးရီးယားတို့ တွေ့ဆုံမှုကလည်း ရင်ခုန်စရာ ပွဲစဉ်ဖြစ်နေတာတော့ အမှန်ပါပဲ။

ဂျပန်တပ်စန့်နှင့် ဆမ်ဒိုးရီးယား
 ဂျပန်တပ်စန့်တို့ အမှားခံမသင့်ပွဲ မဟုတ်တာကြောင့် ချန်ပီယံလိဂ်ပွဲ ပန်းနေပေမယ့်လည်း လူစုံထုတ်ကစား ပါလိမ့်မယ်။ ဆမ်ဒိုးရီးယားတို့ကတော့ အိမ်ကွင်းမှာ ခြေစွမ်းပြနိုင်ပေမယ့် ဂျပန်တပ်စန့်ကွင်းမှာ ပွဲကျပ်အဖြစ် ရင်ဆိုင်ရနိုင်ပါတယ်။ ဂျပန်တပ်စန့်တို့ သေသေချာချာပျံ့လာခင်းကျင်းပြီး နိုင်ပွဲ ရအောင် အားထုတ်ပါလိမ့်မယ်။

ဂျီနီအာနှင့် ရီးမား
 ရီးမားဟာ ပုံမှန်ခြေစွမ်းရရှိနေ ပေမယ့် ဂျီနီအာကို ရှုံးထားတဲ့ ရီးမားရဲ့မှတ်တမ်းက မကြာသေးပါ

ဘူး။ ဂျီနီအာတို့ဟာ နောက်ဆုံးငါးပွဲ ကစားခဲ့တဲ့ရလဒ်ကိုကြည့်ရင် တစ်ပွဲ သာ ရှုံးထားပေမယ့် ရီးမားတို့ကတော့ နှစ်ပွဲရှုံးထားပါတယ်။ ဂျီနီအာရဲ့ ခြေစွမ်းကို ပိုပြီးယုံကြည်ရမယ့်ပွဲပါပဲ။

ပါးမားနှင့် ကက်ဂလီယာရီ
 တန်းစီယား အောက်ဆုံးက ပါးမားအတွက် ဒီပွဲဟာ အမှတ်ရနိုင် မလား ကြည့်ရမယ့်ပွဲပါ။ ပါးမားတို့က တိုက်စစ်ရောခံစစ်ပိုင်းပါ ယုံယွင်းနေ တာမို့အခုပွဲမှာလည်းတစ်မှတ်ရအောင် ရုန်းကန်ရဦးမယ့်အခြေအနေပါ။

အေစီမီလန်နှင့် နာပိုလီ
 ခြေရည်တူနှစ်သင်းမို့ပွဲကောင်း

အဖြစ် မြင်တွေ့ရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ အေစီမီလန်တို့က အိမ်ကွင်းမှာ နိုင်ပွဲ တွေရယူနေပြီး အမှတ်တွေသိမ်းပိုက် နေတာမို့ အခုပွဲမှာ နာပိုလီတို့ ပင်ပန်း ရမယ့်ပွဲဖြစ်နေပါတယ်။ ဒါပေမယ့် နိုင်ပွဲတွေများနေတဲ့ နာပိုလီတို့က လည်း အနိုင်ရလဒ်ကို ဦးတည်ကစား မှာမို့ ဒီပွဲဟာ အမှတ်ခွဲယူရမယ့် အနေ အထားဖြစ်နေပါတယ်။

အုဒီးနိုနှင့် ဗီရီနာ
 အုဒီးနိုတို့ အသင်းလိုက် နားလည်မှုရှိရှိနဲ့ ကစားနေတာမို့ အမှတ်တွေရနေပါတယ်။ ဒါပေမယ့် နောက်ဆုံးငါးပွဲကစားခဲ့တဲ့ ရလဒ်ကို

ကြည့်ရင် လေးပွဲရှုံးပြီး တစ်ပွဲသာနိုင် ထားတာမို့ အားရစရာတွေမရှိပါဘူး။ ဗီရီနာတို့ကလည်း စိတ်ပျက်စရာ ရလဒ်တွေမို့ အခုပွဲဟာ ညီမျှခြင်း ဖြစ်မယ့်ပွဲဖြစ်သွားနိုင်ပါတယ်။

အမ်ပိုလီနှင့် တိုရီနို
 တိုရီနိုရဲ့ခြေစွမ်းကျဆင်းနေသလို အမ်ပိုလီတို့ကလည်း ရုန်းကန်နေရပါ တယ်။ ဒါပေမယ့် နိုင်ပွဲတွေဆက် တိုက်ရယူနေတဲ့ အမ်ပိုလီကို တိုရီနိုတို့ လက်ရှိခြေစွမ်းနဲ့ တစ်မှတ်ရဖို့တောင် မလွယ်ပါဘူး။ အိမ်ကွင်းမှာ အားထုတ် မှုကောင်းတဲ့ အမ်ပိုလီရဲ့ ခြေစွမ်းကိုပဲ စိတ်ချရမှာဖြစ်ပါတယ်။



ရီးရဲမက်ဒရစ် ပွဲ ၂၀ ဆက်တိုက်အနိုင်ရရှိ

စပိန်လာလီဂါပွဲစဉ်အဖြစ် ရီးရဲမက်ဒရစ်နှင့်အယ်လ် မာရီယာ အသင်းတို့ ဒီဇင်ဘာ ၁၃ ရက် နံနက်ပိုင်းက ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ရာ ရီးရဲမက်ဒရစ်က လေးဂိုး-တစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရရှိခဲ့သည်။ ယင်းပွဲစဉ်တွင် စီရော်နယ်ဒိုက နှစ်ဂိုး သွင်းယူခဲ့ပြီး ရီးရဲမက်ဒရစ်အသင်းသည် လာလီဂါ သမိုင်းတစ်လျှောက် ပွဲ ၂၀ မြောက် ဆက်တိုက်အနိုင်ရခဲ့ သည်။ ရီးရဲမက်ဒရစ် အသင်းသည် စက်တင်ဘာ ၁၃ ရက်ကတည်းက ပြိုင်ပွဲတိုင်း အနိုင်ရခဲ့သည်။ ၂၀၁၁ ခုနှစ် က ဘရာဇီးကလပ် ကော်တစ်ဘာ တင်သည့် ကမ္ဘာ့စံချိန်

လေးခုကိုလည်း ကျော်ဖြတ်နိုင်ခဲ့သည်။ ဧည့်အသင်း ရီးရဲ မက်ဒရစ်အသင်းသည် ပထမပိုင်းမှာပင် အိုက်စ်ကိုနှင့် ဂါးရက်ဘေးလ်တို့၏ သွင်းဂိုးများဖြင့် ဦးဆောင်ခဲ့သည်။ ဂိုးသမား ကာဆီးလက်က ဗာဇော၏ ပင်နယ်တီကို ကာကွယ် နိုင်ခဲ့သည်။ စီရော်နယ်ဒိုက ယခုနှစ် ရာသီ ၂၃ ပွဲတွင် ၃၂ ဂိုးမြောက်အဖြစ် သွင်းယူခဲ့သည်။

ကောင်းမြတ်သူ-စုစည်းသည်

လမ်းပတ်အား ပန်စီးတီး ထပ်မံခေါ်ယူပွယ်ရှိ

အငှားခေါ်ယူထားသော ကွင်း လယ် ကစားသမား လမ်းပတ်အား မန်စီးတီးက အမြဲတမ်း ခေါ်ယူသွား မည် ဖြစ်ကြောင်း နည်းပြပယ်ရီဂရင်း နီက ပြောဆိုလိုက်သည်။ အသက် ၃၆ နှစ်ရှိ လမ်းပတ်အား နယူး ယောက် စီးတီးမှ အငှားခေါ်ယူခဲ့ရာ ဒီဇင်ဘာ လကုန်တွင် အငှားခေါ်ယူ မှုပြီးဆုံးမည်ဖြစ်သည်။ “ဖရန့်လမ်း ပတ်ကို လက်ရှိ မန်စီးတီးမှာ အဓိက ကစားသမားအဖြစ် အသုံးပြုနေတာ ပါ။ သူ့ဒီမှာဆက်နေလို့ကတော့ ဘာပြဿနာမှ မရှိနိုင်ပါဘူး” ဟု နည်း ပြက ဆိုသည်။ လမ်းပတ်သည် ပြီးခဲ့ သောရာသီက ချယ်လ်ဆီးမှ နယူး ယောက်သို့ ပြောင်းရွှေ့သွားခဲ့သည်။ သို့သော်လည်း မန်စီးတီးက နယူး ယောက်စီးတီးမှ အငှားပြန်လည် ခေါ်ယူခဲ့သည်။ အင်္ဂလန်ကစားသမား လောင်း လမ်းပတ်သည် မန်စီးတီးတွင် စပွဲလေးပွဲအပါအဝင် ပွဲပေါင်း ၁၃ ပွဲပါဝင်ကစားခဲ့ပြီး ငါးဂိုးသွင်းယူပေး ထားသည်။

ပြည်တွင်းသတင်းနှင့် ကြော်ငြာ

ဥရောပ ပြည်တွင်းလိဂ် ပွဲစဉ်များ (သီတ)			
အင်္ဂလန်ပရီမီယာလိဂ် ပွဲစဉ်(၁၆)			
မန်ယူ	-	လီဗာပူး	ည ၈:၀၀
ဆွစ်ဆီး	-	စပါး	ည ၁၀:၃၀
ပြင်သစ်လိဂ် ပွဲစဉ်(၁၈)			
နီကော်စ်	-	မီနိုအက်တီယန်	ည ၇:၃၀
ဂူအင်ဂမ့်	-	ပီအက်စ်ဂျီ	ည ၁၀:၃၀
လိုင်လီ	-	တူးလော့စ်	ည ၁၀:၃၀
မိုနာကို	-	မာဆေး	နံနက် ၂:၃၀
ဂျာမနီဘွန်ဒက်စ်လိဂ် ပွဲစဉ်(၁၅)			
လောဗာကူဆင်	-	မိုချန်ဂလက်ဘတ်	ည ၉:၀၀
ဂုဖ်ဘတ်	-	ပါဒါဘွန်	ည ၁၁:၀၀
အီတလီစီးရီးအေ ပွဲစဉ်(၁၅)			
ဂျပန်တပ်စန့်	-	ဆမ်ဒိုးရီးယား	ညနေ ၅:၃၀
ဂျီနီအာ	-	ရီးမား	ည ၈:၃၀
ပါးမား	-	ကက်ဂလီယာရီ	ည ၈:၃၀
အုဒီးနိုစ်	-	ဗီရီနာ	ည ၈:၃၀
ဆီစီနာ	-	ဖီအိုရင်တီးနား	ည ၁၁:၃၀
အေစီမီလန်	-	နာပိုလီ	နံနက် ၂:၁၅
စပိန်လာလီဂါ ပွဲစဉ်(၁၅)			
အက်စ်ပန်ညို	-	ဂရန်နာဒါ	ညနေ ၅:၃၀
ဆီဗီလာ	-	အီဘာ	ည ၁၀:၃၀
အက်သလက်တီကို	-	ဗီလာရီးရဲလ်	နံနက် ၀၀:၃၀
ဆိုစီဒက်	-	ဘီလာဘာအို	နံနက် ၂:၃၀
ဒီဇင်ဘာ ၁၂/၁၃ ဂိုးရလဒ်များ			
လိုင်ယွန်	၃-၀	ကီန်း	
ဟော်ဖန်ဟိမ်း	၃-၂	ဖရန့်ဖတ်	
ဘရိုက်တန်	၀-၁	ဗီဇေါလ်	
အဂျာစီယို	၂-၀	နန်စီ	
နွိုက်	၀-၁	ဆိုးချော့စ်	
ဗလင်စီနက်စ်	၁-၀	ချက်တီယာအော့စ်	



(12-12-2014) ရက်နေ့မှစ၍ Junction တွင် စတင်ပြသမည့် ဓာတ်ကားများ

Junction Complex (Square) & (Maw Tin) 01 827055 09 2544 2454 01 225 244

Junction Complex (Square) & (Maw Tin) 01 827055 09 2544 2454 01 225 244

Junction Complex Maw Tin 067 421 615

CLAIMS DAY NOTICE

M.V DREAM JASMINE VOY:NO(6)

Consignees of cargo carried by M.V DREAM JASMINE VOY: NO. (6) are here by notified that the vessel will arrive on about 16-12-14 and cargo will be discharged into the premises of Yangon port.

Damaged cargo will be surveyed daily from 08:00 AM to 11:20 AM and 12:00 NOON to 4:00 PM to claims day now declared as the third day after final discharge of cargo from the vessel.

No claims against this vessel will be admitted after the Claims Day.

မော်တော်ယာဉ်ပိုင်ရှင်များအနေဖြင့် သင်္ဘောမှချပြီးချိန်တွင် မိမိတို့၏ မော်တော်ယာဉ်ပါ ပစ္စည်းများကို ORIGINAL BILLS OF LADING များ ယူဆောင်လျက် လာရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးရန် အသိပေးအပ်ပါသည်။

သင်္ဘောဆိုက်ကပ်မည့် အချိန်နှင့် တံတားနေရာတို့ကို အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက အောက်ဖော်ပြပါ ဖုန်းနံပါတ်များသို့ ဆက်သွယ်မေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

ဖုန်း- ၂၃၀၁၁၉၁၊ ၂၃၀၁၁၇၈။

ကိုယ်စားလှယ်လုပ်ငန်းဌာန မြန်မာ့ဆိပ်ကမ်းအာဏာပိုင်

သားအဖြစ်မှ အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်ခြင်း

ကျွန်တော် ဦးခင်မောင်ညွန့် ၁၂/၂၂ကတ(နိုင်)၀၈၀၆၀၈၄၄ ကျွန်မဒေါ်ခင်ရွှေ ၁၂/၂၂ကတ(နိုင်) ၀၈၀၆၀၄၄၄၄၄၄၄၄ မောင်မြိုးမင်း ၁၂/၂၂ကတ(နိုင်)၁၄၄၄၄၄၄၄၄၄ မိဘများသဘောမတူသောကိစ္စများပြုလုပ်သွားပါ၍ သားအဖြစ်မှ အမွေပြတ် စွန့်လွှတ်လိုက်ပါသည်။ နောက်နောင် ၎င်းနှင့်ပတ်သက်သောကိစ္စများကို လုံးဝ တာဝန်ယူဖြေရှင်းပေးမည်မဟုတ်ကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။

စုံစမ်းမေးမြန်းခြင်းသည်းခံပါ။

(ဖခင်) ဦးခင်မောင်ညွန့်
 ၁၂/၂၂ကတ(နိုင်)၀၈၀၆၀၈၄၄
 (မိခင်) ဒေါ်ခင်ရွှေ
 ၁၂/၂၂ကတ(နိုင်)၀၈၀၆၀၄၄၄

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းနှင့် အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် ၄၅ (သမိုင်း)၊ မြေကွက်အမှတ် ၁/၁၃၁၊ ဧရိယာ ၀ ဒသမ ၀၇၂ ဧကရှိ နှစ် ၆၀ ဂရန်မြေကွက်နှင့်တကွ ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ (၅)ရပ်ကွက်၊ ရွှေငွေမိတ် ဂူလမ်း၊ အမှတ်(၉၉) နေအိမ် အပါအဝင် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်ကို အမည်ပေါက်ပိုင်ရှင်ထံမှ အထူးကိုယ်စားလှယ်လွှဲစာနှင့် အရပ်ကတ်စာချုပ်တို့ကို အထောက်အထားပြု၍ လက်ဝယ်ထားရှိကာ ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိသူဖြစ်သော ဒေါ်ဥမာနိုင် ၁၂/မဘန(နိုင်)၀၀၀၇၀၄ ထံမှ ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေက အပြီးအပိုင်ဝယ်ယူရန် စရန်ငွေ ပေးချေပြီးဖြစ်ပါသည်။ ဤအရောင်းအဝယ်ပြုခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်လိုပါက ခုနစ်ရက် အတွင်း ခိုင်လုံသောစာချုပ်စာတမ်းအထောက်အထားများဖြင့် ကျွန်ုပ်ထံကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်သူကြားချက်အရ-
 ဦးလိမ္မော် LL.B ဦးမျိုးသူရအောင်(စဉ်-၄၂၂၀၀)၊ ဦးဝေဝေဦး (စဉ်-၄၂၂၂၇)
 တရားလွှတ်တော်ရှေ့(စဉ်-၄၃၁၄)၊ အထက်တန်းရှေ့နေများ
 အမှတ်(၄၆/ပထမ)၊ မဟာမန္တလေးမြို့နယ်၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊
 ဖုန်း-၃၇၃၄၉၉၊ ၀၉-၈၆၃၀၇၀၄

ပြည်တွင်းရေကြောင်းသွားရေယာဉ်ဥပဒေကြမ်း

(ယမန်နေ့မှအသက်)

ပြုလုပ်ထားသည့် ဝန်တင်ဖွဲ့စည်းအမှတ်အသားဖြင့် ရေယာဉ်ကို အသုံးပြုခြင်း သို့မဟုတ် ခုတ်မောင်းသွားလာခြင်းမပြုရ။

(၈) ရေယာဉ် အစိုးပေါ်နှင့် ရေယာဉ်ဘေးတွင် ဖြစ်စေ၊ ရေယာဉ်ပေါ်ရှိ တားမြစ်ထားသော အခြားနေရာများတွင်ဖြစ်စေ ကုန်စည်နှင့် ခရီးသည်များ တင်ဆောင်ခြင်းမပြုရ။

၃၀။ ရေယာဉ်ပိုင်ရှင်နှင့်ရေယာဉ်အုပ်တို့သည် ပုဒ်မ ၃၀၊ ပုဒ်မခွဲ(ခ)ပါ တားမြစ်ချက်ကိုဖောက်ဖျက်ပြီး ခွင့်ပြုထားသော ခရီးသည်ထက်ကျော်လွန်၍ တင်ဆောင်ပါက ထိုသို့ကျော်လွန်သည့်ခရီးသည် တစ်ဦးစီလျှင် ဒဏ်ကြေးငွေ အဖြစ် ခရီးသည် လက်မှတ်ခဏါ ၅ ခဏ ကို ဦးစီးဌာနသို့ ပေးဆောင်စေရမည်။

၃၁။ မည်သည့် ရေယာဉ်ပိုင်ရှင်မျှခရီးသည်များအတွက် အသက်အာမခံထားခြင်းနှင့် ကုန်စည်ပျောက်ဆုံး ပျက်စီးမှုအတွက် တည်ဆဲဥပဒေနှင့်အညီ အာမခံထားခြင်းမရှိဘဲ ရေယာဉ်တွင် ခရီးသည်နှင့်ကုန်စည်များကို သယ်ယူပို့ဆောင်ခြင်း မပြုရ။

အခန်း (၆)

ရေထုပတ်ဝန်းကျင်ညစ်ညမ်းမှုမှတစ်ဆင့် ကာကွယ်တားဆီးခြင်း

၃၃။ ဦးစီးဌာနသည် -

(က) ရေယာဉ်များမှ ရေနံ့ သို့မဟုတ် ရေနံ့ရောထားသော ပစ္စည်းများ၊ ရေထုပတ်ဝန်းကျင်ညစ်ညမ်းစေသည့် အခြားပစ္စည်းများကို စွန့်ပစ်ခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရေထုပတ်ဝန်းကျင်ညစ်ညမ်းမှုမှတစ်ဆင့်ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေး ဥပဒေအရ သတ်မှတ်ထားသော ပတ်ဝန်းကျင် အရည်အသွေး စံချိန်စံညွှန်းများနှင့်အညီ ဝန်ကြီးဌာန၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် လိုအပ်သောအစီအစဉ်များ ချမှတ်ဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့် စည်းကမ်းချက်များ သတ်မှတ်ခြင်းပြုရမည်။

(ခ) ရေယာဉ်မှ ရေထုပတ်ဝန်းကျင်ညစ်ညမ်းမှုဖြစ်စေသည့် အန္တရာယ်ဖြစ်စေသော ပစ္စည်းများ၊ အန္တရာယ်ရှိသော ဓာတုပစ္စည်းများ၊ ရေနံနှင့် ရေနံရောထားသောပစ္စည်းများနှင့် အခြားပစ္စည်းများကို ပြည်တွင်းရေကြောင်းအတွင်းသို့ စွန့်ပစ်ခြင်း ရှိ မရှိ စစ်ဆေးရန်နှင့် လိုအပ်သလို အရေးယူဆောင်ရွက်ရန် စစ်ဆေးရေးအဖွဲ့အစည်းများအား တာဝန်ပေးရမည်။

၃၄။ ရေယာဉ်တွင် ကျရောက်မည့် အန္တရာယ် သို့မဟုတ် တစ်ဦးတစ်ယောက်၏ အသက်အန္တရာယ်မှ လွတ်ကင်းစေရန် အရေးပေါ်ဆောင်ရွက်ရသည့် ကိစ္စမှ အပ မည်သူမျှ ရေထုပတ်ဝန်းကျင်ညစ်ညမ်းမှုဖြစ်စေရန် အန္တရာယ်ဖြစ်စေသော ပစ္စည်းကိုဖြစ်စေ၊ အန္တရာယ်ရှိသော ဓာတုပစ္စည်းကိုဖြစ်စေ ရေနံ့ သို့မဟုတ် ရေနံ့ရောထားသောပစ္စည်းကိုဖြစ်စေ၊ အခြားအရာဝတ္ထုကိုဖြစ်စေ ပြည်တွင်း ရေကြောင်းအတွင်းသို့ စွန့်ပစ်ခြင်း မပြုရ။

၃၅။ ရေယာဉ်ပိုင်ရှင်နှင့် ရေယာဉ်အုပ်တို့သည် မိမိရေယာဉ်မှ ရေယာဉ်ဝန်ထမ်းကဖြစ်စေ၊ ခရီးသည်ကဖြစ်စေ ပြည်တွင်းရေကြောင်းအတွင်းသို့ ရေထုပတ်ဝန်းကျင် ညစ်ညမ်းမှုဖြစ်စေရန် အန္တရာယ်ဖြစ်စေသောပစ္စည်းကိုဖြစ်စေ၊ အန္တရာယ်ရှိသော ဓာတုပစ္စည်းကိုဖြစ်စေ ရေနံ့ သို့မဟုတ် ရေနံ့ရောထားသောပစ္စည်းကိုဖြစ်စေ စွန့်ပစ်သဖြင့် ရေထုပတ်ဝန်းကျင်ညစ်ညမ်းမှု တစ်စုံတစ်ရာကြောင့် ဆုံးရှုံးနစ်နာမှုများဖြစ်ပေါ်စေခဲ့ပါက ထိုဆုံးရှုံးနစ်နာမှုများအတွက် ဆုံးရှုံးနစ်နာမှုအား ပေးလျှော်ရမည်။

အခန်း(၇)

မတော်တဆမှုနှင့် ဖြစ်စဉ်ဖြစ်ရပ်များအား စုံစမ်းစစ်ဆေးခြင်း

၃၆။ ရေယာဉ်အုပ်သည် မိမိရေယာဉ်နှင့် ပတ်သက်သော အောက်ပါမတော်

တဆမှုနှင့် ဖြစ်စဉ် ဖြစ်ရပ်များကိုဦးစီးဌာနသို့လည်းကောင်း၊ အခင်းဖြစ်ပွားရာနေရာနှင့်အနီးဆုံးရဲစခန်းသို့လည်းကောင်း ၂၄ နာရီအတွင်း ဆောလျင်စွာ သတင်းပို့ရမည်-

(က) ရေယာဉ်တိုင်းမှောက်ခြင်း၊ နစ်မြုပ်ခြင်း၊ ရေယာဉ်အား စွန့်ခွာခြင်း သို့မဟုတ် ရေယာဉ်ပျက်စီးခြင်း၊

(ခ) ရေယာဉ်မတော်တဆမှုကြောင့် ရေယာဉ်ပေါ်တွင် ပြင်းထန်စွာ ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခြင်း သို့မဟုတ် အသက်ဆုံးရှုံးမှုဖြစ်ပေါ်ခြင်း၊

(ဂ) ရေယာဉ်တိုက်မှုကြောင့်ထိခိုက်ပျက်စီးမှုဖြစ်ပေါ်ခြင်း၊

(ဃ) ရေထုပတ်ဝန်းကျင်ညစ်ညမ်းမှု ဖြစ်ပေါ်ခြင်း။

၃၇။ ဦးစီးဌာနသည် ရရှိသောသတင်းအချက်အလက်အရ ပေါ်ပေါက်လာသည့် ပုဒ်မ ၃၆ပါ မတော်တဆမှုကိစ္စနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဝန်ကြီးဌာနသို့ အမြန်ဆုံး သတင်းပို့ရမည်။

၃၈။ ဝန်ကြီးဌာနသည် ပုဒ်မ ၃၆ ပါ မတော်တဆမှုနှင့် ဖြစ်စဉ်ဖြစ်ရပ်များ ကိစ္စတစ်ရပ်ရပ်နှင့်စပ်လျဉ်း၍ စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုပြုရန် လိုအပ်သည့်အခါ သက်ဆိုင်ရာအဖွဲ့များနှင့် အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ညှိနှိုင်းပြီး သင့်လျော်သော ပုဂ္ဂိုလ်များပါဝင်သည့် စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့ကို ဖွဲ့စည်းပြီး စုံစမ်းစစ်ဆေးချက်အစီရင်ခံစာတင်ပြရန် တာဝန်ပေးရမည်။

၃၉။ ဦးစီးဌာနသည် စုံစမ်းစစ်ဆေးမှု ပြုလုပ်ရန် မတော်တဆမှုဖြစ်ပွားသော နေရာ အနီးအနားတွင်ဖြစ်စေ၊ စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုအတွက် လွယ်ကူအဆင်ပြေမည့်နေရာတွင်ဖြစ်စေ စစ်ဆေးမှုပြုလုပ်ရန်စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့နှင့် ညှိနှိုင်းပြီး လိုအပ်သောအထောက်အပံ့များ စီစဉ်ပေးရမည်။

၄၀။ စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့သည် -

(က) ဝန်ကြီးဌာနက တာဝန်ပေးအပ်သော ပုဒ်မ ၃၆ ပါ ကိစ္စ တစ်ရပ်ရပ်နှင့်စပ်လျဉ်း၍ စုံစမ်းစစ်ဆေးရန် လိုအပ်သော သက်ဆိုင်ရာ ရေယာဉ်အုပ်၊ စက်ခန်းအုပ်နှင့် ရေယာဉ်ဝန်ထမ်းများကိုလည်းကောင်း၊ နစ်နာဆုံးရှုံးသော ခရီးသည်များနှင့် ကုန်စည်တင်ဆောင်သူတို့ကိုလည်းကောင်း၊ အခြားလိုအပ်သော အသိသက်သေများကိုလည်းကောင်း စုံစမ်းစစ်ဆေးမှု ပြုလုပ်နိုင်သည်။

(ခ) စုံစမ်းစစ်ဆေးမှု ပြုလုပ်ရာတွင် သက်ဆိုင်ရာပုဂ္ဂိုလ်များကို စုံစမ်းစစ်ဆေးရန် ဆင့်ခေါ်ခြင်း၊ စစ်ဆေးခြင်း၊ သက်သေခံချက်များနှင့် သက်သေခံစာရွက်စာတမ်း အထောက်အထားများကို လက်ခံခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရာဇဝတ်ကျင့်ထုံးဥပဒေ၊ တရားမကျင့်ထုံးဥပဒေနှင့် သက်သေခံအက်ဥပဒေတို့ပါ လိုအပ်သည့် ပြဋ္ဌာန်းချက်များကို ဆီလျော်သမျှ လိုက်နာကျင့်သုံးဆောင်ရွက်နိုင်သည်။

(ဂ) စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုကို ဆောလျင်စွာပြုလုပ်ပြီး စုံစမ်းစစ်ဆေးမှု အစီရင်ခံစာကို ဦးစီးဌာနမှတစ်ဆင့် ဝန်ကြီးဌာနသို့ အစီရင်ခံရမည်။

အခန်း (၈)

နိုင်ငံခြားရေယာဉ်များ ပြည်တွင်းရေကြောင်းသို့ ဝင်ရောက်ခွင့်

၄၁။ နိုင်ငံခြားရေယာဉ်၏ ရေယာဉ်ပိုင်ရှင် သို့မဟုတ် ရေယာဉ်အုပ်သည်-

(က) ပြည်တွင်းရေကြောင်းအတွင်းသို့ ခေတ္တဝင်ရောက်ပြတ်သန်း၍ သွားလာရန်အကြောင်းရှိပါက ဦးစီးဌာန၏ ကြိုတင်ခွင့်ပြုချက် တောင်းခံရမည်။

(ခ) ရေယာဉ်၏ကိုယ်တည် သို့မဟုတ် စက်ချွတ်ယွင်းသဖြင့် ပြုပြင်ရန် အတွက်လည်းကောင်း၊ ရေယာဉ်သို့ ကျရောက်မည့်အန္တရာယ်မှ ရှောင်ရှားရန်လိုအပ်ခြင်းကြောင့်လည်းကောင်း မလွဲမရှောင်သာ ပြည်တွင်းရေကြောင်းအတွင်းသို့ အရေးပေါ်ဝင်ရောက်ရသည့်အခါ ထိုသို့ ဝင်ရောက်ပြီးလျှင်ခြားခြင်း ဦးစီးဌာနသို့ အကြောင်းကြား

ပြီး ခွင့်ပြုချက်တောင်းခံရမည်။
၄၂။ ဦးစီးဌာနသည် -
(က) ပုဒ်မ ၄၁ အရ ခွင့်ပြုချက်တောင်းခံခြင်းကို စိစစ်ပြီး စည်းကမ်းချက်များ သတ်မှတ်၍ ခွင့်ပြုခြင်း သို့မဟုတ် ခွင့်ပြုရန် ငြင်းပယ်ခြင်းပြုနိုင်သည်။
(ခ) ဒေသဆိုင်ရာ သဘောတူညီချက်အရဖြစ်စေ၊ နှစ်နိုင်ငံသဘောတူညီချက်အရဖြစ်စေ၊ နိုင်ငံခြားရေယာဉ်က ပြည်တွင်းရေကြောင်းအတွင်းသို့ ဝင်ရောက်ပြတ်သန်း၍ သွားလာခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ထိုသဘောတူညီချက်အတိုင်း လိုက်နာဆောင်ရွက်ရမည်။

အခန်း (၉)

ပြစ်မှုနှင့် ပြစ်ဒဏ်များ

၄၃။ မည်သည့်ရေယာဉ်ပိုင်ရှင်နှင့် ရေယာဉ်အုပ်မဆို ပုဒ်မ ၁၂၊ ပုဒ်မခွဲ(က) နှင့် ပုဒ်မ ၃၀၊ ပုဒ်မခွဲ (က) နှင့် (ခ) တို့ပါ တားမြစ်ချက် တစ်ရပ်ရပ်ကို ဖောက်ဖျက်ခြင်း ပြစ်မှုထင်ရှား စီရင်ခြင်းခံရလျှင် ထိုသူကို ထောင်ဒဏ် ၂ နှစ်ထိ ဖြစ်စေ၊ ငွေဒဏ်အနည်းဆုံးကျပ် ၅ သိန်းမှ ကျပ် ၂၅ သိန်းအထိဖြစ်စေ၊ ဒဏ်နှစ်ရပ်လုံးဖြစ်စေ ချမှတ်ရမည်။

၄၄။ မည်သူမဆို ပုဒ်မ ၂၈ နှင့် ပုဒ်မ ၃၄ တို့ပါ တားမြစ်ချက်တစ်ရပ်ရပ်ကို ဖောက်ဖျက်ခြင်း ပြစ်မှုထင်ရှား စီရင်ခြင်းခံရလျှင် ထိုသူကို ထောင်ဒဏ် ၂ နှစ်ထိဖြစ်စေ၊ ငွေဒဏ်အနည်းဆုံးကျပ် ၅ သိန်းမှ ကျပ် ၂၅ သိန်းအထိ ဖြစ်စေ၊ ဒဏ်နှစ်ရပ်လုံးဖြစ်စေ ချမှတ်ရမည်။

၄၅။ မည်သူမဆို ပုဒ်မ ၂၈ နှင့် ပုဒ်မ ၃၄ တို့ပါ တားမြစ်ချက် တစ်ရပ်ရပ်ကို ဖောက်ဖျက်ခြင်း ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ခြင်းခံရလျှင် ထိုသူကို ထောင်ဒဏ် ၂ နှစ်ထိဖြစ်စေ၊ ငွေဒဏ်အနည်းဆုံးကျပ် ၅ သိန်းမှ ကျပ် ၂၅ သိန်းအထိ ဖြစ်စေ၊ ဒဏ်နှစ်ရပ်လုံးဖြစ်စေ ချမှတ်ရမည်။

၄၆။ မည်သူမဆို ပုဒ်မ ၂၂ နှင့် ပုဒ်မ ၂၄ ပုဒ်မခွဲ(ဃ) ပါ တားမြစ်ချက်တစ်ရပ်ရပ်ကို ဖောက်ဖျက်ခြင်း ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ခြင်းခံရလျှင် ထိုသူကို ထောင်ဒဏ် ၁ နှစ်ထိဖြစ်စေ၊ ငွေဒဏ် အနည်းဆုံး ကျပ် ၃ သိန်းမှ ကျပ် ၁၅ သိန်းအထိ ဖြစ်စေ၊ ဒဏ်နှစ်ရပ်လုံးဖြစ်စေ ချမှတ်ရမည်။

၄၇။ မည်သည့် ရေယာဉ်ပိုင်ရှင် မဆို ပုဒ်မ ၂၂ ပါ တားမြစ်ချက် တစ်ရပ်ရပ်ကို ဖောက်ဖျက်ခြင်း ပြစ်မှုထင်ရှား စီရင်ခြင်းခံရလျှင် ထိုသူကို ထောင်ဒဏ် ၁ နှစ်ထိဖြစ်စေ၊ ငွေဒဏ် အနည်းဆုံး ကျပ် ၃ သိန်းမှ ကျပ် ၁၅ သိန်းအထိ ဖြစ်စေ၊ ဒဏ်နှစ်ရပ်လုံးဖြစ်စေ ချမှတ်ရမည်။

၄၈။ မည်သူမဆို ပြည်ပရေယာဉ်ပိုင်ရှင် သို့မဟုတ် ရေယာဉ်အုပ်မဆို ပုဒ်မ ၄၁ ပါ တာဝန်တစ်ရပ်ရပ်ကို လိုက်နာဆောင်ရွက်ရန် ပျက်ကွက်ကြောင်း ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ခြင်းခံရလျှင် ထိုသူကို ထောင်ဒဏ် ၁ နှစ်ထိဖြစ်စေ၊ ငွေဒဏ်အနည်းဆုံး ကျပ် ၃ သိန်းမှ ကျပ် ၁၅ သိန်းအထိဖြစ်စေ၊ ဒဏ်နှစ်ရပ်လုံးဖြစ်စေ ချမှတ်ရမည်။

၄၉။ မည်သူမဆို ပုဒ်မ ၃၆ပါ မတော်တဆမှု ဖြစ်စဉ် ဖြစ်ရပ် တစ်ခုခုနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဦးစီးဌာနနှင့် အခင်းဖြစ်ပွားရာနေရာနှင့် အနီးဆုံး ရဲစခန်းသို့ ၂၄ နာရီအတွင်း ဆောလျင်စွာ သတင်းပို့ရန် ပျက်ကွက်ကြောင်း ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ခြင်းခံရလျှင် ထိုသူကို ထောင်ဒဏ် ၁ နှစ်ထိဖြစ်စေ၊ ငွေဒဏ် အနည်းဆုံး ကျပ် ၃ သိန်းမှ ကျပ် ၁၅ သိန်းအထိဖြစ်စေ၊ ဒဏ်နှစ်ရပ်လုံးဖြစ်စေ ချမှတ်ရမည်။

၅၀။ မည်သည့် ရေယာဉ်ပိုင်ရှင်နှင့် ရေယာဉ်အုပ်မဆို ပုဒ်မ ၃၀၊ ပုဒ်မခွဲ(ဂ)(ဃ) (င) နှင့် (စ) တို့ပါ တားမြစ်ချက်တစ်ရပ်ရပ်ကို ဖောက်ဖျက်ခြင်း ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ခြင်းခံရလျှင် ထိုသူကို ထောင်ဒဏ် ၃ လ ထိ ဖြစ်စေ၊ ငွေဒဏ် အနည်းဆုံး ကျပ် ၁ သိန်းမှ ကျပ် ၅ သိန်းအထိဖြစ်စေ၊ ဒဏ်နှစ်ရပ်လုံးဖြစ်စေ ချမှတ်ရမည်။

၅၁။ မည်သည့် ရေယာဉ်ပိုင်ရှင်၊ ရေယာဉ်အုပ်နှင့် ရေယာဉ်ဝန်ထမ်းမဆို ပုဒ်မ ၁၅ ပါ တာဝန်တစ်ရပ်ရပ်ကို လိုက်နာဆောင်ရွက်ရန် ပျက်ကွက်ကြောင်း ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ခြင်းခံရလျှင် ထိုသူကို ထောင်ဒဏ် ၃ လ ထိ ဖြစ်စေ၊ ငွေဒဏ် အနည်းဆုံး ကျပ် ၁ သိန်းမှ ကျပ် ၅ သိန်းအထိဖြစ်စေ၊ ဒဏ်နှစ်ရပ်လုံးဖြစ်စေ ချမှတ်ရမည်။

စာမျက်နှာ (၁၆) သို့

ယာဉ်ပုတ်ပုံတင်စာအုပ်မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း
ယာဉ်အမှတ် ၁၂၂/၂၀၉၈၃ Honda C90 Custom CMS MC ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးစောနိုင် (နိုင်) ဝင်လူ(နိုင်) ၂၀၁၄ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ (၂၀) ရက်နေ့ (အရက်) အပါအဝင် ခရီးသည်ဆိုင်ရာ မိတ္တူထုတ်ပေးရန်လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသောအထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။
ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(မန္တလေးတောင်ပိုင်း)၊ မန္တလေးမြို့

ယာဉ်ပုတ်ပုံတင်စာအုပ်မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း
ယာဉ်အမှတ် ၂၇၅/၆၅၅၈၉ YINXING 125 M/C ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးစော ဇော်နိုင် (ဇော်) ဝင်လူ(ဇော်) (အမ-၃) ဖောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသောအထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။
ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(မန္တလေးတောင်ပိုင်း)၊ မန္တလေးမြို့

အမည်ပြောင်း
ရမ်းပြည့်နယ်(မြောက်ပိုင်း)၊ မူဆယ်မြို့၊ ကောင်းနောင်ရပ်ကွက်၊ က-၁၄၈၈ ဦးကျောက်ရှင်းဝမ်း၏သား မောင်ကျောက် တဲ့ယုန် ၁၃/မဆတ(နိုင်) ၀၅၈၁၈၃ အား မောင်ကျောက်သန်းထိုက်ဟု ပြောင်းလဲခေါ်ဆိုပါရန်။
မောင်ကျောက်သန်းထိုက်

ယာဉ်ပုတ်ပုံတင်စာအုပ်မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း
ယာဉ်အမှတ် ၂၅၂/၄၄၈၂၁ Kenbo-125 ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးသန်းထွန်း (ထွန်း) ဝင်လူ(ထွန်း) ၂၀၁၄ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ (၂၀) ရက်နေ့ (အရက်) အပါအဝင် ခရီးသည်ဆိုင်ရာ မိတ္တူထုတ်ပေးရန်လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသောအထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။
ကညန(နေပြည်တော်)

ယာဉ်ပုတ်ပုံတင်စာအုပ်မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း
ယာဉ်အမှတ် ၄၁၂/၁၄၅၆၆ ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးမင်းသိဟ (သိ) ဝင်လူ(သိ) ၂၀၁၄ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ (၂၀) ရက်နေ့ (အရက်) အပါအဝင် ခရီးသည်ဆိုင်ရာ မိတ္တူထုတ်ပေးရန်လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသောအထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။
ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(ရမည်းသင်း)

ယာဉ်ပုတ်ပုံတင်စာအုပ်မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း
ယာဉ်အမှတ် ၁၂၂/၄၅၅၈၃ Toyota Ipsum ACM 21-S/W(4x 2)R ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဒေါ်ယုနုဖြင့်ဖြတ်သူ ၁၂/ရကန(နိုင်) ၀၀၄၅၅၅ က (ကမ-၃) ဖောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။
ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(မန္တလေးမြောက်ပိုင်း)၊ မန္တလေးမြို့

ယာဉ်ပုတ်ပုံတင်စာအုပ်မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း
ယာဉ်အမှတ် ၁၂၂/၄၅၅၈၃ Kenbo 125 M/C ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးစောသီဟ (သီ) ဝင်လူ(သီ) ၂၀၁၄ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ (၂၀) ရက်နေ့ (အရက်) အပါအဝင် ခရီးသည်ဆိုင်ရာ မိတ္တူထုတ်ပေးရန်လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသောအထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။
ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(မန္တလေးတောင်ပိုင်း)၊ မန္တလေးမြို့

ယာဉ်ပုတ်ပုံတင်စာအုပ်မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း
ယာဉ်အမှတ် ၂၅၂/၄၅၅၈၃ Follow Me 125 M/C ယာဉ်အမည်ပေါက်သူ ဦးမင်းစန် (စန်) ဝင်လူ(စန်) ၂၀၁၄ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ (၂၀) ရက်နေ့ (အရက်) အပါအဝင် ခရီးသည်ဆိုင်ရာ မိတ္တူထုတ်ပေးရန်လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသောအထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။
ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(မန္တလေးမြောက်ပိုင်း)၊ မန္တလေးမြို့

ယာဉ်ပုတ်ပုံတင်စာအုပ်မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း
ယာဉ်အမှတ် ၂၅၂/၆၄၄၂၃ Yinxiang 110 M/C ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးစောဝင်း (စော) ဝင်လူ(စော) ၂၀၁၄ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ (၂၀) ရက်နေ့ (အရက်) အပါအဝင် ခရီးသည်ဆိုင်ရာ မိတ္တူထုတ်ပေးရန်လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသောအထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။
ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(မိတ္ထီလာမြို့)

ယာဉ်ပုတ်ပုံတင်စာအုပ်မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း
ယာဉ်အမှတ် ၃၀၂/၇၄၈၂၀ Zong Shen 110 ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဒေါ်မေ (မေ) ဝင်လူ(မေ) ၂၀၁၄ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ (၂၀) ရက်နေ့ (အရက်) အပါအဝင် ခရီးသည်ဆိုင်ရာ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသောအထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။
ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(မိတ္ထီလာမြို့)

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း
ဗဟန်းမြို့နယ်၊ မြေပိုင်ရပ်ကွက်အမှတ် ၂၈၃၊ မြေကွက်အမှတ် ၄၂၁အ-၅/၈အ-၂၊ ဦးဘိုးလုံး အမည်ပေါက် မြေပိုင်မြေအမျိုးအစား ဧရိယာ ၁၁၃၆၀၂၆၈၈၁ အမည်အမှတ် ၂၀၆၊ စခန်းလမ်း၊ ဗဟန်းမြို့နယ်ဟု ခေါ်တွင်သော (အလျား ၂၂၆ x အနံအ ၈၀) အား ရန်ကုန်အစောင့်ပိုင်ခရိုင် တရားရုံးတော် ပိုင်းခရိုင်တရားရုံး တရားမစာရိယူအမှတ် ၁၅၅/၂၀၁၂ ရက်စွဲပါ စီရင်ချက်နှင့်ဒီကနီ၊ ရန်ကုန်အစောင့်ပိုင်းခရိုင်တရားရုံး တရားမစာရိယူအမှတ် ၁၅၅/၂၀၁၂ တွင်ချမှတ်သော ၂၅-၂-၂၀၁၃ ရက်စွဲပါ တရားရုံးအမိန့် အရောင်းအဝယ် စာချုပ်အမှတ်(၆၃၆၆/၂-၁၀-၂၀၁၄)တို့အား တင်ပြ၍ဦးမင်းအောင် ၁၄/၈/၈၄ (နိုင်) ၀၀၆၈၂၃၅ မြေကွက်ခွဲစိတ်ရန် မြေပိုင်းလျှောက်ထားလာရာ ခုနစ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်းအတိုင်းဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအမိန့်ပါသည်။
မြို့ကြီးစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန၊ ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

ယာဉ်ပုတ်ပုံတင်စာအုပ်မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း
ယာဉ်အမှတ် ၃၀၂/၇၄၈၂၀ Luojia 110 ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးသန်းစင်ဦး (စင်) ဝင်လူ(စင်) ၂၀၁၄ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ (၂၀) ရက်နေ့ (အရက်) အပါအဝင် ခရီးသည်ဆိုင်ရာ မိတ္တူထုတ်ပေးရန်လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသောအထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။
ကညန၊ ခရိုင်ရုံး (မိတ္ထီလာမြို့)

ယာဉ်ပုတ်ပုံတင်စာအုပ်မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း
ယာဉ်အမှတ် ၃၀၂/၇၄၈၂၀ Kenbo 125 M/C ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဒေါ်မေ (မေ) ဝင်လူ(မေ) ၂၀၁၄ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ (၂၀) ရက်နေ့ (အရက်) အပါအဝင် ခရီးသည်ဆိုင်ရာ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသောအထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။
ကညန၊ ခရိုင်ရုံး (မိတ္ထီလာမြို့)

ဥပဒေကြမ်းနှင့်ပြည်ထွင်းသတင်း

စာမျက်နှာ (၁၇) မှ

ထိဖြစ်စေ၊ ငွေဒဏ် အနည်းဆုံး ကျပ် ၁ သိန်းမှ ကျပ် ၅ သိန်းအထိဖြစ်စေ၊ ဒဏ်နှစ်ရပ်လုံးဖြစ်စေ ချမှတ်ရမည်။

၅၂။ မည်သည့် ရေယာဉ်ပိုင်ရှင်နှင့် ရေယာဉ်အုပ် မဆို ပုဒ်မ ၁၆၊ ပါတာဝန် တစ်ရပ်ရပ်ကို လိုက်နာဆောင်ရွက်ရန် ပျက်ကွက်ကြောင်း ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင် ခြင်းခံရလျှင် ထိုသူကို ထောင်ဒဏ် ၃ လ ထိဖြစ်စေ၊ ငွေဒဏ်အနည်းဆုံးကျပ် ၁ သိန်းမှ ကျပ် ၅ သိန်းအထိဖြစ်စေ၊ ဒဏ်နှစ်ရပ်လုံးဖြစ်စေချမှတ်ရမည်။

၅၃။ မည်သည့် ရေယာဉ်အုပ်နှင့် စက်ခန်းအုပ်မဆိုပုဒ်မ ၂၀၊ ပုဒ်မ ၂၀(ဂ)ပါ ပါတာဝန်ကို လိုက်နာဆောင်ရွက်ရန် ပျက်ကွက်ကြောင်း ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင် ခြင်းခံရလျှင် ထိုသူကို ထောင်ဒဏ် ၃ လ ထိ ဖြစ်စေ၊ ငွေဒဏ် အနည်းဆုံး ကျပ် ၁ သိန်းမှ ကျပ် ၅ သိန်းအထိဖြစ်စေ၊ ဒဏ်နှစ်ရပ်လုံးဖြစ်စေချမှတ်ရမည်။

၅၄။ မည်သူမဆို ပုဒ်မ ၄၃ မှ ၅၃ အထိပါရှိသော ပြစ်မှုနှင့် ပြစ်ဒဏ်များမှ အပ ဤဥပဒေအရ ထုတ်ပြန်သည့် နည်းဥပဒေနှင့် အမိန့်တို့ပါ တားမြစ်ချက် တစ်ရပ်ရပ်ကို ဖောက်ဖျက်ကြောင်း ပြစ်မှုထင်ရှား စီရင်ခြင်းခံရလျှင် ထိုသူကို ထောင်ဒဏ် ၃ လ ထိဖြစ်စေ၊ ငွေဒဏ် အနည်းဆုံးကျပ် ၁ သိန်းမှ ကျပ် ၅ သိန်းအထိဖြစ်စေ၊ ဒဏ်နှစ်ရပ်လုံး ဖြစ်စေ ချမှတ်ရမည်။

၅၅။ မည်သည့် ခရီးသည်မဆို ရေယာဉ်၏ အမှူးပေါ်တွင် ဖြစ်စေ၊ ရေယာဉ်၏ ဘေးတွင် တွယ်၍ဖြစ်စေ၊ အခြားတားမြစ်ထားသည့် နေရာတစ်ခုခုတွင် ဖြစ်စေ လိုက်ပါစီးနင်းကြောင်း ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ခြင်းခံရလျှင် ထိုသူကို ငွေဒဏ်အနည်းဆုံး ကျပ် ၁ သောင်းမှ ကျပ် ၅ သောင်းအထိ ချမှတ်ရမည်။

အခန်း(၁၀)
အထွေထွေ

၅၆။ ဝန်ကြီးဌာနသည် ရေယာဉ်တိုင်းတာစစ်ဆေးမှုအတွက် စစ်ဆေးခ၊ စရိတ်

နှင့် အခကြေးငွေများ၊ ကျွမ်းကျင်မှုလက်မှတ် အရည်အချင်းစစ်ဆေးခများနှင့် သက်ဆိုင်ရာလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်ခွင့်လိုင်စင်ခ၊ လိုင်စင်သက်တမ်းတိုးမြှင့်ခနှင့် အခြားလိုအပ်သော အခကြေးငွေများကို သတ်မှတ်ခြင်းနှင့်လိုအပ်ပါက ပြင်ဆင် သတ်မှတ်ခြင်းပြုနိုင်သည်။

၅၇။ ဤဥပဒေအရ ပေးအပ်သော လုပ်ငန်းတာဝန်များကို သဘောရိုးဖြင့် ဆောင်ရွက်သော စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့ဝင် တစ်ဦးဦးကို ဖြစ်စေ၊ တိုင်းတာ စစ်ဆေးရေးမှူးကိုဖြစ်စေ၊ စစ်ဆေးရေး အရာရှိကိုဖြစ်စေ တရားမကြောင်း အရသော်လည်းကောင်း၊ ပြစ်မှုကြောင်းအရသော်လည်းကောင်း တရားစွဲဆို ခြင်းမပြုရ။

၅၈။ ဤဥပဒေအရ တာဝန်ပေးအပ်ခြင်းခံရသည့် နိုင်ငံဝန်ထမ်းမဟုတ်သော စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့ဝင် တစ်ဦးဦး၊ တိုင်းတာစစ်ဆေးရေးမှူးနှင့် စစ်ဆေးရေး အရာရှိတို့သည် တာဝန်ထမ်းဆောင်ချိန်တွင် ပြည်သူ့ဝန်ထမ်း ဖြစ်သည်ဟု မှတ်ယူရမည်။

၅၉။ ဝန်ကြီးဌာနသည် အများပြည်သူအကျိုးငှာ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် နိုင်ငံတော်ပိုင်ရေယာဉ် အစိုးရဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းပိုင် ရေယာဉ် သို့မဟုတ် နိုင်ငံတော်၏ တာဝန်ကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော ပြည်တွင်းရေကြောင်းသွား မည်သည့်ရေယာဉ်ကိုမဆို ဤဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်း ချက်များမှ အားလုံးကိုဖြစ်စေ၊ တစ်စိတ်တစ်ဒေသကိုဖြစ်စေ လိုက်နာဆောင် ရွက်ခြင်းမှ ကင်းလွတ်ခွင့်ပြုနိုင်သည်။

၆၀။ ဦးစီးဌာနသည် ဤဥပဒေအရ ရရန်ရှိသော ကြေးကျန်များကို ဝင်ငွေ ခွန်မပြေ ကျန်ငွေဖြစ်ဘိသကဲ့သို့ မှတ်ယူ၍ အရကောက်ခံရမည်။

၆၁။ ဤဥပဒေဖြင့် ရုပ်သိမ်းလိုက်သည့် ပြည်တွင်းရေကြောင်းသွား မီးသင်္ဘော များ အက်ဥပဒေအရ ထုတ်ပြန်ခဲ့သည့် နည်းဥပဒေများ၊ အမိန့်ကြော်ငြာစာ၊

အမိန့်၊ ညွှန်ကြားချက်နှင့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများကို ဤဥပဒေနှင့် မဆန့်ကျင် သမျှ ဆက်လက်ကျင့်သုံးနိုင်သည်။

၆၂။ ဤဥပဒေအရ တရားစွဲဆို တင်ပို့သော ပြစ်မှုတစ်ရပ်ရပ်နှင့် သက်ဆိုင် သည့် သက်သေခံပစ္စည်းသည် တရားရုံးရှေ့သို့ တင်ပို့ရန်မလွယ်ကူသော ပစ္စည်းဖြစ်ပါက ယင်းသက်သေခံပစ္စည်းကို တရားရုံးရှေ့သို့ တင်ပို့ရန်မလိုဘဲ မည်ကဲ့သို့ ထိန်းသိမ်းထားကြောင်း အစီရင်ခံစာ သို့မဟုတ် သက်ဆိုင်ရာ အခြား စာရွက်စာတမ်းအထောက်အထားများဖြင့် တင်ပြနိုင်သည်။ ယင်းသို့ တင်ပြခြင်း ကို တရားရုံးရှေ့သို့ သက်သေခံပစ္စည်းတင်ပြဘိသကဲ့သို့ မှတ်ယူကာ သက်ဆိုင် ရာ တရားရုံးက ဥပဒေနှင့်အညီ စီမံခန့်ခွဲသည့် အမိန့်ချမှတ်ရမည်။

၆၃။ ဤဥပဒေပါ ပြစ်မှုများကို မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့က အရေးယူပိုင်သော ပြစ်မှုများအဖြစ် သတ်မှတ်သည်။

၆၄။ ဤဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက် ရာတွင်-

(က) ဝန်ကြီးဌာနသည် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၏သဘောတူညီချက် ဖြင့် လိုအပ်သောနည်းဥပဒေများ၊ စည်းမျဉ်းနှင့်စည်းကမ်းများ ကို ထုတ်ပြန်နိုင်သည်။

(ခ) ဝန်ကြီးဌာနနှင့် ဦးစီးဌာနသည် လိုအပ်သော အမိန့်ကြော်ငြာစာ၊ အမိန့်၊ ညွှန်ကြားချက်နှင့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများကို ထုတ်ပြန်နိုင် သည်။

၆၅။ ဤဥပဒေဖြင့် The Inland Steam Vessels Act, ၁၉၁၇ကို ရုပ်သိမ်း လိုက်သည်။

အများပြည်သူ သိရှိလေ့လာအကြံပြုနိုင်ရန် ဖော်ပြခြင်းဖြစ်ပါသည်။

စားသုံးသူ၏ နစ်နာမှုကိုဖြေရှင်းပေးမည့် စားသုံးသူအငြင်းပွားမှု ဖြေရှင်းရေးအဖွဲ့များ ဖွဲ့စည်းလိုက်ပြီ

စားသုံးသူရေးရာဌာနခွဲ၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးနှင့် တွေ့ဆုံမေးမြန်းခြင်း မေး။ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်တွေမှာ စားသုံးသူအငြင်းပွားမှုဖြေရှင်းရေး အဖွဲ့တွေကို ဖွဲ့စည်းပြီးဖြစ်တယ်လို့ သိရှိရပါတယ်။ အဲဒီအဖွဲ့တွေ ဖွဲ့စည်းမှုနဲ့ပတ်သက်ပြီး ရှင်းပြပေးစေလိုပါတယ်။

ဖြေ။ ဗဟိုကော်မတီက စားသုံးသူအကာအကွယ်ပေးရေး ဥပဒေပုဒ်မ ၁၆ အရ စားသုံးသူရဲ့ အကာအကွယ်ပေးရေးလုပ်ငန်းများ စနစ်တကျ ဆောင်ရွက်နိုင်ဖို့နဲ့ စားသုံးသူရဲ့ အငြင်းပွားမှုဆိုင်ရာကိစ္စတွေ ဖြေရှင်းဖို့အတွက် တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်စားသုံးသူ အငြင်းပွားမှု ဖြေရှင်းရေးအဖွဲ့ တွေကို ဖွဲ့စည်းရမယ်လို့ ပြဋ္ဌာန်းချက်နဲ့အညီ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်စားသုံး သူအငြင်းပွားမှု ဖြေရှင်းရေးအဖွဲ့တွေကို ၂၀၁၄ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၃ ရက်မှာ စားသုံးသူအကာအကွယ်ပေးရေး ဗဟိုကော်မတီရဲ့ အမိန့်ကြော်ငြာစာ (အမှတ်၁/၂၀၁၄)နဲ့ ဖွဲ့စည်းပြီးဖြစ်ပါတယ်။

မေး။ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် စားသုံးသူအငြင်းပွားမှု ဖြေရှင်းရေးအဖွဲ့ တွေ ဘယ်သူတွေနဲ့ ဖွဲ့စည်းထားပါသလဲ။

ဖြေ။ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် စားသုံးသူအငြင်းပွားမှု ဖြေရှင်းရေးအဖွဲ့ ကို အောက်ပါပုဂ္ဂိုလ်တွေနဲ့ ဖွဲ့စည်းထားပါတယ်။

(က) တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ် ဥက္ကဋ္ဌ
စီမံကိန်းနှင့် စီးပွားရေးဝန်ကြီး

(ခ) တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ် အဖွဲ့ဝင်
အစိုးရအဖွဲ့မှ တာဝန်ပေးအပ်သော

ဌာနဆိုင်ရာများမှကိုယ်စားလှယ်များ

(ဂ) စားသုံးသူကိုယ်စားလှယ် အဖွဲ့ဝင်

(ဃ) စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်ကိုယ်စားလှယ် အဖွဲ့ဝင်

(င) ဥပဒေပညာရှင် အဖွဲ့ဝင်

(စ) ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များ အဖွဲ့ဝင်

(ဆ) ဥက္ကဋ္ဌမှလိုအပ်ချက်အရ ထပ်မံ အဖွဲ့ဝင်

ထည့်သွင်းဖွဲ့စည်းမည့် ကိုယ်စားလှယ်များ

(ဇ) ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးစားသုံးသူ အတွင်းရေးမှူး
ရေးရာဦးစီးဌာန တိုင်းဒေသကြီး
သို့မဟုတ် ပြည်နယ်ဦးစီးမှူး

(ဈ) ဥက္ကဋ္ဌမှ တာဝန်ပေးအပ်သူ တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး

မေး။ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် စားသုံးသူအငြင်းပွားမှု ဖြေရှင်းရေးအဖွဲ့တွေ ရဲ့ လုပ်ငန်းတာဝန်ကို သိရှိလိုပါတယ်။

ဖြေ။ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် စားသုံးသူအငြင်းပွားမှု ဖြေရှင်းရေးအဖွဲ့ တွေရဲ့ လုပ်ငန်းတာဝန်က စားသုံးသူတိုင်ကြားမှု လက်ခံဆောင်ရွက် ရေး လုပ်ငန်းကော်မတီမှ အရေးယူဆောင်ရွက်ရန် တင်ပြလာသော အစီရင် ခံစာနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆုံးဖြတ်ချက်ချမှတ်ပေးခြင်း၊ ကုန်စည် သို့မဟုတ် ဝန်ဆောင်မှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ စားသုံးသူများ မှန်ကန်စွာ ရွေးချယ်ဝယ်ယူ အသုံးပြုနိုင်စေရန် သတင်းအချက်အလက်များ ထုတ်ပြန်ပေးခြင်း၊ လုံခြုံ စိတ်ချမှတ်ရရှိသော ကုန်စည် သို့မဟုတ် ဝန်ဆောင်မှုနှင့် စပ်လျဉ်းသည့်

သတင်းအချက်အလက်များကို ဗဟိုကော်မတီသို့ တင်ပြခြင်း၊ လုံခြုံစိတ်ချမှတ် မရှိသော ကုန်စည် သို့မဟုတ် ဝန်ဆောင်မှုနှင့် စပ်လျဉ်းသည့် သတင်းအချက် အလက်များကို ပြည်တွင်း၌ လျင်မြန်စွာသိရှိနိုင်စေရန် ဗဟိုကော်မတီ၏ ညွှန်ကြားချက်နှင့်အညီ သတင်းပေးချက်ထုတ်ပြန်ခြင်းနှင့် ဖြန့်ဝေပေးခြင်း၊ ဖြေရှင်းပေးခဲ့သည့် တိုင်ကြားမှုများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဆုံးဖြတ်ချက်များကို မှတ်တမ်းတင်ခြင်းနှင့် ဗဟိုကော်မတီသို့ လစဉ်အစီရင်ခံစာတင်ပြခြင်း၊ ဗဟိုကော်မတီက အခါအားလျော်စွာချမှတ်သည့် ညွှန်ကြားချက် သို့မဟုတ် ဆုံးဖြတ်ချက်ကို လိုက်နာဆောင်ရွက်ခြင်း၊ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ် စားသုံးသူ အငြင်းပွားမှုဖြေရှင်းရေးအဖွဲ့မှ လက်အောက်မှာ စားသုံးသူ တိုင်ကြားမှု လက်ခံဆောင်ရွက်ရေးလုပ်ငန်းကော်မတီခုံထုတ်ကုန်များ လုံခြုံ စိတ်ချမှတ်ဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းကော်မတီစတုရိန်လုပ်ငန်းစဉ်တို့ ဖွဲ့စည်း တာဝန်ပေးအပ်ခြင်းတို့ ဖြစ်ပါတယ်။

မေး။ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် စားသုံးသူအငြင်းပွားမှု ဖြေရှင်းရေးအဖွဲ့ အဖွဲ့ဝင်များနဲ့ ပတ်သက်ပြီး သတ်မှတ်ချက်တွေ ရှိပါသလား။

ဖြေ။ စားသုံးသူကိုယ်စားလှယ်များနဲ့ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်ကိုယ်စားလှယ် များအနေနဲ့ သက်ဆိုင်ရာလုပ်ငန်းနယ်ပယ်တွင် အတွေ့အကြုံရှိပြီး သမာသမတ်ကျကျဆောင်ရွက်နိုင်သူ၊ ဘက်လိုက်မှုမရှိဘဲ မျှတစွာ ဆောင်ရွက် နိုင်သူဖြစ်ဖို့လိုအပ်ပါတယ်။ ဒါ့အပြင် မြန်မာနိုင်ငံသားဖြစ်သူ၊ အကျင့်စာရိတ္တ ကောင်းမွန်၍ ကျန်းမာရေးကောင်းသူ၊ အနည်းဆုံးအသက် ၃၀ နှစ် ပြည့်ပြီး သူ၊ ပြစ်မှုဆိုင်ရာမှတ်ချက်၊ ကင်းရှင်းသူစတဲ့ အရည်အချင်း၊ အချက်အလက် တွေနဲ့ ပြည့်စုံသူဖြစ်ရပါမယ်။

မေး။ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် စားသုံးသူအငြင်းပွားမှုဖြေရှင်းရေးအဖွဲ့ရဲ့ အဖွဲ့ဝင်တွေကို လိုအပ်ပါက ပြင်ဆင်ဖွဲ့စည်းနိုင်ပါသလား။

ဖြေ။ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် စားသုံးသူအငြင်းပွားမှု ဖြေရှင်းရေးအဖွဲ့ အဖွဲ့ဝင်တွေကို လိုအပ်ချက်နဲ့အညီ ပြင်ဆင်ဖွဲ့စည်းနိုင်ပါတယ်။

စာမျက်နှာ (၁၇) သို့

ဒုတိယအကြိမ် မြတ်ဆရာပူဇော်ပွဲ ဖိတ်ကြားလွှာ

ပျဉ်းမနားမြို့၊ ကန်နား၊ အလက(၁)၊ ဒုတိယအကြိမ် မြတ်ဆရာပူဇော်ပွဲ အခမ်းအနားကို ၂၀-၁၂-၂၀၁၄ရက် (စနေနေ့) ၁၃၅၆ ခုနှစ် နတ်တော်လပြည့်ကျော် ၁၄ရက် နံနက် ၉:၀၀ နာရီတွင် ကျင်းပပြုလုပ်မည်ဖြစ်ပါသဖြင့် ဖိတ်ကြားခံဆရာကြီး ဆရာမကြီးများ ကြွရောက်ကြ ပါရန်နှင့် ကျောင်းသားဟောင်း ကျောင်းသူဟောင်းများ ဖိတ်စာရသည်ဖြစ်စေ မရသည်ဖြစ်စေ ပါဝင်ပူဇော်ကန်တော့ကြရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။

ဆက်သွယ်မေးမြန်း လျှော့ခါနီးလိုသူများ
ဒေါက်တာညီညီထူး ဖုန်း-၀၉-၂၅၄၅၅၄၅၄၂ ဒေါ်ဝါဝါလတ် ဖုန်း-၀၉-၈၆၂၂၄၈၃
ဦးစိုးညွန့် ဖုန်း-၀၉-၄၃၁၂၀၆၆ ဒေါ်မော်လီထွန်း ဖုန်း-၀၉-၄၂၀၇၁၄၄၄၉
ဦးစိုးမြင့် ဖုန်း-၀၉၅၅၁၆၄၇ ဒေါ်ခင်လှစိုး ဖုန်း-၀၉-၄၄၈၅၃၆၃၇
ဦးဆန်းဦး ဖုန်း-၀၉-၅၀၃၂၆၆၈ ဦးစိုးမင်း ဖုန်း-၀၉-၂၅၃၀၄၉၀၅၈
မြတ်ဆရာပူဇော်ပွဲဖြစ်မြောက်ရေးကော်မတီ

ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်မြန်မာစာမိသားစု

(၁၄) ကြိမ်မြောက် အာစရိယပူဇော်ပွဲ ၂၀-၁၂-၂၀၁၄ ရက် (စနေနေ့) မွန်းလွဲ ၁:၀၀ နာရီ တက္ကသိုလ်မေ့ရုံကြီး၊ တက္ကသိုလ်နယ်မြေ

အသက် ၇၀ အထက် ဆရာကြီးဆရာမကြီး(၇၆)ဦးအား စုပေါင်း ပူဇော်ကန်တော့နိုင်ရန်နှင့် မြန်မာစာမိသားစုဝင်များ ချစ်ခင်ကြည်နူးစွာပြန်လည် ဆုံတွေ့နိုင်ရန် မပျက်မကွက်တက်ရောက်ကြပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။

တစ်သက်တာစာပေဆုရဆရာကြီး ၃ ဦးအား ဂုဏ်ပြုပွဲ

၂၀၁၄ ခုနှစ် အမျိုးသားစာပေ တစ်သက်တာစာပေဆုရ မြန်မာစာ မိသားစုဝင် ဆရာကြီးဒေါက်တာမြင့်ကြည်(တက္ကသိုလ်မြတ်စိုး)၊ ဆရာကြီး ဒေါက်တာခင်အေး (မောင်ခင်မင်-ဓနုဖြူ)၊ ဆရာကြီး ဦးတင်လှိုင် (လယ်တွင်းသားစောချစ်)တို့အား (အထက်ပါပူဇော်ပွဲနေ့)၂၀-၁၂-၂၀၁၄ရက် ညနေ ၆:၀၀ နာရီတွင် တော်ဝင်နှင်းဆီသီရိခန်းမ၌ ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲဖြင့် တည်ခင်းဂုဏ်ပြုမည်ဖြစ်ပါသည်။

ညစာစားပွဲတက်ရောက်လိုသော မြန်မာစာမိသားစုဝင်များ လက်မှတ် တစ်စောင်လျှင် ကျပ် ၁၀၀၀/(တစ်သောင်း)နှုန်းဖြင့် ဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။

အာစရိယပူဇော်ပွဲနှင့် ညစာစားပွဲအတွက် ဆက်သွယ်ရန်

မြန်မာစာဌာန၊ တောင်ငူဆောင်(၀၁-၅၃၆၀၇၂)၊ ဖုန်း-၀၉-၅၀၀၈၈၇၁၊ ၀၉-၂၅၀၆၃၇၆၆၊ ၀၉-၅၀၄၈၆၆၆၊ ၀၉-၅၁၆၀၂၃၈၊ ၀၉-၅၀၆၅၉၈၃

ထူးကြီး(အထက) ရွှေရတုအထိမ်းအမှတ်နှင့် မြတ်ဆရာ ပူဇော်ပွဲကျင်းပမည်

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ အင်္ဂပူမြို့နယ်၊ ထူးကြီးမြို့ အခြေခံပညာအထက်တန်း ကျောင်း၏ နှစ် ၅၀ ပြည့် ရွှေရတုအထိမ်းအမှတ်နှင့် ဆွေအကြိမ်မြတ်ဆရာပူဇော်ပွဲကို ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၁၁ ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့)တွင် ကျင်းပမည်ဖြစ်ပါ၍ အသက် ၆၀ ပြည့်အငြိမ်းစားယူပြီး ဆရာကြီး၊ ဆရာမကြီးများသည် ဖိတ်စာရသည်ဖြစ်စေ၊ မရသည်ဖြစ်စေ အပူဇော်ခံကြွရောက်ပါရန် လေးစားစွာပန်ကြားအပ်ပါသည်။

ရန်ကုန်မြို့မှတစ်ဆင့်ကြွရောက်မည့် ဆရာကြီး၊ ဆရာမကြီးများနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူဟောင်းများသည် ၁၀-၁၂-၂၀၁၅ ရက် ၉:၀၀ နာရီတွင် 'ဝ'တစ်လုံး ကားဂိတ်စုရပ်မှ ထူးကြီးသို့ ကားများထွက်ခွာမည်ဖြစ်ပါသဖြင့် နံနက် ၇:၃၀နာရီအထိ ကြွရောက်ပါရန်နှင့် အောက်ပါ(ရန်ကုန်)ဖုန်းများသို့ ဆက်သွယ်စာရင်းပေးသွင်းကြ ပါရန်နှင့် အလှူငွေများလျှောက်ခံနိုင်ပါကြောင်း ပန်ကြားအပ်ပါသည်။

ဒေါ်သန်းဝင်း ဖုန်း-၀၉-၅၁၀၃၅၃၈၊ ဒေါ်ကြည်ကြည်ဖေ ဖုန်း-၀၉-၂၅၀၅၅၅၀၇၊ ဒေါ်စန်းစန်းမော် ဖုန်း-၀၉-၄၂၈၂၀၉၈၇၊ ဦးရဲထွန်းဦး ဖုန်း-၀၉-၄၂၀၃၅၄၂၂၅၊ ဒေါ်မူမူချို ဖုန်း-၀၉-၂၅၀၃၆၄၈၆

ရွှေရတုနှင့် မြတ်ဆရာပူဇော်ပွဲကော်မတီ၊ ထူးကြီးမြို့

မုတ္တမ အထကမှာ ငယ်စဉ်ကပညာသင်ယူခဲ့ကြတဲ့ အစ်ကိုအစ်မ၊ ညီညီမများနဲ့ သူငယ်ချင်းတို့

မုတ္တမ အထကရဲ့ ပဉ္စမအကြိမ် မြတ်ဆရာပူဇော်ပွဲကို ရန်ကုန်မြို့မှာ ရောက်နေကြတဲ့ မုတ္တမ အထက ကျောင်းသားကျောင်းသူဟောင်းတွေ တစ်စု တစ်စည်းတည်း ပျော်ပျော်ပါးပါးသွားနိုင်အောင် မော်တော်ယာဉ်နှစ်စီး (အသွား/အပြန်)စီစဉ်ထားပါတယ်။ အပူဇော်ခံ ဆရာကြီးဆရာမကြီးများနှင့် အတူ ၂၇-၁၂-၂၀၁၄ရက် နံနက် ၇ နာရီထွက်ခွာပြီး၊ ၂၉-၁၂-၂၀၁၄ ရက် နံနက် ၇ နာရီပြန်လာပါမယ်။ လိုက်ပါလိုတဲ့သူတိုင်း အောက်ပါဖုန်းနံပါတ် များကို ၂၀-၁၂-၂၀၁၄ ရက်မတိုင်မီ ဆက်သွယ်ကြဖို့ မေတ္တာရပ်ခံပါတယ်။

ဦးစိုးမော် ဖုန်း-၀၉-၅၃၂၅၇၇၉၊ ဦးသိန်းဝင်း ဖုန်း-၀၉-၅၀၀၆၁၈၉၊
ဦးကိုကိုလေး ဖုန်း-၀၉-၇၃၁၈၂၅၄၊ ဦးစိုးဝင်း ဖုန်း-၀၉-၅၁၃၁၄၅၉၊
ဦးအောင်ကိုဦး ဖုန်း-၀၉-၃၁၅၅၆၆၀၀

ပြင်ဆင် ဖတ်ရှုပါရန် ၂၆-၁၀-၂၀၁၄ ရက် မြန်မာ့အလင်းသတင်းစာ၏ စာမျက်နှာကြော်ငြာ(၃) ကန့်ကွက်ကြော်ငြာအမှတ်စဉ်(၁၈) ဦးကျော်တင်၏အမည်ပြောင်းတွင် မှတ်ပုံတင် အမှတ် ၁၀/သထန(နိုင်)၁၆၉၁၄၅ အစား ၁၂/ရကန(နိုင်)၀၅၆၉၉၅ ဟု ဖတ်ရှု ပါရန်။

ကန်ကွက်နိုင်ပါသည်
ယာဉ်အမှတ် ၁၀၀/၉၁၅၉၁ Honda Wave 100 ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဒေါ်မြင့်မြင့်အေး ၈/မကန (နိုင်) ၀၁၀၃၄၄၈ (ကမ-၃) ဖျောက် မိတ္တူလျှောက်ထားလာ ပါသဖြင့် ကန်ကွက်လိုပါက နိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့် ရက်မှ ၁၅ ရက်အတွင်း ကညန၊ တိုင်းရုံး (မကွေး)သို့ လာရောက်ဆက်သွယ် ဆောင်ရွက်ပါရန်။ ကညန၊ တိုင်းရုံး(မကွေး)

ယာဉ်ပိုက်စာအုပ်မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း
ယာဉ်အမှတ် ၂၁၀/၂၅၈၃၂ ယာဉ် လက်ဝယ်ရှိသူ ဒေါ်သူဇာအေး ၇/မမန (နိုင်) ၁၅၃၇၇၁၄ (ကမ-၃)ဖျောက် မိတ္တူ လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ကန်ကွက်လို ပါက နိုင်လုံသောအထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လိုက်ပို့တင်လာ ရောက်ကန်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(ပြည်)၊ ပြည်မြို့

ပြည်တွင်းသတင်းနှင့် ကြော်ငြာ

ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်နှင့် အရှေ့တိုင်းပညာဘာသာရပ်

ယမန်နေ့မှအဆက်

အမျိုးသားပညာရေးနှင့် အရှေ့တိုင်းပညာဘာသာရပ်

ဘာသာရပ်၏ သင်ရိုးညွှန်းတမ်းများသည် ခေတ်မီ၍ လက်တွေ့ဘဝတွင် လက်တွေ့ ကျင့်သုံးရမည့် သင်ရိုးညွှန်းတမ်းများဖြင့် ရေးဆွဲထားပါသည်။ ပြဋ္ဌာန်းပြီး ဖြစ်သည့်မြန်မာနိုင်ငံ၏ အမျိုးသားပညာရေးဥပဒေ အခန်း(၇) တွင် သင်ရိုးညွှန်းတမ်းနှင့် သင်ရိုးညွှန်းတမ်း စံသတ်မှတ်ခြင်းဟု ဖော်ပြထားပါသည်။ ၎င်းကိုပုဒ်မ ၃၉-တွင်ပုဒ်မခွဲ (၈)ခုဖြင့်ဖော်ပြထားပါသည်။ ယင်းတို့မှာ-

(က) တွေးခေါ်ကြံဆ ဝေဖန်ပိုင်းခြားနိုင်စွမ်းရှိသော အသိဉာဏ်ရှိ၍ ဘက်စုံ ပညာပြည့်ဝသည့် နိုင်ငံသားကောင်းများ ဖြစ်ထွန်းစေရေး၊

(ခ) လူတစ်ဦးချင်းမှ သင်မြင်မှုအဖွဲ့အစည်း တစ်ခုလုံးအတွက် အသုံးဝင်မည့် အသိပညာ၊ အတတ်ပညာနှင့်ကျွမ်းကျင်မှုများကို လေ့ကျင့် ဖော်ဆောင်နိုင်စွမ်းရှိရေး၊

(ဂ) ကိုယ်ကျင့်တရားကောင်းမွန်မှု၊ မတူကွဲပြားခြားနားခြင်းကို နားလည် လက်ခံနိုင်မှုနှင့် တန်းတူညီမျှမှုကို အလေးထားမှု၊ တာဝန်သိမှု၊ တာဝန်ရှိမှု၊ တာဝန်ယူမှုနှင့် ဒီမိုကရေစီအလေ့အကျင့်တို့ကို တန်ဖိုးထားသည့် နိုင်ငံသား ကောင်းများဖြစ်ထွန်းရေး၊

(ဃ) နိုင်ငံသားအားလုံးတွင် ရှိသင့်ရန်အပ်သောတန်ဖိုးများနှင့် တိုင်းရင်း သား မျိုးနွယ်စုအသီးသီး၏ ကြွယ်ဝသော စာပေ၊ ယဉ်ကျေးမှု၊ အနုပညာ၊ ဓလေ့ထုံးစံနှင့် သမိုင်းအမွေအနှစ်တို့ကို မြှင့်တင်နိုင်စွမ်းရှိရေး၊

(င) သင်ရိုးညွှန်းတမ်းများသည် ခေတ်ကာလအခြေအနေ လိုအပ်ချက် ကို ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ပြီး နိုင်ငံတကာသင်ရိုးညွှန်းတမ်းနှင့်လည်း လိုက်လျော ညီထွေမှုရှိရေး၊

(စ) နိုင်ငံတစ်ဝန်းတွင် ကျင့်သုံးရမည့်အခြေခံပညာရေး အဆင့်အသီးသီး အတွက် သင်ရိုးညွှန်းတမ်း၊ အညွှန်းဘောင်များနှင့် သင်ရိုးညွှန်းတမ်းစံများ ရရှိရေး၊

(ဆ) ပုဒ်မခွဲ (စ)ပါ သင်ရိုးညွှန်းတမ်းစံကို အခြေခံ၍ သင်ရိုးညွှန်းတမ်း ဖွံ့ဖြိုးမှုကို ဒေသအလိုက်လွတ်လပ်စွာ ဆောင်ရွက်ခွင့်ရရှိရေး၊

(ဇ) သင်ရိုးညွှန်းတမ်းများသည် လက်တွေ့ဘဝနှင့် ဆက်စပ်မှုရရှိရေး တို့ဖြစ်ကြပါသည်။

အရှေ့တိုင်းပညာဘာသာရပ်၏ သင်ရိုးညွှန်းတမ်းများသည် ဖော်ပြပါ ပုဒ်မခွဲများတွင် ဖော်ပြထားသော အချက်များနှင့် ကိုက်ညီနေပါသည်။ တွေးခေါ်ကြံဆ ဝေဖန်ပိုင်းခြားနိုင်စွမ်းရှိသော အသိဉာဏ်ရှိ၍ ဘက်စုံ ပညာပြည့်ဝသည့် နိုင်ငံသားကောင်းများ ဖြစ်ထွန်းစေရေးအတွက် ပါဠိ စာပေလော ဘုရားရှင်၏တရားဖြစ်သော ကာလမသုတ်က ညွှန်ပြနေပါသည်။

မိမိအေး(ဘားအံတက္ကသိုလ်)

မည်သည့်ကိစ္စကိုမဆို မိမိကိုယ်တိုင်တွေးခေါ်ကြံဆ၍ ကောင်းမွန် သေချာစွာ လေ့လာသင့်ကြောင်းကို လမ်းညွှန်ထားပါသည်။

ကိုယ်ကျင့်တရားကောင်းမွန်မှု၊ မတူကွဲပြားခြားနားခြင်းကို နားလည် လက်ခံနိုင်မှုနှင့် တန်းတူညီမျှမှုကို အလေးထားမှု၊ တာဝန်သိမှု၊ တာဝန်ရှိမှု၊ တာဝန်ယူမှုနှင့် ဒီမိုကရေစီ အလေ့အကျင့်တို့ကို တန်ဖိုးထားသည့် နိုင်ငံသား ကောင်းများဖြစ်ထွန်းရေးအတွက် လေ့ကျင့်သင်ကြားပေးသည့် ပါဠိ စာပေလော ကောက်နုတ်ချက်တချို့ကို ဖော်ပြလိုပါသည်။

ကိုယ်ကျင့်တရားနှင့်ပတ်သက်၍ နိတိစာပေထဲမှလောကီနိတိ၊ ဓမ္မပဒ၊ ဇာတကများ၊ ပညာနှင့်ကိုယ်ကျင့်တရားတို့၏ အရေးပါပုံကို ဖော်ပြသော သောဏဒဏ္ဍသုတ်၊ အတ္တရတိဂုံသုတ်၊ ပိယသုတ်၊ မတူကွဲပြားခြားနားခြင်းကို နားလည်လက်ခံနိုင်မှုနှင့် တန်းတူညီမျှမှုကို အလေးထားဖော်ပြထားသော အဗ္ဗဋ္ဌသုတ်၊ အဂ္ဂညသုတ်၊ တာဝန်သိမှု၊ တာဝန်ရှိမှု၊ တာဝန်ယူမှုနှင့် ဒီမိုကရေစီ အလေ့အကျင့်တို့ကို တန်ဖိုးထားတတ်စေရန်အတွက် ကုဋေဒဏ္ဍသုတ်၊ သီရိလသုတ်၊ မင်္ဂလသုတ် စသည်တို့ဖြစ်ပါသည်။ ဖော်ပြပါ သင်ရိုးညွှန်း တမ်းလာကောက်နုတ်ချက်များမှာ လက်တွေ့ဘဝနှင့်ဆက်စပ်မှုရှိပြီး ဘဝ အောင်မြင်မှုရရှိစေမည့် နည်းလမ်းများကို ညွှန်ပြထားပါသည်။

ဤနေရာ၌ သတိပြုရမည့်မှာ ပညာရပ်တိုင်းသည် အသက်မွေးမှုနှင့် ဆိုင်ချင်မှုဆိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။ သို့သော် ပညာရပ်တိုင်းသည် အသိကိုပေးပါ သည်။ ဝိဇ္ဇာဘာသာရပ်များထဲမှ အရှေ့တိုင်းပညာဘာသာရပ်သည် လူတို့ အား တွေးခေါ်တတ်မှု၊ မြော်မြင်တတ်မှု၊ အမှားအမှန်ဝေဖန်တတ်မှု၊ ကျိုးကြောင်း ဆင်ခြင်မှု၊ စိတ်ဓာတ်ကြံ့ခိုင်မှု၊ စာရိတ္တမြင့်မားမှုစသည့် လူ၏ အရည်အချင်းကို ပေးစွမ်းနိုင်ပါသည်။ လက်တွေ့ဘဝတွင် စားဝတ်နေရေး အတွက် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းအလုပ်ကို လုပ်ကိုင်ကြရာ၌ ဘာသာရပ်မှ မိမိတို့သိရှိခဲ့သည့် ပညာအသိများဖြင့် လုပ်သင့်သောအရာ၊ မလုပ်သင့်သော အရာဟူ၍ ခွဲခြားနိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။

အရှေ့တိုင်းပညာဘာသာရပ်ဖြင့် ဘွဲ့ရရှိပြီးသူ အသီးသီးသည် နိုင်ငံရေး နယ်ပယ်၊ စီးပွားရေးနယ်ပယ်၊ အုပ်ချုပ်ရေးနယ်ပယ်စသည်ဖြင့် နယ်ပယ် အသီးသီးတွင် ကျရာတာဝန်ကို ထမ်းဆောင်နေကြပြီဖြစ်ပါသည်။ အောင်မြင်မှု အသီးသီးလည်း ရရှိနေကြပြီဖြစ်ပါသည်။ နေရာဌာနတစ်ခု၏ ခေါင်းဆောင် များအဖြစ် တာဝန်ယူနေကြသူများလည်းရှိကြပါသည်။ ထင်ရှားသည့် ပုဂ္ဂိုလ် တစ်ဦးမှာ မြန်မာလူမျိုးများထဲမှပထမဦးဆုံး ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်၏ ကျောင်း အုပ်ကြီးဖြစ်ခဲ့သည့် ပါဠိပါမောက္ခ ဆရာကြီး ဦးဖေမောင်တင်ဖြစ်ပါသည်။

ယခုအခါ အရှေ့တိုင်းပညာဘာသာရပ်ကို ဝိဇ္ဇာသိပ္ပံဘာသာရပ်များကို သင်ကြားသည့် တက္ကသိုလ်တိုင်းတွင် အထောက်အကူပြုရုံသာမက အထူးပြု ဘာသာရပ်အဖြစ်ပါ ပို့ချနေပြီဖြစ်ပါသည်။ ၂၀၀၀ ပြည့်နှစ်မှစတင်၍ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်တွင် လည်းကောင်း၊ ၂၀၀၆ ခုနှစ်တွင်မန္တလေးတက္ကသိုလ်၌ လည်းကောင်း အရှေ့တိုင်းပညာ ပါရဂူသင်တန်းများကို စတင်ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပြီး ပါရဂူဘွဲ့ရသောများကို မွေးထုတ်ပေးခဲ့ပါသည်။ ၂၀၀၃ ခုနှစ်မှစတင်၍ ရန်ကုန် တက္ကသိုလ်တွင်လည်းကောင်း၊ ၂၀၁၂ ခုနှစ်တွင် မန္တလေးတက္ကသိုလ်၌ လည်းကောင်း အရှေ့တိုင်းပညာ ဒီပလိုမာသင်တန်းကို စတင်ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပြီး ယနေ့တိုင် ဖွင့်လှစ်ဆဲဖြစ်ပါသည်။

၂၀၁၃-၂၀၁၄ ပညာသင်နှစ်မှစတင်၍ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်နှင့် မန္တလေး တက္ကသိုလ်တို့တွင် အရှေ့တိုင်းပညာ ထူးချွန်ကျောင်းသားများကို လက်ခံ သင်ကြားပေးနေပြီဖြစ်ပါသည်။ မြန်မာစာ၊ အင်္ဂလိပ်စာ၊ သမိုင်း၊ ဒဿနိက ဗေဒ၊ ဥပဒေ၊ ခရီးသွားလုပ်ငန်း ဘာသာအထူးပြုတန်းများနှင့် ခရီးသွား လုပ်ငန်းစီမံခန့်ခွဲမှု ပညာဒီပလိုမာသင်တန်းတွင် အထောက်အကူပြုဘာသာရပ် အဖြစ် လေ့လာနိုင်ပါသည်။ ဝိဇ္ဇာသိပ္ပံတက္ကသိုလ် အသီးသီးတွင် ပညာ သင်ကြားကြမည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား အရှေ့တိုင်းပညာ ဘာသာရပ်ကို လေ့လာဆည်းပူးရန်ဖိတ်ခေါ်လိုပါသည်။

ဝိဇ္ဇာဘာသာရပ်များသည် လူ၏အရည်အချင်းကို ပေးစွမ်းနိုင်သဖြင့် လူ၏မျက်စိနှင့် တူပါသည်။ ထို့အတူသိပ္ပံပညာရပ်များသည်လည်း လက်တွေ့ လုပ်ဆောင်မှု အတတ်ပညာကိုပေးသောကြောင့် လူ၏ခြေလက်တို့နှင့် တူပါသည်။ လူ၏အရည်အချင်းနှင့်တူသော မျက်စိ၊ လက်တွေ့လုပ်ဆောင်မှု အတတ်ပညာနှင့်တူသော ခြေလက်တို့ပေါင်းစပ်ပေးမှသာ လိုရာကိစ္စဖြစ် ပြီးနိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။ ဝိဇ္ဇာနှင့်သိပ္ပံ ပညာရပ်နှစ်ခုကို ဟန်ချက်ညီညီ ပေါင်းစပ် ပေးနိုင်မှသာ နိုင်ငံနှင့်လူမျိုး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမည်ဖြစ်ပါသည်။ ဥပမာပေး ရလျှင် လှည်းတစ်စီးသည် ဘီးနှစ်ဘီးမပါက လိုရာမသွားနိုင်သကဲ့သို့ ဝိဇ္ဇာနှင့် သိပ္ပံတစ်ခုခုကသာချို့တဲ့ခဲ့မည်ဆိုပါက ထိုနိုင်ငံနှင့်လူမျိုးသည် ကမ္ဘာနှင့် ရင်ပေါင်တန်းနိုင်မည် မဟုတ်ပေ။

ထို့ကြောင့် အတတ်ပညာအမျိုးမျိုးကို သင်ကြားပေးနေသော တက္ကသိုလ် ကြီးများတွင် ပညာသင်ယူနေသော ကျောင်းသား ကျောင်းသူများသည် မိမိ အထူးပြုယူသည့် ဝိဇ္ဇာနှင့်သိပ္ပံဘာသာရပ်အသီးသီးတွင် ထူးချွန်ပေါက်မြောက် အောင် ကြိုးစားသင်ယူကြရန် တိုက်တွန်းလိုပါသည်။ ကျွမ်းကျင်တတ်မြောက် ထားသော အသိပညာ၊ အတတ်ပညာတို့ကို လက်တွေ့ဘဝတွင် အကျိုးရှိ အောင် အသုံးချနိုင်ရပါမည်။

ကိုယ်ကျင့်တရားကောင်းမွန်ပြီး မိမိတို့တတ်မြောက်ထားသည့် ပညာရပ် များဖြင့် လောက၏ကောင်းကျိုး၊ ဆွေမျိုးမိတ်ဆွေတို့၏ ကောင်းကျိုး၊ မိမိ၏ ကောင်းကျိုးတို့ကို သယ်ပိုးဆောင်ရွက်နိုင်သူများဖြစ်ကြပါစေဟု ဆန္ဒပြုလိုက် ပါသည်။

(ဤဆောင်းပါးဖြင့် အရှေ့တိုင်းပညာဌာန၏ မီးရှူးတန်ဆောင်ဖြစ်ကြသော ဆရာကြီး ဆရာမကြီးများအား ဂုဏ်ပြုပါ၏။)

ဆင်ခြေထောက်ရောဂါကင်းဝေးရေး အသိပေး

ချောင်းဆုံ ဒီဇင်ဘာ ၁၃

ချောင်းဆုံမြို့နယ် ကမနင်းကျေးရွာ အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ရုံးခန်းမ၌ ဒီဇင်ဘာ ၁၁ ရက်နံနက် ၁၀ နာရီက ဆင်ခြေထောက်ရောဂါကင်းဝေးရေး ဆေးတိုက် ကျွေးခြင်း အသိပညာပေးဆွေးနွေးပွဲကျင်းပရာ ဒေါက်တာစိုးသီလာနှင့် (ရွာ လွတ် တိုက်နယ်ဆရာဝန်)က ဆေးသောက်ခြင်းဖြင့်ရရှိမည့် အကျိုးကျေးဇူးများ ကို ပြောကြားပြီး ကျန်းမာရေးမှူး ဒေါ်ခင်ခင်ချီက ဆေးတိုက်ပုံတိုက်နည်းများကို ရှင်းလင်း ပြောကြားသည်။ ယင်းနောက် တက်ရောက်လာသူများက မရှင်းလင်း သည်များကို ပြန်လည်မေးမြန်းရာ ဒေါက်တာ စိုးသီလာနှင့် က ဆင်ခြေထောက်ရောဂါ ကင်းဝေးရေး အသိပေး ဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပခဲ့သည်။

ဇူးအိမ် (iprd)

စာမျက်နှာ ၁၆ မှ

မေး။ ရှေ့ဆက်လက်ပြီး ဆောင်ရွက်သွားမယ့် စားသုံးသူအကာအကွယ် ဝေးရေးအဖွဲ့အစည်း ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်သွားမယ့် အခြေအနေကို သိလိုပါတယ်။

ဖြေ။ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် စားသုံးသူအငြင်းပွားမှုဖြေရှင်းရေးအဖွဲ့ တွေဖွဲ့စည်းပြီးတဲ့အခါမှာ ယင်းအဖွဲ့တွေလက်အောက်မှာ စားသုံးသူ တိုင်ကြားမှုလက်ခံဆောင်ရွက်ရေးလုပ်ငန်းကော်မတီနဲ့ထုတ်ကုန်များ လုံခြုံစိတ်ချမှုဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းကော်မတီစသည့် လုပ်ငန်းကော်မတီနှစ်ရပ်ကို ဆက်လက်ဖွဲ့စည်းတာဝန်ပေးအပ်သွားမှာဖြစ်ပြီး စားသုံးသူနစ်နာမှုများကို ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ပေးတဲ့ လုပ်ငန်းများနဲ့ ထုတ်ကုန်လုံခြုံစိတ်ချမှုဆိုင်ရာ

လုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်သွားမှာဖြစ်ပါတယ်။

မေး။ ယခုလို စားသုံးသူအငြင်းပွားမှုဖြေရှင်းရေးအဖွဲ့ ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်မှုနဲ့ လုပ်ငန်းတာဝန်များကို ပြည့်ပြည့်စုံစုံဖြေကြားပေးတဲ့အတွက် အထူး ကျေးဇူးတင်ရှိပါတယ်။

ဖြေ။ စားသုံးသူများအနေနဲ့ ကုန်စည် သို့မဟုတ် ဝန်ဆောင်မှုတွေနဲ့ ပတ် သက်ပြီး ထိခိုက်နစ်နာမှုတွေဖြစ်လာခဲ့ရင် တိုင်းဒေသကြီးနဲ့ ပြည်နယ် တွေမှာ ဖွဲ့စည်းပြီးဖြစ်တဲ့ စားသုံးသူအငြင်းပွားမှု ဖြေရှင်းရေးအဖွဲ့တွေက ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ပေးသွားမှာဖြစ်ကြောင်းနဲ့ ယခုလို စားသုံးသူအငြင်းပွား မှုဖြေရှင်းရေးအဖွဲ့တွေနဲ့ ပတ်သက်ပြီး ရှင်းလင်းတင်ပြခွင့်ရလို့ ကျေးဇူးတင် ရှိပါတယ်။

ဦးဌေးကြွယ် ISN- ၅၂၇၄၄၁
ရင်းမြစ်နယ်(ထောင်ကြီးမြို့)သိစေရန်

ထောင်ကြီးမြို့၊ အထောင်ကြီးမြို့နယ်၊ အထောင်ကြီး-၆၇၊ အထောင်ကြီး-၆၈၊ အထောင်ကြီး-၆၉၊ အထောင်ကြီး-၇၀၊ အထောင်ကြီး-၇၁၊ အထောင်ကြီး-၇၂၊ အထောင်ကြီး-၇၃၊ အထောင်ကြီး-၇၄၊ အထောင်ကြီး-၇၅၊ အထောင်ကြီး-၇၆၊ အထောင်ကြီး-၇၇၊ အထောင်ကြီး-၇၈၊ အထောင်ကြီး-၇၉၊ အထောင်ကြီး-၈၀၊ အထောင်ကြီး-၈၁၊ အထောင်ကြီး-၈၂၊ အထောင်ကြီး-၈၃၊ အထောင်ကြီး-၈၄၊ အထောင်ကြီး-၈၅၊ အထောင်ကြီး-၈၆၊ အထောင်ကြီး-၈၇၊ အထောင်ကြီး-၈၈၊ အထောင်ကြီး-၈၉၊ အထောင်ကြီး-၉၀၊ အထောင်ကြီး-၉၁၊ အထောင်ကြီး-၉၂၊ အထောင်ကြီး-၉၃၊ အထောင်ကြီး-၉၄၊ အထောင်ကြီး-၉၅၊ အထောင်ကြီး-၉၆၊ အထောင်ကြီး-၉၇၊ အထောင်ကြီး-၉၈၊ အထောင်ကြီး-၉၉၊ အထောင်ကြီး-၁၀၀

အထောင်ကြီးမြို့နယ်၊ အထောင်ကြီး-၆၇၊ အထောင်ကြီး-၆၈၊ အထောင်ကြီး-၆၉၊ အထောင်ကြီး-၇၀၊ အထောင်ကြီး-၇၁၊ အထောင်ကြီး-၇၂၊ အထောင်ကြီး-၇၃၊ အထောင်ကြီး-၇၄၊ အထောင်ကြီး-၇၅၊ အထောင်ကြီး-၇၆၊ အထောင်ကြီး-၇၇၊ အထောင်ကြီး-၇၈၊ အထောင်ကြီး-၇၉၊ အထောင်ကြီး-၈၀

ဦးဌေးကြွယ် (BA Law, LL.B)၊ ဦးဌေးကြွယ် (BA Law, LL.B)၊ ဦးဌေးကြွယ် (BA Law, LL.B)

အထောင်ကြီးမြို့နယ်၊ အထောင်ကြီး-၆၇၊ အထောင်ကြီး-၆၈၊ အထောင်ကြီး-၆၉၊ အထောင်ကြီး-၇၀၊ အထောင်ကြီး-၇၁၊ အထောင်ကြီး-၇၂၊ အထောင်ကြီး-၇၃၊ အထောင်ကြီး-၇၄၊ အထောင်ကြီး-၇၅၊ အထောင်ကြီး-၇၆၊ အထောင်ကြီး-၇၇၊ အထောင်ကြီး-၇၈၊ အထောင်ကြီး-၇၉၊ အထောင်ကြီး-၈၀

အိတ်ဖွင့်သယ်ပို့တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

၁။ အမှတ်(၃) အကြီးစားစက်မှုလုပ်ငန်းကြီးကြပ်မှုအောက်ရှိ တည်ငံကုန်း မီးခံ အုတ်စက်ရုံမှ ကုန်ကြမ်းနှင့်စက်ပစ္စည်းများအား အဆင့်မြင့်မီးခံအုတ်ထုတ်လုပ်ရေး ဌာန (ကျောက်ဆည်)သို့ သယ်ယူလိုပါသည်။

၂။ တင်ဒါပိတ်ရက်မှာ ၂၆-၁၂-၂၀၁၄ ရက် ၁၅:၃၀ နာရီဖြစ်ပါသည်။ တင်ဒါ ပုံစံများအား အမှတ်(၃) အကြီးစားစက်မှုလုပ်ငန်း၊ ထုတ်လုပ်ရေးဌာန၊ ရုံးအမှတ် (၄၁) နေပြည်တော်တွင် ရုံးချိန်အတွင်းဆက်သွယ်စုံစမ်းပြီး တင်ဒါများလာရောက် ဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။ တင်ဒါပုံစံ တရားဝင်ဝယ်ယူထားသူများထံမှတင်ဒါကိုသာ လက်ခံပါမည်။

(အသေးစိတ်သိလိုပါက စုံစမ်းရန် ဖုန်း-၀၆၇-၄၀၈၃၆၀) အမှတ်(၃) အကြီးစားစက်မှုလုပ်ငန်း

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန
ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန
အမျိုးသားပြန်လည်သန်စွမ်းရေးဆေးရုံ၊ ရန်ကုန်မြို့၊
အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

၁။ ရန်ကုန်မြို့၊ အမျိုးသားပြန်လည်သန်စွမ်းရေးဆေးရုံတွင် လာရောက်ကုသနေသော လူနာ များအတွက် လိုအပ်သောဆေးဝါးများ (FDA အသိအမှတ်ပြု)ကို မြန်မာကျပ်ငွေဖြင့် ဝယ်ယူမည်ဖြစ်သဖြင့် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ စိတ်ဝင်စားပါသည်။

၂။ ဈေးနှုန်းတင်သွင်းလွှာပုံစံများ - ၁၈-၁၂-၂၀၁၄ ရက်
စတင်ရောင်းချမည့်ရက် - ၁၈-၁၂-၂၀၁၄ ရက်
တင်ဒါပိတ်မည့်ရက်နှင့်အချိန် - ၃၁-၁၂-၂၀၁၄ ရက်၊ ညနေ ၄:၀၀ နာရီ

၃။ တင်ဒါစည်းမျဉ်း စည်းကမ်းချက်များ၊ ဆေးများနှင့်ပတ်သက်၍ အသေးစိတ် အချက် အလက်များသိရှိလိုပါက နေ့စဉ်ရုံးချိန်အတွင်း အောက်ပါလိပ်စာတွင် လာရောက်စုံစမ်းနိုင် ပါသည်။

ဆေးရုံအုပ်ကြီးရုံး၊
အမျိုးသားပြန်လည်သန်စွမ်းရေးဆေးရုံ၊
ဖုန်း-၀၁-၆၆၇၇၁၇

ပျောက်ဆုံးကြောင်း ကျွန်တော်မောင်စော်အောင်လွင် ၁၂/၇၈၈(နိုင်)၀၆၀၉၄၀၏ နိုင်ငံကူးလက်မှတ် မမှတ်မိပျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့် တွေ့ရှိပါက အကြောင်းကြားပေးပါရန်။ ဖုန်း-၀၉-၇၉၉၃၀၉၆၄၂

တင်ဒါပိတ်ရက်ပြင်ဆင်သတ်မှတ်ခြင်း

၂၂-၁၁-၂၀၁၄ ရက်၊ ၂၅-၁၁-၂၀၁၄ ရက်စွဲပါ ကြေးမုံသတင်းစာနှင့် ၂၃-၁၁-၂၀၁၄ ရက်၊ ၂၅-၁၁-၂၀၁၄ ရက်စွဲပါ မြန်မာ့အလင်းသတင်းစာများတွင် ကြော်ငြာထည့်သွင်းခဲ့သော အမှတ်(၃) အကြီးစားစက်မှုလုပ်ငန်း၊ အမှတ်(၃၈) အကြီးစားစက်ရုံ (မလွန်)အတွက် စက်ပစ္စည်းများ၏တင်ဒါပိတ်ရက်အား ၁၇-၁၂-၂၀၁၄ ရက်သို့ ပြင်ဆင်သတ်မှတ်လိုက်ပါသည်။

အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက စုံစမ်းရန် ဖုန်း-၀၆၇-၄၀၈၃၆၀ အမှတ်(၃)အကြီးစားစက်မှုလုပ်ငန်း

ပြည်ထွင်းသတင်းနှင့်ကြော်ငြာ

အမျိုးသမီးများ အကြမ်းဖက်ခံရမှုမှ ကာကွယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးဆိုင်ရာများ ဆွေးနွေးပွဲကျင်းပ

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၁၃

အမျိုးသမီးများ အကြမ်းဖက်မှုမှကာကွယ်နိုင်ရေး၊ အကြမ်းဖက်ခံရပါက ပြန်လည်ထူထောင်ရေးဆိုင်ရာ အသိပညာပေးခြင်းနှင့် အကြမ်းဖက်ခံရသူများအား ပြန်လည်ထူထောင်ရေးဆိုင်ရာဝန်ဆောင်မှုများပေးရေးအတွက် လူမှုအဖွဲ့အစည်းများက ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ အခရာလူမှုအဖွဲ့အစည်းကလည်း အသိပေးဆွေးနွေးပွဲများကို ရန်ကုန်မြို့၊ ပက်ရှင်ရယ်ဟိုတယ်၌ ဒီဇင်ဘာ ၁၀ ရက်က ကျင်းပခဲ့သည်။

အမျိုးသမီးများအကြမ်းဖက်ခံရမှုများကို လေ့လာခဲ့ရာတွင် ရပ်ရွာလူထု လူတန်းစားအဖွဲ့အစည်းများ၊ နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများ အဖွဲ့အစည်းများ၊ အစိုးရအဖွဲ့အစည်းများ၊ ကွန်ရက်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် အဖွဲ့အစည်းများအဖွဲ့အစည်းများ တွေ့ဆုံမေးမြန်းမှု ၂၅ ကြိမ်ပြုလုပ်ခဲ့ပြီး တွေ့ရှိချက်များကို ဆွေးနွေးခဲ့သည်။

အမျိုးသမီးများအနေဖြင့် ရင်းနှီးကျွမ်းဝင်သော ဆက်ဆံဖက်အကြမ်းဖက်မှု နှင့် လိင်မှုဆိုင်ရာ အကြမ်းဖက်မှုများရှိပြီး ရင်းနှီးကျွမ်းဝင်သော ဆက်ဆံဖက်အကြမ်းဖက်မှုမှာ ယင်း၏အမူအကျင့်ကြောင့် ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာနှင့် စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာအပြင် လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာတို့ကို ထိခိုက်မှုဖြစ်စေခြင်းဖြစ်သည်။

လိင်မှုဆိုင်ရာအကြမ်းဖက်မှု နောက်တစ်ခုမှာ အလိုမတူဘဲ လိင်ကိစ္စ ကျူးလွန်ခြင်းဖြစ်သည်။ ထိုသို့ အကြမ်းဖက်မှုများကြုံတွေ့ရပါက အရင်းခံ

အကြောင်းများကို ဖော်ထုတ်ပြီး ကြိုတင်ကာကွယ်ရမည်ဖြစ်သည်။ အကြမ်းဖက်ရန်အန္တရာယ်ရှိသည့်အချက်များကို အာရုံစိုက်ရမည်ဖြစ်ပြီး ကာကွယ်နိုင်ရန် အားဖြည့်ထားရမည်ဖြစ်သည်။

ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာနှင့် စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုများ၊ တရားဝင်အကူအညီထောက်ပံ့မှုပေးခြင်းများ၊ လုံခြုံစိတ်ချရသော နေရာထိုင်ခင်းနှင့် ရေရှည်ကူညီထောက်ပံ့ခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်သင့်ကြောင်း၊ ကိုယ့်ကိုယ်ကိုယ်ယုံကြည်မှုလည်းရှိလာစေရန်၊ အကြမ်းဖက်ခံရမှုကြောင့် တစ်ကိုယ်တည်း အထီးကျန်ဖြစ်နေမှုကို လျော့နည်းစေရန် နေထိုင်သင့်ကြောင်း အခရာလူမှုအဖွဲ့အစည်းမှ တာဝန်ရှိသူများက ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

တစ်ဖန် အမျိုးသမီးရေးရာဌာနများသည် အကြမ်းဖက်ခံ အမျိုးသမီးများအတွက် လုံခြုံမှု၊ ပွင့်လင်းစွာပြောဆိုနိုင်မှုနှင့် ယုံကြည်မှုရှိနိုင်သည့်နေရာများ ဖြစ်သည်။ အမျိုးသမီးများ အကြမ်းဖက်ခံရမှုဆိုင်ရာများကို ပြည်သူလူထု သတိပြုမိပြီး နားလည်သဘောပေါက်ရန်အတွက် ကြိုးစားဆောင်ရွက်ကာ အသိပေးဆွေးနွေးခြင်း၊ သင်တန်းများပေးခြင်းတို့ကို အကောင်အထည်ဖော်ခြင်းဖြင့် အမျိုးသမီးများ အကြမ်းဖက်မှုမှ ကာကွယ်နိုင်ရေး အထောက်အကူပြုမည်ဖြစ်ကြောင်း ဆွေးနွေးမှုများ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။

တိမ်စိုင်း

ဆင်ခြေထောက်ရောဂါကင်းဝေးရေး ဆေးကျေးခြင်းစီမံချက် တွဲတေးမြို့၌ ရှင်းလင်း

တွဲတေး ဒီဇင်ဘာ ၁၃

ရန်ကုန်တောင်ပိုင်းခရိုင် တွဲတေးမြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနနှင့် ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနတို့ပူးပေါင်း၍ ဆင်ခြေထောက်ရောဂါကင်းဝေးရေး စီမံချက်(၂၀၁၄) လူ့အားလုံးဆေးကျေးခြင်းလုပ်ငန်း အသိပေးရှင်းလင်းပွဲကို ဒီဇင်ဘာ ၁၁ ရက်က မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန တော်ဝင် စန္ဒကူးခန်းမ၌ကျင်းပရာ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးကျော်ဝင်းက အမှာစကားပြောကြားပြီး မြို့နယ်ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှူး ဒေါက်တာနေဝင်းသွင်က ဆင်ခြေထောက်ရောဂါဖြစ်ပွားပုံနှင့် ဆေးတိုက်ကျေးခြင်းဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများအကြောင်း၊ အသက် နှစ်နှစ်အောက်ကလေးများနှင့် အသက် ၇၀ အထက် လူကြီးများမှလွဲ၍ အားလုံးဆေးသောက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။

မျိုးလှိုင်

သတင်းတိုများ

ဝက်သက်နှင့်ဂျိုက်သိုးရောဂါကာကွယ်ဆေးထိုးရေး ရှင်းလင်းဆွေးနွေး

၂၀၁၅ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလနှင့် ဖေဖော်ဝါရီလတွင် တစ်ပြိုင်တည်းပြုလုပ်မည့် နိုင်ငံတစ်ဝန်း ဝက်သက်ရောဂါနှင့် ဂျိုက်သိုးရောဂါကာကွယ်ဆေး အစုလိုက် ထိုးနှံခြင်းလုပ်ငန်း အသိပေးရှင်းလင်းဆွေးနွေးပွဲကို ဒီဇင်ဘာ ၁၀ ရက်က တောင်သာမြို့ ပြည်သူ့ဆေးရုံအစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့ပြီး မြို့နယ်ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ဒေါက်တာထင်ကျော်က ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၁၉ ရက်မှ ၂၅ ရက်အထိ ကျောင်းအခြေပြုကာကွယ်ဆေးထိုးလုပ်ငန်းနှင့် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၉ ရက်မှ ၂၈ ရက်အထိ ပြည်သူ့လူထုအခြေပြု ကာကွယ်ဆေးထိုးလုပ်ငန်းများအတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုများကို ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။

ကျော်မျိုးနိုင်(တောင်သာ)

မိုးပွင့်(၇)စီမံချက်ဖြင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားများ ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်

ကွတ်ခိုင်မြို့နယ်အတွင်းမှ ဒေသခံပြည်သူများအား မြို့နယ်လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် အမျိုးသားမှတ်ပုံတင်ရေးဦးစီးဌာနမှ ဦးစီးမှူး ဦးမင်းမင်းဇော်နှင့် ဝန်ထမ်းများက မိုးပွင့်အဆင့်(၇)စီမံချက်ဖြင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားများကို ဒီဇင်ဘာ ၉ ရက်က ကွင်းဆင်းထုတ်ပေးခဲ့ရာ အသက် ၁၀ နှစ်ပြည့် ၇၁ဦးနှင့် အသက် ၁၈ နှစ်ပြည့် ၉၉ ဦး စုစုပေါင်း ၁၇၀ ကို နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားများ နေချင်းပြီးဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သန်းနိုင်ဦး(ခေ)

နန်းမြင့်ကျေးရွာအလယ်တန်းကျောင်းဆောင်သစ်ဆောက်လုပ်မှုကြည့်ရှု

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မြင်းခြံခရိုင် တောင်သာမြို့နယ် နန်းမြင့်ကျေးရွာ အလယ်တန်းကျောင်းဆောင်သစ်တည်ဆောက်နေမှုကို မြင်းခြံခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးမြင့်သင်းအောင် ဦးဆောင်သည့် ခရိုင်တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများ စိစစ်ရေးကော်မတီက ဒီဇင်ဘာ ၉ ရက်က ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ပြီး ကျောင်းဆောင်သစ်ကို ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနရန်ပုံငွေဖြင့် အာရုံစိုက်ထပ် သံကူကွန်ကရစ်ဖြစ်ပြီး ပေ (၉၀ x ၃၀) ရှိ အခန်း သုံးခန်းပါဝင်ကာ ၆၀ ရာခိုင်နှုန်းပြီးစီးနေပြီဖြစ်ကြောင်းနှင့် စုစုပေါင်းကုန်ကျစရိတ် ၄၆၀၀၀၀၀ ငွေကျပ် ၄၆ သိန်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

စော်မင်းနိုင်(မြင်းခြံ)

အရေးပေါ်သုံး မြန်မာ့တိုင်းရင်းဆေးသေတ္တာများ ပြန်ဝေပေးအပ်

မြင်းခြံ ဒီဇင်ဘာ ၁၃

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မြင်းခြံမြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးရွာများသို့ အရေးပေါ်သုံး မြန်မာ့တိုင်းရင်းဆေးသေတ္တာများ ပြန်ဝေပေးအပ်ပွဲကို မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ဒီဇင်ဘာ ၁၀ ရက်က ကျင်းပသည်။

မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးထွန်းသိန်းအောင်က မြန်မာ့တိုင်းရင်းဆေးများအသုံးပြုရာတွင် လိုက်နာရမည့် အချက်များကို ရှင်းလင်းမှာကြားပြီး မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ မြို့နယ်အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်နီနီဝင်း၊ မြို့နယ်ဖွံ့ဖြိုးမှုအထောက်အကူပြုအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌနှင့် တိုင်းရင်းဆေးမှူးတို့က မြင်းခြံမြို့နယ်အတွင်းရှိ ရပ်ကွက်ကျေးရွာများသို့ အရေးပေါ်သုံး မြန်မာ့တိုင်းရင်းဆေးသေတ္တာ ၁၄၃ လုံးကို ပေးအပ်ခဲ့သည်။



ထို့နောက် ခရိုင်တိုင်းရင်းဆေးမှူး ဒေါ်ခင်ဌေက ဆေးသေတ္တာအသုံးပြုပုံ အသေးစိတ်ကို ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး ဒေါ်သက်မိုးဝင်းက ဆေးသေတ္တာ

အသုံးပြုပြီးလျှင် ဆောင်ရွက်ရမည့် လျှောက်စာရင်းပြုစုပုံများကို ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။ တိုင်းရင်းဆေးသေတ္တာများ ပြန်ဝေပေးအပ်ပွဲသို့

မြို့နယ်အတွင်း ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာများမှ ဆေးသေတ္တာတာဝန်ခံများ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

စော်မင်းနိုင်(မြင်းခြံ)

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ
လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန
ရေဆင်းစိုက်ပျိုးရေးတက္ကသိုလ်
ဧပျာသီရိမြို့နယ်၊ နေပြည်တော်
လျှောက်လွှာခေါ်ယူခြင်း

၁။ ရေဆင်းစိုက်ပျိုးရေးတက္ကသိုလ်တွင် နည်းပြ၊ သရုပ်ပြ(လစာနှုန်း ၉၉၀၀၀-၁၀၀၀-၁၀၄၀၀)ရာထူး(၄၀)နေရာခန့်ထားမည်ဖြစ်ပါ၍ သတ်မှတ်အရည်အချင်းနှင့် ပြည့်စုံသူများ လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။

ရာထူး	ပညာအရည်အချင်း	အရေအတွက်
သရုပ်ပြ	B.A gr.Sc(Q)(သို့)M.Agr.Sc ဘွဲ့ရရှိသူ	၃၃ ဦး
နည်းပြ	B.A(Eng) ဘွဲ့ရရှိသူ	၂ ဦး
	M.Sc(Bot) ဘွဲ့ရရှိသူ	၂ ဦး
	M.Sc(Phy) ဘွဲ့ရရှိသူ	၁ ဦး
	M.C.Sc(Computer) ဘွဲ့ရရှိသူ	၁ ဦး
	B.Sc(Engg) ဘွဲ့ရရှိသူ	၁ ဦး

၂။ လျှောက်ထားသူသည်

- (က) ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံသားဖြစ်ရမည်။
- (ခ) လျှောက်လွှာပို့သည့်ရက်တွင် အသက်(၃၅)နှစ်ထက်အောက်ဖြစ်ပါက အသက်(၄၀)ထက်မကျော်လွန်သူဖြစ်ရမည်။ ကျန်းမာရေးကောင်းမွန်သူ ဖြစ်ရမည်။
- (ဂ) အနည်းဆုံး လုပ်သက်တစ်ဆက်တည်း(၅)နှစ် တာဝန်ထမ်းဆောင်နိုင်သူဖြစ်ရမည်။

၃။ လျှောက်လွှာတွင်

- (က) လျှောက်ထားသူ၏အမည်နှင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားအမှတ်
- (ခ) မွေးသက္ကရာဇ်
- (ဂ) လူမျိုးနှင့် ကိုးကွယ်သည့်ဘာသာ
- (ဃ) မိဘအမည်၊ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားအမှတ်၊ ၎င်းတို့၏ အလုပ်အကိုင်

(င) ဆက်သွယ်ရန်လိပ်စာ

(စ) အမြဲတမ်းနေရပ်လိပ်စာ အပြည့်အစုံဖော်ပြလျက် လျှောက်လွှာနှင့်အတူ စာရွက်စာတမ်းများ ပူးတွဲတင်ပြ၍ ရေဆင်းစိုက်ပျိုးရေးတက္ကသိုလ်သို့ ၂၂-၁၂-၂၀၁၄ရက် နောက်ဆုံးထားလျှောက်ထားရမည်။

၄။ လျှောက်လွှာနှင့်အတူ အောက်ပါစာရွက်စာတမ်းများ ပူးတွဲပါရှိရမည်။

- (က) ဘွဲ့လက်မှတ်မိတ္တူ (လိုအပ်လျှင် မူရင်းတင်ပြရမည်) (သို့) အောင်မြင်ကြောင်း ထောက်ခံချက်မူရင်း
- (ခ) တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းအောင်လက်မှတ်မိတ္တူ
- (ဂ) အကျင့်စာရိတ္တကောင်းမွန်ကြောင်း ရဲစခန်းထောက်ခံစာမူရင်း
- (ဃ) လိုင်စင်စာတံပုံနှိပ်ပုံ (နှစ်လအတွင်းရိုက်ကူးထားသော)
- (င) ကျန်းမာရေးကောင်းမွန်ကြောင်းထောက်ခံစာမူရင်း
- (စ) ဒေသမရွေး တာဝန်ထမ်းဆောင်နိုင်ကြောင်း ကတိဝန်ခံချက်
- (ဆ) အလုပ်သမားမှတ်ပုံတင်မိတ္တူ

၅။ ဝန်ထမ်းများသည် လျှောက်လွှာတွင် လက်ရှိရာထူး၊ လစာနှုန်းများဖော်ပြလျက် မိမိတာဝန်ထမ်းဆောင်ရာ လုပ်ငန်း/ဌာနမှတစ်ဆင့် ၂၆-၁၂-၂၀၁၄ ရက် နောက်ဆုံးထား၍ ပါမောက္ခချုပ် ရေဆင်းစိုက်ပျိုးရေးတက္ကသိုလ်သို့ လိပ်မူပြီး လျှောက်ထားရမည်။

၆။ လျှောက်ထားသူများအား ရေးဖြေစာမေးပွဲ အင်္ဂလိပ်စာဘာသာရပ် (၃)နာရီခွဲခန့်ကို ရေဆင်းစိုက်ပျိုးရေးတက္ကသိုလ်တွင် ၃-၁-၂၀၁၅ရက် ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး စာမေးပွဲဖြေဆိုခွင့်ကတ်များကို ၂-၁-၂၀၁၅ ရက် ထုတ်ပေးမည်ဖြစ်ပါသည်။ ရေးဖြေစာမေးပွဲအောင်မြင်သူများကိုသာ လူထွေစစ်ဆေးမည်ဖြစ်ပါသည်။

၇။ ပြည့်စုံခြင်းမရှိသော အချိန်စီရောက်ရှိခြင်းမရှိသော လျှောက်လွှာများအား လက်ခံစဉ်းစားမည် မဟုတ်ပါ။ အသေးစိတ်သိရှိလိုသော အချက်အလက်များကို ရေဆင်းစိုက်ပျိုးရေးတက္ကသိုလ်တွင် ရုံးချိန်အတွင်း ဖုန်း-၀၆၇-၄၁၆၅၁၃ တွင် ဆက်သွယ်စုံစမ်းနိုင်ပါသည်။

ရေဆင်းစိုက်ပျိုးရေးတက္ကသိုလ်

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ
အားကစားဝန်ကြီးဌာန
အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာန
နေပြည်တော်
(အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း)

၁။ အားကစားဝန်ကြီးဌာန၏၂၀၁၄-၂၀၁၅ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိအောက်ဖော်ပြပါ အားကစားကွင်းများ အဆင့်မြင့်တင်မွမ်းမံဆောင်ရွက်ရန်အတွက် မြန်မာ့ကျပ်ငွေဖြင့် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူလိုပါသည်-

- (က) ရွှေနံသာအားကစားကွင်း အဆင့်မြင့်တင်မွမ်းမံခြင်းလုပ်ငန်းများ
- (ခ) သန်လျင်အားကစားကွင်း မီတာ (၄၀၀)မြေလမ်း Synthetic Track ပြေးလမ်းခင်းခြင်း၊ ကွန်ကရစ်ခင်းခြင်း၊ အတွင်း/အပြင်ရေနုတ်မြောင်း၊ အုတ်ရိုးစီခြင်းလုပ်ငန်းနှင့် ရေကူးကန်အိုး မိုးခြင်းလုပ်ငန်းများ

၂။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါပုံစံများကို ၁၄-၁၂-၂၀၁၄ရက်မှ ၁၄-၁-၂၀၁၅ရက်အထိ နေ့စဉ်နံနက် ၀၉:၃၀နာရီမှ ၁၆:၃၀နာရီအတွင်း အားကစားဝန်ကြီးဌာန၊ ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိအားကစားကွင်း၊ ဂိတ်(E)၊ D(23)၊ အားကစားကွင်း/အားကစားရုံရွှေနံသာတွင် တင်ဒါပုံစံနှင့် အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို လာရောက်ဆက်သွယ်စုံစမ်းထုတ်ယူနိုင်ပြီး ၁၉-၁-၂၀၁၅ရက် နံနက်၀၉:၃၀ နာရီမှ ၁၆:၃၀နာရီအတွင်း လာရောက်၍ ပေးသွင်းရန်ဖြစ်ပါသည်။

သတ်မှတ်ကာလကျော်လွန်သောတင်ဒါများကို ထည့်သွင်းစဉ်းစားမည်မဟုတ်ပါ။

အိတ်ဖွင့်တင်ဒါစိစစ်ရွေးချယ်ရေးကော်မတီ
ဖုန်း-၀၆၇-၄၁၆၅၁၃

<p>ပျောက်ဆုံး</p> <p>U WIN HTIKE အမည်ဖြင့် ID 791065(24-10-14)နှင့် ID CUSTOM စာရွက်များ ပျောက်ဆုံးသွားပါ၍ တွေ့ရှိက အောက်ပါဖုန်းနံပါတ်သို့ ဆက်သွယ်ပါရန်။</p> <p>ဖုန်း-၀၉-၄၅၀၀၂၃၇၈၆</p>	<p>ပျောက်ဆုံး</p> <p>Daw Kyaung အမည်ဖြင့် ID 791064(24-10-14) နှင့် CUSTOM စာရွက်များ ပျောက်ဆုံးသွားပါ၍ တွေ့ရှိက အောက်ပါဖုန်းနံပါတ်သို့ ဆက်သွယ်ပါရန်။</p> <p>ဖုန်း-၀၉-၄၅၀၀၂၃၇၈၆</p>
--	---

ပြည်တွင်းသတင်းနှင့်ကြော်ငြာ

မြန်အောင်မြို့ ပြည်သူ့ရင်ပြင်၌ စာပေဟောပြောပွဲကျင်းပမည်

မြန်အောင် ဒီဇင်ဘာ ၁၃

နိုင်ငံကျော်စာရေးဆရာများဖြစ်ကြသော ဆရာဇာနည်၊ ဆရာမာဂျေနှင့် ဆရာဇော်သက်ထွေးတို့ပါဝင်မည့် စာပေဟောပြောပွဲကို မြန်အောင်မြို့ ပြည်သူ့ရင်ပြင်၌ ဒီဇင်ဘာ ၁၈ ရက်တွင် ကျင်းပမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး မြန်အောင်မြို့နယ် စာရေးဆရာအသင်းနှင့် စာပေ ချစ်မြတ်နိုးသူများက ဖွင့်လှစ်ထားသော ရသအောင်မြေစာကြည့်တိုက် ငါးနှစ် ပြည့်အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် စာပေဟောပြောပွဲကို မြန်အောင်မြို့ ပြည်သူ့ ရင်ပြင်၌ ဒီဇင်ဘာ ၁၈ ရက် ည ၇ နာရီတွင် ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း မြန်အောင်မြို့စာရေးဆရာအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဇင်မင်း(သမိန်ထော)က ပြောသည်။

စာရေးဆရာအသင်းဥက္ကဋ္ဌက “ပြည်သူ့ရင်ပြင်ဖွင့်ပွဲအပြီးမှာ ဘာပွဲမှမလုပ်ရ သေးခင် ကျွန်တော်တို့စာရေးဆရာအသင်းရဲ့ စာပေဟောပြောပွဲနဲ့ ဆုချီးမြှင့် ပွဲကို ပထမဆုံးလုပ်ခွင့်ရတာပါ” ဟု ဆက်လက်ပြောကြားသည်။

ဟောပြောပွဲတွင် စာရေးဆရာများက သုတရသစာပေဆိုင်ရာများကို မြန် အောင်မြို့နယ်ရှိ စာပေချစ်မြတ်နိုးသူများအား ဟောပြောမည်အပြင် ၂၀၁၄ ခုနှစ် ပညာသင်နှစ်အတွင်း မြန်အောင်မြို့နယ်ရှိအခြေခံပညာကျောင်းများမှ မြန်မာစာဂုဏ်ထူးဖြင့်အောင်မြင်ခဲ့သည့် ထူးချွန်ကျောင်းသား ကျောင်းသူ များနှင့် စာဆိုတော်နေ့အထိမ်းအမှတ်အဖြစ်ကျင်းပခဲ့သည့် စာစီစာကုံးပြိုင်ပွဲ၊ ကဗျာပွဲပြိုင်ပွဲနှင့် ကဗျာရွတ်ဆိုပြိုင်ပွဲတို့တွင် ဆုများရရှိခဲ့သော ဆုရကျောင်း သား ကျောင်းသူများကိုလည်း ဆုများချီးမြှင့်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

နေဝင်းစော်(မြန်အောင်)

၂၀၁၄ ခုနှစ် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာတောင်တန်းများနေ့ကျင်းပ

တောင်ကြီး ဒီဇင်ဘာ ၁၃

၂၀၁၄ခုနှစ် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ တောင်တန်းများနေ့ အခမ်းအနားကို ရှမ်းပြည်နယ် တောင်ကြီးခရိုင် တောင်ကြီးမြို့ သစ်တောရပ်ကွက်ရှိ ရှမ်းပြည်နယ် သစ်တောဦးစီးဌာန ရတနာသစ်ခန်းမ၌ ဒီဇင်ဘာ ၁၁ ရက်က ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် ရှမ်းပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ပြည်နယ်စည်ပင် သာယာရေးဝန်ကြီးဦးစိုင်းလှဝင်းက တောင်တန်းဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးဆိုင်ရာ သိကောင်းစရာများနှင့် လုပ်ငန်းစဉ် များကို ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာတောင်တန်းများ နေ့အထိမ်းအမှတ် ဗီဒီယိုမှတ်တမ်း များပြသသည်။ ထို့နောက် ရှမ်း ပြည်နယ် သစ်တောဦးစီးဌာန ညွှန်

ကြားရေးမှူး ဦးမောင်မောင်ဝင်းက အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ တောင်တန်း များနေ့ အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနား ကျင်းပခြင်းအကြောင်းနှင့် သစ်တော နှင့် တောင်တန်းများ အပါအဝင် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေး ဆိုင်ရာများကို ရှင်းလင်းပြောကြား သည်။ ထို့နောက် တို့ချစ်တဲ့ကမ္ဘာ အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးနှင့် ချယ်ရီချစ်သူများ အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးက ပတ်ဝန်းကျင်ထိမ်း သိန်းရေးနှင့်တောင်တန်းဒေသ တေး သီချင်းများဖြင့် သီဆိုဖျော်ဖြေခြင်းနှင့် အသိပညာ မျှဝေပြောဆိုခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။

အခမ်းအနားသို့ ပြည်နယ်စည်ပင် သာယာရေးဝန်ကြီး၊ ပြည်နယ် ခရိုင်နှင့် မြို့နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ၊ ပညာရေးကော်လံ



မှ ဆရာ ဆရာမများ၊ တို့ချစ်တဲ့ကမ္ဘာ ကြပြီး တောင်တန်းဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး အဖွဲ့နှင့် ချယ်ရီချစ်သူများအဖွဲ့ အပါ အဝင် ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းမှ လူမှု ထားမှုကို လေ့လာကြည့်ရှုခဲ့ကြ ရေးအသင်းအဖွဲ့များ တက်ရောက်ခဲ့ သည်။ စိုင်းသန်းကျော်(တောင်ကြီး)

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းမှ နှုတ်ခမ်းကွဲ၊ အာခေါင်ကွဲဝေဒနာရှင်များအား အခမဲ့ခွဲစိတ်ကုသမှုဆောင်ရွက်ပေး

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၁၃

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း မွေးရာပါကိုယ်အင်္ဂါ ချို့ယွင်းမှုခံစားနေရသည့် နှုတ်ခမ်းကွဲ၊ အာခေါင်ကွဲဝေဒနာ ရှင်များအတွက် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မိခင်နှင့်ကလေး

စောင့်ရှောက်မှုကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့နှင့် ကျန်းမာရေးဦးစီး ဌာနတို့ ပူးပေါင်းကာ ယင်းဝေဒနာရှင်များခွဲစိတ်ကုသရန် အလှူငွေများ ပေးအပ်မှုကို ရန်ကုန်မြို့ ရန်ကုန်ပြည်သူ့ ဆေးရုံကြီး၌ ဒီဇင်ဘာ ၁၁ ရက်က ကျင်းပရန်

တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၊ ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြင့်ဆွေနှင့် ဝန်ကြီးများ၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မိခင်နှင့် ကလေး စောင့်ရှောက်မှုကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့ နာယကနှင့်အဖွဲ့ဝင်များ၊ အလှူရှင်များ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။

လည်း တစ်နှစ်လျှင် ဝေဒနာရှင် ၁၀၀ ခန့် ကုသပေးလျက် ရှိသည်။

ဝေဒနာရှင်များအနေဖြင့် မိမိကိုယ်တိုင် ခွဲစိတ်ကုသမှု ခံယူပါက ကုန်ကျငွေတစ်ဦးလျှင် ငွေကျပ်ငါးသောင်းခန့် ကုန်ကျမည်ဖြစ်ရာ ဝေဒနာရှင်များအတွက် အလှူငွေများ ကူညီထောက်ပံ့ပေးခြင်းဖြစ်သည်။ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီး ဌာနနှင့် ပူးပေါင်းပြီး ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မိခင်နှင့် ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးအဖွဲ့က နှစ်စဉ် ဝေဒနာရှင်များ ကို ရှာဖွေပြီး အခမဲ့ ခွဲစိတ်ကုသနိုင်အောင် ကူညီဆောင် ရွက်ပေးနေခြင်းဖြစ်သည်။



ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မိခင်နှင့်ကလေးစောင့်ရှောက် မှုကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့သည် မွေးရာပါကိုယ်အင်္ဂါချို့ယွင်းမှု ခံစားနေရသည့် အာခေါင်ကွဲ၊ နှုတ်ခမ်းကွဲဝေဒနာရှင်များ ကို ရှာဖွေဖော်ထုတ်ကာ အခမဲ့ကုသနိုင်ရေးအတွက် ကုန် ကျစရိတ်များကို ထောက်ပံ့လှူဒါန်းပေးလျက်ရှိသည်။ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မိခင်နှင့်ကလေးစောင့်ရှောက်မှု ကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့သည် ယင်းလုပ်ငန်းကို ၂၀၀၂ ခုနှစ်က စတင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ၂၀၁၄ ခုနှစ်တွင် ၁၂ နှစ်တာ ကာလရှိခဲ့ပြီဖြစ်သည်။

မိခင်ဝမ်းတွင်းမှ မွေးဖွားလာကတည်းက နှုတ်ခမ်းကွဲ၊ အာခေါင်ကွဲအဖြစ် ကြီးပြင်းလာသော ကလေးသူငယ်များ အား ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ခွဲစိတ်ကုသပြီး ကျန်းမာ ရေးစောင့်ရှောက်ပေးလျက်ရှိသည်။ တစ်ဖန် တိုင်းဒေသ ကြီးနှင့် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့များနှင့် လူမှုအဖွဲ့အစည်းများ ကလည်း ပူးပေါင်းပါဝင်ကာ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိရာ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မိခင်နှင့်ကလေးစောင့်ရှောက်ရေး အဖွဲ့က အလှူရှင်များနှင့် ပူးပေါင်းကာ နှုတ်ခမ်းကွဲ၊ အာ ခေါင်ကွဲ ဝေဒနာရှင်များကို တစ်နှစ်လျှင် ဝေဒနာရှင် ၈၀ ခန့် အခမဲ့ ကုသပေးနိုင်သလို ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက

ယခုနှစ်တွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း မြို့နယ် များမှ ရှာဖွေတွေ့ရှိသော နှုတ်ခမ်းကွဲ၊ အာခေါင်ကွဲဝေဒနာ ရှင်ဦးရေမှာ စုစုပေါင်း ၇၂ ဦးရှိကြောင်း သိရသည်။ ပြီးခဲ့ သည့် ၂၀၁၃ ခုနှစ်ကလည်း ဝေဒနာရှင် ၉၅ ဦးကို ခွဲစိတ် ကုသမှုပေးနိုင်ခဲ့သည်။

ယခု အလှူရှင်များ၏ အလှူငွေကျပ် ၁၂၁ ဒသမ ၅ သိန်းကို ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြင့်ဆွေ၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မိခင်နှင့်ကလေးစောင့်ရှောက်မှု ကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့နာယက ဒေါ်ခင်သက်ဌေးနှင့် ရန်ကုန် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ လူမှုရေးဝန်ကြီး ဒေါက်တာ မြင့်သိန်းတို့က လက်ခံခဲ့ကြပြီး နှုတ်ခမ်းကွဲ၊ အာခေါင်ကွဲ ဝေဒနာရှင်များအား ခွဲစိတ်နေမှုကို ကြည့်ရှုနှစ်သိမ့်ပေးခဲ့ ကြသည်။ သတင်း-ဝေဦး၊ စာတံပုံ-တင်စိုး(မြန်မာ့အလင်း)

(၃၇)ကြိမ်မြောက် စွန်းလွန်းတရားစခန်း
ကျောက်ပန်းတောင်းစွန်းလွန်းဂူကျောင်းတွင် ၁၃၇၆ခုနှစ် ပြာသိုလဆန်း ၁ရက်(တနင်္ဂနွေနေ့) ပြာသိုလဆန်း ၁၀ ရက် (အင်္ဂါနေ့) ၂၁-၁၂-၂၀၁၄ရက်မှ ၃၀-၁၂-၂၀၁၄ရက်အထိ ကမ္ဘာအေးစွန်းလွန်းဆရာတော်ဦးဝရ ကိုယ်တိုင်ကြွရောက်၍ တရားပြောကြား ပြသတော်မူပါမည်။
ကျောက်ပန်းတောင်း စွန်းလွန်းပဋိပတ္တိသာသနာ့ဂူဟအဖွဲ့

ဒီဇင်ဘာမုလယ်တရားစခန်းပွဲ
မိုးကုတ်ဝိပဿနာပြန့်ပွားရေး၊ မုလယ်တောရေဓမ္မရိပ်သာ အမှတ် (၁)တိုက်ခွဲ၊ (၁၀)မိုင်ကုန်း၊ ပဲခူးမြို့တွင် ဒီဇင်ဘာ ၇ ရက်တရားစခန်း ပွဲကို ကျေးဇူးတော်ရှင် အဂ္ဂ မဟာကမ္ဘာဌာနာစရိယ မုလယ်ဆရာတော် ကြီး၏ ဥပနိဿယအတိုင်း ၁၃၇၆ခုနှစ် ပြာသိုလဆန်း ၅ ရက်မှ ၁၁ ရက်အထိ(၂၅-၁၂-၂၀၁၄)ရက်မှ(၃၁-၁၂-၂၀၁၄)ရက်အထိ ကျင်းပမည်ဖြစ်ရာ တရားစခန်းဝင်လိုသူယောဂီများသည် အိပ်ရာ လိပ်၊ အခင်း၊ အဝတ်အစားအပြည့်အစုံ၊ ယောဂီတဘက်နှင့် မှတ်ပုံတင်မူရင်းတို့ ယူဆောင်လျက် ၂၄-၁၂-၂၀၁၄ ရက် နံနက် ၇ နာရီထက်မစော၊ ညနေ၄နာရီထက် နောက်မကျစေဘဲ တရားစခန်းသို့ ရောက်ရှိရပါမည်။ ဒုလ္လဘာရဟန်း၊ သာမဏေနှင့် ဒုလ္လဘာသီလရှင်များ လက်မခံပါ။
အကြောင်းစုံသိရှိလိုပါက ဖုန်း-၀၉-၈၆၅၀၉၄၇၊ ၀၉-၄၂၅၀၁၅၉၅၊ ၀၉-၅၀၇၉၂၄၃ တို့သို့ ဆက်သွယ်စုံစမ်းနိုင်ပါသည်။

ပဉ္စမအကြိမ်
သန်လျင်တောရ ဝိပဿနာတရားစခန်းကျင်းပမည်
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ငါးထပ်ကြီးမြောက်ရပ်ကွက်၊ လိပ်ပြာ ကန်တိုက်ဓမ္မာရုံကျောင်းတွင် ဝိပဿနာ(၁၀)ရက် တရားစခန်းကို ဒီဇင်ဘာ ၂၆ရက်မှ ဇန်နဝါရီ ၄ရက်အထိ ကျင်းပမည် ဖြစ်သည်။သန်လျင်တောရ ဓမ္မဝါဒီဓမ္မာတော်ကြီး၏ ညွှန်ကြားပြသတော်မူသော နည်းအတိုင်းသန်လျင်တောရ ယင်းတော်မင်းကျောင်း ပဓာနာယက ကမ္မဋ္ဌာနာစရိယ ဆရာတော်ဘဒ္ဒန္တနိပုဏ္ဍိတနှင့် သန်လျင်တောရယင်းတော် မင်းကျောင်းတိုက်အုပ် ကမ္မဋ္ဌာနာစရိယ ဆရာတော်ဘဒ္ဒန္တ ကဝိဇေ(BA.Buddhism) အရှင်သူမြတ်တို့က ဝိပဿနာ တရားတော်များကို ဟောကြားပြသသွားမည်ဖြစ် ပါ၍ယောဂီများ ၂၅-၁၂-၂၀၁၄ ရက်ညနေ အရောက်လာကြပါရန်နှင့် ငွေပေးသွင်း ရန်မလိုကြောင်း အသိပေးနှိုးဆော်အပ်ပါသည်။
တရားစခန်းဝင်လိုသော ယောဂီများအောက်ပါဖုန်းနံပါတ်များသို့ ဆက်သွယ် စာရင်းပေးသွင်းနိုင်ပါသည်။
ဖုန်း-၀၉-၄၀၂၇၃၆၀၇၉၊ ၀၉-၇၃၁၉၆၃၁၇၊ ၀၉-၅၁၁၅၁၃၃၊ ၀၆၄-၄၉၆၉၅၊ ၀၉-၅၁၅၈၀၇၊ ၀၉-၅၀၅၅၈၃၃၊ ၀၉-၇၃၁၂၆၅၃၊ ၀၉-၇၃၉၀၂၃၃၊ ၀၉-၄၂၁၃၁၅၆၁

ကန်ကွက်ပါနိုင်ကြောင်း
နေပြည်တော်၊ ပုဗ္ဗသီရိမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် ၁၅/တပင်ရွှေထီးရပ်၊ တပင်ရွှေထီးရပ်ကွက်ရှိမြေကွက်အမှတ်ပစ(C)-၇၆၇၃၊ ဧရိယာ ၀.၃၁၁၀၅၅၅ ဧက၏ အမည်ပေါက်ပိုင်ရှင် တပ်ကြပ်ရွန်အရံ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၎င်း၏ တရားဝင်ဇနီး ဒေါ်ချို(ခ)ဒေါ်သောနီထံလျှား ၄/ဟမဒ(နိုင်)၀၀၆၀၆၅ (ဘ) ဦးဟွတ်ကျွန်းမှ ပိုင်ဆိုင်ကြောင်းအထောက်အထားများတင်ပြ၍ ဇနီးအမည်ဖြင့် မြေငှားစာချုပ် လျှောက်ထားပါသဖြင့် ကန်ကွက်လိုသူများအနေဖြင့် အထောက် အထားနိုင်လုံစွာတင်ပြ၍ နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၊ မြို့ပြစီမံ ကိန်းနှင့် မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာနသို့ ၁၅ရက်အတွင်း လာရောက်ကန်ကွက်နိုင်ကြောင်း ကြော်ငြာလိုက်သည်။
မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

အထက(၁)လမ်းမတော်(စိန်ဂျွန်း)
သတ္တမအကြိမ် မြတ်ဆရာပူဇော်ပွဲဖိတ်ကြားခြင်း
(၁၉၆၈-၈၄) ပညာသင်နှစ် အထက(၁)လမ်းမတော် (စိန်ဂျွန်း)ကျောင်းသားဟောင်းများ ကြီးမှူးကျင်းပသည့် သတ္တမ အကြိမ်မြတ်ဆရာပူဇော်ပွဲကို ၂၅-၁၂-၂၀၁၄ရက် (ကြာသပ တေးနေ့) နံနက် ၉ နာရီတွင် ကျောင်းခန်းမဆောင်ကြီး (စွမ်းအား ခန်းမ)၌ ကျင်းပမည်ဖြစ်ရာ ကျောင်းသားဟောင်းများ မည်သူ မဆို ဖိတ်စာရသည်ဖြစ်စေ၊ မရသည်ဖြစ်စေ ပူဇော်ကန်တော့ ပွဲသို့ တက်ရောက်ကြပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။
အမှုဆောင်အဖွဲ့

ဌာနဆိုင်ရာနှင့် ဂျပန်အဖွဲ့ချုပ် စီးပွားရေးကြော်ငြာ

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ
ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန
ဆေးသိပ္ပံပညာဦးစီးဌာန

ဆေးသိပ္ပံပညာဦးစီးဌာန၊ ဆေးဝါးတက္ကသိုလ်(ရန်ကုန်/မန္တလေး)
တို့တွင်လစ်လပ်လျက်ရှိသော သရုပ်ပြ(ဆေးဝါး)
(လစာနှုန်း ၉၉၀၀၀-၁၀၀၀၀-၁၀၄၀၀၀)ရာထူးနေရာများ
ဖြည့်စွက်ခန့်ထားရန်လျှောက်လွှာခေါ်ယူခြင်း

၁။ ဆေးသိပ္ပံပညာဦးစီးဌာနအောက်ရှိ ဆေးဝါးတက္ကသိုလ်၊ ရန်ကုန်နှင့် မန္တလေးတို့တွင်
လစ်လပ်လျက်ရှိသည့် သရုပ်ပြ(လစာနှုန်း ၉၉၀၀၀-၁၀၀၀၀-၁၀၄၀၀၀)ရာထူးနေရာများ ဖြည့်စွက်
ခန့်ထားနိုင်ရန်အတွက် အောက်ပါသတ်မှတ်အရည်အချင်းနှင့် ပြည့်စုံသူများ လျှောက်ထားနိုင်
ကြောင်း ကြေညာလိုက်သည်။

- ၂။ အရည်အချင်းသတ်မှတ်ချက်
(က) လျှောက်ထားသူသည် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံသားဖြစ်ရမည်။
(ခ) B.Pharm ဘွဲ့ရရှိထားသူဖြစ်ရမည်။
(ဂ) လျှောက်လွှာပို့သည့် ၃၁-၁၂-၂၀၁၄ရက်တွင် အသက်(၃၅)နှစ်ထက်မကျော်
သူဖြစ်ရမည်။

- ၃။ လျှောက်လွှာတွင် အောက်ပါအချက်အလက်များပါဝင်ရမည်။
(က) အမည်
(ခ) နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်အမှတ်
(ဂ) မွေးသက္ကရာဇ်(ခုနှစ်၊ လ၊ ရက်)
(ဃ) လူမျိုး/ကိုးကွယ်သည့်ဘာသာ
(င) ဖခင်အမည်/နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်အမှတ်
(စ) ရရှိသည့်ဘွဲ့၊ ခုနှစ်၊ တက္ကသိုလ်
(ဆ) အမြဲတမ်းနေရပ်လိပ်စာနှင့် ဆက်သွယ်ရန်လိပ်စာ
(ဇ) ဖုန်းနံပါတ်

- ၄။ လျှောက်လွှာနှင့်အတူ အောက်ပါအချက်အလက်များ ပြည့်စုံစွာပူးတွဲပို့ရမည်။
(က) ဘွဲ့လက်မှတ်မိတ္တူနှင့် အမှတ်စဉ်မိတ္တူ။
(ခ) အခြေခံပညာအထက်တန်းအောင်လက်မှတ်မိတ္တူ။
(ဂ) တာဝန်ကျရာ မည်သည့်တက္ကသိုလ်မဆို သွားရောက်တာဝန်ထမ်းဆောင်နိုင်ပါ
မည်ဟု ကတိပြုဝန်ခံချက်
(ဃ) နိုင်ငံရေးကင်းရှင်းခြင်းနှင့် အကျင့်စာရိတ္တကောင်းမွန်ခြင်း၊ သက်ဆိုင်ရာမှ
ထောက်ခံချက်မူရင်း
(င) မည်သည့်ဌာနတွင်မှ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းအဖြစ် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့ဖူးခြင်းမရှိကြောင်း
ဝန်ခံချက်
(စ) လွန်ခဲ့သည့် တစ်လအတွင်းရှိကုမ္ပဏီသော ပတ်စ်ပို့အရွယ် ရောင်စုံဓာတ်ပုံ
သုံးပုံ
(ဆ) အလုပ်သမားမှတ်ပုံတင်မှုရင်း
(ဇ) သရုပ်ပြအဖြစ် ခန့်ထားခြင်းခံရပါက နိုင်ငံ့တာဝန်အား အနည်းဆုံး ငါးနှစ်တိတိ
တာဝန်ထမ်းဆောင်ပါမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် တာဝန်ထမ်းဆောင်ရန် ပျက်ကွက်ပါ
က သတ်မှတ်ထားသည့် လျော်ကြေးငွေကုန် လေးသိန်းတိတိကို ပေးလျော်မည်
ဖြစ်ကြောင်း ကတိပြုဝန်ခံချက်။

၅။ လျှောက်လွှာများကို ၃၁-၁၂-၂၀၁၄ရက် ၁၆:၀၀နာရီ နောက်ဆုံးထား၍ ညွှန်ကြား
ရေးမှူးချုပ် ဆေးသိပ္ပံပညာဦးစီးဌာန၊ ရုံးအမှတ် ၄ (နေပြည်တော်)သို့ လိပ်စာဖြင့် ပေးပို့လျှောက်ထား
နိုင်ပါသည်။

၆။ အရည်အချင်းသတ်မှတ်ချက်နှင့် မကိုက်ညီသူများ ပူးတွဲတင်ပြရမည့် စာရွက်စာတမ်း
များနှင့် မပြည့်စုံသူများ သတ်မှတ်ရက်ထက်နောက်ကျပြီး ရောက်ရှိပေးပို့လာသော လျှောက်လွှာ
များကို (လုံးဝ)လုံးဝ ထည့်သွင်းစဉ်းစားမည်မဟုတ်ပါ။

၇။ ရေးဖြေစာမေးပွဲကို ၇-၃-၂၀၁၅ရက်တွင် အောက်ဖော်ပြပါ အစီအစဉ်အတိုင်း ကျင်းပ
ပြုလုပ်မည်ဖြစ်ပါသည်။

- (က) ရေးဖြေစာမေးပွဲပြုလုပ်မည့်နေရာ - သူနာပြုတက္ကသိုလ်၊ ရန်ကုန်၊
လမ်းမတော်
(ခ) ဖြေဆိုရမည့်ဘာသာရပ် - မေးခွန်းလွှာ(၁)
၁၀နာရီမှ ၁၂နာရီအထိ
သက်ဆိုင်ရာဘာသာကျမ်းကျင်မှု
မေးခွန်းလွှာ(၂)
၁၃:၀၀နာရီမှ ၁၅:၀၀နာရီအထိ
မြန်မာစာ၊ အင်္ဂလိပ်စာ၊
အထွေထွေဗဟုသုတ

၈။ ရေးဖြေစာမေးပွဲ ဖြေဆိုခွင့်ကတ်ပြားများကို သူနာပြုတက္ကသိုလ်၊ ရန်ကုန်၊ လမ်းမတော်
တွင် ၅-၃-၂၀၁၅ရက်နှင့် ၆-၃-၂၀၁၅ရက်များတွင် ရုံးချိန်အတွင်း လူကိုယ်တိုင်လာရောက်
ထုတ်ယူရန်ဖြစ်ပါသည်။

၉။ ရေးဖြေစာမေးပွဲအောင်မြင်သူများကိုသာ လူတွေ့နှုတ်ဖြေစစ်ဆေးမည်ဖြစ်ပါသည်။
၁၀။ လူတွေ့နှုတ်ဖြေစစ်ဆေးပေးပမည့်နေ့ရက်ကို ထပ်မံကြေညာမည်ဖြစ်ပါသည်။
၁၁။ အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက ဆေးသိပ္ပံပညာဦးစီးဌာန ရုံးအမှတ် ၄၊ နေပြည်တော် ဖုန်း-
၀၆၇-၄၁၁၂၃၊ ၀၆၇-၄၁၁၄၅၊ ၀၆၇-၄၁၁၄၆၊ ၀၆၇-၄၁၁၄၇၊ Ext-၈၂၆ တို့သို့ ရုံးချိန်အတွင်း ဆက်သွယ်
စုံစမ်းနိုင်ပါသည်။

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ
ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန
ဆေးသိပ္ပံပညာဦးစီးဌာန

ဆေးသိပ္ပံပညာဦးစီးဌာန၊ ဆေးဘက်ဆိုင်ရာနည်းပညာတက္ကသိုလ်
(ရန်ကုန်/မန္တလေး)တို့တွင် လစ်လပ်လျက်ရှိသော
သရုပ်ပြ(ဆေးဘက်) (လစာနှုန်း ၉၉၀၀၀-၁၀၀၀၀-၁၀၄၀၀၀)
ရာထူးနေရာများ ဖြည့်စွက်ခန့်ထားရန် လျှောက်လွှာခေါ်ယူခြင်း

၁။ ဆေးသိပ္ပံပညာဦးစီးဌာနအောက်ရှိ ဆေးဘက်ဆိုင်ရာနည်းပညာတက္ကသိုလ်၊ ရန်ကုန်နှင့်
မန္တလေးတို့တွင် လစ်လပ်လျက်ရှိသည့် သရုပ်ပြ(လစာနှုန်း ၉၉၀၀၀-၁၀၀၀၀-၁၀၄၀၀၀)ရာထူး
နေရာများဖြည့်စွက်ခန့်ထားနိုင်ရန်အတွက် အောက်ပါသတ်မှတ်အရည်အချင်းနှင့် ပြည့်စုံသူများ
လျှောက်ထားနိုင်ကြောင်း ကြေညာလိုက်သည်။

- ၂။ အရည်အချင်းသတ်မှတ်ချက်
(က) လျှောက်ထားသူသည် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံသားဖြစ်ရမည်။
(ခ) B.Med.Tech ဘွဲ့ရရှိထားသူဖြစ်ရမည်။
(ဂ) လျှောက်လွှာပို့သည့် ၃၁-၁၂-၂၀၁၄ ရက်တွင် အသက်(၃၅)နှစ်ထက်မကျော်
သူဖြစ်ရမည်။

- ၃။ လျှောက်လွှာတွင် အောက်ပါအချက်အလက်များပါဝင်ရမည်။
(က) အမည်
(ခ) နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်အမှတ်
(ဂ) မွေးသက္ကရာဇ်(ခုနှစ်၊ လ၊ ရက်)
(ဃ) လူမျိုး ကိုးကွယ်သည့်ဘာသာ
(င) ဖခင်အမည်၊ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်အမှတ်
(စ) ရရှိသည့်ဘွဲ့၊ ခုနှစ်၊ တက္ကသိုလ်
(ဆ) အမြဲတမ်းနေရပ်လိပ်စာနှင့် ဆက်သွယ်ရန်လိပ်စာ
(ဇ) ဖုန်းနံပါတ်

- ၄။ လျှောက်လွှာနှင့်အတူ အောက်ပါအချက်အလက်များ ပြည့်စုံစွာပူးတွဲပို့ရမည်။
(က) ဘွဲ့လက်မှတ်မိတ္တူနှင့် အမှတ်စဉ်မိတ္တူ။
(ခ) အခြေခံပညာအထက်တန်းအောင်လက်မှတ်မိတ္တူ။
(ဂ) တာဝန်ကျရာ မည်သည့်တက္ကသိုလ်မဆို သွားရောက်တာဝန်ထမ်းဆောင်နိုင်ပါ
မည်ဟု ကတိပြုဝန်ခံချက်
(ဃ) မည်သည့်ဌာနတွင်မှ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းအဖြစ် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့ဖူးခြင်းမရှိကြောင်း
ဝန်ခံချက်။
(င) နိုင်ငံရေးကင်းရှင်းခြင်းနှင့် အကျင့်စာရိတ္တကောင်းမွန်ခြင်း၊ သက်ဆိုင်ရာမှ
ထောက်ခံချက်မူရင်း။
(စ) လွန်ခဲ့သည့် တစ်လအတွင်းရှိကုမ္ပဏီသော ပတ်စ်ပို့အရွယ် ရောင်စုံဓာတ်ပုံ
သုံးပုံ။
(ဆ) အလုပ်သမားမှတ်ပုံတင်မှုရင်း။
(ဇ) သရုပ်ပြအဖြစ် ခန့်ထားခြင်းခံရပါက နိုင်ငံ့တာဝန်အား အနည်းဆုံး ငါးနှစ်တိတိ
တာဝန်ထမ်းဆောင်ပါမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် တာဝန်ထမ်းဆောင်ရန် ပျက်ကွက်ပါ
က သတ်မှတ်ထားသည့် လျော်ကြေးငွေကုန် လေးသိန်းတိတိကို ပေးလျော်မည်
ဖြစ်ကြောင်း ကတိပြုဝန်ခံချက်။

၅။ လျှောက်လွှာများကို ၃၁-၁၂-၂၀၁၄ ရက် ၁၆:၀၀နာရီ နောက်ဆုံးထား၍ ညွှန်ကြားရေး
မှူးချုပ်၊ ဆေးသိပ္ပံပညာဦးစီးဌာန၊ ရုံးအမှတ် ၄ (နေပြည်တော်)သို့ လိပ်စာဖြင့် ပေးပို့လျှောက်ထား
နိုင်ပါသည်။

၆။ အရည်အချင်းသတ်မှတ်ချက်နှင့် မကိုက်ညီသူများ ပူးတွဲတင်ပြရမည့် စာရွက်စာတမ်း
များနှင့် မပြည့်စုံသူများ သတ်မှတ်ရက်ထက်နောက်ကျပြီး ရောက်ရှိပေးပို့လာသော လျှောက်လွှာ
များကို (လုံးဝ) (လုံးဝ) ထည့်သွင်းစဉ်းစားမည်မဟုတ်ပါ။

၇။ ရေးဖြေစာမေးပွဲကို ၇-၃-၂၀၁၅ ရက်တွင် အောက်ဖော်ပြပါ အစီအစဉ်အတိုင်း ကျင်းပ
ပြုလုပ်မည်ဖြစ်ပါသည်။

- (က) ရေးဖြေစာမေးပွဲပြုလုပ်မည့်နေရာ - သူနာပြုတက္ကသိုလ်၊ ရန်ကုန်၊
လမ်းမတော်
(ခ) ဖြေဆိုရမည့်ဘာသာရပ် - မေးခွန်းလွှာ(၁)
၁၀:၀၀နာရီမှ ၁၂:၀၀နာရီအထိ
သက်ဆိုင်ရာဘာသာကျမ်းကျင်မှု
မေးခွန်းလွှာ(၂)
၁၃:၀၀နာရီမှ ၁၅:၀၀နာရီအထိ
မြန်မာစာ၊ အင်္ဂလိပ်စာ၊
အထွေထွေဗဟုသုတ

၈။ ရေးဖြေစာမေးပွဲ ဖြေဆိုခွင့်ကတ်ပြားများကို သူနာပြုတက္ကသိုလ်၊ ရန်ကုန်၊ လမ်းမတော်
တွင် ၅-၃-၂၀၁၅ ရက်နှင့် ၆-၃-၂၀၁၅ ရက်များတွင် ရုံးချိန်အတွင်း လူကိုယ်တိုင်လာရောက်
ထုတ်ယူရန်ဖြစ်ပါသည်။

၉။ ရေးဖြေစာမေးပွဲအောင်မြင်သူများကိုသာ လူတွေ့နှုတ်ဖြေစစ်ဆေးမည်ဖြစ်ပါသည်။
၁၀။ လူတွေ့နှုတ်ဖြေ စာမေးပွဲကျင်းပမည့်ရက်ကို ထပ်မံကြေညာမည်ဖြစ်ပါသည်။
၁၁။ အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက ဆေးသိပ္ပံပညာဦးစီးဌာန ရုံးအမှတ် ၄၊ နေပြည်တော် ဖုန်း-
၀၆၇-၄၁၁၂၃၊ ၀၆၇-၄၁၁၄၅၊ ၀၆၇-၄၁၁၄၆၊ ၀၆၇-၄၁၁၄၇၊ Ext-၈၂၆ တို့သို့ ရုံးချိန်အတွင်း ဆက်သွယ်
စုံစမ်းနိုင်ပါသည်။

တန့်ကြည့်တောင်ဝိပဿနာရိပ်သာ(ရန်ကုန်)
(၄၂)ကြိမ်မြောက် အဓိဋ္ဌာန်ပွဲ (၂)ပတ်ဖွင့်မည်

အဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိကဇေ တန့်ကြည့်တောင်ဆရာတော်ကြီး
သည် ရန်ကုန်မြို့သို့ ကြွရောက်၍ (၄၂)ကြိမ်မြောက် သတိပဋ္ဌာန်
ဝိပဿနာခုနစ်ရက် အဓိဋ္ဌာန်ပွဲနှစ်ပတ်ကို ပထမပတ် ၂၀၁၅ခုနှစ်
ဇန်နဝါရီ ၁ ရက် ညနေမှ ၈ ရက် နံနက်အထိ၊ ဒုတိယပတ်
ဇန်နဝါရီ ၈ ရက် ညနေမှ ၁၅ ရက် နံနက်ထိ ဟောကြားပြသပါ
မည်။ တရားအားထုတ်လိုသောပုဂ္ဂိုလ်များသည် ရိပ်သာ ဖုန်း
၀၉-၄၀၆၀၂၅၄၆၊ ၀၉-၇၉၉၉၃၁၆၅၈ နှင့် ကပိယကာရက
အဖွဲ့ဝင်များထံ ကြိုတင်စာရင်းပေးနိုင်ကြပါသည်။

ကပိယကာရကအဖွဲ့

တောင်ငူအထက(၁)

မြတ်ဆရာပူဇော်ပွဲနှင့် မိတ်ဆုံစားပွဲဖိတ်ကြားလွှာ

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ တောင်ငူမြို့ အမှတ်(၁)အခြေခံပညာအထက်တန်း
ကျောင်း ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူဟောင်းများ၏ (၂၂)ကြိမ်မြောက် အာစာရိယ
ပူဇော်ပွဲနှင့် သတ္တမအကြိမ်မြောက် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်း
နှစ်ပတ်လည်အခမ်းအနားကို ၂၀၁၄ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၂၅ရက်နံနက် ၉:၀၀နာရီ
တွင် အထက(၁) နတ်သျှင်နေောင်ခန်းမ၌ ကျင်းပမည်ဖြစ်ပါသည်။ အပူဇော်ပွဲ
ဆရာကြီး၊ ဆရာမကြီးများနှင့် ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူဟောင်းများသည်
သိခြားဖိတ်စာရည်ဖြစ်စေ၊ မရသည်ဖြစ်စေ ပူဇော်ပွဲအခမ်းအနားသို့ ကြွရောက်
ကြပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။

မြတ်ဆရာပူဇော်ပွဲအကြိုမိတ်ဆုံစားပွဲကို ၂၄-၁၂-၂၀၁၄ ရက် ညနေ
၆:၀၀ နာရီမှစ၍ တော်ဝင်ကောတုမတီဟိုတယ်၊ ဘုရင့်နေောင်ခန်းမ၌ကျင်းပ
ပြုလုပ်မည်ဖြစ်ပါ၍ အပူဇော်ပွဲ ဆရာကြီး၊ ဆရာမကြီးများကြွရောက်ကြပါရန်
လေးစားစွာဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။

အာစာရိယပူဇော်ပွဲ အလှူငွေများလှူဒါန်းလိုသူများနှင့် ညစာစားပွဲ
လက်မှတ် ဝယ်ယူလိုသူများသည် ဒေါ်ခင်ဇော်ယု ဖုန်း-၀၉-၅၃၅၅၅၄၉၊ ဦးအေး
ကျော် ဖုန်း-၀၉-၅၃၅၂၃၃၄၊ ဦးဇော်ဝင်းထွန်း ဖုန်း-၀၉-၅၃၅၃၄၃၈၊ ဦးတင်
ဝင်း ဖုန်း-၀၉-၄၃၀၂၇၈၈၉၊ ဦးထွန်းသူရိန် ဖုန်း-၀၉-၅၃၅၃၃၂၂၊ ဦးမောင်မြ
ဖုန်း-၅၃၅၅၀၇၇၊ ဒေါ်ခင်ဇော် ဖုန်း-၀၉-၅၃၅၅၅၄၉၊ ဒေါ်မော်မော်ဝင်း
ဖုန်း-၀၉-၅၃၅၅၀၄၃၊ ဦးတင်မောင်မောင်(ရန်ကုန်)ဖုန်း-၀၉-၅၃၄၈၄၃၁၊
ဒေါ်သန်းသန်းဌေး CB Bank (ရန်ကုန်) ဖုန်း-၀၉-၄၃၁၈၉၈၁၃၊ ဦးရဲစွန်း
ဖုန်း-၀၉-၅၃၀၀၅၅၉ တို့သို့ ဆက်သွယ်လှူဒါန်း ဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။

ငြင်းချက်ထုတ်ရန်သမ္မန်စာ

(တရားမကျင့်ထုံး ဥပဒေအမိန့်-၅၊ နည်းဥပဒေ-၂၀)
တောင်ကုတ်မြို့နယ်တရားရုံးတော်
၂၀၁၄ခုနှစ် တရားမကြီးမှုအမှတ်-၇၅

ဦးကျော်ဝင်းနိုင် နှင့် ၁။ ဦးထွန်းထွန်းလင်း
၂။ ဒေါ်မြင့်မြင့်ဌေး
တရားလို တရားပြိုင်များ
ရနိုင်ပြည်နယ်၊ သံတွဲခရိုင်၊ တောင်ကုတ်မြို့ အမှတ်(၄၃၅)၊ အောင်ဇေယျလမ်း၊
သိမ်တောင်ရပ်ကွက်(၁) တရားပြိုင် ဦးထွန်းထွန်းလင်း၊ (၂) တရားပြိုင် ဒေါ်မြင့်မြင့်
ဌေး (ယခုနေရပ်လိပ်စာမသိ)တို့ သိစေရမည်။

သင်တို့အပေါ်၌ တရားလိုက အရောင်းအဝယ်စရန်ပေးကတ်စာချုပ်အတိုင်း (ခွဲ
မြေကွက်၊ အမှုန့်ကြိတ်စက်နှင့် စက်ရုံ၊ ကြက်ခြံအဆောက်အအုံပစ္စည်းများရရှိမှု
(သို့မဟုတ်)စရန်ငွေ (၆၅)သိန်းကျပ်၏နှစ်ဆအတွက် ငွေကျပ်သိန်း(၁၃၀)တွင် ကျပ်
သိန်း(၃၀)ကို စွန့်လွှတ်၍ ကျပ်သိန်း(၁၀၀)ရရှိမှု လျှောက်ထားစွဲဆိုချက် ရှိသည်
ဖြစ်၍ သင်တို့ကိုယ်တိုင်ဖြစ်စေ၊ သို့တည်းမဟုတ် ၎င်းအမှုနှင့်စပ်သည့်အချက်များကို ချေပြောဆို
နိုင်သူတစ်ဦးတစ်ယောက် ၎င်းရှေ့နေနှင့်ပါစေ၍ဖြစ်စေ ၂၀၁၄ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၂၉ရက်
(၁၃၇၆ခုနှစ် ပြာသိုလ်ဆန်း ၉ရက်) မွန်းမတည့်မီ ၁၀ နာရီတွင် အထက်ကအမည်
ရေးသားပါရှိသူ တရားလို စွဲဆိုချက်ကို ထုချေရှင်းလင်းရန် ရုံးသို့လာရောက်ရမည်။
၎င်းပြင် သင်တို့သိစေရမည့်အထက်ကဆိုသည့်ရက်တွင် သင်တို့မလာရောက်
ပျက်ကွက်ခဲ့လျှင် သင်တို့ကွယ်ရာတွင် ငြင်းချက်များကို ထုတ်ပေးလိမ့်မည်။ ၎င်းပြင်
တရားလိုကကြည့်ရှုလိုသည့် စာချုပ်စာတမ်းများနှင့် သင်တို့က ထုချေသော်လျှင်အမှီပြု
လိုသည့် စာချုပ်စာတမ်း အစရှိသည်တို့ကို သင်တို့နှင့်အတူ ယူဆောင်လာရမည်။
သို့တည်းမဟုတ် သင်တို့ကိုယ်စားလှယ်ရှေ့နေလက်တွင် ထည့်အပ်ပို့လိုက်ရမည်။ သင်
တို့က ထုချေလျာထားသည့်အမှုအခင်းအစီရင်ခံစာ တင်သွင်းရမည်။
၂၀၁၄ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၂၆ရက်တွင် ဤရုံးတော်ဆိပ်ရိုက်နှိပ်၍ ကျွန်ုပ်လက်မှတ်
ရေးထိုးထုတ်ပေးလိုက်သည်။

(သိန်းသိန်းဌေး)
မြို့နယ်တရားသူကြီး
တောင်ကုတ်မြို့နယ်တရားရုံး

အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဒဂုံမြို့နယ်၊ ဘုရားကြီးရပ်ကွက်၊ ပန်တျာလမ်း၊ အနန်း (၃)၊
အမှတ်(၄၂-B)ကျွန်းတော် ဦးသိန်းဟန် (ဘ)ဦးကဲဖြင့် ၁၂/၁၈၆(နိုင်)၀၂၅၄၆၂ က အောက်ပါ
အတိုင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။
ကျွန်းတော်နှင့် ဒေါ်မျိုးမျိုးဦး ၁၀/ကထန်(နိုင်)၀၉၀၆၅ တို့သည် ၁၂-၂-၂၀၉၇ ရက်မှ
စ၍ တရားဝင်လက်ထပ်ပေါင်းသင်းနေထိုင်လာကြရာမှ ဒေါ်မျိုးမျိုးဦးမှာ လွန်ခဲ့သော(၂)နှစ်
ကျော်က ကျွန်တော်၏ ဆိုဆုံးမှုကိုမစာခံဘဲ ကျွန်တော်နှင့် မပေါင်းသင်းနိုင်ကြောင်းပြောပြီး
နေအိမ်မှဆင်းသွားခဲ့ပါသည်။ ထို့အပြင် ကျွန်တော်နှင့် ဒေါ်မျိုးမျိုးဦးတို့သည် ၂၇-၁၀-၂၀၁၄
ရက်က မျက်နှာစုံညီတွေဆိုပြီး သက်သေများတွေ့ရမည့် လင်မယားအဖြစ်မှ ကွာရှင်းကြောင်း
ဝန်ခံကတိလက်မှတ်များ ရေးထိုးကြပြီးလည်းဖြစ်ပါသည်။
သို့ဖြစ်ပါ၍ ကျွန်တော်နှင့် ဒေါ်မျိုးမျိုးဦးတို့သည် အကြင်လင်မယားအဖြစ်မှ ကွာရှင်းပြီး
ဖြစ်ပါကြောင်းနှင့် နောက်နေ့၎င်းနှင့်ပတ်သက်သောကိစ္စများသည် ကျွန်တော်နှင့်မသက်ဆိုင်
ပါကြောင်း အများသိစေရန်ကြေညာအပ်ပါသည်။ ဦးသိန်းဟန် ၁၂/၁၈၆(နိုင်)၀၂၅၄၆၂
စုံစမ်းမေးမြန်းခြင်းသည်ခံပါ။

တိုက်ခန်းအရောင်း(ညှိနှိုင်းဈေး)

(၁၅ပေx၆၅ပေ)မြေညီထပ်+ပထဝီ
ကျောက်မြောင်းဈေးဘက်အခြမ်း
လှိုင်းကာဂိတ်ရှေ့
ဖုန်း-၀၉-၅၁၅၇၅၉၊
၀၉-၂၅၃၃၀၆၄၈၁

ပျောက်ဆုံးကြောင်း

ကျွန်တော် မောင်အောင်မင်းဟန်
၅/မရန(နိုင်)၂၄၅၄၈၄၈ ၏ နိုင်ငံကူး
လက်မှတ်-MA 350754 သည် ခရီး
သွားလာစဉ် ပျောက်ဆုံးသွားပါကြောင်း။
ဖုန်း-၀၉-၂၃၂၂၁၅၄

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ အင်းစိန်မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(ပေါက်တော)၊ မြေကွက်
အမှတ်(၁၈၆/က)၊ အကျယ်အဝန်း ပေ(၂၀x၆၀)ရှိ ပါမစ်မြေအမျိုးအစား အမည်ပေါက် ဦးအေး
မောင် S/OKA-၀၀၆၁၉၇ မြေကွက်ပေါ်တွင် တည်ဆောက်ထားသော အမှတ်(၁၈၆/က)၊
ပိတောက်လမ်း၊ မြို့သစ်(ဂ)ရပ်ကွက်၊ အင်းစိန်မြို့နယ်ဟုခေါ်တွင် အိမ်ခြေအပါအဝင် အကျုံး
ခံစားခွင့်အရပ်ရပ်တို့ကို အဆက်အစပ်စာချုပ်စာတမ်းများဖြင့် ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်ပြီး ရောင်းချ
ပိုင်ခွင့်ရှိကြောင်း အဆိုပြုသူ ဒေါ်ဗွယ်ဖြူ ၁၂/မရန(နိုင်)၁၃၃၀၂၄ ထံမှ ကျွန်ုပ်တို့၏မိတ်ဆွေက
အပြီးအပိုင်ဝယ်ယူရန်အတွက် ရောင်းမိုးငွေ၏တစ်စိတ်တစ်ဒေသကို ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။
ကန့်ကွက်လိုပါက နိုင်ငံ့သောစာချုပ်စာတမ်းမူရင်းများဖြင့် ယနေ့မှစ၍ ၁၄ရက်အတွင်း
လူကိုယ်တိုင်ကျွန်ုပ်တို့ထံ လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်အတွင်း လာရောက်
ကန့်ကွက်ခြင်းမပြုပါက ဥပဒေနှင့်အညီ အရောင်းအဝယ်ကိစ္စပြီးမြောက်အောင် ဆက်လက်
ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။
လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ-
ဦးထွန်းလင်းအောင် LL.B.,D.B.L.,D.M.L ဒေါ်ဖြူဖြူမြင့် LL.B.,D.B.L.,D.M.L
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေများ
ဒေါ်ငြိမ်းချမ်းစုရည် LL.B.,D.B.L. အထက်တန်းရှေ့နေ
အမှတ် ၂၇/ဘီ (မြေညီထပ်)၊ မဟာပန္နလမ်းခြံလမ်း၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့

ငြင်းချက်ထုတ်ရန်သမ္မန်စာ

(တရားမကျင့်ထုံး ကိုဥပဒေအမိန့်-၅၊ နည်းဥပဒေ-၂၀)
အုတ်တွင်းမြို့နယ်တရားရုံး
၂၀၁၄ ခုနှစ် တရားမကြီးမှုအမှတ်-(၇၉)

မခင်နွဲ့၊
တရားလို
တရားပြိုင်
တရားပြိုင် မညီညီနိုင်(ခ)ညီညီလေး ကျင်းကြီးရပ်ကွက်၊ ကျွဲပုံမြို့၊ အုတ်တွင်းမြို့နယ်
(ယခုနေရပ်လိပ်စာမသိ) သိစေရမည်။
သင့်အပေါ်၌ တရားလို မခင်နွဲ့က **ကတိပြုထားသောချေးငွေ ၇၅၀၀၀၀ ကျပ်ရရှိမှု**
လျှောက်ထားစွဲဆိုချက်ရှိသည်ဖြစ်၍ သင်ကိုယ်တိုင်ဖြစ်စေ၊ သို့တည်းမဟုတ် ၎င်းအမှုနှင့်စပ်သည့်
၍ အရေးကြီးသည့်စကားအရပ်ရပ်တို့ကို ချေပြောဆိုနိုင်သူ သင့်ကိုယ်စားလှယ်ရုံး အခွင့်
အဓိန့်ရရှိရန်ဖြစ်စေ၊ သို့တည်းမဟုတ် ၎င်းအမှုနှင့်စပ်သည့်အချက်အလက်များကို ချေပ
ပြောဆိုနိုင်သူတစ်ဦးတစ်ယောက် ၎င်းရှေ့နေနှင့်ပါစေ၍ဖြစ်စေ ၂၀၁၄ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၁၈ရက်
(၁၃၇၆ခုနှစ် နတ်တော်လပြည့်ကျော် ၁၂ ရက်) မွန်းမတည့်မီ ၁၀နာရီတွင် အထက်ကအမည်
ရေးသားပါရှိသူ တရားလိုစွဲဆိုချက်ကို ထုချေရှင်းလင်းရန် ရုံးသို့လာရောက်ရမည်။ ၎င်းပြင်
သင်သိစေရမည့်အထက်ကဆိုသည့်ရက်တွင် သင်မလာရောက်ပျက်ကွက်ခဲ့လျှင် သင်
ကွယ်ရာတွင် ငြင်းချက်များကို ထုတ်ပေးလိမ့်မည်။ ၎င်းအပြင် တရားလိုက ကြည့်ရှုလိုသည့်
စာရွက်စာတမ်းများနှင့် သင်ကထုချေတင်ပြအမှီပြုလိုသည့် စာချုပ်စာတမ်းအစရှိသည်တို့ကို
သင်နှင့်အတူယူဆောင်လာရမည်။ သို့တည်းမဟုတ် သင်ကိုယ်စားလှယ်ရှေ့နေလက်တွင် ထည့်အပ်
ပို့လိုက်ရမည်။ သင်ကထုချေလျာထားသည့်အမှုအခင်းအစီရင်ခံစာ တင်သွင်းရမည်။
၂၀၁၄ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၁၈ရက်တွင် ဤတရားရုံးတော်ဆိပ်ရိုက်နှိပ်၍ ကျွန်ုပ်လက်မှတ်
ရေးထိုး ထုတ်ပေးလိုက်သည်။
(ယမင်းသန့်)
ဒုတိယမြို့နယ်တရားသူကြီး
အုတ်တွင်းမြို့နယ်တရားရုံး

ရပုံနှိပ်ရေးနှင့်စီမံအစည်းအရုံး

Table with 2 columns: Item No. and Description. Contains 20 numbered entries detailing various goods and their prices, such as 'အပူပေးပေးစနစ်', 'အပူပေးပေးစနစ်', etc.

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာကြီး
ဦးအုန်းသာ (ရင်းငြိမ်/ကန်လေးကန်)
အသက်(၉၇)နှစ်
သုဝဏ္ဏဖြူ (၂၉)ရပ်ကွက်၊ ဇေယျာသီရိလမ်း၊ အမှတ် ၆၆ နေ (ဦးဖေခေမ-ဒေါ်မယ်ညွှတ်)

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာကြီး
ဦးအုန်းသာ (ရင်းငြိမ်/ကန်လေးကန်)
အသက်(၉၇)နှစ်
ကျွန်ရစ်သူမိသားစု

ကန်ကွက်နိုင်ပါသည်
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ လှိုင်သာယာမြို့နယ်၊ (၇)ရပ်ကွက်၊ တေးဥယျာဉ်(၂)လမ်း၊ အမှတ် ၁၇၈-ကဟု ခေါ်တွင်သော အလှူပေးပေး(၆၀)အန့်ပေး(၂၀) ဦးရဲထွန်း အမည်ပေါက်

ကန်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း
မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် ၁၇၈အမှတ် ၁၇၈၊ မြေကွက်အမှတ် ဆ/၃၃၊ မိန့်ဖမ်းလမ်း၊ ဘုရင့်နောင်ပွဲရုံ၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်

ကန်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း
ဗဟန်းမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် ၄၃၃၊ မြေကွက်အမှတ် ၁၈၊ မြေကွက်အမှတ် ၁၈၊ မြေကွက်အမှတ် ၁၈၊ မြေကွက်အမှတ် ၁၈

ကန်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း
မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် ၁၇၈အမှတ် ၁၇၈၊ မြေကွက်အမှတ် ဆ/၃၃၊ မိန့်ဖမ်းလမ်း၊ ဘုရင့်နောင်ပွဲရုံ၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်

ဘဝနတ်ထံပျံလွန်တော်မူခြင်း
ဘဒ္ဒန္တအနုမိဝရ မဟာထေရ်
ရွှေကျင်နိကာယဥပဋ္ဌာန မဟာနာယက(တွဲဖက်သာသနာပိုင်)
အဘိဓမ္မာအဂ္ဂမဟာဘဒ္ဒန္တဓမ္မဓာတ်က၊ နိုင်ငံတော်ဩဝါဒါစရိယ

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာကြီး
ဦးအုန်းသာ (ရင်းငြိမ်/ကန်လေးကန်)
အသက်(၉၇)နှစ်
ကျွန်ရစ်သူမိသားစု

ခရစ်တော်၌အိပ်ပျော်ခြင်း
Pi Hmung Thluai
အသက်(၉၇)နှစ်
ရန်ကုန်မြို့၊ သာကေတမြို့နယ်၊ အမှတ် ၄၈၅၊ မာန်ပြေအရှေ့ ၁၁ လမ်းနေ (Pu Tei Suak-Pi Leng Tin)တို့၏သမီး၊ (Pi Sung Luai)၏ဦးမိ၊ (Pi Zun Thluai), (Pu Bawi Kulh), (Pu Thuang Hal)တို့၏အမိ၊ (Pu Rev. Edward Kyon Bill)၏ဇနီး၊ Pi Hrang Tin Tlem-(Pu Hrang Thuan), Pi Heken-U Myo Lwin, Pu David Bawi Lian Thang-Pi Thawng Za Nei , Pu Lineon Bill-Pi Mar Mar Kyi တို့၏အမိခင်၊ မြေး ၁၇ ယောက်၊ မြစ် ၁၉ ယောက်တို့၏ဘွားဘွားသည် ၁၁-၁၂-၂၀၁၄ရက် (ကြာသပတေးနေ့) နံနက် ၁၁:၃၀ နာရီက ရွှေဂုံတိုင်ဆေးရုံတွင် ခရစ်တော်၌အိပ်ပျော်သွားပါသည်။

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာမကြီး
ဒေါ်ခင်ညွန့်ညွန့်. (a) JEAN
အသက်(၈၄)နှစ်
ရန်ကုန်မြို့၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ (၁၄)ရပ်ကွက်၊ အမှတ်(၂၈-က)၊ ကျောက်ကုန်းလမ်းနေ (ဦးဂျေဒီရီဇေးရီးယား-ဒေါ်မကြီး)တို့၏သမီး၊ (ဦးဇော်-ဒေါ်ခင်မေ)တို့၏သမီးရွေး၊ မြို့မင်းကြီး ဦးကိုကိုစီ(မီးသတ်ဦးစီးဌာန-ငြိမ်း)၏ချစ်လှစွာသောဇနီး၊ (ဒေါ်နွယ်နီစီ)၊ ဦးစံရွှေ-ဒေါ်ဥဒှာစီ(ဘေရ)၊ (ဒေါက်တာဦးကိုမောင်မောင်)-ဒေါ်မခွေ၊ ဦးအောင်ကြီး-ဒေါ်ဌေးဌေး၊ ဒေါက်တာမင်းညို-ဒေါ်နန္ဒာစိ၊ Capt.ဦးမြဟန်(RCL)-ဒေါ်သီတာစိ၊ ဦးကျော်မိုးခိုင်-ဒေါ်မေသုစီ(Ooredoo Myanmar)တို့၏အမိခင်ကြီး၊ ကိုထွန်းနေလင်း- မခင်မုယာခိုင်၊ မခေးသဉ္ဇာမောင်၊ ကိုသန်းအောင်-မသီရိရီအောင်၊ ဒေါက်တာဉာဏ်ဝင်းထွန်း၊ ဒေါက်တာမြမောင်မောင်မောင်မောင်၊ မောင်ဉာဏ်သာမင်းညို၊ မအင်ကြင်ခိုင်တို့၏ဘွားဘွားကြီးသည် ၁၁-၁၂-၂၀၁၄ ရက် (သောကြာနေ့) နံနက် ၈:၂၀နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသည်။

အလွယ်တူသွင်မြတ်အိမ်နိတ်ခံယူခြင်း
ဟာဂျီကမာလ်(ခ)ဦးတင်လှိုင်
(ဆင်ရတနာအမွန်ကြွတ်စက်လုပ်ငန်း)
အသက်(၆၇)နှစ်
မေလမြိုင်မြို့နေ (ဦးK ရာမာန်-ဒေါ်ဟာမတ်)တို့၏သား၊ (ဦးမောင်စိန်-ဒေါ်တီ)တို့၏ သားသမက်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ အမှတ် (S/၁၅)၊ အောင်မင်္ဂလာလမ်း(ခ)ရပ်ကွက်နေ ဟာဂျီမဟာမာဘီ(ခ)ဒေါ်တင်ရီ၏အမိခင်ပွန်း၊ ဟာဂျီဦးကျော်ကျော်-ဟာဂျီဖုန်းနင်းနင်းထွေး၊ ဟာဂျီမောင်မောင်သန်း-ဟာဂျီမောင်သီလှိုင်၊ ဟာဂျီလှိုင်ဝင်း-မခင်မျိုးလှိုင်၊ ဟာဂျီကျော်စွာဝင်း-မခင်မြင့်လှိုင်၊ ဟာဂျီမည်မိလှိုင်တို့၏အမိခင်၊ မြေးကိုးယောက်တို့၏အဘိုးသည် ၁၁-၁၂-၂၀၁၄ ရက် ည ၉နာရီတွင် အလွယ်တူသွင်မြတ်အိမ်နိတ်ခံယူသွားပါသည်။

ဦးမြစိန် ၁၂/ကတန(နိုင်)၀၀၄၄၄ မှ ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်ပါရန်
ကျွန်ုပ်၏အိမ်နိတ်ခံယူသည် ကျောက်တန်းမြို့နယ်၊ စံချိန်ရပ်ကွက်၊ ညိုမြောင်လမ်း၊ ဦးပိုင်အမှတ် N-၁၂၈၊ ကွင်းအမှတ် ၆၀၅/A၊ ရထားကုန်းကွင်း၊ ၀ ၃၁၁ ၀၅၅ ၀၈၈ မြေအမျိုး/တန်း-E မြေနှင့်မြေပေါ်ရှိ နှစ်ထပ်တိုက်အကျိုးခံစားခွင့်များကို ဦးမြစိန်ထံသို့ ဧည့်အပြေအကျေးအလှူလက်ရောက်ဝယ်ယူနေထိုင်နေသူဖြစ်ပါ၍ ရောင်းချသူ ဦးမြစိန်မှ ဂရုမပြုအမည်ပေါက်ရရှိထုတ်ယူသည့်ရက်တွင် ဂရုမမူရင်းအား အပ်နှံမည်ဟု (၁၀-၄-၂၀၁၄)ရက်စွဲပါ အိမ်ခြံမြေအိုင်လက်ရောက် ရောင်းဝယ်ခြင်း ကတိစာချုပ်ချုပ်ဆို၍ G.P လွှဲအပ်ကတိပြုရောင်းချခွင့်ပေးလျှောက် တောင်းပေးခြင်း ဖြစ်သော်လည်း လာရောက်အပ်နှံခြင်းမရှိပါသဖြင့် ယနေ့မှစ၍ ခုနစ်ရက်အတွင်း ကျွန်ုပ်ထံမှတစ်ဆင့် ဆက်သွယ်၍ လာရောက်အပ်နှံပါရန် အသိပေးအပ်ပါသည်။

ကြော်ငြာမှု

ကြော်ငြာမှု

ကြော်ငြာမှု

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ
သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဝန်ကြီးဌာန
အဆင့်မြင့်တက္ကသိုလ် (Center of Excellence) များသို့
ဝင်ခွင့်လျှောက်လွှာများ ခေါ်ယူခြင်း

၁။ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ (၆)ခု (နဂါ၊ ဓန၊ ပအိုဝ်း၊ ပလောင်၊ ကိုးကန့်၊ ဝ)နှင့် နိုင်ငံတော်မှ ထုတ်ပြန်ထားသော ဒေသစရိတ်ခံစားခွင့်ရှိသည့် သွားလာရေးနှင့် လူမှုရေးခက်ခဲသော ဒေသများမှ ၂၀၁၄ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း စာမေးပွဲအောင်မြင်သူများအား သိပ္ပံနှင့် နည်းပညာဝန်ကြီးဌာန လက်အောက်ရှိ အောက်ဖော်ပြပါအဆင့်မြင့်တက္ကသိုလ် (Center of Excellence) များသို့ အပိုဒ် (၂)ပါ သတ်မှတ်အရည်အချင်းများနှင့် ပြည့်စုံသူများ လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။

(က) ရန်ကုန်နည်းပညာတက္ကသိုလ်
(ခ) မန္တလေးနည်းပညာတက္ကသိုလ်
(ဂ) မြန်မာနိုင်ငံလေကြောင်းနှင့် အာကာသပညာတက္ကသိုလ်
(ဃ) နည်းပညာတက္ကသိုလ်(ရတနာပုံဆိုင်ဘာစီးတီး)
(င) ရန်ကုန်ကွန်ပျူတာတက္ကသိုလ်
(စ) မန္တလေးကွန်ပျူတာတက္ကသိုလ်

၂။ လိုအပ်သောအရည်အချင်းများ

(က) ဝင်ခွင့်လျှောက်ထားချိန်တွင် လျှောက်ထားသူနှင့် မိဘနှစ်ပါးစလုံးသည် တည်ဆဲနိုင်ငံသားဖြစ်မှု ဥပဒေနှင့်ကိုက်ညီသောနိုင်ငံသားဖြစ်ရမည်။
(ခ) ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသများ (နဂါ၊ ဓန၊ ပအိုဝ်း၊ ပလောင်၊ ကိုးကန့်၊ ဝ) နှင့် နိုင်ငံတော်မှ ထုတ်ပြန်ထားသော ဒေသစရိတ်ခံစားခွင့်ရှိသည့် သွားလာရေးနှင့် လူမှုရေးခက်ခဲသောဒေသများတွင် အမြဲနေထိုင်သူ၊ အခြေခံပညာသင်တန်း (စတန်း၊ ၉ တန်း၊ ၁၀တန်း)များကို ၎င်းဒေသများတွင် ဆက်တိုက်ပညာသင်ကြားခဲ့ပြီး ၎င်းဒေသများမှပင် တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း စာမေးပွဲအောင်မြင်သူ ဖြစ်ရမည်။ အပြင် အဆိုပါဒေသအတွင်း ပြန်လည်အကျိုးပြုနိုင်သူဖြစ်ကြောင်း သက်ဆိုင်ရာ ဒေသအာဏာပိုင်အဖွဲ့အစည်း (မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး)၏ ထောက်ခံချက်(မူရင်း) ပါရှိရမည်။

မှတ်ချက်။ အပိုဒ် (၂) ခ)ပါ ဒေသများတွင် နေထိုင်သော်လည်း အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်းမရှိခြင်း၊ စာမေးပွဲမရှိခြင်း၊ အခြေခံပညာအထက်တန်း ကျောင်းမရှိသော်လည်း သိပ္ပံဘာသာတွဲသင်ကြားနိုင်မှုမရှိခြင်းတို့ကြောင့် အနီးစပ်ဆုံးမြို့နယ်ရှိ အထက်တန်းကျောင်းမှ အောင်မြင်သောကျောင်းသား များအား (စတန်း၊ ၉ တန်း၊ ၁၀တန်း)ကို ခက်ခဲဒေသတွင် (၃)နှစ်ဆက်တိုက် တက်ရောက်ခွင့်ပေးခြင်းမရှိသော်လည်း ခြင်းချက်ဖြင့် စဉ်းစားမည်။

(ဂ) ၂၀၁၄ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းစာမေးပွဲတွင် အောက်ဖော်ပြပါဘာသာတွဲ များဖြင့် အောင်မြင်သူများဖြစ်ရမည်-
(၁) မြန်မာစာ၊ အင်္ဂလိပ်စာ၊ သင်္ချာ၊ ဘောဂဗေဒ၊ ရူပဗေဒ၊ ဓာတုဗေဒ
(၂) မြန်မာစာ၊ အင်္ဂလိပ်စာ၊ သင်္ချာ၊ သမိုင်း၊ ရူပဗေဒ၊ ဓာတုဗေဒ
(၃) မြန်မာစာ၊ အင်္ဂလိပ်စာ၊ သင်္ချာ၊ စိတ်ကြိုက်မြန်မာစာ၊ ရူပဗေဒ၊ ဓာတုဗေဒ
(၄) မြန်မာစာ၊ အင်္ဂလိပ်စာ၊ သင်္ချာ၊ ရူပဗေဒ၊ ဓာတုဗေဒ၊ ဇီဝဗေဒ
(၅) မြန်မာစာ၊ အင်္ဂလိပ်စာ၊ သင်္ချာ၊ ပထဝီဝင်၊ ရူပဗေဒ၊ ဓာတုဗေဒ

၃။ လျှောက်လွှာနှင့်အတူ အောက်ပါအချက်များ ပူးတွဲတင်ပြရမည်-
(က) မြန်မာနိုင်ငံစာစစ်အဖွဲ့မှ ထုတ်ပေးသည့် တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းစာမေးပွဲအောင် ရမှတ် စာရင်း(မူရင်း) တစ်စောင်
(ခ) ၎င်းဒေသရှိကျောင်းမှ သုံးနှစ်ဆက်တိုက် တက်ရောက်ခဲ့သူဖြစ်ကြောင်းနှင့် တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းစာမေးပွဲအား ၎င်းဒေသရှိစာစစ်ဌာနမှ အောင်မြင်သူဖြစ်ကြောင်း သက်ဆိုင်ရာ အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း၊ ကျောင်းအုပ်ကြီး ထောက်ခံချက်နှင့်မြို့နယ်ပညာရေးမှူးတို့၏ထောက်ခံချက်
(ဂ) အိမ်ထောင်စုစာရင်းဇယားမိတ္တူနှင့် ၎င်းဒေသတွင်(၃)နှစ် ဆက်တိုက်နေထိုင်သူဖြစ်ကြောင်း သက်ဆိုင်ရာ ဒေသအာဏာပိုင်များ၏ထောက်ခံချက်
(ဃ) လျှောက်ထားသူနှင့် မိဘနှစ်ပါးစလုံးတို့၏နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ် မိတ္တူများ
(င) လိုင်စင်အရွယ်ရောင်စုံဓာတ်ပုံနှစ်ပုံ

၄။ ပူးတွဲဖော်ပြပါ လျှောက်လွှာနမူနာပုံစံအတိုင်း A-4 Sizeဖြင့် ကွန်ပျူတာစာစီ၍ မိမိအစီအစဉ်ဖြင့် လျှောက်ထားရန် ဖြစ်ပါသည်။

၅။ လျှောက်လွှာများကို ၂၁-၁၂-၂၀၁၄ရက် နောက်ဆုံးထား၍ အဆင့်မြင့်သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဦးစီးဌာန၊ သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဝန်ကြီးဌာန၊ ရုံးအမှတ် ၂၁၊ နေပြည်တော်သို့ တိုက်ရိုက်ပေးပို့ လျှောက်ထားရန် ဖြစ်ပါသည်။
မှတ်ချက်။ ရုံးပိတ်ရက်များတွင်လည်း လျှောက်လွှာများနှင့် မပြည့်စုံသော လျှောက်လွှာများအား ထည့်သွင်းစဉ်းစားမည်မဟုတ်ပါ။

၆။ ရောက်ရှိလာသော လျှောက်လွှာများနှင့်အမှတ်စာရင်းများကို အဆင့်မြင့်သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဦးစီးဌာနနှင့် စက်မှုနှင့်သက်မွေးပညာဦးစီးဌာန၏တက္ကသိုလ်ဝင်ခွင့်ရွေးချယ်ရေးအဖွဲ့မှ စိစစ်၍ရွေးချယ်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။
(မှတ်ချက်။ ရွေးချယ်ခြင်း မခံရသူများအား ပြန်လည်အကြောင်းကြားမည်မဟုတ်ပါ။)

၇။ အသေးစိတ်သိလိုပါက အဆင့်မြင့်သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဦးစီးဌာန၊ နေပြည်တော် ဖုန်း- ၀၆၇-၄၀၄၈၃၄၀၊ ၀၆၇-၄၀၄၈၃၄၁၊ ၀၆၇-၄၀၄၈၃၄၂၊ ၀၆၇-၄၀၄၈၃၄၃၊ ၀၆၇-၄၀၄၈၃၄၄ တို့သို့ ရုံးချိန်အတွင်း ဆက်သွယ်ရန်ခေါ်ယူနိုင်ပါသည်။

လျှောက်လွှာနမူနာပုံစံ

သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဝန်ကြီးဌာန
အဆင့်မြင့်တက္ကသိုလ်ဝင်ခွင့်လျှောက်လွှာ
(၂၀၁၄ ခုနှစ်၊ တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းစာမေးပွဲအောင်မြင်သူများအတွက်သာ)

၁။ အမည်(မြန်မာ)----- ကျား မ
(အင်္ဂလိပ်)-----

၂။ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်အမှတ်-----

၃။ မွေးသက္ကရာဇ်(ခုနှစ်၊ လ၊ ရက်)-----

၄။ လူမျိုး----- ကိုးကွယ်သည့်ဘာသာ-----

၅။ ဖခင်အမည်----- နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်အမှတ်-----

၆။ မိခင်အမည်----- နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်အမှတ်-----

၇။ အလုပ်အကိုင်-----

၈။ တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းပွဲ ခဲ့အမှတ်----- စာစစ်ဌာန-----

၉။ အောင်မြင်သည့်ခုနှစ်-----

၁၀။ တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းတက်ရောက်ခဲ့သည့်ကျောင်းနှင့်မြို့နယ်-----

၁၀။ အမြဲနေထိုင်သောလိပ်စာ-----

၁၁။ ဆက်သွယ်ရန်လိပ်စာအပြည့်အစုံနှင့် ဖုန်းနံပါတ်-----

ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန
အမျိုးသားစီမံခန့်ခွဲမှုပညာကောလိပ်
National Management College (NMC) နှင့်
MPDC Education
တို့ပူးပေါင်း၍ ဖွင့်လှစ်သော
Certificate in Marketing Management(CMM)
အမှတ်စဉ်(၆)သင်တန်းသားများ လျှောက်လွှာခေါ်ယူခြင်း

အမျိုးသားစီမံခန့်ခွဲမှုပညာကောလိပ် (NMC)နှင့် Myanmar Professional Development Center-MPDC Education တို့ပူးပေါင်း၍ Certificate in Marketing Management(CMM)သင်တန်း အမှတ်စဉ်(၆)ကို ဖွင့်လှစ်မည်ဖြစ်ပါသည်။

၁။ တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းအောင်မြင်ပြီးသူများနှင့် တက္ကသိုလ်တစ်ခုခုမှ ဘွဲ့ရရှိထားသူများ လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။

၂။ သင်တန်းကာလမှာ(၆)လဖြစ်ပြီး ၂၀၁၅ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီ ၁ ရက်တွင် စတင်ဖွင့်လှစ်ပါမည်။

၃။ Marketing Management သင်တန်းတွင် ဈေးကွက်စီးပွားရေးကိုထိုးဖောက်နိုင်သော အခြေခံအချက်အလက်များကို သင်ကြားရမည်ဖြစ်ပြီး သင်တန်းပြီးဆုံးပါက Marketing Manager အဖြစ် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ရရှိနိုင်ပါသည်။

၄။ ပညာအရည်အချင်း အထောက်အထား(မူရင်း)နှင့် မိတ္တူနှစ်စုံ၊ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြား(မူရင်း) နှင့် မိတ္တူနှစ်စုံ၊ လိုင်စင်ဓာတ်ပုံငါးပုံ တင်ပြရမည်။

(လူဦးရေကန့်သတ်ထားပါသဖြင့် ကြိုတင်စာရင်းပေးသွင်းနိုင်ပါသည်။)

အသေးစိတ်သိလိုပါက - အမျိုးသားစီမံခန့်ခွဲမှုပညာကောလိပ်(လေးထပ်စာသင်ဆောင်၊
MPDC ရုံးခန်း)၊ ဗိုလ်တထောင်ဘုရားလမ်းနှင့် ကုန်သည်လမ်းထောင့်၊
ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ်
ဖုန်း-၀၉-၄၉၂၀၅၅၀၊ ၀၉-၄၂၀၁၂၅၉၀၊ ၀၉-၄၂၀၁၀၄၇၇

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း
ယာဉ်အမှတ် ၂၄/၄၇၂၈၊ Suzuki Swift,Hatch Back ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဒေါ်အေးအေးမြင့် ၁၂/ရကန(နိုင်)၀၂၄၈၈၀ က (ကမ-၃) မျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။
ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်း)၊ ရန်ကုန်မြို့

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း
ယာဉ်အမှတ် 1G/6654, Nissan Wingroad JY12,S/W(4x2)R ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးအောင်စိုးဝင်း NZN-၀၆၁၃၆၇ က (ကမ-၃) မျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။
ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(ရန်ကုန်အောက်ပိုင်း)၊ ရန်ကုန်မြို့

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း
ယာဉ်အမှတ် ၅၇/၅၇၅၇၊ Toyota Lexus Lx600,S/L(4x4)L ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးကောင်းထက်ထွန်း ၁၂/သယက(နိုင်) ၁၆၆၄၉၄ က (ကမ-၃) မျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။
ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်း)၊ အင်းစိန်မြို့နယ်

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ
ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန
ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန
ရန်ကုန်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး
အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

၁။ ရန်ကုန်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးတွင် အသုံးပြုရန် ရုံးသုံးပရိဘောဂ (၁၅)မျိုးကို မြန်မာ့ကုမ္ပဏီလီမိတက်မှ ဝယ်ယူလိုပါသည်။
တင်ဒါပုံစံရောင်းချမည့်ရက် - ၁၀-၁၂-၂၀၁၄ရက် (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့)
တင်ဒါပုံစံမည့်ရက်၊ အချိန် - ၁၉-၁၂-၂၀၁၄ရက်(သောကြာနေ့) ၁၆:၀၀နာရီ

၂။ တင်ဒါပုံစံနှင့် အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို ရုံးဖွင့်ရက်များတွင် ရုံးချိန်အတွင်း ရန်ကုန်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး၊ ဆေးရုံအုပ်ကြီးရုံး၊ ငွေစာရင်းဌာနသို့ ဆက်သွယ် စုံစမ်းမေးမြန်းနိုင်ပါသည်။
ရန်ကုန်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန
ဒုတိယ(၅၅၀)ဆုံ၊ ရန်ကင်းကလေးဆေးရုံကြီး၊ ရန်ကုန်မြို့
အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

၁။ ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန၊ ရန်ကင်းကလေးဆေးရုံကြီးတွင် ဆေးကုသမှုခံယူနေသော လူနာများအတွက် လိုအပ်သောဆေးဝါးများကို မြန်မာ့ကုမ္ပဏီလီမိတက်မှ ဝယ်ယူမည်ဖြစ်ပါ၍ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါများပေးသွင်းရန် ခေါ်ယူအပ်ပါသည်။

၂။ (က) **ဈေးနှုန်းတင်သွင်းလွှာပုံစံများ** - ၁၂-၁၂-၂၀၁၄ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီ စတင်ရောင်းချမည့်ရက်နှင့်အချိန်
(ခ) **တင်ဒါပုံစံမည့်ရက်နှင့်အချိန်** - ၁၁-၁-၂၀၁၅ ရက်၊ ညနေ ၄:၀၀ နာရီ

၃။ တင်ဒါစည်းမျဉ်းစည်းကမ်းချက်များနှင့် ဝယ်ယူမည့်ဆေးဝါးများစာရင်းအသေးစိတ်ကို သိရှိလိုပါက နေ့စဉ်ရုံးချိန်အတွင်း အောက်ပါလိပ်စာတွင် လာရောက်စုံစမ်းနိုင်ပါသည်။
ဆေးရုံအုပ်ကြီးရုံး၊ ရန်ကင်းကလေးဆေးရုံကြီး
အမှတ် ၉၀၊ သစ္စာလမ်းမကြီး၊ ကံဘို၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း-၀၁-၈၅၅၀၆၇၉

စက်မှုဝန်ကြီးဌာန
ဆေးဝါးနှင့်စားသောက်ကုန်လုပ်ငန်း
အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

၁။ ဝင်းသူဇာအရောင်းဆိုင် (BPI)နှင့် ဝင်းသူဇာအရောင်းဆိုင်(ပျော်ဘွယ်)မှ အောက်ဖော်ပြပါ လက်ကုန်ပစ္စည်းများနှင့် ပုလင်းသွင်းအရက်များအား မျက်မြင်အခြေအနေအတိုင်း ရောင်းချမည်ဖြစ်၍ တင်ဒါစာရင်းသွင်းနိုင်ပါသည်။

(က) ဝင်းသူဇာအရောင်းဆိုင် (BPI)ရှိ လက်ကုန်ပစ္စည်း ၂၆၂ မျိုးနှင့် ပုလင်းသွင်းအရက် ၅ မျိုး
(ခ) ဝင်းသူဇာအရောင်းဆိုင်(ပျော်ဘွယ်)ရှိ လက်ကုန်ပစ္စည်း ၁၁၃ မျိုးနှင့် ပုလင်းသွင်းအရက် ၁၅ မျိုး

မှတ်ချက်။ ဝင်းသူဇာလက်ကုန်ပစ္စည်းများနှင့် ပုလင်းသွင်းအရက်များအား သီးခြားစီလည်း တင်ဒါပေးသွင်းနိုင်ပါသည်။

တင်ဒါစတင်ရောင်းချမည့်ရက် - ၁၅-၁၂-၂၀၁၄ ရက်
တင်ဒါပုံစံမည့်ရက်နှင့်အချိန် - ၁၄-၁-၂၀၁၅ ရက် ၁၆:၀၀ နာရီ
ဈေးနှုန်းတင်သွင်းရမည့်နေရာ - စက်မှုဝန်ကြီးဌာန၊ ဒုတိယဝန်ကြီးရုံးအဖွဲ့၊ ရုံးခန်း၊ ရုံးအမှတ် ၃၇၊ နေပြည်တော်

၂။ တင်ဒါပုံစံ၊ တင်ဒါစည်းကမ်းချက်များနှင့် ပစ္စည်းစာရင်းအသေးစိတ်သိရှိလိုပါက ဆေးဝါးနှင့် စားသောက်ကုန်လုပ်ငန်း၊ ရောင်းချဖြန့်ဖြူးရေးဌာန ဖုန်း-၀၆၇-၄၀၄၀၄၉၊ ၀၆၇-၄၀၄၀၄၀၊ ၀၆၇-၄၀၄၀၄၁၊ ၀၆၇-၄၀၄၀၄၂ တို့သို့ ရုံးချိန်အတွင်း လာရောက် စုံစမ်းနိုင်ပါသည်။

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန
ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန
ရန်ကုန်မြို့၊ မျက်စိရောဂါအထူးကုဆေးရုံကြီး
အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

၁။ ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန၊ ရန်ကုန်မြို့၊ မျက်စိရောဂါအထူးကုဆေးရုံကြီးတွင် တက်ရောက်ကုသလျက်ရှိသော လူနာများအား ကုသပေးရန်လိုအပ်သော F.D.A အသိအမှတ်ပြု ဆေးဝါးများကို မြန်မာ့ကုမ္ပဏီလီမိတက်မှ ဝယ်ယူလိုပါသည်။

၂။ **တင်ဒါပုံစံရောင်းချမည့်ရက် - ၈-၁၂-၂၀၁၄ ရက် (တနင်္လာနေ့)**
တင်ဒါပုံစံမည့်ရက်နှင့်အချိန် - ၇-၁-၂၀၁၅ရက်(ဗုဒ္ဓဟူးနေ့)ညနေ ၄:၀၀နာရီ

၃။ တင်ဒါပုံစံနှင့်အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို အောက်ပါလိပ်စာတွင် လာရောက် ဝယ်ယူစုံစမ်းနိုင်ပါသည်။
ဆေးရုံအုပ်ကြီးရုံး
မျက်စိရောဂါအထူးကုဆေးရုံကြီး
အမှတ် ၃၀၊ နတ်မောက်လမ်း၊ တာမွေမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့
ဖုန်း-၀၁-၅၅၇၉၅၆၊ ၅၄၉၁၇၇

၁။ လျှောက်ထားနိုင်သည့် အဆင့်မြင့်တက္ကသိုလ်များ

(က) ရန်ကုန်နည်းပညာတက္ကသိုလ်
(ခ) မန္တလေးနည်းပညာတက္ကသိုလ်
(ဂ) ရန်ကုန်ကွန်ပျူတာတက္ကသိုလ်(ဗဟန်းနယ်မြေ)
(ဃ) မန္တလေးကွန်ပျူတာတက္ကသိုလ်
(င) မြန်မာနိုင်ငံလေကြောင်းနှင့် အာကာသပညာတက္ကသိုလ်
(စ) နည်းပညာတက္ကသိုလ်(ရတနာပုံဆိုင်ဘာစီးတီး)

၁၃။ ဦးစားပေးအလိုက် လျှောက်ထားလိုသည့် အဆင့်မြင့်တက္ကသိုလ်များ

(က)
(ခ)
(ဂ)
(ဃ)
(င)
(စ)

၁၄။ ဝန်ခံချက်
အထက်ဖော်ပြပါ အချက်အလက်များ မှန်ကန်ပါသည်။
ရက်စွဲ။ -----

ဝင်ခွင့်လျှောက်ထားသူလက်မှတ်
အထက်ဖော်ပြပါ အချက်အလက်များ မှန်ကန်ကြောင်း တာဝန်ယူလက်မှတ်ရေးထိုးပါသည်။
ရက်စွဲ။ -----

မိဘ/အုပ်ထိန်းသူလက်မှတ်



မြကြာဖြူ ချည်ချောလုံချည် ကုန်အမှတ်တံဆိပ်ကို တုပသုံးစွဲမိခဲ့ခြင်းအတွက် ကုန်အမှတ်တံဆိပ်ပိုင်ရှင်နှင့် အများပြည်သူတို့အား

ဝန်ချတောင်းပန်ခြင်း

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ရန်ကုန်မြို့၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်၊ ယုဇနပလာဇာ အနောက်ဘက်တန်း၊ စံပယ်လမ်း၊ တိုက်အမှတ် ၈၊ အခန်း ၇နှင့် ရန်ကုန်မြို့၊ အဆင့်မြင့်မင်္ဂလာဈေး၊ မြေညီထပ်၊ အမှတ်(၆၁-၆၂)တို့တွင် ဖွင့်လှစ်ထားရှိသော ယဉ်ယဉ် အထည်ဆိုင်ပိုင်ရှင်ဖြစ်သူ ဒေါ်ရင်ပို့(ခ)ဒေါ်ယဉ်ပို့ ၁၂/လမတ(နိုင်)၀၁၀၉၃၅ က ရန်ကုန်မြို့တော်စာချုပ်စာတမ်းများ မှတ်ပုံတင်ဌာနမှူးရုံး၏ မှတ်ပုံတင်ကြေညာ စာတမ်းစာချုပ်အမှတ် ၅၅၇၆/၂၀၀၂ဖြင့် မှတ်ပုံတင်သွင်းကြေညာ၍ တစ်ဦးတည်းမူ ပိုင်သုံးစွဲလျက်ရှိသော မြကြာဖြူချည်ချောလုံချည် ကုန်အမှတ်တံဆိပ်ကို ဦးမာမက် ဟူဆောန်၏သား ကျွန်တော်ဦးကျော်ဝင်း MDW-၂၄၉၀၈၀က အတိအလင်းတုပ၍ အရည်အသွေးညံ့ဖျင်းသည့် အခြားသောလုံချည်များပေါ်တွင် ကပ်နှိပ်ပြီး မြကြာဖြူ ချည်ချောလုံချည်အစစ်အဖြစ် ဖြန့်ချိရောင်းချမိခဲ့ပါသည်။ ထိုသို့ မြကြာဖြူချည်ချော လုံချည်ကုန်အမှတ်တံဆိပ်ကိုတုပ၍ အရည်အသွေးညံ့ဖျင်းသည့် အခြားသော လုံချည် များပေါ်တွင် ကပ်နှိပ်ပြီး မြကြာဖြူချည်ချောလုံချည်အစစ်အဖြစ် ဖြန့်ချိရောင်းချမိခဲ့ ခြင်းကို မြကြာဖြူချည်ချောလုံချည် ကုန်အမှတ်တံဆိပ်၏ အစစ်အမှန်ပိုင်ရှင်ဖြစ်သော ဒေါ်ရင်ပို့(ခ)ဒေါ်ယဉ်ပို့နှင့်ဝယ်ယူသုံးစွဲမိသူ အများပြည်သူတို့အား ဝန်ချတောင်းပန်ပါ ကြောင်းနှင့် နောင်တွင်မြကြာဖြူချည်ချောလုံချည်အမှတ်တံဆိပ်ကို အတိအလင်း တုပခြင်း၊ ဆင်တူယိုးမှားတုပခြင်းအပါအဝင် ဒေါ်ရင်ပို့(ခ)ဒေါ်ယဉ်ပို့၏ အကျိုး စီးပွားကို ထိခိုက်နစ်နာစေသည့် မည်သည့်ပြုမူဆောင်ရွက်ချက်ကိုမျှ မပြုလုပ်၊ မဆောင်ရွက်တော့ပါကြောင်း အလေးအနက် ဝန်ခံကတိပြု ဝန်ချတောင်းပန်အပ် ပါသည်။

ဦးကျော်ဝင်း(ဘ)ဦးမာမက်ဟူဆောန်
MDW-၂၄၉၀၈၀

အမှတ် ၂၂၊ ၂၃ လမ်း၊ ၈၁x၈၂ လမ်းကြား၊
အောင်မြေသာဇံမြို့နယ်၊ မန္တလေးမြို့

သမဝါယမရေးရာ

သမဝါယမရေးရာ

သမဝါယမရေးရာ



ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး၊ လူမှုစီးပွားမြှင့်တင်ရေး၊ ဆင်းရဲမှုလျှော့ချရေးနှင့် သမဝါယမ



အမှတ်စဉ်(၁)

နိုင်ငံတော်သမ္မတ၏ လမ်းညွှန်ချက်

“ အခြေခံအကျဆုံးဖြစ်သည့် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှုလျှော့ချရေး အောင်မြင်ရန်အတွက် သမဝါယမလုပ်ငန်းသည် အဓိကပါဝင်နေသည်ကို မြင်တွေ့လာရကြောင်း၊ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှုလျှော့ချရေးကို သမဝါယမလုပ်ငန်းများဖြင့် မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ပေးသွားရန်ဖြစ်ကြောင်း၊ စိုက်ပျိုးရေးပိုင်းတွင် လည်း သမဝါယမနှင့် ပေါင်းစပ်ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းများရှိကြောင်း၊ ယနေ့ပြည်သူများ လိုအပ်နေသည်မှာ အရင်းအနှီးဖြစ်ကြောင်း၊ မွေးမြူရေးနှင့် ပတ်သက်၍လည်း အလားတူဖြစ်ကြောင်း၊ SME မှာ သမဝါယမနှင့် မကင်းကြောင်း၊ ထို့ကြောင့်သမဝါယမ၏လုပ်ငန်းပိုင်းမှာ အလွန်ကျယ်ပြန့်ကြောင်း၊ သို့ဖြစ်၍ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့်ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှုလျှော့ချရေးကို သမဝါယမကဏ္ဍမှ ထိထိရောက်ရောက် အောင်မြင်အောင် ဆောင်ရွက်ရန် ဖြစ်ကြောင်း-”



What is A Cooperative?

- ❖ A Cooperative is a special type of enterprises.
- ❖ It is also a social enterprise that promotes peace and democracy.
- ❖ It is a social enterprise that balances two main goals:
 - ▲ Satisfying member's needs and
 - ▲ Pursuing profit and sustainability.

“ လူအများ၏ လိုအပ်ချက် (Needs) အရ ပေါ်ပေါက်လာသည့် သမဝါယမ ”

(၁၇) ရာစု၊ စက်မှုတော်လှန်ရေး၏ ရိုက်ခတ်မှုကြောင့် ကြုံတွေ့ခဲ့ရသည့် အခြေခံပြည်သူများ၏ စားဝတ်နေရေးအခက်အခဲများကို ကျော်လွှားနိုင်ရန် အရင်းအနှီး၊ နည်းပညာ၊ ဈေးကွက်အားနည်းသူများ အချင်းချင်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုအဖြစ် ၁၈၄၆ ခုနှစ်တွင် အင်္ဂလန်နိုင်ငံက စတင်ခဲ့သည့် သမဝါယမလုပ်ငန်းများသည် လူအများ၏ လိုအပ်ချက် (Needs) အရ ပေါ်ပေါက်လာခဲ့ပြီး ယနေ့အထိ လူအများ၏ လိုအပ်ချက်နှင့် ကိုက်ညီဆဲ ဖြစ်ပါသည်။ အထူးသဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ကျေးလက်နေပြည်သူများ၊ မြို့ပြနေအခြေခံပြည်သူများ၏ ပကတိအရှိတရား Reality အရ ၎င်းတို့၏ လိုအပ်ချက် (Needs) နဲ့ ကိုက်ညီလျက်ရှိသည်။

- ### ❖ သမဝါယမစနစ်၏ အနှစ်သာရ (၆)ချက်
- (၁) ကိုယ့်အားကိုယ်ကိုးခြင်း - Self-help
 - (၂) ကိုယ်တိုင်တာဝန်ယူ ဆောင်ရွက်ခြင်း - Self-responsibility
 - (၃) အများဆန္ဒနှင့်အညီ စီမံခန့်ခွဲခြင်း - Democracy
 - (၄) တန်းတူညီမျှခြင်း - Equality
 - (၅) တရားမျှတခြင်း - Equity
 - (၆) စည်းလုံးညီညွတ်ခြင်း - Solidarity



- ### သမဝါယမကျင့်ဝတ် (၄)ချက်
- (၁) ရိုးသားခြင်း
 - (၂) ပွင့်လင်းခြင်း
 - (၃) လူမှုရေးစိတ်ဓာတ်ရှိခြင်း
 - (၄) အများအကျိုးကို အလေးထားခြင်း

- ### ❖ သမဝါယမစနစ်၏ သဘောတရားနှင့် မူဝါဒ သမဝါယမသည် -
- ၁။ Voluntary - မိမိတို့ဆန္ဒအလျောက် စုပေါင်းဖွဲ့စည်းနိုင်သည်။ မဖွဲ့မနေရ၊ မပါမနေရမဟုတ်ပါ။
 - ၂။ All inclusive - လူမျိုးဘာသာ၊ အသားအရောင်မရွေး၊ နိုင်ငံရေး၊ ဆင်းရဲချမ်းသာမရွေး အားလုံးပါဝင်နိုင်သည်။
 - ၃။ Democracy - အသင်း၏ လုပ်ငန်းအရပ်ရပ်ကို အသင်းသားများဆန္ဒဖြင့် စီမံခန့်ခွဲဆောင်ရွက်နိုင်သည်။
 - ၄။ Cooperate - အသင်းသားများ ပါဝင်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်သည်။
 - ၅။ Autonomous and Independent - ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်၊ လွတ်လပ်ခွင့်ရှိသည်။
 - ၆။ Socioeconomy - စီးပွားရေးသာမက ပညာ၊ ကျန်းမာ၊ လေ့ကျင့်သင်ကြား၊ သတင်းပြန်ကြားစသည့် လူမှုရေးများ ပါဝင်သည်။
 - ၇။ Cooperation and Coordination - သမဝါယမအချင်းချင်းပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး။
 - ၈။ Community Development - လူ့အဖွဲ့အစည်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးတို့ဖြစ်ပါသည်။

အချပ်ပို (၁၀)မှ

အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ သမဝါယမအဖွဲ့ချုပ် (ICA) ကို နိုင်ငံတကာရှိ သမဝါယမအဖွဲ့ချုပ်များ ရင်းနှီးစွာ ပေါင်းသင်းဆက်ဆံနိုင်ရန်နှင့် စီးပွားရေးအားဖြင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုမြှင့်တင်စေရန် ရည်ရွယ်ချက်များဖြင့် ၁၈၉၅ ခုနှစ်တွင် အင်္ဂလန်နိုင်ငံ၌ စတင်ဖွဲ့စည်းခဲ့ပြီး ယနေ့ထိ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံပေါင်း (၉၆) နိုင်ငံမှ အဖွဲ့အစည်း (၂၇၀) ဖွဲ့၊ အသင်းသား သန်း (၁၀၀၀) ကျော်ဖြင့် ပါဝင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုသမဝါယမအသင်းလီမိတက်သည် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ သမဝါယမအဖွဲ့ချုပ် [International Co-operative Alliance (ICA)] သို့ ၁၉၉၃ ခုနှစ် စက်တင်ဘာလ (၇) ရက်နေ့တွင် စတင်ဝင်ရောက်ခဲ့ပါသည်။ ထို့အပြင် အာရှဒေသ ငွေစုငွေချေး အသင်းစုချုပ်များအဖွဲ့ [Association of Asian Confederation of Credit Unions (ACCU)] သို့ ၂၀၁၁ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ (၂၅) ရက်နေ့တွင် လည်းကောင်း၊ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ငါးလုပ်ငန်း သမဝါယမအဖွဲ့ [International Co-operative Fisheries Organization (ICFO)] သို့ ၂၀၁၂ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ (၂၈) ရက်နေ့တွင်လည်းကောင်း အဖွဲ့ဝင်အဖြစ် ဝင်ရောက်နိုင်ခဲ့ပါသည်။

ယနေ့ကမ္ဘာတွင် အောင်မြင်နေသော နိုင်ငံတကာမှ သမဝါယမအသင်းများ

<p>Raiffeisen third - largest banking group in Switzenland</p> <ul style="list-style-type: none"> ❖ အမျိုးအစား - သမဝါယမဘဏ်လုပ်ငန်း ❖ နိုင်ငံ - ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံ ❖ သုံးစွဲသူပေါင်း - ၃.၇ သန်း ❖ အသင်းသားပေါင်း - (၁.၈)သန်း ❖ စီမံခန့်ခွဲမှု - ဥပဒေနှင့်အညီ လွတ်လပ်စွာ စီမံခန့်ခွဲမှုရှိ ❖ လုပ်ငန်းအမျိုးအစား - ငွေကြေးဝန်ဆောင်မှု ❖ ဆောင်ပုဒ် - သုံးစွဲသူများနှင့်နီးကပ်စွာ ဆောင်ရွက်ရန်၊ မျှဝေခံစားရန်၊ ယုံကြည်မှုကို တန်ဖိုးထားရန်၊ အသင်းသားများအပေါ် အကျိုးပြုရန် 		<p>Foodstuffs (Auckland) Cooperative Society</p> <ul style="list-style-type: none"> ❖ အမျိုးအစား - စားသောက်ကုန် သမဝါယမအသင်း ❖ နိုင်ငံ - နယူးဇီလန် ❖ အသင်းသားပေါင်း - ၃၀၀၀၀ ကျော် ❖ စတင်တည်ထောင်သူ - J Heaton Barker ❖ စတင်ဖွဲ့စည်းသည့်ရက်စွဲ - 6-7-1992 ❖ စတင်တည်ထောင်သည့်နေရာ - Auckland ❖ လုပ်ငန်းများ <ul style="list-style-type: none"> ▲ စားသောက်ကုန်လုပ်ငန်း ▲ အမှတ်တံဆိပ်များပြုလုပ်ပေးသည့်လုပ်ငန်း ▲ ကျန်းမာရေး အာဟာရဖြည့်စွက်စာလုပ်ငန်း 	
---	---	--	--

ကမ္ဘာပေါ်ရှိသမဝါယမအသင်းများ၏ စွမ်းဆောင်ရည်

- ❖ ကမ္ဘာ့နိုင်ငံပေါင်း(၁၉၄)နိုင်ငံတွင် သမဝါယမအသင်းဝင် သန်း (၁၀၀၀) ကျော် (ကမ္ဘာလူဦးရေ၏ ၇ ပုံ ၁ ပုံ)ရှိ။
- ❖ အလုပ်အကိုင်ပေါင်းသန်း (၂၅၀) ကျော်ကို သမဝါယမအသင်းများက ဖော်ဆောင်ပေးလျက်ရှိ။
- ❖ ပုဂ္ဂလိကလုပ်ငန်းကြီးများက ဖော်ဆောင်ပေးမှုများထက် ၂၀% ပိုမိုများပြား။
- ❖ အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု၏ ၄၀% သော နိုင်ငံသားများသည် သမဝါယမအသင်းသားများဖြစ်ပြီး ကမ္ဘာတွင် သမဝါယမအသင်းသား အများဆုံးရှိသောနိုင်ငံဖြစ်။
- ❖ ကင်ညာနိုင်ငံ GDP ၏ ၄၅% ကိုလည်းကောင်း၊ နယူးဇီလန်နိုင်ငံ GDP ၏ ၂၂% ကိုလည်းကောင်း သမဝါယမအသင်းများက ထုတ်လုပ်ပေးခြင်းဖြစ်။
- ❖ ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံ၏ ၉၀% သော ပြည်တွင်းပြည်ပ ကုန်သွယ်မှုကို သမဝါယမအသင်းများက ပြုလုပ်လျက်ရှိ။
- ❖ ကိုလံဘီယာနိုင်ငံ၏ ၂၄% သော ကျန်းမာရေးဝန်ဆောင်မှုကို သမဝါယမအသင်းများက တာဝန်ယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိ။

<p>National Agricultural Co-operative Federation (NACF)</p> <ul style="list-style-type: none"> ❖ အမျိုးအစား - စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်ရေးသမဝါယမ ❖ နိုင်ငံ - တောင်ကိုရီးယား ❖ ပိုင်ဆိုင်မှု - \$ 200 billion ❖ တစ်နှစ်ဝင်ငွေ - \$ 24.7 billion ❖ အသင်းပေါင်း ၄၀၀၀ကျော်နှင့် ဆက်စပ်ဆောင်ရွက် ❖ လယ်သမားအသင်းပေါင်း ၂.၄ သန်းကျော် ❖ လုပ်ငန်းများ <ul style="list-style-type: none"> ▲ လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍ ▲ လယ်ယာသီးနှံ၊ ဟင်းသီးဟင်းရွက်သီးနှံရောင်းချခြင်း ▲ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်း ▲ အသားရောင်းချခြင်းလုပ်ငန်း ▲ အခြားစားသောက်ကုန်ရောင်းချရေး ▲ ဘဏ်လုပ်ငန်းနှင့် ငွေကြေးဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း 		<p>Indian Farmers Fertiliser Cooperative (IFFCO)</p> <ul style="list-style-type: none"> ❖ အမျိုးအစား - ဓာတ်မြေဩဇာထုတ်လုပ် ရောင်းချရေး သမဝါယမအသင်း ❖ နိုင်ငံ - အိန္ဒိယ ❖ အသင်းဝင်အသင်းပေါင်း - ၃၉၈၂၄ သင်း ❖ စတင်ဖွဲ့စည်းသည့်ရက်စွဲ - 3-11-1967 ❖ အစုရှယ်ယာပေါင်း - \$ (၉၅)သန်း ❖ ၂၀၁၀-၁၁ အခွန်ဆောင်ပြီး အမြတ် - \$ သန်း (၁၃၀) ❖ လုပ်ငန်းများ <ul style="list-style-type: none"> ▲ Ammonia-Urea ထုတ်စက်ရုံ- (၃) ရုံ ▲ DAP (Diammonium Phosphate) ထုတ်စက်ရုံ (၂)ရုံ (အိန္ဒိယနိုင်ငံ (၂၉) ပြည်နယ်တွင် ရောင်းချ-) 	
---	--	---	---

သမဝါယမဟာ ဆင်းရဲတုနိုင်ငံတွေမှာသာရှိပြီး တိုင်းပြည်ချမ်းသာတိုးတက်လာရင် သမဝါယမတွေ ရှိဖို့မလိုဘူးလို့ ယုံကြည်ခဲ့ကြတယ်။ အမှန်တော့ သမဝါယမလှုပ်ရှားမှုဟာ အချမ်းသာဆုံးနိုင်ငံတွေမှာ ရှင်သန်နေတာတွေ့ရတယ်။

(၈-၇-၂၀၁၃ ရက်နေ့ထုတ် မြန်မာ့အလင်းသတင်းစာပါ ဒေါက်တာအောင်ထွန်းသက် ဆောင်းပါးမှ ကောက်နုတ်ချက်)

လူမှုဘဝမြှင့်တင်ရေး သမဝါယမဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေး

